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POCZĄTEK ROKU 
SZKOLNEGO W G 2

W poniedziałek 1 września sala widowi
skowa MDK „Prażakówka” zaroiła się od 
ubranej w biało- czarne stroje młodzieży. 
Nic dziwnego -  podobnie jak tysiące in
nych szkół Gimnazjum nr 2 w Ustroniu 
rozpoczynało nowy rok szkolny. Pierwsze 
rzędy tradycyjnie zajęli pierwszoklasiści. 
Jeszcze trochę zagubieni, właśnie tutaj 
zobaczyli swoich nowych wychowaw
ców, których znali jedynie z nazwiska. 
Tu też usłyszeli z ust dyrektor Iwony 
W erpachowskiej pierw sze inform acje 
dotyczące nowego roku szkolnego. Starsi 
koledzy, pod kierunkiem  niżej podpi
sanej, zadbali o bezstresowe przejście 
z beztroskiego czasu wakacji do codzien
ności szkolnej przedstawiając w krótkim 
programie artystycznym niestandardowe 
zastosowanie wiedzy z poszczególnych 
przedmiotów w czasie wakacji.

Po tym występie I. Werpachowska powi
tała serdecznie zarówno nowych uczniów, 
jak i nowych nauczycieli podejmujących 
pracę w szkole. Poinformowała też o utrzy
manym obowiązku noszenia mundurków 
i remontach, które odbyły się w czasie 
wakacji w budynku szkolnym.

Z nadzieją mówiła o wyzwaniach na
ukowych stojących przed uczniami i ich 
nauczycielami.

W bieżącym  roku szkolnym  szkoła 
wprowadza innowację pedagogiczną, 
z której zyski czerpać będą głównie klasy 
pierwsze. Ma ona na celu, w czasie 13 
godzin zajęć pozalekcyjnych, połączyć 
wiedzę językową uczniów z ich wszech
stronnym rozwojem kulturalnym. Zaintere
sowani uczniowie klas pierwszych, uczący 
się języka angielskiego i klasy frankofoń- 
skiej, z wiodącym językiem francuskim, 
mogą w ramach tych zajęć przygotowywać 
się do międzynarodowych egzaminów FCE 
(j. angielski) i DELF (j. francuski). W celu 
poprawienia poziomu komunikacyjnego 
uczniów zajęcia językowe będą prowadzo
ne również przez obcokrajowców. Dodat
kowo uczniowie zdobywać będą wiedzę
0 kulturze i sztuce krajów angielsko-
1 francuskojęzycznych nie tylko w teorii, 
ale również metodą warsztatową w ramach 
zajęć plastycznych, teatralnych i muzycz
nych. Twórczym sprawdzianem zdobytej 
wiedzy i umiejętności będą wewnątrz- 
szkolne testy językowe, plener malarsko 
-  wokalny oraz możliwość prezentacji 
umiejętności teatralnych i muzycznych 
w ramach licznych konkursów i uroczy
stości szkolnych (m.in. otwartego Dnia 
Frankofonii). Ciekawym urozmaiceniem 
nauki będzie również możliwość udziału w 
wycieczkach zagranicznych. Po ubiegło
rocznej, niezwykle udanej wycieczce do 
Paryża, w bieżącym roku szkolnym chętni 
uczniowie wybiorą się do Londynu.

Jak widać nowy rok szkolny w Gim
nazjum nr 2 zapowiada się bardzo cieka
wie. Wspólna praca dyrekcji, nauczycieli 
i uczniów zapewne przyniesie oczekiwane 
efekty, o których nie zapomnimy poinfor
mować na łamach Gazety Ustrońskiej.

Monika Rzeszótko
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Klasa 1 A
Wychowawca -  Edyta Knopek

1. Białek Gabriela
2. Chmiel Mateusz
3. Ciemała Justyna
4. Duda Kamil
5. Dybczyński Marcin
6. Gluza Ilona
7. Gogółka Dorota
8. Kielich Angelika
9. Kluż Sonia
10. Kogut Magdalena
11. Kołder Karolina
12. Krysta Natalia
13. Krysta Monika
14. Mojeścik Estera
15. Nawrat Żaneta
16. Nowak Anna
17. Osowski Dominik
18. Piskuła Dominika
19. Puchała Mateusz
20. Roman Grzegorz
21. Swierc Joanna
22. Sztwiertnia Dawid
23. Tomaszko Mateusz
24. Wisełka Marcin
25. Śliwka Natalia



Klasa 1 B
Wychowawca -  Małgorzata Raszka

1. Burcek Katarzyna
2. Cholewa Anna
3. Czyż Marek
4. Gryciuk Karolina
5. Heller Dawid
6. Kisiała Klaudia
7. Kotowicz Joanna
8. Laszczyk-Hołyńska Dominika
9. Lebiedzik Artur
10. Łabudek Adrianna
11. Marcinkowska Barbara
12. Martynek Monika
13. Matuszyński Dawid
14. Misiuga Agnieszka
15. Mojeścik Klaudia
16. Mostowik Michał
17. Musiał Konrad
18. Pikul Karol
19. Płaczkiewicz Anna
20. Roman Katarzyna
21. Tulec Aleksandra
22. Wałach Samuel
23. Zawada Piotr



Klasa 1 C
Wychowawca -  Katarzyna Wojtyła

1. Badura Dominik
2. Drozd Joanna
3. Glajc Sylwester
4. Grygier Mariusz
5. Hulbój Mateusz
6. Frajfeld Mateusz
7. Gawełek Barbara
8. Goryczka Marek
9. Grzybek Ksenia
10. Jankowski Tomasz
11. Kaczmarczyk Justyna
12. Kołodziejczyk Zofia
13. Krężelok Michał
14. Łomozik Natalia
15. Madzia Adrianna
16. Marianek Marcin
17. Mojeścik Konrad
18. Nowak Marcin
19. Pilch Sylwia
20. Procner Andrzej
21. Puchała Łukasz
22. Tomiczek Karol
23. Wisełka Katarzyna
24. Wisełka Justyna
25. Wisełka Magdalena



Klasa 1 D
Wychowawca -  Iwona Brudna

1 . Balcar Katarzyna
2. Baracz Paulina
3. Biernat Patrycja
4. Bujok Patryk
5. Cieślar Jakub
6. Cieślar Mateusz
7. Czyż Jolanta
8. Ficek Klaudia
9. Gąsior Karolina
10. Gołda Samuel
11. Goryczka Patryk
12. Górniok Michał
13. Grzyb Paweł
14. Jończyk Leszek
15. Jarco Damian
16. Kral Edyta
17. Madura Anna
18. Majtczak Damian
19. Nakonieczny Karolina
20. Ryrych Maria
21. Sieroń Paweł
22. Strach Jolanta
23. Szczotko Mateusz
24. Wawrzyczek Kinga
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J ubileuszowy, XXX 
Górski Rajd Mło

dzieżowy „Pożegna
nie Lata” zgromadził 
na mecie usytuowa
nej na Równicy 1270 
uczniów szkół pod
stawowych, gimna
zjalnych i ponadgim- 
nazjalnych powiatu 
cieszyńskiego.

M łodzież wraz z opie
kunami schodziła się w so
botę, 27 .IX, na Równicę 
różnymi szlakami. N iektó
rzy wybrali nawet daleką 
wędrówkę z Wisły grzbie
tami Trzech Kopców, Or- 
łow ej. Rajd m iał na celu 
nie ty lko  p ropagow anie  
wśród młodzieży zdrowe
go w ypoczynku i popra
wienie kondycji. Organiza
torom - Oddziałowi PTTK 
„Beskid Śląski” w Cieszy
nie w raz z Urzędem M iej
skim i Starostwem Powia
towym w Cieszynie - zale
żało także na przybliżeniu 
wartości krajoznawczych i

historycznych ziem i cie
szy ń sk ie j o raz  B esk id u  
Ś ląsk iego . R ajd stał się 
rów nież okazją  upam ięt
n ien ia  ju b ileu szu  80 lat 
d z ia ła ln o śc i sch ro n isk a  
PTTK na Równicy.

Najliczniejsze reprezen
tacje poszczególnych szkół 
uhonorow ane zostały pu

gimnazjów z terenu powia
tu, z gimnazjum w Pruch- 
nej (44 uczniów ). W śród 
szkół ponadgimnazjalnych 
c ieszy ń sk ich  n a jliczn ie j 
przybyli uczniowie Zespo
łu Śzkół Ponadgim nazjal
nych nr 1 im. Władysława 
Szybińskiego (79), a spo
śród szkół tego stopnia z

SP na dyplomowych miej
scach  up lasow ali się: 1. 
Dawid Wilczek z SP Nr 2 
Cieszyn; 2. Jakub Śliwka 
z SP Cisownica; 3. Wero
nika Bożomańska z Cie
szyna. W śród gim nazja li - 
stów  n a jw iększą  w iedzę 
mieli: 1. Paweł Grzyb z 
Gimnazjum N r 2 Ustroń; 2.

ch aram i. S pośród  szkó ł 
podstawowych z Cieszyna 
najliczniej przybyli ucznio
wie SP Towarzystwa Ewan
gelickiego (76 uczniów), a 
spośród podstawówek po
wiatu - SP z Kończyc Ma
łych (83 uczniów). Najlicz
niejsza grupa spośród gim
nazjów  cieszyńskich była 
również z Gimnazjum To
warzystwa Ewangelickiego 
(137 uczniów), a spośród

terenu powiatu z Zespołu 
Szkół Gastronomiczno-Ho- 
telarskich z Wisły (10).

Po zjedzeniu ciepłego 
posiłku wydelegowani do 
reprezentacji poszczegól
n ych  sz k ó ł u czn io w ie  
sprawdzili swą wiedzę kra
joznaw czą podczas zorga
nizowanego przez działa
czy z Koła Przewodników 
PTTK C ieszyn konkursu 
wiedzy. Spośród uczniów

Paweł Riess z Gimnazjum 
K atolickiego C ieszyn; 3. 
Katarzyna Iwacz z Gim
nazjum Nr 4 Skoczów; a 
wśród licealistów: 1. Kata
rzyna Zloch z ZS Ponad
gimnazjalnych im. Szybiń
skiego Cieszyn; 2. Maciej 
Russek z ZS Ponadgimna
zjalnych im. Szybińskiego 
Cieszyn; 3. Dawid Szlaur 
z ZS Gastronomiczno-Ho- 
telarskich Wisła. (indi)

Cjfob Ziemi toiyiiblcbej ł̂ paicUienalca 2008/P.
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MKS (w niebieskich strojach) gra z BKS Bielsko-Biała.

vAWta &Gał\ut w akcji
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SILNA GRUPA
Siatkarki Międzyszkolnego Klubu Spor

towego uczestniczą w rozgrywkach o mi
strzostwo Śląska w kategorii młodziczek. 
Są to roczniki 1994-95 i jest to najniższa 
kategoria wiekowa rozgrywek. Do tych 
rozgrywek zgłosiło się 40 drużyn. Wszyst
kie zespoły zostały podzielone na grupy 
po trzy lub cztery drużyny i teraz trwa ry
walizacja w grupach. MKS Ustroń w swej 
grupie ma BKŚ Bielsko-Biała, Victorię 
Cieszyn i Czechowice-Dziedzice.

Rozgrywki grupowe wyglądają w ten 
sposób, że rozgrywane są turnieje kolejno 
u każdej z drużyn. W grupach czteroze- 
społowych w turniejach uczestniczą trzy 
drużyny. W sobotę 4 października turniej 
rozgrywano w Ustroniu w sali gim na
stycznej Szkoły Podstawowej nr 2. Poza 
naszymi siatkarkami z MKS grały jeszcze 
BKS i Victoria. Bezkonkurencyjne były 
dziewczęta z BKS. Wygrały z naszymi 
siatkarkami i z Cieszynem. Niestety nasza 
drużyna przegrała z Victorią.

W Ustroniu rozgrywano trzeci turniej 
i nasze siatkarki prawdopodobnie zajmą 
trzecie miejsce w swej grupie. Po tej fazie 
zespoły ponownie będą dzielone na grupy, 
na zasadzie silne z silnymi, słabsze ze 
słabszymi, aż do wyłonienia finalistów. 
Pozostałe drużyny też grają do końca 
i w kolejnych rozgrywkach grupowych

ustalona zostanie klasyfikacja od pierw
szego do czterdziestego miejsca

Po turnieju w Ustroniu trener siatkarek 
Zbigniew Gruszczyk powiedział:
- Trafiliśmy do bardzo silnej grupy. Wia
domo jaką firmą jest BKS. Moje zawod
niczki radzą sobie z różnym powodzeniem. 
Moje dziewczęta startują po raz pierwszy 
w rozgrywkach. Jest to młody zespół 
oparty tylko i wyłącznie na uczennicach 
Gimnazjum nr 2 z pierwszej i drugiej 
klasy. Ten start traktujemy jako przetarcie, 
zdobycie doświadczeń. Mam nadzieję, że 
zespół będzie się rozwijał i w kategorii 
juniorek będą to niezłe zawodniczki. Tro
szeczkę odstajemy warunkami fizycznymi. 
Selekcja w większych miastach jest dużo 
łatwiejsza. My bazujemy na jednej szkole 
i dlatego takie dysproporcje miedzy nami 
a BKS i Victorią.

W drużynie grają: Marta Błachut, Agata 
Tesarczyk, Jolanta Strach, Jagoda Hołow- 
ko, Kinga Wawrzyczek, Kludia Banaś, 
Agnieszka Kossakowska, Jolanta Czyż, 
Kinga Szarzeć, Klaudia Pindor, Dżesika 
Hojdysz, Dominika Pilch, Maria Ryrych. 
Edyta Kozieł jest asystentką trenera.

Obecne pierwszoklasistki, grać będą 
w młodziczkach jeszcze w przyszłym roku 
i bogatsze o doświadczenia, mogą powal
czyć o lepsze miejsce. Wojsław Suchta

UJbWoorlblc/OL 9 £008*.



INNOWACJA
Gimnazjum nr 2 w Ustroniu kojarzone jest nie tylko z typową 

szkołą, ale również z miejscem, w którym można rozwijać swoje 
zainteresowania. Czytelnik naszej gazety miał okazję zapoznać 
się z sukcesami, jakie odnosili siatkarze, lekkoatleci, zespół Gama 
2, Maski, plastycy, olimpijczycy i inni. Ponadto od trzech lat G2 
realizuje projekt „ Klasy Frankofońskie na Śląsku”. W tym roku 
szkolnym Kuratorium Oświaty w Katowicach wpisało innowację 
pedagogiczną zgłoszoną przez Gimnazjum nr 2 do oficjalnego 
rejestru. Innowacja ta dotyczy rozwiązań metodycznych, a jej 
nazwa brzmi: „Muzyka, teatr i sztuki plastyczne krajów Europy 
Zachodniej, jako  środek w zdobywaniu międzynarodowych 
certyfikatów językowych FCE i DELF”. Program obejmuje 3- 
letni cykl pracy. Według informacji udzielonej przez wizytator 
Annę Stachewicz w Delegaturze KO w Bielsku-Białej (której 
zasięg działania obejmuje powiat bielski, cieszyński, pszczyński 
i żywiecki) zarejestrowanych jest 33 innowacji pedagogicznych, 
w tym w gimnazjach tylko dwie. Autorami programu są na
uczyciele: Joanna Iskrzycka-M arianek, M ałgorzata Raszka, 
M onika Rzeszótko, Tomasz Targowski i Katarzyna Siwiec. 
Został on opracowany na bazie podstawy programowej języka

polskiego, angielskiego i francuskiego oraz muzyki i plastyki. 
Innowacja będzie realizowana w ramach zajęć pozalekcyjnych 
klubu uczniowskiego. Zostanie na to przeznaczone 13 godzin 
w tygodniu ułożonych tak, by uczniowie wszystkich klas danego 
rocznika, mieli możliwość uczęszczania na wybrane zajęcia. 
W ten sposób zostanie owocnie zagospodarowany wolny czas 
młodzieży. Chętnych jest już ponad sto osób. Celem tej innowacji 
jest poszerzenie wiedzy o kulturze, ze szczególnym uwzględnie
niem teatru, sztuk plastycznych i muzyki krajów Europy Zachod
niej, posługujących się językiem angielskim i francuskim. Poprzez 
pobudzenie wrażliwości na sztukę i zachęcenie do poszukiwań 
artystycznych, uczniowie motywowani będą do nauki języka 
angielskiego i francuskiego w rozszerzonym zakresie, tak aby 
kończąc gimnazjum mogli uzyskać międzynarodowe certyfikaty 
FCE oraz DELF. Po każdym roku nauki uczniowie będą spraw
dzali swoje umiejętności przystępując do wewnątrzszkolnego 
testu językowego, uczestnicząc w plenerze malarsko-wokalnym 
i przedstawiając scenkę kabaretową lub sztukę teatralną w języku 
obcym. Przez cały okres trwania innowacji zaplanowana jest ścisła 
współpraca pomiędzy poszczególnymi zajęciami pozalekcyjnymi. 
Tak zaplanowane działania rozwiną na pewno w młodzieży umie
jętności praktyczne z zakresu malarstwa, grafiki, fotografii, kaba
retu, inscenizacji, śpiewu, gry na instrumentach oraz stworzą moż
liwości rozwoju w sferze językowej. Po trzech latach zobaczymy 
efekty tak zaplanowanej innowacji. Barbara Kaczmarzyk
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ŻYJĄ GWARĄ
6 listopada w sali widowiskowej GOK w Zebrzydowicach, 

odbyła się piąta, jubileuszowa edycja konkursu gwarowego „Po 
cieszyńsku po obu stronach Olzy” . W konkursie tym organizo
wanym rokrocznie przez Górnośląski Oddział Stowarzyszenia 
W spólnota Polska w Katowicach, przy współudziale PZKO 
w Republice Czeskiej, jak  również lokalnych samorządów 
i ośrodków kulturalnych, uczniowie Gimnazjum nr 2 w Ustroniu 
uczestniczyli już trzykrotnie i za każdym razem nasza obecność 
została doceniona. Uroczyste wręczenie nagród i dyplomów 
z udziałem m. in. jury pod przewodnictwem prof. Wierachow- 
skiej -  Jankow skiej, pom ysłodaw cy konkursu Zbigniew a 
Zborka, prezesów stowarzyszeń patronujących konkursowi 
i przedstawicieli samorządów lokalnych, odbyło się 20 listopada 
w Zebrzydowicach. W tym roku w kategorii szkół podstawowych 
i gimnazjalnych nasza uczennica Magdalena Rymorz zdobyła 
trzecie miejsce, a Paweł Grzyb otrzymał wyróżnienie. Dodatkowo 
Gimnazjum nr 2 zostało uhonorowane pucharem prezesa PZKO w 
Republice Czeskiej i nagrodą od Stowarzyszenia Wspólnota Pol
ska — „ W podziękowaniu za wieloletnie zaangażowanie i włożone 
serce w propagowanie mowy praojców Ziemi Cieszyńskiej”.

G odnie zap rezen to w ali się rów n ież  najm łodsi ustro- 
niacy z Przedszkola nr 6. W swojej kategorii drugie m iej
sce zdobyła M agdalena Grudzień, trzecie - O liw ia Smyk 
i Paweł M arkuzel, natomiast wyróżnienie otrzymała Dominika 
Raszka. Wyróżnienie otrzymała również Andrea Cabrera Blanco 
-  SP nr 6 w Ustroniu. M onika Rzeszótko

„Strumieńska ”

ŁAMALI PIÓR Na ZrBIE
Późnojesienna plucha, 

odgłosy szalejącej zawiei, 
ciemnobure skłębione chmu
rzyska, nie do końca artyku
łowane pohukiwania i około- 
bożonarodzeniowy szał - to 
tylko kilka ortograficznych 
pułapek, jakie dr hab. Aldo
na Skudrzyk z Uniwersyte
tu Śląskiego przygotowała 
dla uczestników Powiatowe
go Konkursu Ortograficzne
go „Strumieńska Żaba”, któ
ry odbył się już po raz ósmy

w auli Gimnazjum im. Po
wstańców Śląskich w Stru
mieniu.

Swoje pióra łamało 60 
uczniów z 22 gimnazjów po
wiatu cieszyńskiego. Tytuł 
mistrzyni ortografii oraz sta
tuetkę „Złotej Żaby” wywal
czyła Beata Kawulok z 
Gimnazjum im. Jana Pawła 
II w Istebnej, uczennica dr 
Cecylii Suszki. „Srebrna 
Żaba” z kolei przypadła w 
udziale Elżbiecie Grzesiak

z Gimnazjum nr 2 w Ustro
niu, podopiecznej Lidii 
Szkaradnik, a „Brązowa 
Żaba” powędrowała do Ju
styny Szeli, rów nież z 
ustrońskiej „Dwójki”, ale 
uczennicy Marzeny Maliny.

Nad organizacją konkur
su czuwali strumieńscy na
uczyciele z polonistami na 
czele - Grażyną Gądek, 
Izabelą Wojciech-Kubo- 
szek i Waldemarem Krzyś- 
kiem. (kredo)

*  *  H:

SZACHOWE MISTRZOSTWA
Odbyły się Mistrzostwa Powiatu Cieszyńskiego w szachach 

szkół podstawowych. Ustroń reprezentowała Szkoła Podstawo
wa nr 2. Nasi szachiści zajęli drużynowo 3 miejsce, natomiast 
indywidualnie Dawid Gorol z klasy IV był 2, a Jan Śliwka 
z klasy II był 9. Dziewczynki zajęły też 3 miejsce, przy czym 
Dominika Krakowczyk z klasy III była 3, a Małgorzata Goryczka 
z klasy VI była 7. Opiekunem szachistów z „dwójki” jest Marcela 
Bigos. Tak chłopcy, jak  i dziewczęta, awansowali do rozgrywek 
rejonowych.

1 grudnia odbyły się w Strumieniu Gimnazjalne Mistrzostwa 
Powiatu Cieszyńskiego w szachach. Drużynowo dziewczęta 
z Gimnazjum nr 2 zajęły 2 miejsce, a indywidualnie S. Szlajss 
była 3, A. Koźlak 9. Tym samym dziewczęta awansowały do 
zawodów rejonowych. Gorzej grali chłopcy plasując się na 9 
miejscu. Kamil Duda był 13, a Konrad Kania 15.

*  * *  ! 
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Chłopcy sporadycznie atakowali. Fot. W. Suchta

ONE CHCĄ GRAC
W piątkowe popołudnie, w ustrońskim 

gimnazjum nr 2, odbył się mecz ligi ka
detów o M istrzostwo Śląska. Chłopcy 
z M iędzyszkolnego Klubu Sportow e
go grali przeciwko drużynie TS Volley 
Rybnik. W naszej drużynie grali: Philipp 
Stalm ach, M ichał Błahut,, Marcin Ko
zieł, Artur Posmyk, Kamil Świerc, Adam 
Burczak, Damian Bujok, Robert Śkrzyp- 
czak. Niestety ustrońscy siatkarze nie byli 
w najlepszej formie, a do tego nękały ich 
przeziębienia, brakowało również kapitana 
drużyny, a to bardzo osłabiło ich skutecz
ność, tłumaczył trener Sławomir Krakow- 
czyk. Gracze TS Volley Rybnik byli w lep
szej kondycji fizycznej, szybciej poruszali 
się na boisku, byli wyżsi, co dawało im 
dużą przewagę, byli również lepiej przy
gotowani do meczu, co było widać podczas 
gry. Nasi gracze często nie radzili sobie 
z przyjmowaniem zagrywek przeciwników 
oraz z odbieraniem piłki. Mimo wspaniałe
go dopingu nasza drużyna przegrała z TS 
Volley Rybnik w pierwszym secie 20:25, 
w drugim 19:25, oraz w trzecim secie 19:25, 
co daje wynik 0:3. Było widać zdenerwo
wanie trenera oraz, że jest zawiedziony, 
choć mówił, że jest zadowolony z gry 
swojej drużyny, ponieważ grali z jedną 
z czołowych śląskich drużyn. Wszyscy 
liczą na to, że nasi siatkarze w następnych 
meczach pokażą, na co ich stać i będą 
wygrywać kolejne mecze.* * *

W sobotę 22 listopada w sali gimna
stycznej Szkoły Podstawowej nr 2, odbył 
się turniej w siatkówce dziewcząt w dru
giej fazie zmagań o Mistrzostwo Śląska 
M łodziczek. Nasze dziewczęta walczą

0 miejsca od 26 do 40. W turnieju wzięły 
udział trzy drużyny: MKS Ustroń, UKS 
COS Olimp Szczyrk oraz UKS Suszec. 
W skład naszej drużyny wchodzą: Marta 
Błachut -  kapitan drużyny, Agata Tesar- 
czyk, Jolanta Czyż, Klaudia Banaś, Jagoda 
Hołowko, Dżesika Hojdysz, Dominika 
Pilch, Kinga W awrzyczek, Agnieszka 
Kossakowska, Masia Ryrych i Jolanta 
Strach. Z uwagi na kontuzje i choroby 
w meczu nie wzięły udziału Kinga Szarzeć
1 Klaudia Pindor. Nasze siatkarki nie dały 
szans rywalkom. Pokonały UKS COŚ 
Olimp Szczyrk 2:0 i UKS Suszec 2:0.

W trzecim  m eczu UKS COS O lim p 
Szczyrk - UKS Suszec 2:0. Bardzo zado
woleni byli po meczach trenerzy naszej 
drużyny Zbigniew  Gruszczyk i Edyta 
Kozioł-Gaszek. Dziewczyny rozegrały 
najlepszy z dotychczasowych turniejów, 
przede wszystkim cieszy pokonanie siat
karek ze Szczyrku.
- To jest drugi etap mistrzostw Śląska 
w kategorii młodziczek, zajmujemy po 
sobotnim turnieju I miejsce w tej grupie. 
Mamy 10 punktów, drużyny za nami ze 
Szczyrku i Świerklan, po 6 punktów -  
mówi Zbigniew Gruszczyk. - MKS Ustroń 
nie będzie uczestniczył w ostatnim turnieju 
w Szczyrku, tam będą grać Świerklany, 
Szczyrk i Suszec. Ponieważ są to turnieje 
w grupach i zawsze któryś z zespołów 
pauzuje. Teraz trafiło na nas. Patrząc na 
tabelę, na pewno wyjdziemy z tej grupy, 
z miejsca prawdopodobnie pierwszego, 
bo mamy przewagę czterech punktów. 
Jest to bardzo młody zespół, grający po 
raz pierwszy w rozgrywkach ligi śląskiej 
w najniższej kategorii wiekowej, czyli 
w młodziczkach. Są to dziewczyny tylko 
z Gimnazjum nr 2.

Zbigniew Gruszczyk jest pozytywnie 
zaskoczony w ynikam i. N asza druży
na grała z tymi zespołami po raz drugi. 
W poprzednim turnieju przegrała wła
śnie z Olimpem Szczyrk 2:0, natomiast 
dziewczyny na swoim boisku poczuły się 
pewniej i zrewanżowały się rywalkom ze 
Szczyrku pewnie wygrywając 2:0. Trener 
podkreśla, że był to najlepszy mecz z do
tychczasowych spotkań. W tej lidze grają 
młodziutkie dziewczyny, chętne do gry, nie 
ma problemu z frekwencją na zajęciach.
- One chcą grać i dlatego też poświęca
my się temu zespołowi. Na wyróżnienie 
na pewno zasługuje Marta Błachut oraz 
Agnieszka K ossakowska -  mówi Zbi
gniew Gruszczyk. Sonia Cieślar

Dziewczyny nie dały rywalkom szans. Fot. W. Suchta
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69 ROCZNICA 
POLSKIEGO PAŃSTWA 

PODZIEMNEGO
Wojewódzkie obchody 69 rocznicy Polskiego Państwa Pod

ziemnego rozpoczęły się 26 września. Przy pomnikach Józefa 
Piłsudskiego, Wojciecha Korfantego oraz Żołnierza Polskiego 
-  zostały złożone kwiaty po częściach słowno-muzycznych: 
recytacje wierszy, wspomnienia i pieśni I Brygada, Modlitwa 
Obozowa oraz na zakończenie hymn Polski lub Rota. Druga 
część kończąc obchody, odbyła się w dniu 7 listopada w sali 
koncertowej Górnośląskiego Centrum Kultury w Katowicach 
wg programu:

- Rapsod poetycki „Armia Krajowa w pieśni i poezji” w wy
konaniu artystów Teatru Rozrywki w Chorzowie

- Część oficjalna:
• sygnał WP
• wprowadzenie sztandarów
• hymn Polski
• z kart historii
• pow itan ie  gości -  p rezes zarządu O kręgu ŚZŻ AK, 

mjr Marian Piotrowicz
• referaty: Polskie Państwo Podziemne na Śląsku, płk dr Mie

czysław Starczewski, Towarzystwo Przyjaciół Armii Krajowej 
kuźnicą patriotyzmu, mgr Urszula Rukasz

• wystąpienie gości, wyręczenie odznaczeń i dyplomów
• pieśni, solistka Opery Bytomskiej Joanna Kościuczyk-Ję- 

drusik.

- Zakończenie:
• wojskowa grochówka
• m elodie w ojskow o - partyzanck ie, O rk iestra  KW K 

„Staszic”.
W uroczystości zorganizowanej przez Zarząd Okręgu Śląskiego 

ŚZZ AK, Związek Harcerstwa Polskiego -  Chorągiew Śląska, 
Wojewódzki Sztab Wojskowy, uczestniczyli Kierownik Urzędu 
do Śpraw Kombatantów Osób Represjonowanych Janusz Krupski, 
przedstawiciele najwyższych wojewódzkich władz państwowych 
samorządowych, związków kombatanckich, wojskowych i policji, 
terenowych władz państwowych, samorządowych i związków 
kombatanckich kilkunastu miast i gmin woj. śląskiego. W uro
czystości uczestniczyła młodzież gimnazjalna z dyrektorami 
i wychowawcami kilkunastu miast i gmin woj. śląskiego. Wśród 
niej wspaniale prezentująca się klikudziesięcio osobowa grupa 
z Ustronia pod przewodnictwem dyrektorki Iwony Werpachow- 
skiej i opiekunki Szkolnego Kola Towarzystwa Przyjaźni Armii 
Krajowej Katarzyny Wojtyła. W czasie uroczystości zostały 
wręczone działaczom patriotyczno-wychowawczym, współor
ganizatorom uroczystości związanych z wydarzeniami histo
rycznymi w poszczególnych miastach i gminach województwa 
śląskiego medale „ PRO MEMORIA” przez kierownika do Spraw 
Kombatanckich i Osób Represjonowanych Janusza Krupskiego. 
Medal „PRO MEMORIA” został również przyznany Danucie 
Koenig z Ustronia. Z uwagi na usprawiedliwioną nieobecność 
medal odebrał Prezes Zarządu Koła ŚZŻ AK, otrzymując od 
wręczającego upoważnienie Burmistrza Miasta Ustroń do wrę
czenia odznaczonej w asyście odbierającego w czasie miejskiej 
uroczystości obchodu 90 rocznicy odzyskania Niepodległości 
w dniu 11 listopada. W uroczystości uczestniczyło około tysiąc 
osób z całego województwa śląskiego. Bolesław Szczepaniuk

* * *
UROCZYSTOŚĆ PATRIOTYCZNA 

ŚZŻ ARMII KRAJOWEJ
Burmistrz Miasta Ustroń oraz Światowy Związek Żołnierzy 

Armii Krajowej zapraszają na uroczystość złożenia kwiatów 
z okazji 65 rocznicy tragicznej śmierci 6 żołnierzy Oddziału AK 

Czantoria” w walce z niemieckim okupantem. Uroczystość 
odbędzie się 30 listopada 2008 r. o godz. 12.00 przy tablicy pa
miątkowej na dolnej stacji kolei linowej „Czantoria . Program 
uroczystości: powitanie, występ młodzieży z Gimnazjum nr 2 
- Szkolnego Koła Towarzystwa Przyjaźni Armii Krajowej, od
śpiewanie hymnu Polski, złożenie kwiatów, zakończenie.

* * *
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W niedzielę 30 listopada o godzinie 
12.00 obok tablicy pam iątkowej przy 
dolnej stacji Kolei Linowej „Czantoria”, 
zebrała się grupa osób; wśród nich bur
mistrz Ireneusz Szarzeć, przewodniczący 
Rady Miasta Stanisław Malina, przedsta
wiciele Urzędu Miasta, przedstawiciele 
organizacji kom batanckich, zaprosze
ni goście. Pod tablicą zapalono znicze 
i złożono kwiaty; w ten sposób uczczono 
65 rocznicę śmierci w bunkrze na stoku 
góry Czantoria 6 partyzantów, żołnierzy 
oddziału Armii Krajowej „Czantoria”.

Uczennice klasy Id: Kinga Wawrzyczek, 
Jolanta Strach, Jolanta Czyż i Maria Ry- 
rych ze szkolnego koła Towarzystwa Przy
jaciół Armii Krajowej przy Gimnazjum 
nr 2, wystąpiły z krótkim programem. 
Przybliżyły w nim okoliczności wybuchu 
II wojny światowej i utworzenia Związku 
Walki Zbrojnej, przemianowanego w 1942 
r. na Armię Krajową. Była to największa 
na świecie podziemna armia; w jej skład 
wchodziły liczne oddziały partyzanckie, 
działające na terenie całego okupowanego 
kraju. Pierwsi partyzanci AK pojawili się 
w Ustroniu około 1940 r. Częścią AK stał 
się w 1942 r. ustroński oddział „Czan
toria”, który powstał na wiosnę 1941 r. 
i przez wiele miesięcy był jedyną grupą 
ruchu oporu w gminie. Posiadał dobrze 
zorganizowaną sieć łączników, bunkrów 
i melin w okolicznych górach; chroniono 
się tam przed obławami, przechowywano 
rannych, żywność, lekarstwa itd. Członko
wie „Czantorii”, nazywanej też plutonem 
AK Ustroń, przeprowadzali m.in. akcje 
rozbrajania przybywających do miasta 
żołnierzy Wehrmachtu i funkcjonariuszy 
niemieckich władz, zastraszania ludności

niemieckiej oraz hitlerowców w Ustroniu 
i okolicy. Ukształtowanie terenu sprzyjało 
partyzantce; dzięki rozczłonkowaniu od
działu udawało się również unikać coraz 
częstszych zasadzek i obław.

Jednak 30 listopada 1943 r. doszło do 
tragedii. Na skutek donosu konfidenta 
Czyża z Lesznem Górnej, Niemcom udało 
się otoczyć bunkier na zboczach Małej 
Czantorii. „W czasie prac ziemnych przy
biegł wartownik grupy z wiadomością, że 
zbliżają się z dwóch stron niemieccy żoł
nierze. 3-osobowa grupka, mająca osłaniać 
opuszczanie bunkra, po krótkiej strzelani
nie znalazła się w dramatycznej sytuacji 
i wycofała w rozsypce w głąb lasu. Po 
przeszło półgodzinnej, obustronnej strze
laninie i walce na granaty, rozpierzchli po 
lesie partyzanci usłyszeli silną detonację, 
po której wszystko ucichło.”

W czasie bohaterskiej walki polegli: 
dowódca oddziału Klemens Starzyk ps. 
„Szpak”, Alojzy Badura ps. „Tobiasz”, Jan 
Bujok p s ., Jawor”, Jan Polok ps. „Lis”, Jan 
Pytel ps. “Góra”, Paweł Śliż ps. “Czarny” . 
Uratowali się: Jan Klancznik ps. „Janek”, 
Stanisław Madzia ps. „Lisek”, Stanisław 
Rudzki ps. „Paweł” i Józef Pieter ps. 
„Bem”. Poległych pochowano na cmen
tarzu w Nydku.

Na koniec uroczystości głos zabrał bur
mistrz. Mówił m.in., że „to bardzo ważne, 
aby te czasy, historyczne już, dawne - nie 
uległy zapomnieniu. Mamy w Ustroniu 
taką tradycję, że co roku w kilku miejscach 
pamiętamy, wspominamy i oby ten zwy
czaj przetrwał, aby coraz więcej młodzie
ży, więcej ludzi mogło pamiętać o tych, 
dzięki który m możemy dzisiaj cieszyć się 
wolnością”. Maria Kulis

Krótki program przedstawiły uczennice Gimnazjum nr 2. Fot. W.Suchta

(pzda U&ronbUa 48g/rudiwa 2008



TURNIEJ WIEDZY O BEZPIECZEŃSTWIE 
W RUCHU DROGOWYM

14 listopada w Szkole Podstawowej nr 2 w Ustroniu odbył się 
Miejski Turniej Wiedzy o Bezpieczeństwie w Ruchu Drogowym. 
Do rywalizacji stanęły drużyny reprezentujące szkoły podsta
wowe i gimnazja: SP -  1 M. Pękała , P. Tracz , J. Kaczmarek / 
opiekun Jerzy Wrzecionko /; SP -  2 Ł. Stoszek, R. Wojdyła , 
R. Troszok / opiekun Agnieszka Adamiec /; SP -  3 T. Mizera, 
R. Szarzeć, S. Warzecha /  opiekun Marek Walica /; SP -  5 a ! 
Andrzejak, P. Stupak, Sz. Holeksa / opiekun Marcin Puczok /; 
SP -  6 A. Bednarczyk, J. Hutyna, K. Nowak / opiekun Helena 
Panasiuk /. Zawodnicy rozwiązywali testy, w których zawarte 
były pytania dotyczące przepisów ruchu drogowego oraz udzie
lania pierwszej pomocy. Uczniowie musieli także wykazać się 
umiejętnościąjazdy po torze przeszkód. Regulamin turnieju mówi 
o tym, że im mniejsza liczba punktów tym lepszy wynik.

Szkoły Podstawowe: I miejsce: S P - 2 :  16 pkt, II miejsce: SP 
- 1 : 3 1  pkt, III miejsce: SP -  6: 50 pkt, IV miejsce: SP -  5: 52 
pkt, V miejsce: SP -  3: 54 pkt. Gimnazja: 1 miejsce: G -  2: 10 
pkt, II miejsce: G -  1: 27 pkt.

W eliminacjach regionalnych miasto Ustroń będą reprezento
wały SP — 2 , S P — 1, G — 2. Ewa Gruszczyk

Cjcweta £1 -ŁubbpaoLa 20Q8f.
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Koncert kolęd
CONCERT DE CHANTS 

DE NOEL

J

USTROŃ 2 0 0 8

Organizatorzy:
Gimnazjum nr 2 w Ustroniu 
Gimnazjum nr 2 w  Skoczowie 
II Liceum Ogólnokształcące im. Mikołaja 
Kopernika w  Cieszynie 
Stowarzyszenie Nauczycieli Języka 
Francuskiego PRO F-KI JROPE

Sponsorzy:
M iejski Dom Kultury „Prażakówka" w  Ustroniu 
Piekarnia B etłilehem  
Jur G ast
Hurtownia Napojów SMAKOSZ 
Drukarnia Małysz



Wykonawcy Prowadzący:

I .Idzie kolęda -  zespół Gama 2 z Gimnazjum nr 2 w Ustroniu

2. Au royaume du bonhomme hiver - II Liceum Ogólnokształcące im. 
Mikołaja Kopernika w Cieszynie

3. Vive le vent - Gimnazjum im. Marii Skłodowskiej-Curie w Świnnej

4. Bons baisers de Fort-de-France -  Gimnazjum Publiczne w Kryrach

5. Marie-Noel - Gimnazjum nr 2 im. Ziemi Wodzisławskiej w 
Wodzisławiu Śląskim

ó.Les cloches du hameau -  Gimnazjum z Żyliny (Słowacja)

7. Do hory, do lesa valasi -  Gimnazjum z Żyliny (Słowacja)

8. Minuit Chretiens - Liceum Ogólnokształcące Towarzystwa 
Ewangelickiego w Cieszynie

9. Entre le bouf et 1’ane gris - Gimnazjum im. Marii Skłodowskiej-Curie 
w Świnnej

10. La marche des Rois - Gimnazjum nr 8 w Bielsku-Białej

II .L’enfant au tambour - zespół Gama 2 z Gimnazjum nr 2 w Ustroniu

12. Petit Papa Noel - Gimnazjum nr 1 z Oddziałami Dwujęzycznymi im. 
W. Korfantego w Mysłowicach

13. Mon beau sapin -  Zespół Szkół Gastronomiczno-Hotelarskich 
im. W. Reymonta w Wiśle

14. Douce Nuit / Cicha Noc - II Liceum Ogólnokształcące im. Mikołaja 
Kopernika w Cieszynie

Axel Louvrier - Belgia
Angelika Majer - II LO im. Mikołaja Kopernika w Cieszynie

“Cicha
1. Cicha noc, święta noc! 2. Cicha noc, święta noc!
Pokój niesie ludziom wszem, Pastuszkowie od swych trzód 
a u żłobka Matka święta biegną wielce zadziwieni
czuwa sama uśmiechnięta za anielskich głosem pieni,
nad Dzieciątka snem, gdzie się spełnił cud,
nad Dzieciątka snem.

3. Cicha noc, święta noc! 
Narodzony Boży Syn, 
Pan wielkiego majestatu 
niesie dziś całemu światu 
odkupienie win,
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Polsko-francusko-słowackie 
kolędowanie młodych

Radość
ponad

granicami
- O narodzinach Boga- 
-Człowieka w Betlejem mówi 
Ewangelia. Ludzie, którzy się 
o tym dowiedzieli, odczuwali 
potrzebę radosnego głoszenia 
tej nowiny - tak zaczęły 
powstawać kolędy!
- opowiadali młodzi 
uczestnicy koncertu, który 
odbył się w ustrońskim 
Domu Kultury „Prażakówka”.

T T s n ś i  koncert kolęd byl o tyle szczególny, 
U  żs młodzi z gimnazjów i szkół średnich 
w Skoczowie, Ustroniu, Świnnej, Bielsku-Białej, 
Cieszynie. Wiśle, Kryrach, Mysłowicach, 
Wodzisławiu Śląskim i słowackiej Żylinie, 
śpiewali kolędy w... języku francuskim. Nie 
zabrakło jednak także bożonarodzeniowych 
pieśni zarówno w języku polskim, jak i sło
wackim. Koncert przygotowali nauczyciele 
francuskiego Gimnazjum nr 2 w Ustroniu -  
Joanna łskrzycka-Marianek, Gimnazjum nr 2 
w Skoczowie -  Tomasz Szkudliński oraz IILO 
im. NL Kopernika w Cieszynie - Aleksandra 
Żołnowsfca przywspółudziale Stowarzyszenia 
Nauczycieli Języka F rancuskiego Prof-Europe. 
Nie zabrakło na nim również gości z krajów 
francuskojęzycznych. Jednym z nich był Jean- 
-PierreDarcel wykładowca Instytutu Filologii

Uczniowie Gimnazjum nr 8 w Bielsku 
-Białej w swojej prezentacji kolędy 
o Trzech Królach

Romańskiej Uniwersytetu Jagiellońskiego, któ
ry nie tylko zaprezentował młodym francuskie 
pieśni bożonarodzeniowe, ale i sam zagrał na 
lirze korbowej.

-  Tego typu wspólne spotkanie kolędowe 
uczniów klas frankofońskich z naszego regionu 
odbyło się po raz czwarty, ale po raz pierwszy 
na Podbeskidziu -  wyjaśnia Aleksandra Żoł- 
nowska. -  To zarówno okazja do popularyzacji 
i doskonalenia języka francuskiego, jak i do 
świętowania, poznawania tradycji świątecz
nych krajów francuskojęzycznych. Bo radość 
z faktu Bożego narodzenia wszędzie jest taka 
sama -  niezależnie od dzielących nas różnic 
językowych czy kulturowych. im

Cjobc JTied^aelny OM- tycznia 2009t.

K olędy po francusku śpie
wano w sali widowisko

wej MDK „Prażukówka" w 
Ustroniu. Wystąpiło blisko 
200 wykonawców ze szkół

nazjum i Liceum Towarzy- 
slwa Ewangelickiego w Cie
szynie, Zespołu Szkól Gaslro- 
nom iczno-H otelarskich w 
Wiśle.

I W U

gim nazjalnych i średnich 
województwa śląskiego oraz 
goście ze Słowacji.

Zabrzmiało kilkadziesiąt 
kolęd w w ykonaniu grup 
śpiewaczych i instrumental
nych. Ciekawostką był wy
stęp Jcana-Pierre'a Darcela 
z Ambasady Francji, który 
zagrał na lirze korbowej. Re
gion cieszyński reperezento- 
wali uczniowie Gimnazjum 
nr 2 w Ustroniu, Gimnazjum 
nr 2 w Skoczowie, Liceum 
Ogólnokształcącego im. M. 
Kopernika w Cieszynie, Gim-

Koncert stanowił inicjaty
wę wpisaną w działania na
uczycieli języka francuskiego, 
którzy realizu ją  program 
„Klasy Frankofońskie na Ślą
sku”. Celem jest popularyza
cja nauki języka francuskiego 
w szkołach województwa ślą
skiego i wiedzy o kulturze kra
jów francuskojęzycznych w 
niekonwencjonalny sposób. 
Organizatorkami impreży byli 
nauczyciele Aleksandra Zoł- 
nowska, Joanna łskrzycka- 
Marianek i Tomasz Szku- 
dliński. (mark)

Cjlob 08 ^tyuŁiua 2009^.

Śpiewali kolędy w języku francuskim
Blisko 200 uczniów szkól 
z województwa śląskiego 
oraz ze Słowacji wzięło 
udział w kolejnej edycji 
koncertu kolęd w języku 
francuskim. Impreza 
odbyła się w Miejskim Domu 
Kultury „Prażakówka” 
w Ustroniu.

h y  Koncert kolęd w języku 
francuskim zorganizowały 
trzy szkoły powiatu cieszyń
skiego -  Gimnazjum nr 2 
w Ustroniu, Gimnazjum nr 2 
w Skoczowie, oraz II LO im. 
M. Kopernika w Cieszynie we 

^  współpracy ze Stowarzysze
niem Nauczycieli Języka 
Francuskiego Prof-Europe.

1 Irznlowle mieli do zaśpie
wania jedną lub dwie kolędy 
w języku franrnsklin, Przysłu
chiwali się Im nauczyciele, 
dyrektorzy, rodzice, przedsta
wiciele władz lokalnych oraz 
sympatycy kultury 
frankofońskiej. Co ciekawe, 
w koncercie wzięli udział dwaj 
lektorzy języka francuskiego -  
Axel Louvrier z ambasady Bel
gii (wystąpił w roli prowadzą
cego) i Jean-Pierre Darcel 
z ambasady Francji (zagrał 
na lirze korbowej).

Koncert jest iniq'atywą 
wpisaną w działania nauczy
cieli języka francuskiego rea
lizujących program „Klasy

Frankofońskie na Śląsku”. Ma 
na celu popularyzację nauki 
lęzykn francuskiego w szko
łach województwa śląskiego 
oraz wzmocnienie współpra
cę między nauczycielami 
języka francuskiego.

Wykonawcami byli ucznio
wie z gimnazjum z Ustro
nia, Skoczowa, Świnnej, 
Wodzisławia Śląskiego, Biel
ska-Białej, liceum im. Koper
nika w Cieszynie, gimnazjum 
i liceum Towarzystwa Ewan
gelickiego w Cieszynie oraz 
z Zespołu Szkół 
Gastronomiczno-Hotelar- 
skich w Wiśle i gimnazjum 
z Żyliny na Słowacji. KLM

dtewutc 2advodiu 02^ gxtuxx 2009̂ .
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1. Ryrych Maria klasa Id średnia 5,13 

Wawrzyczek Kinga klasa Id średnia 5,13 

3. Humą Anna klasa I l ld  średnia 5,08

Rymorz Magdalena klasa U le średnia 5,08 

Wałach Samuel klasa Ib średnia 5,08 

6. Górny Justyna klasa l id  średnia 5,07 

Heller Dawid klasa Ib średnia 5,07 

8. Białek Gabriela klasa la średnia 5,00 

Hulbój Żaneta klasa IIIc  średnia 5,00 

Pytel Przemysław klasa U le średnia 5,00 

Strach Jolanta klasa Id średnia 5,00 

Szostok Agnieszka klasa lic  średnia 5,00
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Maski z Gimnazjum nr 2.

V MIEJSKI PRZEGLĄD AMATORSKICH 
ZESPOŁÓW TEATRALNYCH

Scenę w MDK „Prażakówka” mamy pra
wie profesjonalną, zatem z przyjemnością 
organizujemy wszelkie przedsięwzięcia, 
które na niej można zaprezentować. Do 
nich  należy wspom niany Przegląd (17 
lutego), w którym pod czujnym okiem 
ju ro rów  -  D anuty Koenig, Bogusława 
Słupczyńskiego, Szymona Pilcha oraz 
zgromadzonej dziecięcej i młodzieżowej 
widowni -  4 zespoły aktorskie zmagały 
się o nagrody. Po półtoragodzinnej części 
konkursowej i 45 minutowym pokazie 
tańca flamenco, połączonym z warsztatami 
i zabawą, obradujące w tym czasie jury 
ogłosiło werdykt.

Wyróżnienie II stopnia za spektakl „Hal- 
loween w szkole”, otrzymał zespół teatral
ny Maski z Gimnazjum nr 2, prowadzony 
przez panią Monikę Rzeszótko.

Wyróżnienie I stopnia za przedstawienie 
„A m erykański po jedynek”, przypadło 
grupie Kam akijo z M iejskiego Domu 
Kultury „Prażakówka”, którą opiekuje się 
M agda Kołoczek. Grupa została wyty
powana do reprezentacji miasta na Biel

skich Spotkaniach Teatralnych w kwietniu 
tego roku oraz do przeglądu rejonowego 
w Cieszynie.

Grand Prix jednogłośnie przyznano dzie
cięcemu teatrzykowi Buratino ze Szkoły 
Podstawowej nr 2, który od lat prowadzi 
Wiesława Herman. Uczniowie przepięknie 
przygotowali bajkę „Kopciuszek” -  stroje, 
scenografia, charakteryzacja i gra aktorska, 
podobały się wszystkim bardzo. Zespół 
pojedzie do Cieszyna na zmagania rejo
nowe i ma też otwartą drogę do Bielskich 
Spotkań Teatralnych.

Po raz pierwszy w historii przeglądu 
przyznano także nagrodę dla najlepszego 
aktora. Otrzymał ją  Bartek Korcz grający 
narratora w „Kopciuszku”.

Młodych aktorów czasem zjadała trema, 
ale mieli też dużo przyjemności z wystę
pów przed publicznością.

W szystkie nagrodzone i wyróżnione 
zespoły, będzie można zobaczyć podczas 
Ustrońskich Spotkań Teatralnych, 18 mar
ca w sali widowiskowej MDK o godz. 10. 
Wstęp wolny, zapraszamy. (BNŻ)
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W powiecie nie mają sobie równych. Fot. W. Suchta

MISTRZOWIE POWIATU
Turniej o mistrzostwo powiatu w siat

kówce gimnazjów, rozegrano w tym roku 
w sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej 
nr 2. 25 lutego rywalizowały dziewczęta. 
Reprezentujące Gimnazjum nr 2 w Ustro
niu podopieczne Zbigniewa Gruszczyka, 
zajęły drugie miejsce, w decydującym 
m eczu przegryw ając po wyrównanym 
meczu z Dębowcem 1:2. Nasze dziew

częta wygrały ze skoczowskim G-4 2:0. 
Do rozgrywek rejonowych awansowała 
drużyna z Dębowca.

Znacznie lepiej wypadli chłopcy grający 
następnego dnia. W pierwszym meczu 
trenowana przez Sławomira Krakowczyka 
drużyna, gładko wygrała 2:0 ze Strumie
niem i 2:0 z Kaczycam i, zdobywając 
mistrzostwo powiatu. Zwycięzcy chłop

cy grali w składzie: Robert Skrzypczak
- kapitan, Kamil Swierc, Michał Karchut, 
M ichał Błahut, A rtur Posmyk, Adrian 
Bujok, Bartłomiej Rott - libero, Aleksan
der Grzybowski, Marek Jaworski, Jakub 
Jaworski, Patryk Lederer.

Po turnieju  S. K rakow czyk pow ie
dział:
- Zakładałem, że wygramy, bo na wcze
śniejszych turniejach graliśmy z zespołem 
z Kończyc i wygraliśmy zdecydowanie. 
W sporcie jednak nie ma nic pewnego. 
Spodziewaliśmy się tez, że przyj edzie Sko
czów, z którym od lat w powiecie toczymy 
boje w finałach. Okazało się, że przegrali 
ze Strumieniem, więc nie było satysfakcji 
rewanżu na skoczowskiej drużynie. Pod
czas tego turnieju tylko w jednym secie 
Kończyce stawiały opór. Chłopcy wygrali, 
a zwycięzców się nie sądzi. Jednak co do 
gry, mam sporo zastrzeżeń. Mamy jeszcze 
troszeczkę czasu do meczów rejonowych 
i wtedy gra będzie wyglądała zdecydo
wanie lepiej. Nie ukrywam, że chcemy 
awansować do półfinału wojewódzkiego 
i tam próbować walczyć. Do tej pory, po 
przejściu powiatu, mecze w rejonie wy
grywaliśmy. Nie zdarzyło się, by nasza 
drużyna z gimnazjum nie przeszła rejonu, 
więc można być dobrej myśli, chociaż 
niczego na sto procent nie można przewi
dzieć. Co roku w szkolnych rozgrywkach 
startują inne zespoły, to znaczy złożone 
z innych graczy. Ja jednak jestem dobrej 
myśli. Jak nas ominą kontuzje, powinno 
być dobrze.

M ecze rejonow e zostaną rozegrane 
z mistrzami powiatu pszczyńskiego w sali 
SP-2 w Ustrpniu 26 marca - dziewczęta 
o godz. 10, chłopcy o godz. 11. (ws)

£)ia pędnych, jebl to Ppo/ft, a  d la  umyck-
-  tak, jak d la  vMateutaa cUaamj ($c)~
-  wykmywatiuŁ modele waozyri /rokniacyck -

MODELE
Hobby Mateusza Macury, ucznia Gim

nazjum nr 2, to modele maszyn rolni
czych. Wykonuje je  w skali 1:24. Wyko
nywanie modeli jest pracochłonne, choć 
jak  twierdzi modelarz, jak  się człowiek 
zmobilizuje, tydzień wystarczy.
- M ateriały kupuję, to znaczy plastik, 
a reszta znajdzie się w domu. Koła są ze 
starych zabawek, albo z klocków lego
-  mówi M. Macura. -  Staram się odwzo
rowywać konkretne maszyny. Opieram 
się na zdjęciach i obserwacji, a wykonuję 
tylko maszyny rolnicze. Jest to taka spe
cjalizacja. M odele można prezentować 
w intemecie. Jest taka strona, na której 
wymieniamy się informacjami, bo strona 
je s t pośw iecona w yłącznie m odelom  
maszyn rolniczych. Trzymamy się rolnic
twa. Niektórzy wykonują stare maszyny 
rolnicze, ale to wiele trudniejsze. Trzeba 
mieć odpowiedni sprzęt i talent. Bardzo 
trudno wykonać, np. pług konny. Mój 
najbardziej skom plikow any model to 
ciągnik. Jest wiele szczegółów, jak filtry 
na silniku, drążki kierownicze. Z tym jest 
dużo zabawy. Pierwsza powstała wersja 
prototypowa tego ciągnika, a potem do
piero model główny.

Do tej pory w dorobku modelarza jest 
15 maszyn i traktor. Jego modele zdobyły 
już nagrody. Chcącym zająć się modelar-

ROLNICZE
stwem M. Macura podpowiada, że wśród 
maszyn rolniczych, najprościej zrobić 
model przyczepy.

Wymarzony zawód modelarza powinien 
być związany z maszynami rolniczymi.
- Sąjeszcze dwa miesiące czasu na wybór

szkoły, więc spokojnie się zastanawiam, 
do której pójść. -  twierdzi M. Macura. 
- Chciałbym zostać mechanikiem maszyn 
rolniczych.

Oczywiście współczesne maszyny rolni
cze m ają więcej wspólnego z komputerem 
niż dokręcaniem śrubek, ale jak twierdzi 
modelarz, nadąża za tym.

Wojsław Suchta

Cjaooda 42ma/rca 2oogr.
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PROJEKT
„KLASY FRANKOFOŃSKIE NA ŚLĄSKU"

W  G IM N A Z J U M  N R  2  

W  U S T R O N IU

ZAPRASZA
UCZNIÓW KLAS SZÓSTYCH 
WRAZ Z RODZICAMI NA

IV DZIEŃ FRANKOFONII

26 luty 2009 r. 
o godz. 16.00

wstępne zapisy do 
„Klasy frankofońskiej" 

do dnia 17 kwietnia 2009r.

Gimnazjum nr 2 
Ul. Daszyńskiego 31 

43-450 Ustroń
tel. 033 854 56 36, 033 854 56 37

nasi partnerzy:

PE AKSON 

Longnian

p-i hachette
L U  POLSKA
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Nasze plany J
12-19 marzec 2009r.

- wymiana szkolna z uczniami Cambrai 

we Francji

kwiecień 2009 r.

- wyjazd naukowy do Wielkiej Brytanii 

12-19 maj 2009r.

- rewizyta uczniów z Francji 

czerwiec 2009r.

- zdawanie międzynarodowych egzaminów 

DELFA1 i A2

Partnerzy projektu:

- Alliance Franęaise
- Ambasada Francji w Polsce
- Ambasada Belgii w Polsce
- Ambasada Kanady w Polsce
- Ambasada Szwajcarii w Polsce
- Ambasada Konga w Polsce
- Instytut Francuski w Krakowie
- Instytut Francuski w Warszawie
- Stowarzyszenie Nauczycieli Języka Francuskiego 

w Polsce Prof-Europe

Kraje w których mówimy po francusku.

« I I  1 = 1 + 1 1  Ta



Gimnazjum n°2 a Ustroń

les śleves des classes francophones

ont le plaisir de vous convier

a la Journee Francophone

le 26 fevrier 2009 a 17h00

au College n° 2

31, rue Daszyńskiego 43-450 Ustroń



^  Innowacyjna nauka języków obcych

4 wrzesień 2006 r.

- pierwsza klasa frankofońska rozpoczyna naukę 

w Gimnazjum nr 2 w Ustroniu

wrzesień 2007r.

- zajęcia dodatkowe zaczyna „grupa FCE” 

oraz „ DELF”

29 luty 2008r.

- „Francuskie Dni Kariery"

-Wyjazd ufundowany przez Ambasadę Francji 

w Polsce 

1 - 7  maj 2008r.

- wycieczka naukowa do Paryża i Strasbourga 

4 - 9  maj 2007r.

- wyjazd naukowy do Londynu 

8-10  październik 2008r.

- warsztaty wyjazdowe językowe w Dobce- 

przygotowanie do konkursów przedmiotowych

Styczeń 2009r.

- uczniowie III klasy zdali egzamin 

międzynarodowy DELF A1

- Prowadzenie lekcji przez lektorów języka 

angielskiego i francuskiego - Julien 

Vangrevelinghe , Axel Louvrier oraz Gerald 

Greene

- Kwalifikacje uczniów do II etapu konkursów 

przedmiotowych zjęz. angielskiego

i francuskiego

&

©

Pomyśl, ie  to wszystko 
jest możliwe!

i... wybierz francuski!

Twoje dziecko czeka pasjonująca 
przygoda poznawania kultury Francji 
i krajów frankofońskich.



4 DZIEŃ FRANKOFONII
26 lutego w Gimnazjum nr 2, odbędą 

się uroczyste obchody Dnia Frankofonii. 
Już po raz czwarty zapraszamy rodziców 
uczniów klas szóstych szkół podstawo
wych, by zobaczyli ofertę programową 
klasy frankofońskiej oraz poznali uczniów 
uczęszczających do takowych klas.

Klasa Frankofońska to klasa o profilu 
językow ym , gdzie kładzie się szcze
gólny nacisk na naukę francuskiego (po 
3 godziny lekcyjne w podziale na małe 
grupy oraz 1 wspólna dla całej klasy) 
oraz angielskiego - 3 godziny tygodniowo 
na poziomie A2. Dodatkowo uczniowie 
mogą szkolić swe umiejętności językowe 
na pozalekcyjnych zajęciach z języka fran
cuskiego (przygotowanie do egzaminu 
DELF -  3 razy w tygodniu) oraz angiel
skiego (przygotowanie do egzaminu First 
Certificate in English- 4 razy w tygodniu). 
Wszystkie zajęcia prowadzone są przez 
doświadczonych nauczycieli oraz native 
speakera, warto zaznaczyć, że są one nie
odpłatnie. Uczniowie nawiązują kontakty 
ze szkołami frankofońskimi, odwiedzają 
szkoły partnerskie w Europie, prowadzą

Pokaz mody w G2 podczas Dni Frankofo
nii. Fot. T. Targowski

korespondencję w języku francuskim, 
otwierają się na świat i dostrzegają ce
lowość uczenia się języka francuskiego. 
Uczestniczą w konkursach o zasięgu mię
dzynarodowym, programach Unii Euro
pejskiej. W tym roku 6 uczniów z klasy 
III zdobyło międzynarodowy certyfikat 
językowy DELF A l. Uczniowie klas fran- 
kofońskich: Arkadiusz Stoszek i Karolina 
Lubińska, zdobyli kwalifikację do 2 etapu 
konkursu językow ego z francuskiego, 
natomiast Samuel Wałach kwalifikację 
z języka angielskiego. Uczniowie ci byli 
jedynymi reprezentantami naszej gminy 
w tych przedmiotach.

Na egzaminie gimnazjalnym z języka 
obcego, uczniowie mogą wybierać fran
cuski lub angielski, zależy to tylko od 
ich własnych predyspozycji oraz umie
jętności.

W roku 2007 projekt „Klasy Franko- 
fońskie na Śląsku” otrzymał nagrodę Eu- 
ropean Language Label dla nowatorskich 
inicjatyw w nauczaniu języków obcych.

Oprócz wymiany ze szkołą francuską, 
w tym roku przygotowano projekt wy
cieczki do Wielkiej Brytanii. Tam ucznio
wie będą mieli okazję podziwiać muzea 
oraz zabytki Londynu oraz praktycznie 
wykorzystać swoją wiedzę.

Coroczną tradycją stają się Dni Fran
kofonii, na które zapraszani są rodzice 
uczniów, chcących zapisać się do tejże 
klasy oraz rodzice gimnazjalistów, na
uczyciele, goście z Francji, Belgii i USA 
(w tym roku Axel Louvrier oraz Gerald 
Greene). Hasłem przewodnim jest: Smerfy 
w Nord-Pas de Calais. Uczniowie -  smerfy 
przedstawią krótki utwór teatralny, za
prezentują swoje umiejętności językowe 
oraz aktorskie, a rodzice zostaną podjęci 
tradycyjnymi przysmakami francuskiej 
kuchni, otrzymają broszurki i będą mo
gli porozmawiać z nauczycielami oraz 
dyrekcją gimnazjum. Nauczyciele zor
ganizują również konkursy dla naszych 
gości. Nagrody ufundowały wydawnictwa 
„Hachette” oraz „Longman”.

Zapisy do klasy frankofońskiej trwają 
do 16 kwietnia 2009 roku.

Joanna Iskrzycka-Marianck, 
Małgorzata Raszka

Tulyltozuoić joLopt^oIa.
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jalcoê niem



Na widowni przeważali szóstoklasiści.

SMERFNE DNI
Tegoroczne, czwarte już, dni franko- 

fońskie, zostały przygotowane na kanwie 
historii małych, niebieskich bohaterów po
pularnej belgijskiej kreskówki. Celem im
prezy było przedstawienie szóstoklasistom 
i ich rodzicom możliwości, jakie oferuje 
Gimnazjum nr 2 w Ustroniu. Nad wszyst
kim czuwała Joanna Iskrzycka-Marianek 
- nauczycielka języka francuskiego.

Termin „Fm akofonia” pisany z dużej 
litery odnosi się do tych państw, w których 
używa się języka francuskiego jako urzę
dowego, zwłaszcza w komunikacji mię
dzypaństwowej. Natomiast „frankofonia” 
pisana z małej litery odnosi się do krajów, 
gdzie ludzie używają francuskiego jako 
jednego z kilku języków. Właściwa orga
nizacja Frankofonii została utworzona w 
1970 roku, dzięki zaangażowaniu byłych 
państw kolonizatorskich - Francji, Belgii 
oraz zamożnych państw z urzędowym ję 
zykiem francuskim -  Kanady i Szwajcarii. 
Stworzono wówczas wspólnotę, której 
głównym zadaniem jest niesienie pomocy 
krajom biedniejszym. Organizacja promu
je język, kulturę, zajmuje się problemami 
społecznymi, etc.

Istnienie klas frankofońskich w ustroń- 
skim  gim nazjum  je s t m ożliw e dzięki 
ogólnoeuropejskiemu projektowi „Klasy 
frankofońskie na Śląsku”, rozpoczętym 
w 2005 roku. Do dnia dzisiejszego zrzesza 
on blisko 60 nauczycieli języka francuskie
go. Jak do tej pory w „dwójce” zostały 
utworzone trzy klasy o tym profilu. Rozwi
ja ją  one również możliwości doszlifowa
nia języka angielskiego, gdyż zwiększona 
została ilość godzin nauki poszczególnych 
języków. Dzięki intensywnej nauce młodzi 
poligloci mają szansę uzyskać certyfikaty 
językowe (DELF A l i A2 z francuskiego 
oraz FCE z angielskiego). Zdobywa się 
też wiedzę dotyczącą kultury i tradycji 
państw francuskojęzycznych. Uczniowie 
klas frankofońskich, zajm ują w ysokie

Fot. P. Tomiczek

FRANKOFONII
miejsca w konkursach wiedzy o tradycji 
i kultury krajów, w których używa się 
francuskiego.

Zainteresowanie klasami frankofoński- 
mi wzrasta także dzięki bogatej ofercie 
wymiany międzynarodowej z uczniami 
francuskojęzycznymi, a także dzięki licz
nym wyjazdom naukowym. W zeszłym 
roku został zorganizowany wyjazd do 
Paryża. Odwiedzono wówczas również 
Strasbourg i Pragę. W tym roku w marcu 
planowana jest wymiana z partnerskim 
miastem -Cam brai. W kwietniu natomiast 
będzie zorganizowany wyjazd naukowy do 
Wielkiej Brytanii.

Atutem klas frankofońskich są nauczy
ciele, tzw. native speakerzy.

Na czwartych dniach frankofońskich 
zaprezentowano przedstawienie związane

Smerfy na scenie.

z historią pojawienia się w ich wiosce 
„najsm erfniejszej” z dam - Smerfetki. 
Oczywiście głównym językiem, którym 
porozumiewały się smerfy, był francuski. 
Używano także angielskiego i polskiego. 
Prezentacja oferty gim nazjum  została 
również ubogacona pokazami multime
dialnymi.

Po przedstaw ieniu zostały wręczone 
przez Alexa Louvrier’a - Francuza uczą
cego w gim nazjum  od stycznia 2009 
r., trójkolorowe bransoletki w barwach 
flagi francuskiej „Mówię po francusku”, 
ufundow ane przez francuskie władze. 
Otrzymali je  uczniowie klasy pierwszej, 
a także ich wychowawczyni -  M ałgo
rzata Raszka. W spotkaniu uczestniczyło 
sporo rodziców, zaciekawionych ofertą 
edukacyjną szkoły. Pojawiły się również 
władze szkół z Nierodzimia i Skoczowa 
oraz przedstawiciele Urzędu Miasta.

Na koniec zostały rozdane nagrody dla 
uczniów za osiągnięcia w nauce języków 
obcych i wiedzy o Francji. Miłym akcen
tem kończącym imprezę, był poczęstunek 
złożony głównie z dań o francuskim ro
dowodzie.

Do możliwości zorganizowania spotka
nia przyczynili się m.in. Ambasada Fran
cji, Rada Rodziców, Urząd Miasta.

Przybysława Tomiczek 
* * *

Klasa Frankofońska to klasa o profilu 
językowym, gdzie kładzie się szczególny 
nacisk na naukę francuskiego (po 3 go
dziny lekcyjne w podziale na małe grupy 
oraz 1 wspólna dla całej klasy) oraz 
angielskiego - 3 godziny tygodniowo na 
poziomie A2. Dodatkowo uczniowie mogą 
szkolić swe umiejętności językowe na 
pozalekcyjnych zajęciach z języka fran
cuskiego (przygotowanie do egzaminu 
DELF -  3 razy w tygodniu) oraz angiel
skiego (przygotowanie do egzaminu First 
Certificate in English- 4 razy w tygodniu). 
Wszystkie zajęcia prowadzone są przez 
doświadczonych nauczycieli oraz native 
speakera, warto zaznaczyć, że są one 
nieodpłatne.

Fot. P. Tomiczek



V POWIATOWY KONKURS RECYTORSKI

Jury:

Danuta Koenig 
Barbara Łoboda 
Piotr Tomaszewski

Gość honorowy -  kapela „Wałasi”

JUBILEUSZOWY KONKURS W ISTEBNEJ

Mija pięć lat od zorganizowania 
pierwszego Powiatowego Konkursu 
Recytatorskiego. 12 marca w Gimna
zjum im. Jana Pawła II w Istebnej od
była się jubileuszowa edycja tej popu
larnej imprezy, w której swoje talenty 
objawiają uczniowie szkół gimnazjal
nych. Gościem honorowym konkursu 
numer 5 była istebniańska kapela „Wa
łasi”

W konkursowe szranki stanęło 20 
dziewcząt i chłopców, reprezentują
cych dziewięć gimnazjów z cieszyń
skiego regionu. Ich popisów słuchało 
z uwagą jury w składzie: Piotr Toma
szewski - aktor bielskiego Teatru La
lek „Banialuka”, Anita Pala - konsul
tant programowy Teatru Lalek „Bania

luka”, Danuta Koenig - instruktor te
atralny. Młodzież przygotowała różno
raki repertuar, od klasyki literatury świa
towej po współczesne dzieła, od utwo
rów pełnych ekspresji, po liryczne wier
sze. Poziom recytacji był wysoki.

Zwyciężył Jan Tarnowski z Gim
nazjum Towarzystwa Ewangelickiego w 
Cieszynie (opiekun Katarzyna Słup
czyńska). Drugie miejsce jury przyzna
ło Barbarze Juraszek z Gimnazjum im. 
Jana Pawła II w Istebnej (opiekun Ce
cylia Suszka), a trzecie Annie Madu- 
rze z Gimnazjum nr 2 w Ustroniu (opie
kun Marzena Malina). Do rejonowego 
etapu w Bielsku-Białej jury zakwalifi
kowało ponadto Karolinę Chroboczek 
(opiekun Joanna Kubińska) i Julię

Matuszek (opiekun Marta Sulej) z
Gimnazjum nr 1 w Cieszynie. Wszyscy 
laureaci konkursu otrzymali dyplomy i 
nagrody ufundowane przez Gminny 
Ośrodek Kultury w Istebnej i Radę Ro
dziców istebniańskiego gimnazjum.

Organizatorzy, co trzeba podkreślić, 
zadbali o bogatą oprawę artystyczną 
konkursu. Grała kapela „Wałasi”, mło
dzież istebniańska pokazała spektakl 
„Świtezianka” w reżyserii Ewy Czulak, 
Iwony Bogda! i Cecylii Suszki, wystą
pił szkolny kabaret „ZaPka” pod opieką 
Moniki Michałek. Całości dopełniała 
scenografia autorstwa Doroty Miecho- 
wicz i oprawa muzyczna w wykonaniu 
uczniów prowadzonych przez Beatę 
Kawulok. (mark)
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Jumelage

Des eleves polonais 
en visite a Cambrai
Des eleves des villes d'Ustron et de Cieszyn participent a un 
programme d'echange avec leurs homologues cambresiens.

Les collegiens d'Ustron ont ete reęus en mairie de Cambrai... avec leur mascotte!

En temps normal, plus de 1000 ki- 
lometres les separent. Un fosse tant 
geographiąue que culturel. Bref! Sur 

le papier, les probabilites qu'un collegien 
cambresien rencontre un eleve polonais 
d'Ustron ou de Cieszyn paraissent, a 
priori, minces. C etait sans compter sur 
le dynamisme de 1'association Cambrai- 
Cieszyn amitie qui, depuis sa creation, 
en fevrier 2007, n 'a  de cesse de batir des 
passerelles entre la cite de la Betise et la 
region polonaise de Cieszyn. Sort premier 
point d’appui: les etablissements sco
laires.

Grace a son intervention, des colle
giens d'Ustron (ville voisine de Cieszyn) 
ont rejoint Cambrai, la semaine dernie- 
re. Ils ont ete pris en charge et heberges 
par leurs homologues cambresiens du 
college Jeanne d'Arc. Une delegation po
lonaise grossie, en debut de semaine, avec 
l'arrivee de lyceens de Cieszyn, accueillis 
cette fois au lycee Saint-Michel de So- 
lesmes.

Le franęais et 1'emploi
« C’est la premiere fois que l'on organise 

cet echange », precise Emmanuel Bastien, 
president de Cambrai-Cieszyn amitie. 
Et d'expliquer: « Du moment ou l'on de- 
cide de construire un jumelage entre des com- 
tnunes, il faut mettre en rapport differents 
organismes.» Professeur, Emmanuel Bas
tien a naturellement privilegie, dans un 
premier temps du moins, les partenariats 
interetablissements scolaires. Le college 
Jeanne d'Arc a tout de suitę repondu a 
son invitation. « Pour nous, 1'interet n'est 
pas linguistique puisąue nous n’enseignons 
pas le polonais, reconnatt Francis Re
nault, directeur du college Jeanne d'Arc. 
Mais, cet echange offre a nos eleves une ou- 
verture culturelle sur un pays qui s'est rap- 
proche de nóus ces demieres annees. » 

Meme enthousiasme cóte polonais. 
« On a longtemps ete enfermes en Pologne,

temoigne Joanna Iskrzycka-Marianek, 
professeur de franęais a Ustroń. Aujour- 
d'hui, les parents polonais veulent emoyer 
leurs enfants en France pour qu'ils puissent 
decoumr le pays.» Decouvrir le pays et per- 
fectionner leur maitrise de la langue de 
Moliere. Et pas seulement pour ses attraits 
culturels. Leroy Merlin, Auchan, De- 
cathlon... « n  y a beaucoup d'entrepńses 
franęaises qui sont implantees en Pologne », 
rappelle le professeur. Parler Franęais est 
donc un serieux avantage, pour ne pas 
dire une necessite. Les colleges et lycees 
de la region de Cieszyn Lont bien com- 
pris et se sont singularises par la creation 
de classes francophones.

Des Cambresiens en Pologne
Les 23 collegiens d'Ustron (ages de 14 

a 15 ans) et les lyceens de Cieszyn ne res- 
teront en France qu'une semaine. Le

temps d'assister a quelques cours en 
Franęais et de decouvrir notre beau pays. 
« On va leurfaire visiter le Cambresis, Lil
le, et on va realiser leur grand reve: aller a 
Boulogne pour voir la mer que certains n'ont 
jamais vue », detaille Emmanuel Bastien.

Ce sera ensuite au tour des eleves cam
bresiens de se rendre une semaine en Po
logne, au mois de mai.

De son cóte, Cambrai-Cieszyn amitie 
continue de tisser et de resserrer les liens 
de Cambrai et Cieszyn. Des rapproche- 
ments sont en cours, dans le domaine 
sportif, avec le Velo sante de Cambrai et 
des cyclistes polonais. Une rencontre 
avec le maire de Cieszyn est egalement 
programmee.

A ce train-la, la signature officielle du 
jumelage des deux villes ne sera bientót 
qu'une formalite.

F.C.

ECHANGE CULTUREL

o>
o
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Une vingtaine de collegiens polonais 
partent a la guete de Cambrai

Jeudi, vingt-trois collegiens 
polonais sont arrives a Cam
brai pour un echange avec 
leurs homologues de 1'ensem-

ble Saint-Luc.
Ce jumelage scolaire a ete orga
nise par les ensembles scolaires 
et 1’association Cieszyn amitie. 
« Le but est l’ouverture, Fechange

Les collegiens polonais ont decouvert, jeudi, la mairie de Cam
brai. lis amenaient la mascotte de leur ville Cieszyn (Pologne).

culturel avec un pays qui est pro- 
che », explique le president de 1’as
sociation Emmanuel Bastien. 
« Nous esperons continuer cet 
echange, ne pas faire de cette pre
miere experience un feu de 
paille», indiąuait de son cóte 
F. Renault, directeur du college 
J.-D’Arc, de Saint-Luc.
Les eleves polonais vont, pen
dant une semaine, decouvrir 
Cambrai. Ils vont aussi assister a 
des cours, des voyages de decou- 
verte (a la mer)... « C’est l ’occa- 
sion de promomoir le franęais en 
Pologne car de nombreuses entre- 
prises franęaises s ’y sont instal- 
lees. Les professeurs sont sensibles 
a cette langue qui peut aider les 
jeunes a trouver du travail».
A la suitę de cette visite, une ving- 
taine de collegiens de Saint-Luc 
partira a son tour en Pologne. Le 
but de ce partenariat est de mon- 
trer aux jeunes une autre cul- 
ture et inscrire une amitie entre 
les deux pays, les deux villes. ■
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NA WŁASNE ŻYCZENIE
Nie udało się siatkarzom z Gimnazjum 

nr 2 awansować do półfinałów mistrzostw 
województwa śląskiego. Turniej rejonowy 
rozegrano w sali gimnastycznej Szkoły 
Podstawowej nr 2 w Ustroniu. O awans 
walczyły zwycięskie drużyny powiatów 
pszczyńskiego i cieszyńskiego. Mistrzynie 
naszego powiatu, drużyna gimnazjalistek 
z Dębowca zwyciężyła i będzie grać dalej. 
Niestety nasi siatkarzy grali bardzo nierów
no i musieli uznać wyższość swych rywali. 
Pierwszego seta przegrali, tracąc jednym

ciągiem 8 punktów. W drugim grali skon
centrowani i pewnie wygrali. Trzeci set, to 
również prowadzenie naszej drużyny. Gdy 
set zbliżał się ku końcowi zawodziły nerwy 
i siatkarze z G-2 popełniali coraz więcej 
błędów. Walki im odmówić nie można, choć 
też trzeba przyznać rację prowadzącemu dru
żynę Sławomirowi Krakowczykowi, który 
po meczu powiedział tylko swym podopiecz
nym: „Przegraliście na własne życzenie”. 
I patrząc na umiejętności obu zespołów, 
trudno trenerowi nie przyznać racji, (ws)

Fot. W. SuchtaWalka pod siatką.
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Gimnazjaliści z Ustronia spokojnie oczekiwali na końco
we rozstrzygnięcia. Od lewej: Daniel Długi, Marek Ja
worski, Jakub Robleski i rezerwowy w ekipie Sebastian 
Wisełka •  Fot. Krzysztof Marciniuk

Finaliści rozpoczęli zma
gania od testu pisemnego, 
który zaw ierał 25 pytań , 
w cale nie takich łatw ych 
zresztą. W grupie podstawó
wek prowadzenie objęła Wi
sła G łębce przed SP 2 
Ustroń. Dobrze napisany test 
nie gwarantował końcowego 
sukcesu, o czym przekonali 
się wiślanie. Na rowerowym 
torze przeszkód oraz w mia
steczku ruchu drogowego 
trio: Kamil Pilch, Krystian 
Gajdzica i Amadeusz Dzius

straciło pozycję lidera na 
rzecz uczniów ustrońskiej 
„Dwójki”. Kolejne miejsca 
zajęły drużyny SP Mnich, SP 
3 Skoczów, SP Zebrzydowi
ce i SP Kończyce Wielkie. 
Indywidualnie nagrody za 
trzy czołowe miejsca zgarnę
li również ustronianie, a kon
kretn ie Łukasz Stoszek, 
Radosław Wojdyła i Ro
bert Troszok.

W grupie gimnazjów od 
początku szturm przepuścili 
ustronianie Daniel Długi,

Drugie miejsce zajęła druży
na z Drogomyśla, trzecie z 
Zebrzydowic, a następne lo
katy przypadły Wiśle, Koń
czycom Wielkim i Gimna
zjum nr 4 ze Skoczowa.

W szyscy uczestn icy  
otrzymali nagrody rzeczowe 
(te cenniejsze trafiły do naj-

wych oraz gimnazjaliści z 
Ustronia wystąpią teraz w 
turnieju okręgowym - infor
muje mł. asp. Mariusz To
mica z Sekcji Ruchu Drogo
w ego KPP w C ieszynie , 
współorganizator turniejo
wego cyklu w cieszyńskim 
regionie. (mark)

Qtob ftje/mji 21 /mo/>ca 2oo9 /r.

W  minioną sobotę, 21 III, Szkoła Podstawowa 
nr 2 w Ustroniu kolejny rok z rzędu gościła 

uczestników Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy o 
Bezpieczeństwie Ruchu Drogowego. W 32. edycji 
turnieju wystartowało 12 najlepszych drużyn wy
łonionych w eliminacjach regionalnych. Gospo
darze turnieju znowu zgarnęli całą pulę, wygry
wając rywalizacje w grupie szkół podstawowych 
i gimnazjalnych.

FINAŁ POWIATOWY TURNIEJU BRD

Marek Jaworski i Jakub 
Robleski, którzy najlepiej 
poradzili sobie z testem, na
stępnie bezbłędnie przejecha
li „miasteczko” i przypieczę
towali zwycięstwo dobrym 
pokonaniem tom przeszkód.

lepszych), a zwycięzcy rów
n ież  puchary. Szkolnym  
znawcom tematyki BRD do
brych wyników gratulował 
burmistrz Ireneusz Szarzeć. 
- Uczniowie z Ustronia i Wi
sły w grupie szkół podstawo-



Przejazd pod czujnym okiem sędziów. Fot. W. Suchta

DWÓJKI GÓRĄ
W sobotę 21 marca w Szkole Podstawo

wej nr 2 w Ustroniu, odbyły sie elimina
cje powiatowe Turnieju Bezpieczeństwa 
w Ruchu Drogowym. Z tej okazji do SP-2 
przybyli: prezes Fundacji BRD Alina Pu- 
szyńska, starosta Czesław Gluza, burmistrz 
Ireneusz Szarzeć, naczelnik Sekcji Ruchu 
Drogowego cieszyńskiej policji Stanisław 
Cebulak, jego zastępca Ireneusz Korzo
nek, przew odniczący Rady Rodziców 
SP-2 Marcin Janik, wizytator Kuratorium 
Oświaty Janusz Janota. Sędzią głównym 
turnieju był I. Korzonek, a pomagali mu 
policjanci sekcji ruchu drogowego Ko
mendy Powiatowej Policji w Cieszynie: 
Maria Pliszczyńska, Jerzy Górny i Mariusz 
Tomica.

Na początku rozdano nagrody za kon
kurs plastyczny. W poszczególnych gru
pach wytypowano najlepsze prace: klasy 
I-III szkół podstawowych -  temat: „Bez
pieczna droga do i ze szkoły” : 1. Patrycja 
Kozłowska (SP-2 Ustroń), 2. Justyna Greń 
(SP-1 Brenna), 3. Małgorzata Szwieczek 
(SP-2 Ustroń), klasy IV-VI -  temat: „Bądź 
widoczny na drodze” : 1. Gabriela Jurecka 
(Bąków), 2. Estera Bączek ( SP-6 Niero- 
dzim), 3. Klaudia Heller (SP-1 Brenna), 
gimnazja -  temat: „Stop piratom drogo
wym”: 1. Jakub Kraus (G-3 Pierściec), 
2. Kacper M orcinek (G-3 Cieszyn), 3. 
Magdalena Bujok (G-4 Ochaby), szkoły 
specjalne: wyróżnienia: Jakub Rogala, 
Jakub Pszczółka, Mateusz Kołder, Alek
sandra Sadlok, Monika Stafiej (wszyscy 
ZSS w Skoczowie).

W rywalizacji w Turnieju BRD ustroń- 
skie „dwójki” nie miały sobie równych. 
Zaczęto od pisemnego testu. Wśród drużyn 
szkół podstawowych najlepiej test napisali 
uczniowie z Wisły Głębiec, ale na dmgim 
miejscu byli ustroniacy z SP-2. Swą wyż
szość udowodnili na rowerowym torze 
przeszkód połączonym z miasteczkiem 
ruchu drogowego i zajęli zdecydowanie

pierwsze miejsce, indywidualnie też pla
sując się na trzech pierwszych miejscach. 
Dalsze miejsca zajęły drużyny szkół pod
stawowych: 2. Wisła Głębce, 3. Mnich, 
4. Skoczów, 5. Zebrzydowice, 6. Koń
czyce Wielkie. Indywidualnie: 1. Łukasz 
Stoszek, 2. Radosław Wojdyła, 3. Robert 
Troszok (wszyscy SP-2 Ustroń). Opie
kunkami drużyny są Agnieszka Adamiec 
i Ewa Gruszczyk.
- Poziom wyższy, pytania trudniejsze, 
a młodzież lepiej przygotowana -  mówi 
sędzia główny I. Korzonek. -  Pytania 
naprawdę bardzo trudne, a były testo
wane nawet na policjantach z drogówki. 
A okazuje się, że młodzież czyta kodeks 
w poprzek. Już nie kartka po kartce. Znają 
definicje ruchu drogowego. To zasługa na
uczycieli i naszego profilaktyka, spędza
jącego kilka godzin dziennie w szkołach.

Robimy wszystko, by zapewnić maksi
mum bezpieczeństwa. W tym roku testy 
zostały rozwiązane wręcz rewelacyjnie, 
a decydowało przygotowanie praktyczne 
na torze przeszkód. W tym turnieju trzeba 
łączyć teorię z praktyką. A nie zawsze ten 
co lubi książki dobrze jeździ.

Drużyna ustrońskiego Gimnazjum nr 
2 wygrywała pewnie już po teście, a po
twierdziła dominację na torze przeszkód 
i w m iasteczku ruchu drogowego. Po 
testach prowadził Daniel Długi, przed 
Markiem Jaworskim i Jakubem Roble- 
skim -  wszyscy G-2 Ustroń. Kolejność 
nie zmieniła się po jeździe rowerem na 
torze. Kolejne miejsca zajęły drużyny: 2. 
Drogomyśl, 3. Zebrzydowice, 4. Wisła, 5. 
Kończyce Wielkie, 6. Skoczów. Drużyną z 
G-2 opiekująsię Dorota Werszner-Krzywoń 
i Sławomir Krakowczyk.
- Nasza Fundacja działa 16 lat i jest jednym 
z głównych organizatorów tego turnieju
-  mówi A. Pruszyńska. -  Jeżeli chodzi 
o efekty to można zapytać policję. Obec
nie najmniejszy udział w wypadkach jest 
uczniów do lat 14. Takie sąstatystki. Nam 
chodzi głównie o prewencję, o kształto
wanie świadomości. Nie wszystkie szkoły 
angażują się w równym stopniu, bo wiele 
zależy od nauczycieli. My staramy się 
pomagać, ale my nikogo nie możemy 
zmusić, a jest to dodatkowa praca. Staramy 
się organizować spotkania z nauczyciela
mi, wydajemy książki, kodeksy młodego 
rowerzysty. Ale z powiatem cieszyńskim 
współpracuje się znakomicie. Tu widzimy 
przychylność władz samorządowych, po
licji, w szkołach. Z przyjemnością się tu 
przyjeżdża. Myślę, że tak będzie dalej.

Jak zwykle w turniejach BRD są atrak
cyjne nagrody. W tym roku turniej sponso
rowali: Fundacja na Rzecz Bezpieczeństwa 
w Ruchu Drogowym w Bielsku-Białej, 
Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego 
w Bielsku-Białej, urzędy miast w Cieszy
nie, Wiśle, Skoczowie i Ustroniu, urzędy 
gminne w Brennej i Strumieniu, Przedsię
biorstwo Transportowe „Gomolą”, Ustro- 
nianka, Mokate, Smakosz.

Wojsław Suchta

Zwycięskie drużyny „dwójek” z opiekunami. Fot. W. Suchta
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TARGI SZKÓŁ
Z k  marca

MDK ,,'PrażatówŁa

WALKA NA SŁOWA
7 i 8 kwietnia w Zespole Szkół w Zebrzydowicach odbył 

się IX Powiatowy Konkurs Recytatorski „Poezja i proza w 
języku Shakespeare’a”. Zmagania zostały podzielone na trzy 
kategorie. Pierwszego dnia startowały szkoły podstawowe, 
zaś drugiego -  gimnazja i szkoły ponadgimnazjalne.

We wtorek jury w składzie: Andrzej Pasterny, Renata 
Adamczuk i Aldona Kopiec postanowiło przyznać pierw
sze miejsce Radosławowi Sobczykowi z SP nr 4 w Wiśle 
oraz Justynie Kondziołce z SP w Zebrzydowicach. Na dru
gim miejscu uplasowała się Kinga Nikonowicz z SP Towa
rzystwa Ewangelickiego w Cieszynie, zaś miejsce trzecie 
zajęła Sara Wrzecionko z SP nr 2 w Wiśle. Przyznano rów
nież wyróżnienia. Otrzymali je: Bartosz Górecki z! SP w 
Mnichu, Justyna Czyż z SP nr 5 w Wiśle i Daria Piątkow
ska z SP w Kaczycach.

Z kolei w środę Renatę Adamczuk zastąpiła w jury Alek
sandra Gomola. Tego dnia w kategorii „Gimnazja” zwy
ciężył Filip Janik z Gimnazjum Dwujęzycznego nr 17 w 
Rybniku. Tuż za nim uplasowały się ex aeąub: Anna Jon- 
derko z tego samego gimnazjum oraz Justyna Warmuziń- 
ska z Gimnazjum nr 1 w Ustroniu. Na podium stanęły też: 
Ewelina Kubica z Gimnazjum w Kaczycach i Alina Ma- 
dura z Gimnazjum nr 2 w Ustroniu. Obie zajęły trzecią po
zycję. Tutaj również przyznano wyróżnienia, a otrzymali je: 
Alicja Balzam z Gimnazjum w Zebrzydowicach, Aneta Kuś 
z Gimnazjum w Kaczycach oraz Anna Gomola z Gimna
zjum nr 1 w Cieszynie.

Tymczasem wśród szkół ponadgimnazjalnych najlepsze 
okazały się: Daria Polek z Zespołu Szkół nr 3 w Jastrzębiu 
Zdroju i Zuzanna Oniszczuk z I Liceum Ogólnokształcą
cego w Rybniku. Tuż za nimi na miejscu drugim uplasowa
ły się: Michalina Kowol z I LO w Rybniku i Olga Piąt
kowska z I LO im. A. Osuchowskiego w Cieszynie. Miej
sce trzecie w tej kategorii zajęli: Michał Madzia z Zespołu 
Szkół nr 9 w Wiśle oraz Ewelina Klon z I LO w Rybniku.

Wszyscy laureaci będą reprezentować nasz region pod
czas etapu wojewódzkiego konkursu, który odbędzie się w 
maju w Zabrzu. (mw)
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( S A J L m W K A .  TU I l O N IEdT
Galena Ustrońskiej to prezentacja przede wszystkim fo

tografii, wykonanych przez naszych czytelników i współpra
cowników. Galerię będziemy chcieli publikować raz na mie
siąc. Oczywiście w dzisiejszym świecie trudno ograniczyć 
się tylko do fotografii, więc będą też prezentowane prace 
plastyczne, a być może ciekawa grafika komputerowa.

Dziś, gdy prawie wszyscy robią zdjęcia, atrakcyjność tej 
strony jest chyba murowana, bowiem dobrych zdjęć wszy
scy mamy aż nadto. Dlatego od razu musimy się zastrzec, 
że zapewne będziemy musieli wybierać poszczególnych 
autorów spośród kilku ofert.

Osoby zainteresowane publikacją w Galerii Ustrońskiej 
prosimy o wcześniejszy kontakt z naszą redakcją.

Tomasz Targowski urodził się w 1963 roku w Sosnowcu. 
Studiował na Uniwersytecie Śląskim Filia w Cieszynie, dyplom 
u Jerzego Wrońskiego zrobił w 1994 roku. Wystawy indywi
dualne: 1993 r. -  Galeria Zderzak, Kraków; 1993 r. -  Galeria 
Uniwersytecka BWA, Cieszyn; 1995 r. -  „Inskrypcje”, Galeria 
„Miejsce” w Cieszynie; 1995 -  „Puste/pełne. Gołębniki głębi”, 
Galeria Kronika, Bytom (razem z Katarzyną Raczyńską); 1997 
-  „Obiekty” -  Galeria BWA Bielsko-Biała. Brał też udział w wy
stawach zbiorowych m.in. w Cieszynie, Bielsku-Białej, Bytomiu, 
Krakowie. T. Targowski jest nauczycielem plastyki w Gimnazjum 
Nr 2 w Ustroniu. Mieszka w Puńcowie z żoną i dwoma synami.

Gazeta Ustrońska 10 23 kwietnia 2009 r.
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LATAWCE 
NA WIETRZE

W ostatni wtorek kwietnia Miejski Dom Kultury „Prażaków- 
ka” zorganizował kolejne zawody latawców. Na stadionie Kuźni 
startowało blisko 20 dziewcząt i chłopców z ustrońskich szkół. 
Podniebne pojedynki toczono na stadionie KS Kuźnia. Jurorzy 
oceniali wysokość i płynność lotu oraz pomysł i jakość wyko
nania latawca.

Oto najlepsi. Kategoria latawców płaskich, grupa młodsza 
(9 -1 2  lat) 1. Miłosz Dyka, 2. Szymon Gogółka (obaj pracownia 
modelarska MDK Prażakówka), 3. Tomasz Muszer (SP 6); grupa 
starsza (13 - 18 lat) 1. Justyna Kania, 2. Konrad Kania, 3. Sonia 
Kluż (wszyscy Gimnazjum nr 2). Kategoria latawców skrzynko
wych, grapa młodsza -1 . Jakub Mutkowski, 2. Szymon Gogółka 
(obaj M DK Prażakówka), 3. Tomasz Muszer; grupa starsza 
- 1. Szymon Szpin, 2. Krzysztof Sajan (obaj G -l), 3. Dawid 
Sztwiertnia (G-2). W klasyfikacji drużynowej wygrali modelarze 
z MDK „Prażakówka” przed Gimnazjum Nr 2 i Gimnazjum Nr 1. 
Startowały również drużyny z SP-1, SP-2 i SP-6. (nik)

✓



Uczestnicy wycieczki.

CELEM
L O N D Y N
W pogodny poranek ostatniej soboty kwietnia grupa uczniów 

z Gimnazjum nr 2 w Ustroniu wraz z kolegami z Gimnazjum 
nr 1 im. prof. Jana Szczepańskiego oraz Klimatycznej Szkoły 
Podstawowej nr 2 im. Jerzego Michejdy wyjechała na sześcio
dniowy podbój Londynu. Podekscytowanie rosło z godziny 
na godzinę, a sięgnąć miało zenitu, kiedy wczesnym rankiem 
zbliżali się do wybrzeży angielskiego Dover. Gdy prześliczne 
białe klify powitały ich swym zapierającym dech widokiem, 
młodzi podróżnicy zapomnieli całkowicie o znojach trwającej 
prawie dobę podróży. Nie czując zmęczenia, czterdziestojedno- 
osobowa grupa ustrońskiej młodzieży zaczynała swój podbój od 
zielonych parków Greenwich, skąd rozciągał się widok na pano
ramę biznesowej części Londynu zwanej City. Dalej było troszkę 
historii, gdyż kolejnym'punktem programu były zabudowania 
historycznych: Tower o f London, Tower Bridge oraz Katedry 
Św. Pawła. Kolejnego dnia typowo angielska deszczowa pogoda 
próbowała zniechęcić uczniów do dalszego zwiedzania, lecz Ga
leria Figur Woskowych Madame Tussaud’s oraz Muzeum Historii 
Naturalnej, oprócz bardzo ciekawych eksponatów, dawały także 
schronienie przed uporczywym deszczem. Kiedy przyszło im 
podziwiać panoramę całego Londynu z 135 metrowego London 
Eye, pogoda dała już za wygraną, pozwalając uczniom podziwiać 
widoki bez deszczu. Trzeciego dnia zwiedzając Windsor - jedną 
z oficjalnych rezydencji królowej Elżbiety II - oprócz komnat 
królewskich nasi odkrywcy mieli szansę podziwiać także spekta
kularną zmianę warty pełniących tam służbę żołnierzy. W drodze 
powrotnej zahaczyli także o Oxford, najstarszy anglojęzyczny 
uniwersytet na świecie, gdzie przechadzając się uliczkami miasta, 
mieli okazję zobaczyć najsłynniejsze kolegia z 39. należących do 
uniwersytetu. W ostatnim dniu wycieczki młodzi „anglomaniacy” 
podczas spaceru londyńskimi uliczkami mieli jeszcze jedną szan
sę, aby poznać bliżej walory miasta. Podziwiali m.in. brytyjski 
Parlament z Big Benem, okazałą Wesminister Abbey, budynek 
Gwardii Królewskiej, St. James Park oraz kolejną z rezydencji 
królewskich - Buckingham Pałace. Na Trafalgar Sąuare wstąpili 
do Galerii Narodowej, gdzie podziwiać mogli kunszt najsław
niejszych malarzy świata. Idąc w kierunku Downing Śtreet, 
ulicy, na której mieszka m.in. sam premier, minęli okazały Hyde 
Park, a dalej były już tylko typowe uliczki dla zakupoholików 
Regent i Oxford Street - gdzie nasi uczniowie nie zawahali się 
zostawić parę funtów. W drodze powrotnej głównym tematem 
były wrażenia z wycieczki oraz pytania o kolejny równie udany 
wyjazd naukowy. Ustrońska młodzjeż doskonale radziła sobie 
z porozumiewaniem, co świadczy o wysokim poziomie nauczania 
języków obcych w szkołach i gimnazjach.

A nna Szczuka-Pezda
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Spektakl Sceny Polskiej Teatru w Czeskim Cieszynie

„VIVA YERDI”

Autorem sztuki ,Yiva Verdi” jest Paul Barz, dramaturg i muzykolog, a jej głównym 
wątkiem dramatycznym jest spór o istotę muzyki pomiędzy Giuseppe Verdim 
i jego librecistą Arrigo Boito.
Gdy siedemdziesięcioletni mistrz opery Giuseppe Verdi rozpoczął współpracę 
z Arrigo Boito, młodszym o trzydzieści lat librecistą, nie wiedział jeszcze, że 
to partnerstwo będzie jednym z najszczęśliwszych przypadków w historii opery. 
Uduchowiony Boito, syn portrecisty i polskiej hrabianki Józefiny Radolińskiej, 
był włoskim poetą i kompozytorem opery „Mefistofeles” , sztandarowego dzieła 
włoskiego modernizmu.
Tło muzyczne spektaklu stanowią najwybitniejsze dzieła Verdiego w mistrzow
skim wykonaniu światowej sławy solistów

Teatr im. A. Mickiewicza w Cieszynie
13 maja 2009r. (środa) godz. 18.00

KONKURS
ORTOGRAFICZNY

31 marca w Miejskim Domu Kultury 
„Prażakówka” zorganizowano M iejski 
Konkurs Ortograficzny. Był to III etap kon
kursu, który poprzedziły eliminacje klasowe 
i szkolne, z których wyłoniono najlepszych 
uczniów do konkursu miejskiego.

Konkurs odbył się w trzech kategoriach: 
klasy 1II-IV szkół podstawowych, klasy V- 
VI szkół podstawowych, klasy I-III szkół 
gimnazjalnych. Do konkursu przystąpiło 45 
osób ze wszystkich szkół z Ustronia oprócz ^  
Gimnazjum nr 1. W jednoosobowym jury q  
zasiadła Grażyna Kośmider - polonistka Q 
z długoletnim stażem, która dokonała wy- ** 
boru tekstów i oceniła wszystkie prace, ty- 
pując w każdej grupie mistrza ortografii.

Mistrzami ortografii w poszczególnych S  
grupach zostali: grapa 1 :1 .Wojciech Krysta 
kl. Ilia SP-2,2. Maria Pecold kl. Ilia SP-2, 5  
3. Marta Husarek kl. IVc SP-2, grupa II: 
Magdalena Kłoda kl. Vc SP-2, 2. Michał S  
Dudys kl. Va SP-2, Mateusz Krysta kl. Vb 
SP-2; grapa III: 1. Justyna Szela kl. III b 
G-2, 2. Aleksander Grzybowski kl. Illd J j  
G-2, 2. Elżbieta Grzesiak kl. lid G-2, 3. A 
Barbara Gawełek kl. Ic G-2.

Ogłoszenie wyników nastąpiło 11 maja. ęJ 
w sali widowiskowej MDK „Prażakówka” *5 
podczas audycji muzycznej Filharmonii 
Śląskiej. Zwycięzcy otrzymali dyplomy <j-> 
i nagrody książkowe.



BOMBON I KASTROL
Rozmowa z Joanną Iskrzycką-Marianek, 
nauczycielką języka francuskiego w G-2

Dzieci zazwyczaj w szkole podstawowej uczą się języka angiel
skiego. Przychodzą do gimnazjum i trafiają na francuski.
Bo angielski już w tej chwili nie wystarcza. Szukając pracy 
angielski jest standardem i trzeba mieć jakiś atut. Może nim być 
znajomość języka francuskiego. Większość firm lokujących się 
w naszym regionie jest związaną z kapitałem francuskim. Jest 
to największy inwestor zagraniczny i stąd też powstanie klas 
frankofońskich. Firmy szukają ludzi mówiących po francusku, 
bo jest potrzebna kadra władająca tym językiem.
Jednak dla uczniów francuski jest obcy. W telewizji, mediach 
jest wiele słówek angielskich, podobnie w języku potocznym. 
Czy francuski nie jest dla nich chińszczyzną?

Niekoniecznie. Gdy spojrzymy na naszą gwarę, to jest w niej 
sporo słów francuskich. Jak prosimy babcię w domu, żeby dała 
bombony, to jest to słówko francuskie, podobnie z kastrolem. 
Nie jest tak, że te słowa są niezrozumiałe. Uczniom z domów, 
w których mówi się gw arą np. w Lipowcu, często łatwiej za
pamiętywać słówka. Nawet odmiany niektórych czasowników 
można przerobić na gwarę i wtedy łatwiej to wchodzi do głowy. 
Poza tym wiele słów w języku angielskim pochodzi z francuskie
go, choć angliści twierdzą, że jest odwrotnie. Jest mnóstwo słów
0 identycznej pisowni, tylko o innej wymowie. Nie jest nauka 
francuskiego taką trudnością jakby się na początku wydawało. 
A jak na początku uczniowie podchodzą do nauki francu
skiego?
Boją się. Później się ośmielają i zaczynają się interesować Fran
cją. Na początku m yślą że francuskim ludzie posługują się tylko 
we Francji, a to język wielu krajów w Europie i na świecie. Na 
początku w iedzą coś tylko o Francji, później o Belgii, Szwajcarii
1 pozostałych krajach.
Z czym są największe kłopoty przy nauce francuskiego?
Z pisow nią czasem z w ym ow ą z zapisywaniem akcentów, ale 
to po miesiącu-dwóch mija i wiedzą o co chodzi.
W jakim stopniu uczniowie posługują się francuskim po 
trzyletniej edukacji w gimnazjum?
Już w drugiej klasie byli w Paryżu i nie potrzebowali żadnej pomo
cy z mojej strony. Dawali sobie radę. W tym roku uczniowie trze
ciej klasy zdali egzamin na pierwszym poziomie umożliwiającym 
komunikację. Będą zdawać kolejne egzaminy, a z certyfikatem 
A2 już mogą się pokazać w firmie, bo świadczy on o znajomo-

J. Iskrzycka-Marianek. Fot. W. Suchta

ści języka. Po gimnazjum i intensywnym kontynuowaniu nauki 
w liceum, można startować na uczelnie francuskojęzyczne.
A konkretnie, ilu uczniów po trzech latach nauki może roz
mawiać po francusku?
Z klasy liczącej ponad 20 uczniów jedna trzecia radzi sobie dobrze, 
a połowa rozumie i potrafi znaleźć się w danej sytuacji. 
Dawniej, jeżeli ktoś skończył studia, to uczył się 10 lat rosyj
skiego, nie zawsze z widocznym efektem.
Bo uczono gramatyki, słówek itd. Nie było komunikacji. Obecnie 
nie kładzie się takiego nacisku, by wszystko było poprawnie, 
a głównym celem jest komunikowanie się, żeby ludzie po
trafili się dogadać. Dlatego na lekcje są zapraszani lektorzy. 
W naszym regionie jest ich dwóch - Francuz i Belg. Na lekcjach, 
które prow adzą uczniowie muszą się z nimi porozumiewać po 
francusku. Na takiej lekcji nie ma ucznia, który nie musiałby 
powiedzieć czegoś po francusku.
Czy kraje frankofońskie w jakiś sposób wam pomagają?
Na Śląsku, gdzie wymyślono klasy frankofońskie, jest to za
uważane przez ambasady. Są rozpoznawane miasta i po trzech 
latach pracy nie jesteśmy anonimowi. Nie ma problemu, gdy jako 
Gimnazjum nr 2 z Ustronia występujemy do ambasady Francji
0 nagrody dla uczniów. Pomaga też ambasada Belgii, a nawet 
ambasady konkurują ze sobą. Za lektorów przyjeżdżających na 
lekcje nie płacimy.
Wyjeżdżacie na wycieczki do Francji. Czy tu też możecie 
liczyć na pomoc?
Nie. Natomiast ambasada Francji sponsorowała pięciu uczniom 
wyjazd do Warszawy na Francuskie Dni Kariery. Ambasada Belgii 
sponsorowała nam wyjazd do Wodzisławia na występ piosenkarki 
belgijskiej. Jeżeli chodzi o wyjazdy na wycieczki do Francji są 
one w całości finansowane przez rodziców.
He taki wyjazd kosztuje?
To zależy. W ubiegłym roku wycieczka do Paryża, Strasburga 
kosztowała około 1.400 zł. W tym roku pojechaliśmy na wymianę 
młodzieży co kosztuje w granicach 900 zł. Byliśmy na tygodnio
wej wycieczce w marcu, a w maju przyjeżdża do nas grupa 23 
uczniów z miasta Cambrai i będą w Ustroniu przez tydzień.
To dość dużo. Chyba nie wszystkich stać?
Chętni jednak jadą. Skład wycieczki jest kompletowany z trzech 
klas, gdyż w każdym roczniku jest jedna klasa.
1 jest wystarczający nabór?
Już możemy być spokojni o przyszły rok. Można jeszcze się 
zapisywać.
Czy trzeba mieć jakieś specjalne predyspozycje?
Pomaga dobra pamięć i systematyczność.
Co się stanie gdy chętnych do klasy frankofońskiej będzie 
zbyt wielu?
Wtedy możliwy jest test np. test z gramatyki języka polskiego 
na poziomie szkoły podstawowej, ewentualnie krótka rozmowa 
po angielsku gdyż nawet częściowa znajomość angielskiego 
niesamowicie pomaga w nauce francuskiego. Zresztą odwrotnie 
też to działa.
Dziękuję za rozmowę. Rozmawiał: Wojsław Suchta

(jazda Udtońbka ^  -maja 2009V.

\



\  2 r 4 t woja goiaUiwy -mtodbież

% Cambrai we ‘Iłcmcji



u Oz^uiiriUj o Wa/zy im^e^cmî tour11 -  u lo tn a  Wccja
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Wek do âJJadow f/Kucy. O!oorgamouxxla je p. Dorota 

- 'Jtnyjwom.
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Dwugt d/am *. Tiot Jlatô otaimdL u ŷcKadn 
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MŁODZIEŻOWA RADA

M o d z l

Polityka, rządy, to ta dziedzina życia 
społecznego, na którą przyjęło się głów
nie biernie narzekać. Robią to zarówno 
dorośli, jak i wchodzący w ten okres życia 
młodzi. Często jednak wiedza młodzieży 
na ten temat jest bardzo powierzchowna 
lub niedokładna. Tym większa pochwa
ła dla tych, którzy próbują sprawdzić 
system demokratyczny w praktycznym 
działaniu. Ustroń stwarza dla nich taką 
okazję, mogą wziąć udział w wyborach 
i stać się członkami Młodzieżowej Rady 
Ustronia. Demokracja w pomniejszeniu, 
ale całkiem prawdziwa. W dzień 20-lecia 
pierwszych, demokratycznych wyborów 
w Polsce, MRU zorganizowała uroczystą 
sesję.

W auli G im nazjum  nr 1 zebrali się 
przedstawiciele władz samorządowych. 
Obecny był starosta powiatu cieszyń
skiego Czesław Gluza, przewodniczący 
Rady Miasta Stanisław Malina, burmistrz 
Ireneusz Szarzeć, pierw szy burm istrz 
A ndrzej G eorg, naczeln ik  W ydziału 
Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Da
nuta Koenig oraz uczniowie ustrońskich 
szkół. Przewodnicząca MRU Agnieszka 
Kozieł przywitała wszystkich i poprosiła 
Przemysława Pytla, jednego z członków,
0 odczytanie referatu.

Referent na początku przybliżył zgro
madzonym samo pojęcie, a potem wy
mienił „cienie i blaski demokracji”, po
sługując się przykładami wziętymi z życia
1 funkcjonowania naszego miasta. Zaleta
mi nazwał przede wszystkim powszechne 
i bezpośrednie wybory członków Rady 
M iasta. Wadami -  kontrowersje, jakie 
wzbudzają niektóre decyzje i zbyt mała 
możliwość kontroli. „Niewątpliwą cechą 
pozytywną” nazwał stworzenie organu, 
jakim  jest Młodzieżowa Rada Miasta.
- Dorośli dostrzegli młodzież, dlatego, 
choć z oporami, pozw alają nam robić

coś samodzielnie -  mówił P. Pytel. Idea 
funkcjonowania Rady jest bardzo dobra, 
sama Rada ma.charakter demokratyczny. 
Jej członkowie są wybierani, aby rozwią
zać podstawowe problemy ustrońskiej 
młodzieży. Jednym z nich jest zorganizo
wanie sposobów spędzania wolnego cza
su dla młodych, poza szkołą. Świetnym 
przykładem jest odbywający się co roku 
koncert „No name”, na którym grane są 
różne rodzaje muzyki. W ten sposób inte
gruje się młodzież z różnych środowisk. 
Jednak imprezy kulturalne są jedynym  
rzeczywistym działaniem MRU, gdyż na 
inne najczęściej nie ma wystarczających 
funduszów; koncert pochłania większość

przyznawanych środków. W ten sposób 
przynajmniej młodzież uczy się, jak pisać 
wnioski o dopłaty do Unii Europejskiej. 
Problemem jest również nie doprecyzo
wana kwestia działania Rady.
- Jako organ doradczy, powinna decy
dować również o innych wydarzeniach, 
zw iązanych z rozw ojem  nastolatków  
w mieście, np. o tworzeniu nowych miejsc, 
gdzie młodzież będzie aktywna fizycznie
-  mówił P. Pytel. Zwrócił również uwa
gę na obecność demokracji w szkołach, 
w postaci sam orządów uczniow skich, 
które sąjednak instytucjami o niewielkich 
uprawnieniach: - Bez własnych środków 
wykonawczych i większej władzy, zakres 
samorządów będzie się nadal ograniczał 
do organizacji szkolnych dyskotek i raz, 
czy dwa razy w roku, do przeprowadzenia 
jakiegoś konkursu.

Po nim głos zabrał starosta powiatu, 
Czesław Gluza, Przybliżył młodym słu
chaczom historię pierwszych wyborów. 
Zauważył, że od strony teoretycznej na 
pewno ustrój demokracji jest im doskona
le znany. Podkreślił jednak, że to inicjaty
wy obywatelskie, „władza z dołu” budują 
go i wzmacniają. Zachęcił, aby działać, 
brać udział w tym procesie demokratycz
nym, bo „daty są tylko sym boliczne”, 
a „zawsze to, co zastane, traktuje sięjako 
coś, co było od zawsze. Ja namawiam do 
refleksji” .

Andrzej Georg, pierwszy demokratycz
nie wybrany burmistrz Ustronia, opowie
dział o udziale młodzieży w wyborach 
4 czerwca 1989 r., o je j  zaangażowaniu 
w prace komitetów i sztabów, w prowa
dzenie kampanii, i że również współcze
śnie młodzież powinna interesować się 
polityką. Gdyż — jak zauważył przema
wiający po nim S. Malina -  zaangażo
wanie pozwala na przeprowadzanie istot
nych zmian w najbliższym, bezpośrednio 
nas dotyczącym  środow isku. O tyle, 
o ile pozwalają na to środki -  szczególnie 
finansowe, których często brakuje.

>10 c / t e m t f o a  Z 0 0 9  i t .
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WODA TERMALNA - początek,  skład
W roku 2004 Bukowiańskie Towarzystwo Geotermalne wykupiło od Skarbu Państwa 
prawa do korzystania z odwiertu oraz otrzymało koncesję na wydobycie i eksploatację 
wody geoteririalnej z odwiertu Bukowina Tatrzańska PIG/PN IG -1.

„Terma Bukowina Tatrzańska” korzysta z wody termalnej nawierconej w otworze 
usytuowanym na północno-zachodnim zboczu Wysokiego Wierchu, w odległości około 
6 km od brzegu Tatr. Otwór ten był nadzorowany i udokumentowany przez specjalistów 
Oddziału Karpackiego Państwowego Instytutu Geologicznego w Krakowie.
Warunki krążenia oraz litologia środowiska skalnego wpływają na właściwości wody 
termalnej. Wody opadowe inflirtujące w skały masywu tatrzańskiego migrują 
z prędkością od kilku do kilkunastu metrów rocznie ku północy, zgodnie z kierunkiem 
zapadania warstw wodonośnych. Takie prędkości przepływu wód podziemnych 
skutkują różnicowaniem czasów kontaktów wody ze skałą, czego odbiciem jest 
chemizm wód.

Woda termalna pozyskiwana z odwiertu w Bukowinie Tatrzańskiej jest typu 
siarczanowo-chlorkowo-wapniowo-sodowego o mineralizacji 1,5 g/dm3. Ze względu na 
specyficzną mineralizację, unikalny skład mikroelementów i pierwiastków, niski 
charakter zasadowy oraz leczniczą twardość jest doskonałym środkiem leczniczym 
i rehabilitacyjnym. Ważne dla zdrowia zawarte w wodzie składniki to: sód (Na), wapń 
(Ca), chlor (Cl), potas (K), siarka (S), magnez (Mg) oraz chrom (Cr).

Kąpiel w tak zmineralizowanej wodzie termalnej wpływa bardzo korzystnie na organizm. 
Szczególnie poprawia komfort psychiczny, obniża stres, stabilizuje system nerwowy, 
dzięki czemu przywraca wewnętrzny spokój i poprawia ogólnąkondycję psychofizyczną 
oraz chroni m.in. przed chorobami Parkinsona i Alzheimera. Eliminuje choroby serca, 
stabilizuje tętno, leczy choroby układu krążenia, zmniejsza otyłość a nawet eliminuje ' 
bezsenność.

Przekrój przez warstwy geologiczne otworu w Bukowinie Tatrzańskiej



i właściwości
Dodatkowo woda ta regeneruje gospodarkę 
hormonalną organizmu, znacznie poprawia 
przemianę materii, pomaga na bóle głowy 
i stawów oraz zdecydowanie przyspiesza 
rekonwalescencję po zabiegach i przebytych 
schorzeniach.

Bilans jonowy głównych składników 
wody termalnej z otworu Bukowina 
Tatrzańska PIG/PNiG-1

Jednym słowem regularne zażywanie kąpieli 
w basenach termalnych w Bukowinie 
Tatrzańskiej poprawi nasze warunki 
psychofizyczne a w konsekwencji wpłynie to 
na nasz styl i długość życia.

Zasoby eksploatacyjne.
W roku 2005 dla otworu Bukowina 
Tatrzańska zatwierdzono zasoby eksploata
cyjne w wysokości Q=40,0 m3/h przy depresji 
80 m, o temperaturze na powierzchni 64,5 °C

■  Ca ■  Na Mg BK NH„ ■  Fe

m g /d m 3 m v a l/d m 3 %  m va l

K A T IO N Y

K* 19.00 0.49 2.20

Na* 178.00 7.74 34.98

NH,‘ 0.17 0.01 0.05

Ca2* 191.70 9.57 43.25

Mg2* 52.50 4.32 19.51

Fe2* 0.07 0.00 0.02

Woda wydobywana z odwiertu eksplora
cyjnego, po odebraniu energii cieplnej w 
wymiennikach ciepła i w basenach 
kąpielowych, jest odprowadzana po 
dodatkowym schłodzeniu do płynącego w 
sąsiedztwie potoku Poroniec.

—

SO„ ■  Cl ■  HCO F

—

A N IO N Y

Cl 173.00 4.88 20.69

HCO, 214.00 3.51 14.87

so ; 725.00 15.09 64.00

F 1.98 0.10 0.44

1900 Mineralizacja ogólna 1497 mg/dm3
1000

900

C harakterystykę hydrochem iczną przeprowadzono  
w  oparciu o rezultaty badań laboratoryjnych próbek wody 
pobranej w trakcie trwania testu hydrodynamicznego. 
A n a liz a  f iz y k o -c h e m ic z n a  z o s ta ła  w y k o n a n a  
w  C e n tra ln ym  Laborato rium  C h em iczn ym  P IG  
w  Warszawie.
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GAMA 2

Zespół instrumentalny Gamy 2 podczas inauguracji sezonu. Fot. M. Niemiec

RECEPTA NA SUKCES
Zaczyna się na początku roku szkolnego. Ogłoszenie o naborze, na

stępnie przesłuchania, wybór najlepszych i cały rok prób. Ale bez ciężkiej 
pracy nie byłoby sukcesów. Zespół szkolny „Gama 2 ” uzyskał 1 miejsce 
w XXXIV Wojewódzkim Przeglądzie Szkolnych Zespołów Artystycznych.
- Trochę brakuje tego luźnego śpiewania
-  mówi Janusz Śliwka, kierownik arty
styczny „Gamy”. - Rok dzielimy właściwie 
na trzy etapy. Na początku się rozśpiewu- 
jemy. Nowicjusze muszą się przystosować 
do „starego” już składu. Od 2 lat bardzo 
pomaga nam w tym możliwość wyjazdu 
na 3-dniowe warsztaty do gospodarstwa 
agroturystycznego w Istebnej. Właściwie 
tylko tam możemy sobie pośpiewać taki 
lżejszy repertuar, poznać się, zintegrować, 
bo co roku skład zespołu się zmienia. 
Jedni odchodzą, ale zyskujemy nowych 
członków.

Potem zaczyna się już przygotowanie 
do festiwalu kolęd i pastorałek. - „Gama” 
odnosi na nim mniejsze lub większe sukce
sy. Niestety nie udało się jeszcze wygrać 
finałowego konkursu w Będzinie. Może 
jest to spowodowane tym, że nie ma tam 
podziału na kategorie wiekowe, jest więc 
duża konkurencja. Zaraz po festiwalu, czyli 
jeszcze w grudniu zaczynają się próby do 
najważniejszego konkursu, czyli Miej- 
skiegoPrzeglądu Zespołów Artystycznych.
-  Stało się to już taką jakby tradycją. Nie
zmiernie się z niej cieszę i bardzo chciał
bym ją  utrzymać, że zarówno tym roku jak 
i ubiegłym przebrnęliśmy przez wszystkie 
eliminacje -  najpierw miejskie, potem po
wiatowe na pierwszym miejscu i również 
finał w Częstochowie zakończyliśmy na 
pierwszym stopniu podium. Pozostało nam 
tylko Grand Prix -  mówi J. Śliwka.

Ostatni etap przeglądu składa się bo
wiem z 2 etapów. Na początku zespół 
jedzie na przesłuchania właśnie do Często
chowy. Wykonuje swój program i wraca. 
Potem dopiero organizatorzy zapraszają 
poszczególne zespoły na koncert laure
atów. Dopiero po występach wszystkich 
zespołów na tej gali, są ogłaszane wyniki 
konkursu. Do końca nie wiadomo więc co 
się zdobyło, mimo zaproszenia na koncert 
galowy. Nagrody natomiast przyznawane 
są w różnych kategoriach. A z pierwszych

miejsc wybierane sąjeszcze cztery nagro
dy Grand Prix.

Bardzo ważną rzeczą w tego typu kon
kursach jest dobór repertuaru. Musi być 
to coś ciekawego, coś, co chwyci za serce 
profesjonalne jury.
— Co roku mam kłopot z doborem repertu
aru -  mówi J. Śliwka - Szukam utworów, 
które nie są przebojami, nie są nr 1, hitami, 
a raczej rzeczy ciekawych pod względem 
tekstowym i muzycznym. Opieram się 
na takich ludziach, jak  Marek Grechu
ta, Grzegorz Turnau, Stanisław Soyka, 
Mieczysław Szczęśniak. W tym roku, po 
dłuższym szukaniu znalazłem 2 piosenki, 
które zaśpiewaliśmy podczas przesłucha
nia w Częstochowie -  „Zielona Pani Zie
mio” z ostatniej płyty Maryli Rodowicz, 
k tórą śpiewa Śeweryn Krajewski oraz 
„Prababcię” M. Szczęśniaka opartą na 
starej melodii ludowej. Po przerobieniu 
wyszły ciekawe efekty, brzmi to - można 
powiedzieć - irlandzko. Bardzo się ten 
utwór spodobał. Wykonywaliśmy go na 
koncercie laureatów.

Piosenki tych artystów to m ateriały 
wyjściowe. J. Śliwka wiedząc co zespół 
potrafi, przerabia je, aranżuje je  na swój 
sposób, tak aby mógł to zagrać. Bo „Gama 
2” to nie tylko śpiewająca młodzież. A od 
2 lat funkcjonuje także zespół instrumen
talny, który obecnie składa się z dwóch 
skrzypiec, wiolonczeli, fletu, bębenka 
oraz gitary.
- Z doświadczenia wiem, że zdecydowanie 
w iększą wartość, mają rzeczy grane na 
żywo. Choćby nawet w nie tak dobrym 
wykonaniu, ale jeśli jest żywe, to naprawdę 
robi wrażenie i przy okazji punktuje. Gdy 
dodać do tego, że śpiewamy na trzy głosy 
to naprawdę je s t świetne. Obserwując 
inne zespoły szkolne, widzę, że odchodzą 
niestety od wielogłosowości.

„Gama 2” ćwiczy raz w tygodniu po 
2 godziny. J. Śliwka przyznaje, że aż się 
boi tego, co mogliby zrobić mając większą

ilość prób. - Można z młodzieżą dużo zro
bić. Widzę, że mają z tego radość.

Obecnie zespół liczy 19 dziewczyn i jed
nego chłopaka, który radzi sobie z żeńskim 
towarzystwem.
- Z chłopakami jest na ogół ciężko, po
nieważ przechodzą mutację. Zgłaszają 
się dosyć chętnie. Jednak często nie mogą 
sobie poradzić z tym co się dzieje z ich 
głosem i niektórzy zupełnie rezygnują. Inni 
natomiast po jakimś czasie wracają.

Przesłuchania do zespołu mają miejsce 
na początku roku. Zgłosić się może każdy. 
Odbywa się to jednak przy całym zespole.
-  Na początku podaję kilka dźwięków, 
żeby sprawdzić, czy ktoś umie trafić. Nie 
jest to jednak wyrocznia, ponieważ nerwy 
są bardzo duże. Następnie trochę ćwiczeń 
rytmicznych, a na końcu kandydat śpiewa 
wybraną przez siebie piosenkę. Potem ja 
zmieniam tonację, żeby sprawdzić, czy 
dana osoba potrafi to usłyszeć i od razu 
zaśpiewać to samo, tylko w innej tonacji.

Czasem jednak talenty się nie ujawniają. 
Wtedy pomocą J. Śliwce służy nauczyciel
ka muzyki z Gimnazjum nr 2 Katarzyna 
Siwiec, która ma styczność praktycznie 
z wszystkimi uczniami i wyławia tych 
zdolniejszych, a zarazem wraz z J. Śliwką 
prowadzi zespół.
- Najważniejsze to mieć słuch i poczucie 

rytmu. Resztę da się wypracować. „Gama 
2” to nie żadne gwiazdy, dążę do tego, 
żeby była to młodzież dobrze rozśpiewana. 
Operuję także fachowymi określeniami 
muzycznymi, może im się to kiedyś przyda. 
Bardzo cieszy mnie to, że z Gamy wyszło 
kilka osób, które dalej rozwijają umie
jętności wokalne czy instrumentalne. To 
naprawdę radość, kiedy podczas niedziel
nego spaceru po Ustroniu, widzę wystę
pujących ze swoimi zespołami, często też 
ze swoimi kompozycjami „absolwentów” 
Gamy. Czasem bardziej profesjonalnie, 
a czasem siedząc na bulwarze nad Wisłą 
z kapelusikiem przed sobą. A to wszystko 
samouki. To bardzo fajne, że mamy jakiś 
tam wpływ na środowisko muzyczne na
szego miasta.

„Gama” reprezentuje nie tylko Gimna
zjum, ale często także nasze miasto. Byli już 
z wizytą w miastach partnerskich Ustro
nia, w ostatnią niedzielę śpiewali pod
czas Otwarcia Sezonu Uzdrowiskowego, 
w piątek natomiast wystąpili podczas Świę
ta Trzech Braci w Cieszynie.

Członkowie zespołu są ze sobą bardzo 
zgrani i to też recepta na sukces. -  Wszyscy 
się raczej lubią, nikt nie jest odosobniony, 
dobrze się ze sobą bawimy i może dlatego 
czasem brakuje nam trochę dyscypliny
-  mówi Kasia, wokalistka „Gamy”. Cho
ciaż jest w drugiej klasie, już myśli o kon
tynuowaniu śpiewania w liceum. - Gama 
jest fajnym doświadczeniem, możemy 
poszerzać swoje horyzonty.

Jako, że „Gamę” tworzą różni uczniowie, 
zdarza się że poprzez zespół ci, mający 
gorsze wyniki w nauce czy wykazujący 
niezsubordynowane zachowanie znajdują 
w końcu to, w czym mogąpoczuć się dobrze.
-  A jak wiemy, muzyka łagodzi obyczaje,
staramy się więc takich członków szkolnym 
zespołem popchnąć do przodu -  podsumo
wuje J. Śliwka. (aw)
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KONKURS EKOLOGICZNY
3 czerwca w Szkole Podstawowej nr 

2 odbyło się rozstrzygnięcie siódmej już 
edycji Konkursu Ekologicznego. Jak co 
roku konkurs trwał przez cały rok, a na 
wynik końcowy składało się: zrobienie 
plakatu, zbieranie baterii, surowców wtór
nych, a także wiedza z zakresu ekologii, 
którą sprawdzono podczas podsumowa
nia w SP-2. Wraz z przedstawicielami 
szkół na konkurs przyszli nauczyciele 
głównie biologii i chemii, a także grupy 
kibiców. W szystkich powitała dyrektor 
SP-2 Ewa Gruszczyk życząc powodze
nia, a następnie przekazała m ikrofon 
prowadzącemu całe spotkanie -  Zdzisła
wowi Brachaczkowi, który przedstawił 
jury konkursu -  wice burmistrz Jolantę 
Krajewską -  Gojny, przewodniczącego 
Rady Miasta Stanisława Malinę, prezesa 
Przedsiębiorstwa Komunalnego Alojzego 
Sikorę, naczelnik  W ydziału O chrony 
Środowiska i Rolnictwa -  Barbarę Jońcy, 
a także przedstaw icielkę Wodociągów 
Ziemi Cieszyńskiej, Halinę Sikorę, firmy 
Kosta -  A gnieszkę Greene oraz fundacji 
Partnerstw o dla Środow iska -  M artę 
Jakubek. Na konkurs przyjechał także 
przedstawiciel Polskiego Towarzystwa 
Ekologicznego — W łodzimierz Chmie
lewski.

Następnie przystąpiono do sprawdzenia 
wiedzy — każda reprezentacja losowała 
zestaw, a następnie odpowiadała po kolei 
na siedem pytań. Żeby trochę odstresować 
uczestników w przerwie między czwar
tym, a piątym pytaniem pokazano pokaz 
slajdów ze zdjęciami z ubiegłorocznego 
konkursu. Po skończeniu serii pytań, 
przyszedł czas na sprawdzenie wiedzy 
w praktyce -  uczestnicy mieli za zadanie 
posegregować śmieci do odpowiednich 
worków. Na ostatnie punkty składały się 
transparenty przygotowane przez każdą 
szkołę. I tak przez chwilę wszyscy mogli

przeczytać podtrzymywane przez dzieci 
i młodzież kolorowe płachty i tabliczki 
z hasłami takimi jak: „Jesteś młody czy 
też stary  zapam iętaj koniecznie usu
waj szkodliw e odpady bezpiecznie.* 1” . 
Za każdą z poszczególnych części jury  
wystawiali punkty. Przed ogłoszeniem 
wyników, wszyscy mogli zobaczyć kolej
ny film Przedsiębiorstwa Komunalnego, 
tym razem dotyczący ekologii. W końcu 
nadszedł czas na podsumowanie. Ogółem 
pierwsze miejsce zdobyła drużyna Szkoły 
Podstawowej nr 2, w składzie: Dom i
nika Kukuczka, Alicja Kubok i Dawid 
Wisełka, drugie: Szkoła Podstawowa nr 
3, Marzena Czyż, Tomasz Maciejowski
i Sebastian Warzecha, a na trzecim miej
scu znalazło się Gimnazjum nr 2, repre
zentowane przez Annę Humę, Agnieszkę 
Pykę oraz Justynę Szelę.

Cały konkurs to pomysł Przedsiębior
stwa Komunalnego, a głównym celem jest 
poszerzenie wiedzy ekologicznej ustroń- 
skiej młodzieży. |
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ABSOLWENCI GIMNAZJUM NR 2
Klasa 3 A

Wychowawca -  Lidia Szkaradnik
Aleksandra Balcar 
Teresa Bełkot 
Kamil Blacha 
Adrian Bujok 
Karolina Glajc 
Dariusz Goryczka 
Patryk Grabowski 
Malwina Gómiok 
Monika Haratyk 
Jakub Jaworski 
Michał Karchut 
Michał Kłoda 
Karolina Korona 
Michał Krysta 
Dawid Lebiedzik 
Mateusz Macura 
Lidia Pniok 
Artur Posmyk 
Agnieszka Pyka 
Bartłomiej Rott 
Robert Skrzypczak 
Joanna Strach 
Justyna Śliwka 
Michał Wronka 
Konstancja Ziemianin

Klasa 3 B
Wychowawca -  Dorota Werszner- 

Krzywoń
Agnieszka Baca 
Arkadiusz Błahut 
Anna Brózda 
Adam Burczak 
Karina Chmiel 
Dominika Cichy 
Bartłomiej Gonska 
Łukasz Heller 
Marcin Janiak 
Michał Janik 
Bogumiła Kajzar - 
Piotr Kłósko 
Przemysław Kołder 
Mateusz Kozieł 
Sara Kozieł

Patryk Miech 
Patrycja Miklińska 
Łukasz Nowak 
Patryk Pakuła 
Anna Ptak 
Klaudia Puczek 
Anna Pustówka 
Katarzyna Rusz 
Patrycja Sadlik 
Weronika Szarzeć 
Justyna Szela 
Mateusz Trombała

Klasa 3 C
Wychowawca -  Halina Honkowicz-

Waleczek
Michał Błahut 
Michał Brudny 
Filip Chrapek 
Lidia Gieroń 
Anna Herman 
Żaneta Hulbój 
Natalia Inglot 
Wojciech Jakubowski 
Mateusz Juraszek 
Noemi Kluż 
Arkadiusz Kobiela 
Katarzyna Kowalik 
Natalia Macura 
Monika Matuszek 
Anna Mojeścik 
Jacek Paszek 
Rafał Pilch 
Paweł Prottung 
Łukasz Puczek 
Artur Ryś
Alexandra Sędrowska 
Szymon Siedlaczek 
Rafał Szachowicz 
Kamil Świerc 
Bartosz Tyma 
Dorota Wisełka

Piotr Biłko 
Anna Cieślar 
Ewa Cieślar 
Kacper Cieślar 
Arkadiusz Dziendziel 
A rif Goletić 
Dawid Goryczka 
Natalia Grzybek 
Aleksander Grzybowski 
Gaweł Grzywacz 
Anna Huma 
Justyna Kania 
AnetaKawulok 
Anna Krzok 
Magdalena Kuźnik 
Katarzyna Nastaszyc 
Jacek Nieurzyła 
Dominik Pawlak 
Jakub Plinta 
Adam Podżorski 
Kinga Ratka 
Beata Sikora 
Klaudiusz Smiema 
Monika Spratek 
Natalia Surowiec

Klasa 3 E
Wychowawca-Joanna Iskrzycka-

Marianek
Monika Bem 
Bartłomiej Białek 
Justyna Błahut 
Piotr Cholewa 
Karolina Cieślar 
Justyna Gazda 
Wiktoria Gazurek 
Agnieszka Grądzka 
Metin Grzesiowski 
Aneta Grzywaczewska 
Kacper Kaczmarzyk 
Aneta Koźlak 
Piotr Kubicius 
Wojciech Kubok 
Karolina Lubińska 
Alina Madura 
Sebastian Matuszyński 
Żaneta Najmuła 
Izabela Nawrat 
Mateusz Przygoda 
Przemysław Pytel 
Magdalena Rymorz 
Arkadiusz Stoszek 
Michał Strzałkowski 
Sandra Szlajss 
Marzena Szulc 
Paulina Wisełka 
Sara Zwolińska

Klasa 3 D
Wychowawca -  Marek Gluza

Magdalena Baranowska
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‘W i a d o m y m  p o w s z e c h n i e  c z y n i m y , 
i ż  n a j s t a r s i  z a p o w i e  

z a c n e g o  C o l le g iu m  

n a  ig r c e  s w e  a  s w a w o l e  

s ta r o p o l s k i e j  t r a d y c j i  z a d o ś ć  c z y n i ą c  

n a  h o n ie c  p o ó ie r a n ia  n a u h ^

s e jm ih j i ę p m e r s e m  z w a n y m  

o d p r a w i ć  z a m i e r z a j ą  

d n i a  1 7 . 2 0 0 9  o  g o d z .  1 6 00,

n a  h t ó r y  t o  u n i ż e n i e  p r o s i ć  o ś m ie la ją

6 y  d o  t r z e c ie g o  p i a n i a  h u r a  

r a d o w a ć  s ię  i  w e s e l ić .

H H M S



SUKCESY 
GIMNAZJUM NR 2
Mijający rok szkolny na pewno nie był w  G2 czasem stagna

cji. Podjęto kilka inicjatyw, aby uczynić naukę atrakcyjniejszą, 
ciekawszą, a co za tym idzie efektywniejszą. Przede wszystkim 
to pierwszy rok, kiedy wdrażana jest innowacja pedagogiczna 
polegająca na intensywnej nauce języków  obcych, ale i na 
rozwijaniu wrażliwości artystycznej poprzez teatr, muzykę 
i plastykę. W działaniach bierze udział prawie setka uczniów 
i 7 nauczycieli. Pierwsze efekty już są - 6 uczniów przystąpiło do 
egzaminu i otrzymało międzynarodowy certyfikat znajomości 
języka francuskiego DELF. W przyszłym roku o certyfikat FCE 
tym razem z języka angielskiego, starać się będzie kolejna grupa 
uczniów. Następną ciekawą inicjatywą jest udział w projekcie 
finansowanym z funduszy europejskich „Kapitał Ludzki”, 
mającym na celu rozbudzenie ciekawości i pogłębienie wiedzy 
z fizyki. W projekcie bierze udział 16 uczniów — 2 razy w ty
godniu spotykają się, by wykonywać ciekawe doświadczenia, 
rozwiązywać problemy -  poznawać nieznane. Grupę prowadzi 
Katarzyna Szewieczek. Projekt potrwa do lutego 2010 r. Kolejne 
działanie postrzegane przez nas jako duży sukces, to nawiązanie 
kontaktów ze szkołą we Francji, co zaowocowało dwustronną 
wymianą. Nasi uczniowie byli we Francji, a Francuzi w Ustroniu. 
Obie wizyty były sukcesem i współpraca będzie kontynuowana 
w następnych latach. Piszę o tym jako o sukcesie bo naprawdę 
trudno jest znaleźć partnera w krajach anglo i francuskojęzycz
nych. Nasze starania trwały 3 lata. Pisząc o wymianie nie sposób 
nie wspomnieć o aktywności klas frankofońskich. 1 tak Gimna
zjum nr 2, organizowało doroczny koncert kolęd dla szkół fran
kofońskich z województwa śląskiego oraz dzień frankofonii dla 
mieszkańców Ustronia i sąsiednich gmin. Aktywność związana 
z językiem  francuskim to zasługa Joanny Iskrzyckiej-Marianek 
i jej uczniów. Została ona doceniona przez Kuratora Śląskiego 
i Konsulat Francji poprzez przyznanie szkole tablicy interaktyw
nej wraz z oprogramowaniem do nauki języków obcych. Szkoła 
pozyskała również - składając wniosek w programie Comenius
— asystenta językowego na przyszły rok szkolny. Nie są to suk
cesy przekładające się bezpośrednio na lokaty w konkursach 
i zawodach, ale bardzo ważne dla społeczności szkolnej, a wie
rzymy, że te inicjatywy będą z czasem owocowały.

Jeżeli chodzi o bardziej wym ierne osiągnięcia, to i tych 
w mijającym roku nie brakowało, i tak w nauce:

Samuel Wałach zdobył pierwszą lokatę w konkursie FOX
-  w nagrodę wyjedzie na obóz językowy, a Krzysztof Pacuła 
lokatę dobrą.

Przemysław Pytel został finalistą konkursu przedmiotowego 
z geografii oraz laureatem Wojewódzkiego Konkursu „Miesz
kam w Województwie Śląskim”, uzyskał również trzecią lokatę 
w Konkursie Wiedzy o Szwecji.____________________________

Karol Pikul uzyskał wyróżnienie i tytuł Taona w międzynaro
dowym konkursie z fizyki „Lwiątko”.

Anna Huma - wyróżnienie w konkursie matematycznym 
Kangur.

Justyna Szela, Bogumiła Kajzar, Anna Pustówka i Weronika 
Szarzeć w zespole zajęły drugie miejsce w trzecim etapie ogól
nopolskiego konkursu Poznajemy Parki Krajobrazowe Polski.

Justyna Szela zdobyła trzecie miejsce w VIII Powiatowym 
Konkursie Ortograficznym „Strumieńska Żaba” .

Bogumiła Kajzar, Anna Ptak i Katarzyna Rusz, to laureatki 
IX konkursu wojewódzkiego „Od Einsteina do . . .”. Fnalistami 
zostali Michał Brudny, Bartosz Tyma i Rafał Pilch, a wyróż
nienie w tym konkursie dla racjonalizatorów i twórczo myślącej 
młodzieży, otrzymali Noemi Kluż i Karol Pikul.

Gim nazjum  nr 2 otrzym ało również dyplom za pierwsze 
miejsce drużynowo w VII Powiatowym Konkursie Wiedzy
0 Regionie.

Z sukcesów artystycznych niewątpliwie największym był tytuł 
laureata, uzyskany przez szkolny zespół Gama 2 na XXXIII 
W ojewódzkim Przeglądzie Zespołów Artystycznych. Zespół 
uzyskał wcześniej pierwsze miejsce na przeglądzie miejskim i 
powiatowym. Należy dodać, że Gama 2 jest w ostatnich latach 
jedynym  ustrońskim zespołem odnoszącym sukcesy na woje
wódzkim przeglądzie i jednym z nielicznych w powiecie.

Zespół Teatralny „M aski” zdobył I miejsce na Wiślańskich 
Teatraliach Międzygimnazjalnych i wyróżnienie na V Miejskim 
Przeglądzie.

Justyna Szela i Piotr Cholewa to laureaci konkursu powiatowe
go „Klęska powódź czy huragan straż pożarna ci pomaga”.

Justyna Szela to laureatka konkursu poetyckiego, organizowa
nego przez Muzeum Górnictwa Węglowego w Zabrzu oraz zdo
bywczyni wyróżnienia w Konkursie Poetyckim im. J. Kubisza.

Alina Madura zdobyła wyróżnienie w wojewódzkim etapie 
konkursu „Poezja i proza w języku Shakespeare’a”.

Nie brakowało też sukcesów w sporcie -  zaczęły się w paź
dzierniku od uzyskania trzeciego miejsca w rywalizacji szkół 
gimnazjalnych w powiecie cieszyńskim za rok 2007/2008. Jest 
to cenne wyróżnienie, bo zdobywane za sukcesy we wszystkich 
dyscyplinach, czyli nagradza wszechstronność.

W tym roku szkolnym:
drużyna BRD w składzie Marek Jaworski, Jakub Robleski

1 Daniel Długi, zajęła pierwsze miejsce w powiecie, pierwsze 
w rejonie i trzecie w województwie.

Mistrzostwo powiatu zdobyła drużyna piłki siatkowej chłop
ców, drużyna dziewcząt w sztafetowych biegach przełajowych 
oraz drużyna dziewcząt w dwuboju nowoczesnym.

Mistrzostwo powiatu zdobyły drużyny dziewcząt i chłopców 
w piłce plażowej.

Drugie m iejsce w m istrzostw ach pow iatu cieszyńskiego 
zdobyła drużyna siatkarek, drużyna dziewcząt w mistrzostwach 
powiatu w szachach, drużyna chłopców w lekkiej atletyce oraz 
drużyna dziewcząt w tenisie stołowym.

Mateusz Nowak zajął trzecie miejsce w Międzywojewódzkich 
Mistrzostwach Młodzików w skoku o tyczce.

Do tych sukcesów trzeba dodać pierwsze miejsce Pawła Grzy
ba w XXX Górskim Rajdzie Turystycznym i pierwsze miejsce 
Gimnazjum nr 2 w miejskich zawodach narciarskich.

Iw ona W erpachow ska 
D yrektor G im nazjum
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Znalazłam miejsce, gdzie pragnę 

Zdjąć buty i biegać boso 

Po opadniętym  płaszczu sosen.

Znalazłam miejsce, gdzie dążę 

Do pokłucia stóp,

By doznać odczucia istnienia.

Siadam na w ilgo tnym  runie,

Brudzę dłonie zakurzoną gliną.

W ysłuchuję podziwu spływającego źródła 

I skupionego szeptu korony lasu.

Wszystko tu  napaja się 

Pięknem cudownej okolicy.

Biorę w  płuca porcję klarownego powietrza, 

Delektuję się niezastąpionym smakiem. 

Duszę się nim.

Tu, gdzie słyszę huk zamykanych pow iek 

Ogarnia mnie nostalgia za punktem ,

W  którym  byłam przed sekundą.

Zakochana bez pamięci w  uroku 

Miejsca m ojej obecności.

Nie znalazłam ziemi, gdzie oczy 

Byłyby tak szczęśliwe,

Gdzie płuca byłyby tak czyste 

Jak tu - w  do lin ie  Ustronia.



ABSOLWENCI I SPORTOWCY ROKU
19 czerwca uczniowie, którzy w mijającym roku szkolnym od

nieśli największe sukcesy, wzięli udział w miejskim zakończeniu 
roku szkolnego organizowanym przez Urząd Miasta. Odbyło się 
ono w piątek po południu w sali widowiskowej Miejskiego Domu 
Kultury Prażakówka. Podczas spotkania uczniowie i ich nauczy
ciele zostali nagrodzeni przez władze miasta.

Uroczystość prowadziła naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, 
Sportu i Turystyki Urzędu Miasta, Danuta Koenig, a rozpoczęła 
ją  grupa wokalno-muzyczna z SP-2 pod kierunkiem Aleksandry 
Pruszydło, która wykonała, m.in. ciekawą interpretację „Lokomo
tywy” Juliana Tuwima.

Ponieważ o sukcesach gimnazjów w tegorocznym roku szkol
nym, pisali już w ostatnim numerze GU dyrektorzy obu szkół, wy
mieniamy tylko wyróżnionych uczniów ze szkół podstawowych.

Najwyższe wyniki w konkursie interdyscyplinarnym oraz kwali
fikację do etapu rejonowego uzyskali uczniowie: Magdalena Ficek, 
Anna Haratyk (obie SP-2), Piotr Kamiński (SP-1) oraz Sebastian 
Warzecha (SP-3).

Międzynarodowy Konkurs Matematyczny „Kangurek 2009”: 
z klas II: 1 miejsce -  Joanna Sikora (SP-6), 2. Magda Kocyan (SP- 
3), 3 miejsce - Elżbieta Bednarczyk z SP-6. Klasy III: 1 miejsce: 
Dominika Krakowczyk (SP-2), 2. Szymon Gogółka z SP-1.

Międzynarodowy Konkurs Matematyczny „Kangur 2009” : kl. 
IV: 1 miejsce: Szymon Szlauer (SP-1) -  tytuł laureata, 2. Wojciech 
Pinkas z SP-3,3 miejsce -  Miłosz Dyka z SP-1. Z klas V: 1 miejsce - 
Andrzej Bednarczyk z SP-6,2. Patryk Cholewa (SP-2), 3. Krzysztof 
Z ieleckizSP-l.K l. VI: 1 m iejsce-Zygm untLoterz SP-2,2miejsce 
-  Sebastian Warzecha SP-3, 3. Mikołaj Pecold (SP-2).

Konkurs języka angielskiego „Fox”. Najlepsze wyniki ze wszyst
kich szkół podstawowych otrzymali: z klas V: 1 miejsce - Konrad 
Cielewicz (SP-2), 2. Filip Czarnecki (SP-3), 3 miejsce - Mateusz 
KrystazSP-2. Klasy VI: 1 m iejsce-SandraLjubisavljevic(SP-1), 
2. Mikołaj Pecold z SP-2, 3 miejsce -  Ańeta Pieszka (SP-6).

W Międzynarodowym Ekumenicznym Konkursie Wiedzy Biblij
nej „Jonasz” tytuł finalisty uzyskali: Sabina Gutman (SP-6), Anna 
Haratyk (SP-2), Karolina Szlęk (SP-1), Zygmunt Loter (SP-2) oraz 
Sebastian Warzecha z SP-3.

W wojewódzkim konkursie recytatorskim, z klas V, 1 miejsce uzy
skała Julia Kral z SP-5, a z klas VI, Aleksandra Malina z SP-2.

W Międzyszkolnym Konkursie Regionalnym 1 miejsce zdobyła 
Magdalena Kłoda z SP-2.

Miejski Konkurs dla klas I-III pt. „Wiem, bo chcę”. Z klas I:
1 m iejsce-K rzysztof Kolarczyk (SP-2), 2. Weronika Sosna (SP-6) 
i Filip Fijak z SP-5,3. Wiktoria Rzepa z SP-1 oraz Pola Malinowska 
z SP-2. Klasy II: 1 m iejsce-M ichalina Kania z SP-1,2. Jan Śliwka 
(SP-2), 3 miejsce -  Joanna Sikora z SP-6 oraz Szymon Kajsutra 
(SP-5). Klasy III: 1 m iejsce-A nna Dorosz (SP-5), 2. Dawid Najda 
z SP-6, a 3 miejsce uzyskali: Sylwia Czerwińska (SP-3), Anna Stoły 
(SP-6) oraz Wojciech Krysta z SP-2.

Co roku również każda ze szkół dodatkowo nagradza jednego 
ucznia bądź uczennicę, która opuszcza mury danej szkoły i która 
zdobyła nie tylko laury w konkursach, ale kończąc szkołę ma także 
wysoką średnią ocen i wyróżnia się wzorową postawą. Absolwenci 
roku jako nagrodę otrzymali oprawioną encyklopedię z wygrawer- 
rowanym imieniem i nazwiskiem.

ABSOLWENCI ROKU 2009
SZKOŁY PODSTAWOWE: SP-1 -  Marcin Pękała, SP-2 - Alek

sandra Malina, SP-3 - Sebastian Warzecha, SP-5 -  Sara Greń, SP-6
-  Aneta Pieszka.

GIMNAZJA: G -l -  Justyna Warmuzińska, G-2 -  Przemysław 
Pytel.

Także ci, którzy odnosili sukcesy sportowe są honorowani.
SPORTOW CY ROKU 2009

SP-1 - Nikola Sławicz, Michał Gomola, SP-2 - Adrianna Hojdysz 
oraz Łukasz Stoszek, SP-3 -  Izabela Cieślar, Mateusz Kohut. SP-5
-  Justyna Kłoda oraz Szymon Legierski, SP-6 -  Agnieszka Benek 
i Grzegorz Misiniec. G-l -  Iwona Cieślar i Szymon Szpin, G-2
-  Żaneta Hulbój oraz Adrian Bujok.

Wszyscy wiedzą, że uczniowie często nie poradziliby sobie bez 
nauczycieli, który prowadzą, pomagają, doradzają, nakierowują 
oraz poświęcają swój czas, aby ich uczniowie zdobywali laury 
w różnych konkursach. Dlatego i oni zostali docenieni.

Ze Szkoły Podstawowej nr 1: Katarzyna Bystroń, Daria Cieślaw- 
ska, Małgorzata Folkert, Monika Grzywna, Monika Kosińska oraz 
Grażyna Roman-Schubert.

Z SP-2: Katarzyna Burzyńska, Krystyna Fołtyn, Magdalena 
Gregorska, Jolanta Moskała, Beata Luber, Jolanta Moskała, Marta 
Paździorko, Grażyna Pilch, Eryka Szurman, Józef Jaworski, Prze
mysław Sztwiertnia.

SP-3: Emilia Biłko, Magdalena Herzyk, Barbara Maciejowską, 
Karina Wowry, Andrzej Pastemy.

SP-5: Małgorzata Haller, Jolanta Sztwiertnia, Anna Tarasz
SP-6: Jolanta Herczyk, Lucyna Najda, Małgorzata Sikora, Gu

staw Chraścina.
Gimnazjum nr 1: Olga Buczak, Jolanta Chwastek, Maria De- 

rewniuk, Dorota Gluza, Jolanta Kamińska, Katarzyna Kubok, 
Małgorzata Wraga-Żdan, ks. Marek Twardzik.

G-2: Barbara Gómiok, Anna Hanzlik, Joanna Iskrzycka-Maria- 
nek, Edyta Knopek, Marzena Malina, Małgorzata Raszka, Kata
rzyna Siwiec, Katarzyna Szewieczek, Dorota Werszner-Krzywoń, 
Marek Gluza, Sławomir Krakowczyk.

Nagrody wręczali burmistrz miasta Ireneusz Szarzeć oraz 
przew odniczący Rady M iasta S tanisław  M alina. W p rze
rwie wystąpiła laureatka konkursu recytatorskiego Julia Kral 
z SP-5. Na zakończenie wyróżnieniem „Za zasługi dla miasta 
Ustronia” uhonorowana została Dziecięca Estrada Regionalna 
„Równica” . Dyplomy otrzymali wszyscy artyści. Po porywają
cym jak  zawsze koncercie „Równicy” , głos zabrali burmistrz 
i przewodniczący Rady Miasta. Wszystkim obecnym, nie tylko 
uczniom i nauczycielom, ale także rodzicom gratulowali sukce
sów odniesionych dzięki wytrwałej pracy. Życzyli absolwentom 
gimnazjów, by w nowych szkołach, pokazali się z jak najlepszej 
strony. W imieniu dyrektorów wszystkich szkół podziękowała 
burmistrzowi, przewodniczącemu Rady Miasta oraz naczelnik 
Danucie Koenig, dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 Bogumi
ła Czyż-Tomiczek i Gimnazjum nr 2 Iwona Werpachowska. 
D. K oenig  życzy ła  m łodzieży  „bezpiecznych , zdrow ych 
i dobrych w akacji” . Tym sposobem oficjalnie i uczniowie, 
i nauczyciele, mogli rozpocząć trwający ponad dwa miesiące 
wypoczynek. (aw)
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Powitanie nowego roku szkolnego 2009/2010.

Uroczysta inauguaracja w MDK „Prażakówka” rozpoczęła nowy rok 

szkolny w Gimnazjum nr 2. Wypełniona po brzegi sala widowiskowa zmieściła 

wszystkich uczniów-oraz grono pedagogiczne.

W progi szkoły wstąpiły cztery klasy pierwsze skupiające uczniów z 

Ustronia Centrum, Hermanie ,Lipowca oraz innych dzielnic. Spośród 

pierwszoklasistów wyłoniono „klasę frankofońską”, w której językiem obcym 

obowiązkowo nauczanym jest język francuski. W tym roku mgr Joanna 

Iskrzycka-Marianek zamierza zorganizować wymianę z uczniami z Francji, by 

przybliżyć kulturę, język i obyczaje tego kraju.

Kontynuuje się w Gimnazjum nr 2 zajęcia dla najlepszych uczniów z 

języka angielskiego -„grupa FCE” przygotowuje do zdania tego egzaminu pod 

koniec nauki w szkole. W oparciu o przeprowadzone testy wyłoniono grupę 

ambitnych anglistów, którzy w tygodniu będą mieli 4 godziny języka 

angielskiego. Wiedza z tych zajęć pozwoli im również na zdobywanie wysokich 

miejsc w konkursach językowych. Zajęcia prowadzą panie: Beata Luber, 

Małgorzata Raszka Anna Hanzlik oraz Anna Szczuka. Konwersacje poprowadzi 

Gerald Greene.
Dla chętnych, uzdolnionych muzycznie i aktorsko uczniów organizowane 

są zajęcia dodatkowe- kółko wokalne (zespół Gama 2) prowadzą pan Janusz 

Śliwka i Katarzyna Siwiec, kółko teatralne ( zespół Maski) prowadzi mgrLidia 

Szkaradnik.
To tylko wybrane oferty zajęć dodatkowych proponowanych przez 

nauczycieli gimnazjum, można uczestniczyć w zajęciach sportowych, 

biologicznych, chemicznych, rozwijać znajomość języków obcych- 

niemieckiego, rosyjskiego oraz francuskiego. Uczniowie trzecich klas 

uczęszczają na kursy tańca towarzyskiego.
Małgorzata Raszka.
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Klasa 1 A
Wychowawca- Dorota Werszner -Krzywoń

Adamczyk Adriana 

Bijok Dominika 

Frankowska Aneta 

Fuja Patryk 

Glajc Katarzyna 

Gonska Przemysław 

Grzybowska Agnieszka 

Heczko Damian 

Heller Jakub 

Holeksa Szymon 

Janik Maria 

Kalista Szymon 

Klajman Marcelina 

Kłósko Weronika 

Korona Kamila 

Kuczański Mieszko 

Ochodek Dawid 

Prochaczek Paulina 

Pustówka Paulina 

Tyszkowski Amadeusz 

Wąsek Katarzyna 

Wojdyła Radosław
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Klasa 1 B U ^
Wychowawca -  Marzena Malina

Andrzejak Adam 

Cieślar Justyna 

Francuz Karolina 

Greń Kinga 

Holeksa Żaneta 

Jasonek Sylwia 

Jończyk Bartosz 

Kamińska Aneta 
Kłoda Justyna 

Kozioł Klaudia 

Kubala Mateusz 
Kupryciuk Klaudia 

Macura Dominika 

Pacura Alicja 

Piskorek Michał 

Plinta Ruta 
Puczek Krzysztof 

Stojek Kamil 

Surowiec Rafał 
Szafarz Jakub 

Szarzeć Klaudia 

Trybalska Karolina 

Twardzik Mateusz 

Więzik Dawid 

Wisełka Dawid



J y u c z u m

Klasa 1 C ?owodx£^n
Wychowawca -  Halina Honkowicz-Waleczek

Balcar Sylwia 

Cieślar Jakub 

Cieślar Martyna 

Cisak Jakub 

Czyż Sandra 

Dzida Patryk 

Fuchs Monika 

Glajc Karolina 

Haratyk Klaudia 

Holeksa Dawid 

Kanafek Agnieszka 

Kluż Ryszard 

Kluż Wojcech 

Krysta Wiktoria 

Majtczak Angelika 

Polok Patryk 

Rybak Maciej 

Słowik Agnieszka 

Stec Leszek 

Stojek Aleksandra 

Stupak Przemysław 

Szachowicz Beata 

Szostok Jan 

Urbanek Justyna 

Ząbkowski Patryk



Klasa 1 D
Wychowawca -  Joanna Iskrzycka -  Marianek

Bujok Domnika

Cichowski Bartosz

Dominik Kinga

Ficek Magdalena
Goryczka Małgorzata

Haratyk Anna
Hojdysz Adrianna

Kohut Joanna

Kowalik Kamil

Kubok Alicja
Kukuczka Dominika

Loter Zygmunt

Malina Aleksandra

Matuszyński Mateusz

Pniak Anna

Porębski Alex

Porębski Patryk

Rusz Rafał

Rymorz Ewelina

Skórczewski Michał

Stojda Karolina

Stoszek Łukasz

Troszok Robert

Wojtas Sabina





J

Dyrektor szkoły- mgr Iwona Werpachowska 

Zastępca dyrektora szkoły- mgr Grażyna T^ielak

Język polski- mgr Marzena Malina 
mgr Lidia Szkaradnik 
mgr Małgorzata Raszka 

Język angielski
mgr Anna Hanzlik 
mgr Beata Luber 
mgr Małgorzata Raszka 
mgr Anna Szczuka-Pezda 
native speaker Gerald Greene 

Język niemiecki,
mgr Aleksandra Glajcar 

Język francuski
mgr Joanna Iskrzycka-Marianek

mgr Helena Cebo
Historia.

mgr Helena Cebo 
mgr Katarzyna Wojtyła 

Wiedza o społeczeństwie
mgr Iwona Werpachowska 
mgr Katarzyna Wojtyła 
mgr Helena Cebo 

Matematyka
mgr Grażyna Tekielak 
mgr Iwona Brudna-Warchał 
mgr Marek Gluza

mgr Sławomir Krakowczyk 
mgr Beata Łukasik 
mgr Artur Kluż 
mgr Edyta Gaszek 

Zaiecia artystyczne
mgr Katarzyna Siwiec 
mgr Tomasz Targowski 
Janusz Śliwka - Gama2 

Religia katolicka
ks. Zbigniew Zachorek 
mgr Wojciech Ożóg 
mgr Krzysztof Ruszel OP 
mgr Michalina Tschuk 

Religia ewangelicka
mgr ks. Piotr Wowry 
mgr Marcin Konieczny

Fizyka

Chemia
mgr Katarzyna Szewieczek 

mgr Halina Honkowicz-Waleczek
Biologia

mgr Edyta Knopek
.Geografią

mgr Barbara Górniok 
Informatyka

mgr Mirosław Mańczyk 
mgr inż. Dorota Werszner-Krzywoń 

Technika i zajęcia techniczne
mgr inż. Dorota Werszner-Krzywoń

Muzyka.
mgr Katarzyna Siwiec

Plastyka
mgr Tomasz Targowski 

Wychowanie fizyczne



MŁODZIEŻOWE WYBORY
Rada Miasta Ustroń uchwałą nr XXXV/404/2009 z 27 sierpnia 2009, ogłasza wybory 

do Młodzieżowej Rady Miasta Ustroń 17 września 2009 r.
Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej jest Klaudia Banaś - uczennica GinV 

nazjum nr 2 w Ustroniu.
Kalendarz wyborczy.
Wybory odbywają się w czterech okręgach wyborczych 
Zgłoszenia kandydatów od 8 do 15 września 
Dyżury komisji wyborczych:
okręg nr 1 -.Gimnazjum nr 1 godz. 8-12, przewodniczący Bartłomiej Błanik, 
okręg nr 2 -  Gimnazjum nr 2 godz. 8-12, przewodnicząca Klaudia Banaś,
okręg nr 3 -  Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych godz. 8-12,
okręg nr 4 -  Gimnazjum nr 1 -  dla młodzieży szkół ponadgimnazjalnych, godz. 15-17 

w dniach 11, 14 i 15 września, przewodniczący Andrzej Juraszek.
Każdy kandydat zobowiązany jest dostarczyć zgodę na kandydowanie i listę poparcia 

z 15 podpisami.
Wybory odbędą się 17 września w godz. 9-17.
Ogłoszenie wyników 18 września.

10 września 2009 r.

(Miała Mlataetoua "Rada 

Miasta, UMtoM- Nasi aozruoiJie-



Otrzęsiny klas I.

W dniu 23 września 2009r. w naszej szkole odbyły się otrzęsiny klas I.

"Kocenie" przygotowały 2 klasy naszego gimnazjum. Niektórzy uczniowie z 
pierwszych klas zostali wyznaczeni do wykonania danego zadania. Parę z nich było bardzo 
prostych i śmiesznych, np. mycie zębów miodem. Inne wymagały wysiłku fizycznego jak np. 
zatańczenie breakdance'a. Kilka z uczennic musiało wyłowić ustami winogrona z miski pełnej 
wody, to zadanie było bardzo trudne i niestety nikomu nie udało się go wykonać. Mierzenie 
odcinka podłogi zapałkami wymagało dużo cierpliwości, ale chłopcy z klasy ID szybko się z 
tym uporali. Po każdym zakończonym zadaniu uczestnicy otrzymywali dyplomy, które 
oznajmiały, że zostali przyjęci do grona Puchatka, ponieważ całość opierała się na bajce pt. 
"Kubuś Puchatek". Na koniec każdy uczeń pierwszej klasy musiał wypić napój, ale nikt do 
końca nie jest pewny jakie zawierał składniki. Lecz wszyscy wiedzą jedno, ten napój był 
bardzo niedobry, wręcz okropny: ostry, gorzki, bez smaku...

Po pokonaniu wszystkich konkurencji uczniowie zostali powitani w nowej szkole i 
udali się na dyskotekę.
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SZKOLNE KOŁO 
PRZYJACIÓŁ 

ARMII KRAJOWEJ
Szkolne Koło Przyjaciół AK działa w G im nazjum  nr 2 

w Ustroniu już od pięciu lat. Zostało założone z inicjatywy prezesa 
Koła Światowego Związku Żołnierzy AK w Ustroniu Bolesława 
Szczepaniuka. Zostało zarejestrowane w Urzędzie Miasta Ustroń 
16 grudnia 2005 r.

Koło liczy trzydzieści osób, a są to uczniowie gimnazjum. 
Członkowie koła biorą udział w uroczystościach patriotycznych 
na terenie Ustronia i poza miastem. W zeszłym roku szkolnym 
z opiekunką i dyrektor Iwoną Werpachowską wzięli udział w 
wojewódzkich obchodach 69. rocznicy utworzenia Polskiego 
Państwa Podziemnego, które miały miejsce w Katowicach.

W tym roku szkolnym koło, jako reprezentant jednej z dwóch 
szkół powiatu cieszyńskiego, wzięło udział w Bielsku-Białej 
w wojewódzkich obchodach 70. rocznicy utworzenia Polskiego 
Państwa Podziemnego.

Podczas uroczystości członkowie koła wraz z dyrektorką 
i opiekunką wysłuchali referatów dotyczących działalności AK 
na Śląsku, obserwowali wręczenie medali i dyplomów oraz 
obejrzeli montaż historyczno-poetycki pod tytułem „By czas 
nie zatarł i niepamięć” w wykonaniu aktorów z Teatru Roz
rywki z Chorzowa oraz aktorów z Zespołu Wojska Polskiego.

Opiekun koła AK K atarzyna W ojtyła
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Wojewoda Śląski Zygmunt Łukaszczyk 
Marszałek Województwa Śląskiego Bogusław Śmigielski 

Prezydent Miasta Bielska-Białej Jacek Krywult 
oraz

Światowy Związek Żołnierzy Armii Krajowej 
Zarząd Okręgu Śląskiego w Katowicach 

śtowarzyszenie Pamięci Armii Krajowej w Bielsku-Białej

zapraszają na

Wojewódzkie Obchody 70. Rocznicy Powstania 
Polskiego Państwa Podziemnego

Uroczystości odbędą się w Bielsku-Białej 
w dniach 27 i 29 września 2009 roku
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W dniach 24 i 25 września br. nasza klasa Id wybrała się na pieszą wycieczkę 
integracyjną do Ustronia Dobki. W czwartek 24 września o godz. 8.30 wszyscy byli już 
gotowi do wyjścia. Czekaliśmy tylko, aż pan Pniak spakuje nasze torby i śpiwory. Następnie 
ruszyliśmy przez Ustroń Zawodzie na Równicę. Po okropnie męczącym wejściu na szczyt 
czekał nas kolejny już postój. Zasłużone pół godziny przerwy pozwoliło na zregenerowanie 
sił i kontynuowanie drogi. Oczywiście, początkowo nie obyło się bez sprzeciwu klasy, która 
właśnie oblegała automat do wyciągania pluszowych zabawek. Po namowach pani 
wychowawczyni w końcu ruszyliśmy. Po dwóch godzinach marszu ścieżką prowadzącą w dół 
lub w górę dotarliśmy na kolejny postój, tym razem dłuższy, bo trwający około godziny. Z 
Orłowej zeszliśmy na Polanę a następnie ok. 1,5 godziny maszerowaliśmy do schroniska -  
celu naszej podróży. Po wykańczającym marszu mogliśmy w końcu odsapnąć. Zostały nam 
przydzielone sale. Wszystkie dziewczyny ulokowano w jednej. Po godzinnym odpoczynku 
udaliśmy się na boisko, gdzie czekały nas zabawy integracyjne, lecz pogoda popsuła nasze 
plany, więc musieliśmy przejść do świetlicy schroniska, żeby kontynuować je nie moknąc. 
Kolejnym punktem programu było ognisko rozpalone pod wiatą, którą udostępnili nam 
właściciele pobliskiego baru. Dzięki ich życzliwości uniknęliśmy deszczu i zjedliśmy 
pieczone kiełbaski na świeżym powietrzu. Następnie mogliśmy się przebrać i przygotować do 
„dyskoteki”. Niektórzy usiłowali tańczyć i rozkręcić imprezę, ale nie udawało się to. 
Skończyło się na tym, że wszyscy niecierpliwością wyczekiwali godziny „zero”, czyli 22.00,
0 której rozpoczynała się cisza nocna. Gdy wszyscy wykąpali się na posterunku zasiadła pani 
Iskrzycka-Marianek, która bacznie pilnowała, aby żadna z dziewczyn opuściła 
pomieszczenia. Około godziny 1.00 w nocy wszystkie dziewczyny bawiły się w najlepsze, 
opowiadając różne śmieszne historie i śmiejąc na cały głos. Po kilku początkowo nieudanych 
próbach uciszenia nas pani Iskrzycka-Marianek wypełniła swoje zadanie. Dziewczyny po 
kolei zasypiały.

Następnego dnia około godziny szóstej prawie wszystkie dziewczyny wstały, tylko 
jedna Ola Malina spała w najlepsze. Po nieudanych próbach obudzenia jej przez Alę Kubok, 
Dominikę Kukuczkę, Magdę Ficek i Adę Hojdysz w końcu wstała. Potem wszyscy poszli do 
kuchni zalać swoje „knorry” i zapić je coca-colą. Następnie opuściliśmy schronisko i 
wyruszyliśmy w drogę powrotną. Nasza trasa tym razem prowadziła przez Dobkę, Jaszowiec
1 Zawodzie. Nie wchodziliśmy już na górskie szczyty, ale trzymając się asfaltowej drogi, 
doszliśmy do szkoły. Na miejsce dobrnęliśmy o godz. 12.30, odebraliśmy swoje bagaże i 
rozeszliśmy się do domów.







X  mid^i^Yuk.

EBEAM
W GIMNAZJUM NR 2

2 października podczas uroczystości w Sali Marmurowej Ślą
skiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach Monika Martynek
1 Karolina Śtojda, uczennice klas frankofońskich Gimnazjum nr
2 w Ustroniu w towarzystwie dyrektor Iwony Werpachowskiej 
i nauczycielki języka francuskiego Joanny Iskrzyckiej-Marianek, 
odebrały cyfrową tablicę interaktywną eBeam. Urządzenie to 
wręczali Konsul Generalny Francji w Krakowie Pascal Vagogne, 
Wojewoda Śląski Zygmunt Łukaszczyk i Śląski Kurator Oświaty 
Stanisław Faber.

Ten nowoczesny sprzęt otrzymało 17 śląskich szkół. W całym 
kraju w ten sposób wyróżniono 100 szkół, które aktywnie włą
czają się w promowanie i nauczanie języka francuskiego. Sprzęt 
ufundowała Ambasada Francji w Polsce. Wraz z tablicą szkoły 
otrzymały specjalne programy dydaktyczne do nauczania języka 
francuskiego na różnych poziomach gimnazjum. Nauczyciele 
z wyróżnionych placówek przejdą też szkolenia z obsługi tablicy 
interaktywnej.

Cyfrowa tablica interaktywna jest nowoczesna, łatwa do prze
niesienia z jednego miejsca na drugie, poza tym ułatwia łączenie 
tradycyjnego wykładu z prezentacją materiałów multimedialnych. 
Tablica pozwala np. na wczytywanie notatek z tablicy do pamięci 
komputera, odtwarzanie filmów z możliwością wykonywania 
notatek bezpośrednio na pojedynczych kadrach, umożliwia pra

cę z aplikacjami komputerowymi na powierzchni tablicy. Żeby 
można było z niej korzystać wymaga podłączenia do komputera 
i multimedialnego rzutnika.

Tablica interaktywna zostanie efektywnie wykorzystana na 
lekcjach języków obcych i nie tylko. Warto zauważyć, że zaan
gażowanie Gimnazjum nr 2 w nauczanie i promocję języka fran
cuskiego jest doceniane w regionie, jak również przynosi liczne 
korzyści szkole a przede wszystkim uczniom. (J IM )

Konsul generalny i młodzież G-2.
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Fot. M. NiemiecGratulacje od burmistrza I. Szarca.

NIE TYLK O  ZABAW A
Sprawozdanie z działalności Młodzieżowej Rady 

Ustronia III kadencji wygłoszone 24 września 
na sesji Rady Miasta

Młodzieżowa Rada Ustronia III kadencji 
rozpoczęła swoją działalność w grudniu
2006 roku. Spośród wielu kandydatów 
ustrońska młodzież wyłoniła 17 reprezen
tantów przed władzami naszego miasta.

w składzie: Jacek Nieurzyła, Anna Kozub.
Aleksandra Stefka, Natalie Magnuszew- 
ska, Ewelina Kawulok, Justyna Warmuziń- 
ska, Natalia Pilch, Estera Herman, Patrycja 
Gawlas. Paweł Waszek, Daria Jaworska, 
Katarzyna Papaj,!Przemysław Pytel oraz 
Agnieszka Kozieł.

W skład prezydium rady wchodzi trzech 
wiceprzewodniczących: Agnieszka Krzok, 
Jacek Nieurzyła i Paweł Waszek oraz prze
wodnicząca -  Agnieszka Kozieł.

Podczas pierwszych sesji -  na początku
2007 roku staraliśmy się ustalić priorytety 
naszych działań, które miały być odpowie
dzią na potrzeby młodych ludzi.

Chcieliśmy mieć więcej, między innymi, 
imprez młodzieżowych takich jak koncer
ty, dyskoteki, chcieliśmy przyczynić się 
do otwarcia lodowiska w naszym mieście, 
utworzenia klubu kulturalnego, zorgani
zowania młodzieżowej ligi piłki nożnej 
zarówno dla dziewczyn jak i chłopców.

Podejmowane przez nas działania miały 
zintegrować młodzież, przełamać bariery 
środowiskowe, rozwijać talenty, organi
zować czas wolny, czy przeciwdziałać 
bierności.

Teraz w skrócie przedstawię wszystkie 
działania Młodzieżowej Rady.

Pierwszą naszą inicjatywą do kwietnia 
2007 roku było napisanie i złożenie pro
jektu „Rezonans -  propozycja współpracy

wszystkich" do Programu Młodzież 
iałaniu Dzięki przyznanym nam

irsztaty 
;ę Hal- 
entarzy

dla
w'Działaniu! Dzięki przyznanym 
pieniądzom zorganizowaliśmy warsztaty 
teatralne, plener malarski, imprezę “  
loween, sprzątanie ustrońskich cmei 
oraz wydanie „Jednodniówki".

Kolejnym działaniem, które zostało 
przyjęte z ogromnym entuzjazmem przez 
odbiorców i młodych, utalentowanych 
artystów, było zorganizowanie festiwalu 
twórczości młodzieży „No Name"

Z założenia impreza ta ma na celu pro
mowanie młodzieżowych zespołów mu
zycznych z Ustronia i okolic.

1. edycja festiwalu miała miejsce 
w czerwcu 2007 roku w amfiteatrze, gdzie 
zaprezentowało się 8 zespołów bardzo 
zróżnicowanych gatunkowo -  począwszy 
od poezji śpiewanej, poprzez różne odmia
ny muzyki rockowej, kończąc na ciężkim, 
metalowym graniu.

Kolejna edycja odbyła się 23 czerwca 
ubiegłego roku na rynku. Cieszyła się 
ogromną popularnością ze względu na 
występ znanego i łubianego zespołu Aku
rat. Oprócz niego wystąpiło 5 zespołów, 
reprezentujących nurty muzyczne.

3. już edycja miała miejsce 27 czerwca 
w amfiteatrze, została zorganizowana na 
wzór dwóch poprzednich, odbyła się po
mimo nie najlepszej pogody, ale myślę że 
była dość udana.

Cieszymy się i jesteśmy bardzo dumni 
z tego, że od zeszłego roku nasz festiwal 
figuruje w kalendarzu ustrońskich imprez 
kulturalnych oraz został objęty honorowym 
patronatem przez Burmistrza Miasta.

Kolejnym ważnym wydarzeniem w okre

sie 2,5 -  letniej działalności Młodzieżowa 
Rady było przystąpienie do Ogólnopolskiej 
Federacji Młodzieżowych Samorządów
Lokalnych -  niedochodowego stowarzy
szenia gmin i powiatów, w których funk
cjonują młodzieżowe samorządy lokalne. 
Federacja wspiera ich działalność poprzez 
dążenie do zapewnienia odpowiednich 
warunków takich j ak wiedza, umiej ętności 
oraz partnerskie relacje z dorosłymi, co 
jest formą umacniania podstaw demokra- ’ 
tycznych przemian, zapoczątkowanych 
w 1990 roku w dziedzinie samorządu 
terytorialnego.

Gminy i powiaty przystępujące do Fe
deracji upoważniają „młodzieżowych rad
nych” do wybrania swojego reprezentanta. 
Tym sposobem w organizacji typowej dla 
osób dorosłych, pracuje tylko młodzież, 
co wyróżnia Federację na tle podobnych 
stowarzyszeń.

Nasza Młodzieżowa Rada miała swojego 
reprezentanta -  była nim Agnieszka Krzok, 
która do tej pory uczestniczyła w dwóch 
Zgromadzeniach Ogólnych, będących 
najwyższą władzą Federacji, podejmującą 
decyzje o strategicznych dla organizacji 
sprawach -  decydującą, między innymi, ;
0 kierunkach rozwoju programowego, 
budżecie stowarzyszenia, wyborze władzy 
czy dokonywaniu zmian w statucie.

Innym podjętym przez nas działaniem 
zmierzającym do integracji młodzieży z 
ustrońskich szkół było zorganizowanie 
dwóch zabaw dyskotekowych w Miejskim 
Domu Kultury. Były to jedne z nielicznych 
okazji, podczas których w jednym miejscu 
spotkała się młodzież z Gimnazjum nr 1 i 
Gimnazjum nr 2. Pomysł zorganizowania 
tego typu imprezy bardzo spodobał się 
uczniom, co przejawiło się dużą liczbą 
uczestników.

W ubiegłym roku z okazji Halloween po 
raz kolejny, dzięki uprzejmości państwa 
Dembińskich -  właścicieli restauracji 
„Wrzos" została zorganizowana tere
nowa gra fabularna, w której także brało 
udział wiele osób, nie tylko z Ustronia, ale 
również z okolic. Imprezę tą poprzedził 
pokaz ogni, czyli tak zwane „fireshow” 
n o rn ik u .__________

W dniach 22-24 maja gościliśm y  
w Ustroniu grupy młodzieży z miast part
nerskich. Tematem naszego spotkania była 
„Wielokulturowość młodzieży europej
skiej”. Każda grupa przygotowała na ten 
temat ciekawe prezentacje, które przed
stawiła podczas sobotniej sesji w urzędzie 
miasta. Oprócz tej oficjalnej części spo
tkania spędziliśmy czas na wycieczkach 
integracyjnych na Równicę, Czantorię
1 do Cieszyna.

1 czerwca jako nieformalna grupa mło
dzieży płożyliśmy kolejny projekt do Pro
gramu „Młodzież”, akcji „Młodzież w
Swiecie”. Poprzedni projekt miał wymiar 
lokalny, a działania, które zorganizowali
śmy w jego ramach, bardzo spodobały się 
ustrońskiej młodzieży. Tym razem chcemy 
spróbować czegoś nowego, przekroczyć 
granice, zarówno społeczne, kulturowe jak 
i państwowe. Zaprosiliśmy do współpracy 
grapę młodzieży z Rosji, która chętnie 
przyjęła naszą propozycję. Niestety projekt 
został odrzucony.



Przedstawiciele M łodzieżowej Rady a przyjęcie z entuzjazmem tego typu dzia- 
kilka razy fcrali udział w zebraniach ko- łań przez naszych kolegów, stało się siłą 
misji Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i napędową do napisania kolejnego, równie 
Turystykipraz sesji Rady Miasta, Podczas 
uczestnictw a w posiedzeniach komisji 
przedstawialiśmy swoje pomysły, plany 
działania i słuchaliśmy opinii oraz cen
nych rad.

Kiedy rozpoczynaliśmy kadencję wyle
waliśmy z siebie żale, że w Ustroniu jest za 
mało koncertów młodzieżowych, nie ma 
dyskotek, a w kinie puszczają stare filmy.
Że nie mamy nawet miejsca, gdzie mogli
byśmy się spotkać, a lodowiska chyba w 
ogóle się nie doczekamy, w piłkę nożna 
grają tylko chłopcy - dlaczego nie mogli
byśmy stworzyć klubu dla wszystkich?

Jak każda rada, mieliśmy sporo trudno
ści i przeszkód.

Jesteśmy uczniami kilku szkół, nie tylko 
ustrońskich, naszym problemem było tak
że ustalenie terminu i godziny sesji. Choć 
spotkania odbywały się popołudniami, 
frekwencja i tak była dosyć słaba, dlatego 
w większości przedsięwzięć brały udział 
te same osoby.

Na początku kadencji ciężko było nam 
wyobrazić sobie realizację jakichkolwiek 
pom ysłów  bez środków finansowych.
Jednak wyszliśmy naprzeciw tej pozornej 
przeszkodzie i napisaliśm y projekt do 
Programu „Młodzież w Działaniu”. Pod- 

j czas kilku miesięcy mieliśmy możliwość 
zrealizowania kilku ciekawych pomysłów,

NOWI MŁODZI 
RADNI

17 w rześnia odbyły się w ybory do 
M łodzieżow ej Rady M iasta U stronia. 
Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wy
borczej była Klaudia Banaś, uczennica 
G im nazjum  nr 2. W ybory odbyły się 

; w czterech okręgach wyborczych: w Gim
nazjum nr 1, Gimnazjum nr 2, Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych i Gimnazjum 
nr 1 dla młodzieży ze szkół ponadgimna
zjalnych,. która uczy się poza Ustroniem. 
Żeby móc kandydować na młodego radne
go, należało złożyć pisemną zgodę i listę 
z poparciem 15 osób. W wyniku wyborów 
do Młodzieżowej Rady Ustronia weszli: 
Bartłom iej Luber, M ateusz Banasiak, 
Sylwester Glajc, Katarzyna Burcek, Mi
chał Mostowik, Jacek Nieurzyła, Barbara 
Szlauer, Adam Burczak, Katarzyna Bu- 
jok, Natalia Pilch, Justyna Warmuzińska, 
Adam Donczew, Sławomir Kuś, Natalie 
Magnuszewska, Sebastian Warzecha, Ro
bert Wójcik, Klaudia Kamieniarz, Marek 
Czyż, Grzegorz Krupa, Łukasz Kubicius, 
Krzysztof Zogata. Opiekunkami Młodzie
żowej Rady Miasta są radna Bogusława 
Rożnowicz i dyrektor G-2 Iwona Werpa- 
chowska. (mn)

ciekawego projektu.
Podczas organizacji festiwali pomogli 

nam sponsorzy, jednak w Ustroniu jest 
ich jak na lekarstwo. Dopiero w zeszłym 
roku złożyliśmy wniosek do Rady Miasta
0 przyznanie nam środków finansowych 
potrzebnych do realizacji naszych po
mysłów.

Korzystając z okazji chciałbym  po
dziękować p. burm istrzow i Iraneuszu 
Sarcowi, p. Marzenie Szczotce i p. Sta
nisław ow i M alinie oraz całej Radzie 
Miasta Ustroń, pani Danucie Koening, p. 
Zdzisławowi Brachaczkowi, p. Magdzie 
Kołoczek, oraz wszystkim pracownikom 
Urzędu miasta i wszystkim osobom zaan
gażowanym w naszą działalność. Pozwolę 
sobie wymienić jeszcze panią Iwonę We- 
rpachowską oraz panią radną Bogusławę 
Rożnowicz, które uczestniczą w naszych 
sesjach, motywują do kolejnych działań, 
radzą nam podczas przedsięwzięć oraz 
są pośrednikami pomiędzy Radą Miasta
1 urzędem.

Jeśli choć kilka osób dostrzegło dzięki 
naszym działaniom, że ustrońskąmłodzież 
interesuje nie tylko i wyłącznie zabawa, ale 
szukamy też innych, bardziej pożytecz
nych sposobów na spożytkowanie naszej 
energii, to możemy być z siebie zadowo
leni. Jacek  Nieurzyła
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WARSZTATY JĘZYKOWE W USTRONIU- POLANIE 2009

Pomysł wspólnych warsztatów językowych oraz recytatorskich i pleneru malarskiego 

powstał w głowach kilku nauczycieli, którzy prowadzą zajęcia dodatkowe w Gimnazjum nr 2 

w ramach INNOWACJI PEDAGOGICZNEJ : „Muzyka, teatr i sztuki plastyczne krajów Europy 

Zachodniej jako środek w zdobywaniu międzynarodowych certyfikatów językowych FCE i 

DELF” już w zeszłym roku. Zachęceni rezultatami postanowiliśmy i w tym roku zorganizować 

takowe. W  dniach od 12 do 14 października grupa młodzieży z Gimnazjum nr 2 w Ustroniu 

przybyła do budynku SP w Ustroniu- Polanie, by tam zaspokoić głód wiedzy. Od rana do 

rana uczniowie uczyli się, zgłębiając tajniki gramatyki i leksykę języka angielskiego lub 

języka francuskiego. Trzecia grupa wyjdzie w plener, by malować piękno otaczającej ich 

przyrody.

Warsztaty są organizowane, by pomóc w przygotowaniach do I etapu konkursów 

przedmiotowych oraz w zdawaniu egzamniu MOCK w grupie trzecioklasistów.

Lista uczestników warsztatów językowych:

1. Samuel Wałach

2. Barbara Marcinkowska

3. Katarzyna Burcek

4. Dominika Laszczyk-Hołyńska

5. Klaudia Kisiała

6. Karolina Kołder

7. Filip Jędrzejczyk

8. Agnieszka Szostok

9. Jerzy Chrapek

10. Marta Kosińska

11. Magdalena Kurpios

12. Anna Haratyk

13. Alicja Kubok
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Kwiaty dla nauczycieli złożono na ręce J. Balcara Fot. M. Niemiec

S C E P T Y K  I LU ZA K
13 października w M uzeum Ustroń- 

skim emerytowani pracownicy oświaty 
spotkali się z dziećmi i m łodzieżą oraz 
burmistrzem Ireneuszem Szarcem i na
czelnik W ydziału Oświaty Danutą Ko
enig. Uczniowie zabawiali wierszem i 
piosenką, przedstawiciele władz składali 
życzenia.

Na spotkanie z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej przybyli nauczyciele, głównie 
nauczycielki, k tórzy w ychow ali wiele 
pokoleń ustrońskich dzieci. Burmistrz 
mówił m.in.:
- Szkoła to drugi dom, a bywa, że i pierw
szy. Nasze dzieci wiele się od was na
uczyły, w ychow yw aliście, daw aliście 
wskazówki, jak  żyć, jak  funkcjonować 
w społeczeństwie. Jestem przekonany, że 
nasza ustrońska młodzież dobrze na tym 
wyszła.

Symbolicznie kwiaty złożono na ręce 
nestora nauczycielstwa ustrońskiego Jó
zefa Balcara, zasłużonego pedagoga, wie
loletniego dyrektora Szkoły Podstawowej 
w Lipowcu. _________________

Uczniowie Szkoły Podstawowej N r 2, 
którzy pod opiekąAleksandry Pruszydło i 
Moniki Cywińskiej przygotowali występ 
na uroczystość, mieli bardzo mało m iej
sca. Mimo to udało im się zaprezentować 
godnie i rozbawić publikę. Program był 
dowcipny, ładnie zagrany. Uczniowie 
okazali się dobrymi wokalistam i i akto
rami. Między innymi zaprezentowali naj
bardziej charakterystyczne osobowości 
nauczycielskie (przedstawiamy je  obok). 
K onferansjer podkreśla ł, że w szelk ie  
podobieństwa do osób powszechnie zna
nych są przypadkowe. Każdy na pewno 
miał przed oczami nauczycieli, którzy 
wypisz, wymaluj, pasowali do przedsta
wionych typów osobowości.

Po występach wręczono nauczycielom 
karty z życzeniami przygotowane przez 
uczniów podczas zajęć świetlicowych. 
Czuwały nad tym panie: Marcela Fołtyn 
i Dorota Werszner-KrzywońfUroczystość 
kończył bankiet w salach m uzealnych, 
na którym wspominano dobre, szkolne 
czasy. M onika Niemiec
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Najserdeczniejsze życzenia 
z okazji Dnia Edukacji
dla Dyrekcji, Nauczycieli i wszystkich pracowników 
Gimnazjum nr 2 w Ustroniu

Niech Wam nie zbraknie nigdy zdrowia, niech szkoła 
w dom się wspólny zmienia! Praca wychowawcy to 
praca niełatwa, bo często leniwa i krnąbrna jest 
dziatwa. Kocha ona figle i chętnie się czubi, lecz 
stroni od książki, uczyć się nie lubi. Trzeba dużo 
zdrowia, dużo czasu stracić, aby umysł ucznia 
rozwinąć, wzbogacić, który gdy dorośnie, dopiero 
zrozumie, jak jest w życiu ciężko, gdy się mało umie.

Przewodniczący Rady Rodziców 
Marek Błahut
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DYREKCJA,
GRONO PEDAGOGICZNE,
PRACOWNICY OBSŁUGI I ADMINISTRACJI 
GIMNAZJUM NR 2

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej życzym y Państwu w ielu sukcesów 
zaw odow ych oraz sa tysfakc ji z w ykonyw ane j pracy.

Praca Nauczyciela to  trudne  w yzw anie w ym aga jące  c ie rp liw ości, w ielu 
poświęceń oraz zaangażowania. D zięku jem y Państwu za nieustanne 
w ysiłk i um ożliw ia jące pow staw anie przy jaznego otoczenia , k tóre  
um ożliw ia  e fek tyw ne  nauczanie i w ychow yw an ie  m łodych ludzi. Jesteśm y 
g łęboko przekonani, że dzie lenie się w iedzą i p rzekazyw anie pozytyw nych 
w zorców  je s t cennym  darem , k tó ry  da je szansę rozw o ju  oraz lepszej 
przyszłości.

D z ięku jem y za codzienny w ys iłek , troskę  oraz budowanie w spó lnoty  
szko lne j. Mamy nadzie ję , że praca w ośw iacie przyn iesie  Państwu poczucie 
spełn ien ia i dostarczy w ielu radości i n iezapom nianych chw il.

Życzym y, aby w ysiłek w kładany w pracę z m łodzieżą m o tyw ow a ł do 
pode jm ow ania  am b itnych  w yzw ań, k tó re  zaow ocu ją  poczuciem  spełnienia 
zawodowego.

Z w yrazam i szczególnego szacunku

Ustroń, dnia 14 października 2009 r.
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. 5 X 1  C U  b e t  w u p c . . .MIEJSKIE NAGRODY
M iejskie obchody Dnia Edukacji Narodowej odbyły się 

w tym roku w hotelu Diament na Zawodziu. Władze samorzą
dowe miasta spotkały się z dyrektorami placówek oświatowych 
i wyróżnionymi nauczycielami. Otwierając uroczystość naczelnik 
Wydziału Oświaty Danuta Koenig mówiła m.in.:
- Z doświadczenia wiem, że kiedy jesteście zmęczeni pracą 
w szkole, gdy siły opadają, bo nie ma już na nic energii, przy
chodzi moment, czy to np. finał konkursu, czy sportowy sukces, 
gdy możecie pogratulować wychowankom, a jest to zawsze 
promyczek słońca dający siły do dalszej pracy.

Następnie przewodniczący Rady Miasta Stanisław Malina 
i burmistrz Ireneusz Szarzeć wręczyli nagrody nauczycielkom 
gimnazjalnym: Jolancie Kamińskicj z G -l. Iwonie Brudny z G-2, 
nauczycielkom szkół podstawowych: Krystynie Fołtyn z SP-2, 
Jolancie Kocyan z SP-3, Karolinie Dybie z SP-3, Janinie Barnaś 
z SP-5, Helenie Panasiuk z SP-6, nauczycielkom z przedszkoli: 
Urszuli Gomoli z P -l, Renacie Labzik z P-4, Bernadecie Zając 
z P-5, Barbarze Paszek z P-6. Nagrodę otrzymał również jeden 
nauczyciel, Dariusz Gierdal z SP-1.

Po wręczeniu nagród wzniesiono toast. Dzień Nauczyciela jest 
dniem wolnym od nauki. We wszystkich placówkach oświatowych 
odbyły się okolicznościowe imprezy. Uczniom, którzy nie mogli 
zostać w domu, udostępniono świetlicę. (ws)

G t Oi^ u U ^ Y Y ^  Y

K R O N IK A  M IE J S K A
NA ŚLUBNYM KOBIERCU STANĘLI: 

Ewelina Pilch z Ustronia i Tomasz Piekarczyk ze Starej Huty, 
Aleksandra Rabende z Ustronia i Jacek Dutkiewicz z Rybnika, 
Iwona Brudna z Ustronia i Piotr Warchał z Chełmu Śląskiego,
M ałgorzata Kluż z Ustronia i Krzysztof Klepacki z Bażanowic. 

* * *

17 października 2009r.



Z ca fego serca dziękujemy za  prezent i serdeczne 
życzenia, które otrzymaliśmy z  okazji naszej 
uroczystości

Iwona i (Piotr 
Mśarckafowie
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Sztandarowa impreza MRU - festiwal No Name. Fot. A. Werpachowska

W NIOSEK O LODOWISKO
Podczas pierwszej sesji Młodzieżowej Rady Ustronia przewodniczącym 

MRU został dotychczasowy wiceprzewodniczący Jacek Nieurzyła, wiceprze
wodniczącymi: {Natalie Magnuszewska, Natalia Pilch, Bartłomiej Luber. 
W Federacji Młodzieżowych Samorządów Lokalnych Ustroń reprezentować 
będzie Justyna Warmuzińska.

0  tym, dlaczego młodzi ludzie chcą dzia
łać, co ich inspiruje, a co blokuje i co ma 
zamiar zrobić w tym roku młodzieżowa 
rada rozmawiamy z przewodniczącym
J. Nieurzyłą i Barbarą Szlauer, która 
w tym roku po raz pierwszy została 
radną MRU.
Mam wrażenie, że za poprzedniej Mło
dzieżowej Rady Ustronia po raz pierw
szy widać było działania młodzieży. Czy 
mam rację i co spowodowało wyjście 
młodych z podziemia?
J. N.: - Złożyło się na to kilka czynników. 
Na pewno w radzie znalazło się grono 
osób, które poważnie traktowały swoje 
zadanie i nie tylko tryskało pomysłami, ale 
też umiało je  realizować. Poza tym udało 
nam się uzyskać środki z Unii Europej
skiej na projekt „Rezonans -  propozycja 
współpracy dla wszystkich”. Kiedy za te 
pieniądze zorganizow aliśm y w arsztaty 
teatralne, plener malarski, zabawę w Hal- 
loween, sprzątanie ustrońskich cmentarzy
1 wydaliśmy gazetkę, to trudno, żebyśmy 
nie byli zauw ażeni. Z łożyliśm y także 
wniosek do Rady Miasta o przyznanie nam 
pieniędzy z budżetu Ustronia i te pieniądze 
też udało nam się uzyskać. Słyszałem, 
że w poprzednich kadencjach był kłopot 
z frekwencją na spotkaniach i zaangażowa
niem się w pracę. Kiedy zostałem wybrany 
do MRU w 2006 roku nie było problemu. 
To byli ludzie, którzy naprawdę chcieli 
coś zrobić.
B. S.: - Ja zdecydowałam się kandydować 
w tym roku, bo przekonałam się, że MRU 
to nie jakiś mityczny twór, powołany po 
to, żeby statystyki wypadły lepiej, ale że

są to ludzie, którzy potrafią coś zrobić. 
Znałam ich wcześniej, pomagałam przy 
organizacji Festiwalu „No Name” i po
stanowiłam spróbować.
Jak jesteście postrzegani przez swoich 
rówieśników? Członkostwo w MRU to 
nobilitacja czy obciach?
J. N.: - Ludzie są zadowoleni, że mają 
kogoś do roboty. Jak chodziłem jeszcze 
do gimnazjum, to często słyszałem, że coś 
trzeba zrobić, ale jak przychodziło co do 
czego, to brakowało rąk do pracy. Więc 
teraz rada jest od realizowania pomysłów 
i robienia tego, czego chcą młodzi. Wia
domo do kogo trzeba przyjść, żeby odbyła 
się dyskoteka, czy koncert.
Teraz oboje jesteście uczniami Liceum 
Ogólnokształcącego w Wiśle. Młodzież 
często integruje się ze szkołą ponadgim- 
nazjalną, zostawiając miejskie sprawy 
za sobą. Wy chcecie działać w swoim 
mieście. Dlaczego?
J. N.: - W Wiśle nic się nie dzieje, jeśli 
chodzi o sprawy młodzieży. Moi koledzy 
narzekają na tę sytuację, jednocześnie 
zazdroszczą, że my w Ustroniu możemy 
się wykazać. Nas to mobilizuje.
B. S.: - Podoba mi się, że nasza młodzie
żowa rada może coś faktycznie zrobić. 
W Wiśle też działa MRU, ale nikt nie chce 
tam kandydować, uczniowie głosują, bo 
muszą i nic z tego nie wynika. Są pomysły, 
ale nie ma kto ich realizować.
Nie m ogliście zostać tam liderami 
i rozruszać środowisko wiślańskie?
J. N.: - Młodzieżowe rady skupiają miesz
kańców danego miasta. My jako ustronia- 
cy nie możemy działać w wiślańskiej ra

dzie. Muszą wśród siebie znaleźć liderów. 
W Ustroniu działać mogą tylko ustroniacy, 
a czasem szkoda. W ubiegłej kadencji do
brze pracował Piotrek Pytel, który nie jest 
mieszkańcem naszego miasta. Działał, bo 
chodził do ustrońskiego gimnazjum, ale 
kiedy zaczął szkołę ponadgimnazjalną, 
to już nie mógł kandydować.
B. S.: - Wydaje mi się, że sytuację może 
zmienić jeden człowiek, który weźmie 
na siebie odpowiedzialność i zmobilizuje 
ludzi do pracy. Taki lider właśnie.
J. N.: - Zgadzam się z tym, bo taka wła
śnie sytuacja była u nas. W zeszłym roku 
za radę wzięła się jej przewodnicząca 
Agnieszka Kozieł. Pilnowała terminów, 
frekwencji, rozdawała zadania i spraw
dzała realizację. Widzieliśmy, że pracuje, 
stara się i traktuje tę działalność poważnie. 
Zaraziła nas.
Wspomniałeś, że napisaliście wniosek 
i dostaliście pieniądze z Unii na pro
jekt. Wszyscy uważają, że to nie takie 
proste.
J. N.: - M ieliśm y pom ysł i pom agał 
nam  b ezp ła tn ie  k o n su ltan t z firm y, 
która zajm uje się pisaniem  wniosków 
o fundusze. Poprawiał wniosek, mówił co 
należy zmienić, ale właściwie pisaliśmy 
wszystko sami. Wysłaliśmy i dostaliśmy 
pieniądze, choć wcale się tego nie spo
dziewaliśmy.
Nie zakwalifikowano waszego wniosku 
o fundusze na współpracę z Rosjanami. 
Wiecie dlaczego?
J. N.: - Nie dostaliśmy oficjalnego wyjaśnie
nia, ale domyślamy się, że chodzi o to, iż 
według wniosku mniejsza liczba młodych 
ludzi skorzystałaby z projektu. Poza tym 
mieliśmy tylko faks z Rosji potwierdzający 
wolę współpracy, więc było to chyba za 
mało. Ale nie poddajemy się. Jeszcze w tym 
roku składamy podobny wniosek i mamy 
nadzieję, że tym razem się uda.
Czego, oprócz wyborów dotyczyła ta 
pierwsza sesja MRU?
B. S.: Omawialiśmy plan działania na 
przyszły rok. W najbliższym czasie zor
ganizujemy dyskotekę z okazji andrzejek. 
Latem odbędzie się kolejna edycja festi
walu No Name, a razem z Towarzystwem 
Kształcenia Artystycznego zorganizujemy, 
warsztaty artystyczne, w tym fotograficz
ne. Tradycyjnie czekają nas spotkania 
z kolegami z miast partnerskich.
J. N.: - Niezrealizowanym naszym pomy
słem pozostaje lodowisko. Złożymy wnio
sek do Rady Miasta o utworzenie miejskiej 
ślizgawki na stawie kajakowym. Naszym 
zdaniem jest to bardzo potrzebna inwesty
cja, bo zimąjest dużo mniej możliwości za
gospodarowania wolnego czasu niż latem. 
Jesteśmy pewni, że dzieci, młodzież, ale 
również dorośli, chętnie by takie miejsce 
odwiedzali. Z tego co się orientowaliśmy 
zorganizowanie lodowiska kosztowałoby 
ok. 10.000 złotych, więc chyba nie jest to 
duża kwota za rozrywkę przez całą zimę 
dla mieszkańców i wczasowiczów.
B. S.: - Poza zimą też chcemy działać na 
sportowo, bo planujemy jeszcze turniej 
tenisa ziemnego dla młodzieży i ligę piłki 
nożnej.
Dziękuję za rozmowę.

Rozmawiała: Monika Niemiec
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BIEGAŁA MŁODZIEŻ SZKOLNA
W sobotę 10 października miały się od

być biegi dla ustrońskiej młodzieży szkol
nej w ramach Biegu Legionów. Główny 
Bieg Legionów dla dorosłych rozgrywany 
jest w weekend przed 11 listopada. Wtedy 
też biegali uczniowie. Zdarzało się jednak, 
że pogoda była niesprzyjająca, padał śnieg, 
więc postanowiono biegi dla uczniów or
ganizować wcześniej. Okazuje się, że na 
pogodę nie ma recepty. Odwołane biegi 
rozegrano 22 października i tym razem 
pogoda dopisała. Biegi dla dziew cząt 
i chłopców rozgrywano w trzech katego
riach wiekowych. Wszyscy uczestnicy na 
mecie otrzymywali czekoladę, wszystko 
obserwowało kilkudziesięciu rodziców. 
Dystans biegu wydłużał się w zależności 
od wieku. Najmłodsi mieli do pokonania 
sto metrów, najstarsi dwa okrążenia sta
dionu.

W sumie na starcie stanęło 209 uczennic 
i uczniów.

Wyniki:
Dziewczęta: szkoły podstawowe: klasy 

III i IV: 1. Joanna Matuszek (SP-2), 2. 
Wiktoria Pokorna (SP-2), 3. Anna Dorosz 
(SP-5), 4. Sylwia Kędzierska (SP-5), 5. 
Katarzyna Cieślar (SP-5), 6. Dominika 
W esołowska (SP-5), 7. Sandra Rygiel 
(SP-3), 8. Kinga Kubala (SP-2), 9. Nata
lia Heczko (SP-2), 10. Wiktoria Holona 
(SP-2), klasy V i VI: 1. Paulina Kania 
(SP-1), 2. Agnieszka Bączek (SP-6), 3. 
Sara Jończyk (SP-2), 3. Magdalena Mi
kuła (SP-1), 5. Agata Knoppek (SP-2), 6. 
Klaudia Szadorska (SP-1), 7. Aleksandra 
Szlejter (SP-2), 8. Anna Pinkas (SP-3), 9. 
Aleksandra Kohut (SP-1), 10. Magdalena 
Śliwka (SP-2), gimnazja: 1. Marta Błachut 
(G-2), 2. Adrianna Hojdysz (G-2), 3. Nata
lia Krysta (G-2), 4. Monika Krysta (G-2), 
5. Małgorzata Goryczka (G-2), 6. Justyna 
Kłoda (G-2), 7. Izabela Cieślar (G -l), 8. 
Joanna Jopek (G -l), 9. Nikola Słowicz 
(G -l), 10. Joanna Kłósko (G -l).

Chłopcy: szkoły' podstawowe: klasy 
III i IV: 1. M ateusz Tarasz (SP-2), 2. 
Jakub Chmiel (SP-2), 3. Miłosz Adamiec 
(SP-2), 4. Łukasz Łojek (SP-2), 5. Dawid 
Jończyk (SP-2), 6. Paweł Puchała (SP-2), 
7. Patryk Greń (SP-5), 8. Dawid Husar 
(SP-3), 9. Wojciech Krysta (SP-2), 10. 
Marcin Banasiak (SP-2), klasy V i VI:

1. Mateusz Matuszek (SP-2), 2. Marcin 
Czyż (SP-6), 3. Dawid Jenkner (SP-1), 4. 
Kamil Bujok (SP-3), 5. Beniamin Wójcik 
(SP-1), 6. Filip Wałach (SP-2), 7. Patryk 
Słowik (SP-2), 8. Bartek Szczęsny (SP-1), 
9. Krzysztof Bielesz (SP-1), 10. Krzysztof 
Zielecki (SP-1), gimnazja: 1. Patryk Le- 
derer (G-2), 2. Tomasz Michalik (G-2), 3. 
Konrad Kania (G-2), 4. Kacper Pustelnik 
(G -l), 5. Damian Kubica (G -l), 6. Arek 
Śarnecki (G -l) , 7. Dom inik Osowski 
(G-2), 8. Łukasz Zając (G -l), 9. Mateusz 
Puchała (G-2), 10. Dawid Cieślar (G-l).

Drużynowo: szkoły podstawowe: 1. 
SP_2 (384 pkt.), 2. SP-1 (199), 3. SP-5 
(129), 4. SP-3 (83), 5. SP-6 (56), gimnazja: 
1. G-2 (216), 2. G-l (204).

Po zawodach trener lekkiej atletyki 
w Międzyszkolnym Klubie Sportowym 
Rajmund Raszyk stwierdził:
- Mniej startujących, ale plany pokrzy
żowała nam aura. W pierwszym terminie 
w sobotę biegi się nie odbyły. Dziś jest 
świetna pogoda, ale rano było brzydko 
i wielu uczniów zrezygnowało. Myślę, 
że wystartowali najlepsi. Jak ktoś jest 
dobry, to chętnie biega, więc wygrali ci, 
którzy powinni wygrać. Maruderzy za
wsze się ociągają i nie chcą brać udziału

w zawodach. Biegali moi wychowankowie 
i Agnieszka Bączek zajęła drugie miejsce, 
drugi też był Marcin Czyż. Może niektó
rych uda się ściągnąć do klubu. Na razie nie 
prowadzimy biegów, ale jesteśmy otwarci 
na różne konkurencje lekkoatletyczne. Są 
warunki, by uprawiać bieganie.

O rganizatorem  zawodów był Urząd 
Miasta.

* * *
Wcześniej w Polanie odbyły sie biegi 

sztafetowe szkół podstawowych.
Wyniki drużynowe: dziewczęta: 1. SP-2, 

2. SP-1,3. SP-3,4. SP-6, chłopcy: 1. SP-2, 
2. SP-1, 3. SP-3.

Dziewczęta SP-2 biegły w składzie: 
Sara Jończyk, Magdalena Śliwka, Magda
lena Hombek, Katarzyna Orawska, Agata 
Knoppek, Aleksandra Szlejter.

Chłopcy SP-2 biegli w składzie: Mate
usz Matuszek, Dawid Goryczka, Filip Wą- 
dolny, Artur Wrześniewski, Łukasz Niem
czyk, Adam Puczek, Patryk Słowik.

W zawodach powiatowych w Chybiu 
dziewczęta zajęły 7 miejsce, natomiast 
chłopcy 3 miejsce i awansowali do zawo
dów rejonowych. W Łące koło Pszczyny 
nasi reprezentanci wywalczyli 4 miejsce.

Tekst i zdjęcia: Wojsław Suchta
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OBAMA
W GIMNAZJUM NR 2

27 października już po raz kolejny w Gimnazjum nr 2 w Ustro
niu rozegrał się szkolny konkurs z języka angielskiego English 
Culture Contest. Odbywa się on corocznie przy okazji amerykań
skiego święta Halloween, a jego celem jest doskonalenie wiedzy 
o krajach i regionach posługujących się językiem angielskim oraz 
rozwijanie uzdolnień artystycznych uczniów. Zadaniem każdej 
z klas było przygotowanie krótkiej scenki na temat kultury jedne
go z państw anglojęzycznych oraz zaprezentowanie jej na forum 
całej szkoły w MDK „Prażakówka”.

Każda z klas przygotowała się bardzo solidnie, a poziom całego 
konkursu przerósł najśmielsze oczekiwania jego organizatorów. 
Uczniowie poza doskonałym kunsztem aktorskim oraz angielskim 
akcentem zaprezentowali także swoje uzdolnienia plastyczne, 
przygotowując wspaniałe kolorowe rekwizyty i kostiumy, dzięki 
którym mogliśmy poczuć się jak w prawdziwym kanadyjskim 
lesie lub na Dzikim Zachodzie. Oglądając popisy poszczegól
nych klas, uczniowie na widowni mieli także okazję poznać 
m.in. obecną królową Anglii Elżbietę II czy prezydenta Stanów 
Zjednoczonych Baracka Obamę. Poza sławnymi osobistościami 
świata anglojęzycznego kulturę swych krajów przybliżały także 
postacie australijskich aborygenów, amerykańskich Indian czy 
irlandzkich owieczek, w które wcielili się gimnazjaliści. Po 
klasowych prezentacjach, gdy uczniowie uczyli się prostego

i zabawnego tańca halloween’owego, komisja sędziowska miała 
twardy orzech do zgryzienia. Spośród wielu wspaniałych scenek 
tematycznych członkowie jury wyłonić mieli trzy zwycięskie 
klasy. Okazały się nimi: klasa ld  ze scenką na temat Australii, 
klasa 2d prezentująca Irlandię oraz 3d przybliżająca kulturę 
amerykańską.

Po dwóch miesiącach nauki konkurs ten był miłą i zabawną 
odskocznią od codziennych zajęć lekcyjnych, a zarazem wspa
niałą i niezapomnianą lekcją kultury. Anna Szczuka-Pezda

Podczas konkursu.
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W klasach pierwszych najciekawszy strój halloweenowy prezentowała Kasia Wąsek z la i Ola Malina z ld. 
Uczniowie klas drugich nie przyłączyli się do wspólnej zabawy i nikt się nie przebrał. W klasach trzecich 
zwyciężyła Agata Libera z 3a i Bartek Luber również z 3a. Wśród nauczycieli tylko pani Anna Szczuka i pani 
Monika Rzeszótko odważyły się na przebranie halloweenowe.
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Kwesta na cmentarzu katolickim. Fot. W. Suchta

WSPÓLNA MODLITWA
Piękna, słoneczna pogoda towarzyszyła w tym roku naszym wizytom 

na ustrońskich cmentarzach. Część mieszkańców miasta, ale również 
osoby przyjezdne, tak planuje dzień, by uczestniczyć w nabożeństwie 
ekumenicznym na cmenatrzu komunalnym. W tym roku odbyło się po raz 
jedenasty.

Wraz z wiernymi tradycyjnie modlili 
się dominikanie: proboszcz Parafii Rzym
skokatolickiej pod wezwaniem N. M. 
P. Królowej Polski o. Wojciech Ożóg,
o. Michał Szatkowski, o. Krzysztof Ruszel, 
b. Paweł Ożóg oraz ksiądz Marcin Koniecz
ny z Parafii Ewangelicko-Augsburskiej 
w Ustroniu. Po nabożeństwie ekumenicz
nym część wiernych Kościoła katolickiego 
przeszła w procesji dookoła cmentarza.

Lokalnym obyczajem stał się też hoj
ny gest m ieszkańców naszego miasta, 
którzy w tym dniu zadumy finansowo 
wspierają potrzebujących. Każdego roku 
przed cmentarzami zbierane są pieniądze 
na cele charytatywne. Kwestują dorośli 
i młodzież.

Przed bramą cmentarza komunalnego 
spotkać można pracowników i wolonta
riuszy związanych ze Stowarzyszeniem 
Pomocy Dzieciom i Rodzinie „Można In
aczej”. W tym roku byli to: Rachela Luber, 
Marzena Szulc, Viktoria Gazurek, Elwira 
Krzok, Józef Procner, Klaudia Mojeścik, 
Dorota Gogółka, Joanna Świerc, Korolina 
Tulec, Dominika Skrzypczak, Agata Li
bera, Kinga Skiba, Kasia Szalbot, Marek 
Jaworski, Mateusz Jaworski, Mateusz Ba- 
nasiak, Żaneta Holeksa, Kinga Greń, Agata 
Hubczyk, Klaudia Pindor, Justyna Błahut, 
Justyna Kaczmarzyk, Basia Plinta, Dawid 
Siemiennik, Agata Werpachowska, Marcin 
Niedoba, Anna Gradka, Grażyna Tekielak, 
Iwona Werpachowska, Monika Zawada, 
Jo lanta Jurzykow ska, A licja Karasek, 
Magdalena Kołoczek, Tomasz Jaworski, 
Katarzyna Rychlik. Zebrano 1.380,99 zł, 
które w spom ogą działalność świetlicy 
prowadzonej przez Stowarzyszenie.

Natomiast przed cmentarzem katolic
kim i ewangelickim Towarzystwo Opieki 
nad Niepełnosprawnymi zebrało kwotę 
w wysokości: 5.974.98 zł, która wyko
rzystana będzie w Ośrodku Rehabilita- 
cyjno-Edukacyj no-W ychowawczym w 
Nierodzimiu. Kwestowali dorośli: Ger
truda M alorny, Beata Powoda, Anna 
Śliwka, Witold Gawlas, Helena Odehnal, 
Anna Milaniuk, Jakub Paździora, Maciej 
Błanik, M agdalena Piechowiak, Anna 
Dyrda, Tomasz Dyrda, Ewa Rakowska, 
Marzena Szczotka, Ewa Paździora, Zofia 
Mikołajczyk, Magdalena Macura, Magda 
N oszczyk, M onika Rakowska-Kubik, 
Stanisław Malina, Krystyna Firla, Urszula 
Rakowska, Emilia Czembor oraz uczenni
ce Gimnazjum nr 1: Monika Piechowiak, 
Paulina Heczko i Gimnazjum Nr 2: Mate
usz Zdań, Bartosz Kołodziejczyk, Dawid 
Sztw iertnia, A ndrzej Procent, Joanna 
Drozd, Sylwia Pilch, M arta Kosińska, 
Agnieszka Kossakowska, Katarzyna Wi
sełka, Justyna Wisełka, Adriana Hojdysz, 
Karolina Stojda, Robert Troszok, Bartosz 
Cichowski, Mateusz Puchała, M ateusz 
Frajfelt, E rnest W róblew ski, Barbara 
Marcinkowska, Kacper Szalbot, Maciej 
Bojanowski, Ilona Gluza, Natalia Śliwka, 
Karolina Kołder, Estera Mojeścik, Grze- 
gorz Słowik, Ireneusz Hąratyk, Dorota 
Gogółka, Joanna Świerc, Żaneta Nawrat, 
Sonia Kluż, Bartłomiej Luber, Krzysztof j 
Pacuła, Andrzej Procner, Dominik Ossow
ski, Mateusz Puchała, Monika Martynek, 
Katarzyna Burcek, Małgorzata Goryczka, I 
M agdalena Ficek, Anna Płaczkiewicz, 
Agnieszka Misiura, Katarzyna Wisełka, 
Justyna Wisełka.

5 listopada 2009 r.
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MŁODZI OCHOTNICY 
ODZNACZENI

Chłopcy z Lipowca chętnie uczestniczą 
w zajęciach drużyny młodzieżowej Ochotni
czej Straży Pożarnej, a wielu z nich bardzo 
poważnie myśli o związaniu swej przyszło
ści z niesieniem pomocy innym, czy to w OSP, 
czy też w straży zawodowej. Podczas ostat
niego walnego zebrania OSP Lipowiec, w 
którym uczestniczyli między innymi starosta 
powiatu cieszyńskiego Czesław Gluza i bur
mistrz Ustronia Ireneusz Szarzeć, wręczono

srebrne odznaki Młodzieżowej Drużyny Po
żarniczej zasłużonym ochotnikom drużyny 
młodzieżowej. Na zdjęciu - chłopcy po wrę-l 
czemu odznak. Od lewej stoją: Sebastian 
Płonka, Rafał Siemienik, Piotr Górecki, Ma
teusz Nowak, Marcin Dybczyński, Sławomir 
Piknik, Michał Gómiok, Artur Ryś, Domi
nik Dadej, Filip Tomiczek. Odznaczeni zo
stali również (nieobecni na zdjęciu) Sylwe
ster Kluż i Jacek Pieknik. (indi)
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Muszę Polskę naprzód zdobyć w mym własnym sercu, 
wykrzesać jq  własną moją mocą w nieustępliwym trudzie 
i  znoju - mocując się z samym sobą wyszarpać ją  w bólu 
z niczego - a dopiero gdy ją  zdobędę w mym własnym sercu - 
narzucę ją  otaczającemu światu.

Stefan Żeromski, Sułkowski
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Lista uczniów zakwalifikowanych do etapu rejonowego 2009/2010 Gimnazjum nr 2 w I I  etapie 
konkursów przedmiotowych będzie reprezentowało 18 uczniów, którzy zakwalifikowali się do 
etapu rejonowego.

Lista uczniów zakwalifikowanych do etapu rejonowego 2009/2010 

Język polski

Gabriela Białek 2a 

Agnieszka Małysz 3c 

Konrad Kania3b 

Historia

Kinga Wawrzyczek 2d 

Kinga Szarzeć 3d 

Jerzy Chrapek3d 

Maria Ryrych 2d 

Mateusz Puchała 2a 

Dawid Ochodek 1 a 

Język angielski 

Samuel Wałach 2b 

Fizyka

Dawid Heller 2b 

Karol Pikul 2b 

Biologia

Agnieszka Szostok 3c 

Michał Górniok 3c 

Chemia

Justyna Górny 3d 

Filip Jędrzejczak 3c

Język francuski

Samuel Wałach 2b

Klaudia Kisiała 2b
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BEZ KISZONEK
Rozmowa z Fiammettą Romoli, wolontariuszką 

z Włoch pracującą w Gimnazjum nr 2 w Ustroniu.
Czy to pani pierwsza wizyta w Polsce?
To już szósty pobyt, ale jeszcze nie mówię po polsku.
Ale wie pani czego się spodziewać?
Oczywiście.
Gdzie była pani w Polsce wcześniej?
W Krakowie, Warszawie, Zakopanem i chwilę w Gdańsku.
Po przyjeździe do Ustronia była pani rozczarowana?
Nie, bo to absolutnie piękne miasto.
To wiemy, ale proszę o szczere wypowiedzi.
Zadał pan pytanie i szczerze odpowiedziałam.
W takim razie, co panią nie zachwyciło?
Jest lista takich spraw. Na przykład idąc na pocztę i chcąc wy
słać paczkę do Włoch nie otrzymuję druczku zwrotnego. Mając

BEZ KISZONEK
(cd. ze str. 1)

problem z bankomatem i zgłaszając to na policji, nikt specjalnie 
nie chce się zająć tą  sprawą. Wszyscy twierdzili, że problemu 
z bankomatem nie było. Mój narzeczony twierdzi, że wszędzie 
są problemy z bankomatami, ale przecież Ustroń jest miastem 
turystycznym i wszystkim powinno zależeć na jak najlepszym 
traktowaniu gości. Poza tym podczas wizyt w rozlicznych oko
licznych hipermarketach zauważyłam, że nie ma prawdziwych 
włoskich win, prawdziwej włoskiej oliwy, a Polacy płacą za 
coś, co nie jest prawdziwe i oryginalne. W Polsce włoska oliwa 
z oliwek pochodzi z regionów, w których w ogóle się oliwy nie 
produkuje. Mamy np. oliwę z Piemontu. Polacy o tym nie wiedzą 
i płacą. Zrobiłam zresztą zdjęcia, żeby pokazać je  we Włoszech. 
Może też brak miejsc, gdzie można wyjść wieczorem, ale dla 
mnie to żaden problem, bo pochodzę z miasta liczącego 5000 
mieszkańców, gdzie są dwa bary.
To z czego jest ta oliwa z Piemontu?
Wiem, że w Piemoncie robi się wina, sery, ale z czego robią oliwę, 
nie wiem. Tak samo mogłabym produkować wino z Alaski. 
Czego pani brakowało w Polsce?
Z kilkoma osobami mogłam się swobodnie porozumiewać, 
zdarzało się jednak w sklepie, że śmiano się gdyż nie umiałam 
po polsku. Często brakowało mi osób, z którymi mogłabym 
swobodnie porozmawiać, coś przedyskutować.
A z rzeczy codziennego użytku?
W sklepach je s t w szystko. M ogłam  spokojnie korzystać 
z intemetu w szkole, ale były problemy z zainstalowaniem w

F. Romoli i J. Iskrzycka-Marianek, która dla nas tłumaczyła rozmo
wę. Fot. W. Suchta

mieszkaniu. Włoch mi nie brakowało, bo kocham swój kraj 
i cały czas czuję go w sobie.

Co udało się zwiedzić w najbliższej okolicy?
Przede wszystkim kilka razy byłam na Równicy, także piechotą, 
w Wiśle, Cieszynie. Niestety nie udało mi się być w Muzeum 
Ustrońskim, a główny mój związek z Ustroniem to trasa dom 
-  szkoła.
Jak pani ocenia naszą młodzież?
Lubię pracować z młodymi ludźmi i są oni wszędzie podobni. Nie 
ma różnic pomiędzy młodzieżą włoską i polską. Wiele zrobiliśmy 
na zajęciach, a raz spotkałam się z Młodzieżową Radą Ustronia. 
Być może uda się podtrzymać kontakt i wspólnie stworzyć jakiś 
projekt. Tu mogłyby się odbywać spotkania.młodzieży z całej 
Unii Europejskiej. Macie miejsca pobytu, miejsca gdzie można 
spędzać wolny czas.
Z Ustronia we Włoszech był zespół Równica i wszyscy byli 
zaskoczeni rycerskością młodych Włochów wobec dziewcząt, 
co u nas jest bardzo rzadkie.
To polscy chłopcy są rycerscy. A gdzie ten zespół był?
Na Sycylii.
A, to rozumiem. Tak mogło być.
Czy smakuje pani kuchnia polska?
Znam żurek, golonko, pierogi, bigos. Wszystkie zupy są fanta
styczne. Ogórki kiszone i kiszoną kapustę też znam i gdybym 
miała umrzeć z głodu, zjadłabym.
A co sądzi pani o pizzy podawanej w Polsce?
Raz tylko jadłam dobrą w Zakopanem. Ciasto powinno być chrup
kie także z dołu, a nie powszechnie podawana maź nie ciasto. 
Dziękuję za rozmowę. Rozmawiał: Wojsław Suchta

* * *

O asystentce F. Romoli w G-2 mówi dyrektor Iwona Werpachow- 
ska: - Od kilku latGimnazjum nr2 w programie„Comenius-asystent 
językowy”zwraca się o skierowanie do naszej szkoły asystentów 
zjęzyka francuskiego i angielskiego. Dwukrotnie przyjechał dc/ 
nas asystent języka francuskiego. W tym roku szkolnym od wrze-/ 
śnią do grudnia przebywała u nas Fiammetta Romoli/prowadzą- 
ca zajęcia językowe i teatralne w klasach frankofońskich, czyli 
z nauczaniem języka francuskiego. Uczestniczyła także w życiu 
szkoły, w różnych naszych przedsięwzięciach, uroczystościach, 
była z nami na wycieczce w Berlinie. Zintegrowała się z gronem 
nauczycielskim i uczniami. Była osobą bardzo miłą, kontaktową. 
Mówiła biegle po francusku, angielsku i oczywiście włosku, 
a uczniowie niekiedy narzekali, że pani Fiammetta gdyby chciała 
coś szybko przekazać mówiła w trzech językach.

Asystenci językowi w naszej szkole to inicjatywa nauczycielki, 
francuskiego Joanny Iskrzyckiej-Marianek. Ona pisze wnioski 
i opiekuje się asystentami. To dość czasochłonne, gdyż jako 
osoba opiekująca się musi znaleźć dla asystenta mieszkanie, 
załatw ić w szystkie sprawy formalne zw iązane z pobytem. 
J. Iskrzycka- Marianek jest też osobą, z którą od początku asy
stent ma najbliższy kontakt, co bywa absorbujące. (ws)
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KOLEJNA EDYCJA WEWNĄTRZSZKOLNEGO KONKURSU WIEDZY O KRAJACH ANGLOJĘZYCZNYCH, 
NIEMIECKOJĘZYCZNYCH ORAZ FRANKOFOŃSKICH

TERMIN KONKURSU: 8 GRUDZIEŃ 2009- 22 GRUDZIEŃ 2009

Regulamin konkursu:

1. Prawo uczestnictwa w konkursie ma każdy uczeń Gimnazjum nr 2 w Ustroniu.
2. Konkurs odbywa się na zasadzie udzielenia jak najdokładniejszej pisemnej odpowiedzi w języku angielskim 
(wersja frankofońska i niemieckojęzyczna w języku polskim) na pytania umieszczone na tablicy ogłoszeń w 
dniu rozpoczęcia konkursu.
3. Pytania są ogólno dostępne dla wszystkich uczniów przez 2 tygodnie, czyli przez okres trwania konkursu.
4. Odpowiedzi na pytania należy składać u nauczycieli j. angielskiego,

j. niemieckiego i j. francuskiego począwszy od dnia rozpoczęcia konkursu do 
jego zakończenia.

5. Karty odpowiedzi powinny zawierać ponumerowane, czytelne odpowiedzi na pytania oraz czytelny podpis 
osoby uczestniczącej w konkursie.
6. Karty odpowiedzi zawierające więcej niż jedną osobę uczestniczącą w konkursie jak i dwie identyczne karty 
odpowiedzi zostaną zdyskwalifikowane.
7. Odpowiedzi sprawdzane są przez komisję składającą się, co najmniej przez dwóch nauczycieli j. obcych.
8. Za każde pytanie uczestnik konkursu może otrzymać maksymalnie 5 punktów.
9. Zwycięzcą konkursu jest osoba, która zgromadzi największą liczbę punktów.
10. Komisja zastrzega sobie prawo do dyskwalifikacji uczestnika w przypadku stwierdzenia, iż karta 
odpowiedzi nie została przygotowana przez osobę podpisaną na niej (np. wszystkie odpowiedzi przygotowane 
są metodą „wytnij-wklej" z Internetu, po czym osoba zapytana o udzielenie przynajmniej częściowej odpowiedzi 
ustnej na jedno z pytań konkursowych, nie potrafi na nie odpowiedzieć).
11. Komisja sprawdza karty odpowiedzi przez okres 2 tygodni od dnia zakończenia ich składania (w tym 
czasie Komisja zastrzega sobie prawo do krótkiej rozmowy z uczestnikiem konkursu, jeśli istnieje podejrzenie 
opisane w punkcie 10 tegoż regulaminu).
12. Wyniki konkursu zostaną ogłoszone nie później niż 3 dni po okresie sprawdzania kart odpowiedzi przez 
Komisję.
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Szkolne Koło Przyjaciół AK ma już pięć lat.

16 grudnia 2009 r. minęło dokładnie pięć lat od utworzenia koła. Przypomnę że powstało z 
inicjatywy pana Bolesława Szczepanika, który chciał aby młodzież pamiętała i poznała historie swej małej 
ojczyzny. Działalność członków koła wyraża się przede wszystkim udziałem w uroczystościach patriotycznych na 
terenie Ustronia i nie tylko.

Lista członków Szkolnego Koła Przyjaciół AK w roku szkolnym 2009/2010

Kołodziejczyk Bartosz 
Żdan Mateusz 
Luber Bartłomiej 
Badura Dominik 
Krężelok Michał 
Puchała Łukasz 
Szafarz Jakub 
Kubala Mateusz 
Gogółka Dorota 
Świerc Joanna 
Kaczmarczyk Justyna 
Drozd Joanna 
Pilch Sylwia 
Gluza Ilona 
Kluż Sonia 
Mojeścik Estera 
Glajc Sylwester 
Nowak Marcin 
Madzia Adrianna 
Marianek Marcin 
Gawełek Barbara 
Frajfeld Mateusz 
Wawrzyczek Kinga 
Nakonieczny Karolina 
Czyż Jolanta 
Strach Jolanta 
Ryrych Maria 
Nawrat Żaneta 
Kluż Sonia
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P. Grzyb w Muzeum Ustrońskim. Fot. W. Suchta

Co każdy pierwszy poniedziałek mi 
ca w Muzeum Ustrońskim spotykają się 
ludzie dawniej związani z Kuźnią Ustroń, 
niegdyś największym  zakładem pracy 
w Ustroniu. Jest to okazja do wspomnień, 
choć nie brakuje też spraw aktualnych, 
gdyż spotykający się chcą założyć stowa
rzyszenie. Ostatnie spotkanie rozpoczęło 
się dość nietypowo, gdyż z gawędami 
gwarowymi wystąpił Paweł Grzyb, uczeń 
drugiej klasy Gimnazjum nr 2. Paweł od 
dzieciństwa pasjonuje się gwarą cieszyń
ską. Już cztery razy uczestniczył w kon
kursie gwarowym pt. „Po naszymu, po cie- 
szyńsku, po obu stronach Olzy." Konkurs 
ten organizowany jest przez Wspólnotę 
Polską oddział w Katowicach oraz Polski 
Związek Kulturalno Oświatowy na Zaol
ziu, w tym roku w Hawierzowie, a Paweł 
na tym konkursie zdobył drugie miejsce. 
W poprzednich latach zdobywał wyróżnie
nie, trzecie i pierwsze miejsce. Paweł jest 
też członkiem Estrady Ludowej „Czanto
ria”, gdzie gra w kapeli na akordeonie, ale 
ma także występy gwarowe.

Popis młodego gawędziarza przyjęto 
w Muzeum oklaskami, zresztą całkowicie 
zasłużonymi. Następnie wspominano świę
ta Bożego Narodzenia w dawnej Kuźni, 
a mówiąc dokładnie okres przedświątecz
ny w zakładzie pracy z takimi nieodłączny
mi elementami jak przydział karpia i picie 
wiliówki. (ws)
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Słownik (Wanda Mider) 
Dla Tych, którzy nie są tu stela 
Jeśli ktoś by miał ochotę 
Poznać ojców naszych mowę 
Niech przyswoi sobie słówka 
Mini słownik tu gotowy 
A zaczniemy od drzistanio 
A drzistani - znaczy mówić 
Zaś utropa to jest wówczas 
Kiedy ktoś się bardzo trudzi 
Ojciec chrzestny - to kumoter 
A położna - to hebama 
Dudrok - człowiek bez humoru 
co marudzi już od rana 
Brzidok - człowiek obrzidliwy 
Zaś kładziwko to jest młotek 
Cumel - żeby każdy wiedział 
To dla niemowlęcia smoczek

A ożralec - straszny pijak 
Co w gospodzie często bywa 
Lustro - po naszymu zdrzadło 
Codzień go potrzebujemy 
Ono mówi choć w milczeniu 
Jak szybko się starzejemy 
Stare żdziorbo można oddać 
Do muzeum lub do śmieci 
A zowitka to jest panna 
Która ma przed ślubem dzieci 
Pusa - znaczy pocałunek 
Galan - to jest narzeczony 
Zaś Młoducha - pani młoda 
Żynich - to mąż przyszłej żony 
Na dość tego napisałach 
By nie mącić ludziom głowy 
Czytelniku, gdyś to pojął 
Ustróniokym żeś wzorowym



Fragmentem Biblii rozpoczęła się w»- 
gilijka w Ośrodku „Można Inaczej”, pro
wadzonym przez Stowarzyszenie Pomocy 
Dzieciom i Rodzinie „M ożna Inaczej” . 
Kierownik Joanna Ryłko przywitała Da
nutę Koenig, naczelnik Wydziału Oświaty, 
Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu Miasta 
i sekretarza miasta Ireneusza Stańka oraz 
prezes Stowarzyszenia Iwonę Werpachowj 
skąjpracowników Ośrodka i oczywiście 
dzieci. Wszyscy razem zasiedli przy świą
tecznie udekorowanych stołach, pachniało 
karpiem i domowym ciastem, w koszach 
czekały prezenty. Wyszły jednak braki lo
kalowe. W największej sali było po prostu 
ciasno. I. Werpachowska życzyła dzieciom 
dobrych wyników w nauce, a w 2010 roku

wspólnego wyjazdu na zimowisko i letnią 
kolonię. N astępnie zdradziła, że praw
dopodobnie w kolejnym roku poprawią 
się warunki w ośrodku, bo budynek ma 
przejść generalny remont. Potwierdził te 
słowa I. Staniek tłumacząc, że miasto stara 
się o dofinansowanie remontu i liczy na to, 
że prace ruszą w przyszłym roku.
- Czas oczekiwania na pierwszą gwiazdkę 
jest coraz bliżej, będziemy go spędzać 
w domach, a dzisiaj mam okazję przekazać 
wam życzenia dobrych, błogosławionych, 
zdrow ych i pogodnych świąt. Czasem 
niewiele trzeba, żeby wśród nas zawitało 
Boże Narodzenie. Ono jest zawsze gdy 
uśmiechamy się do bliskich, do koleżanki, 
kolegi - mówiła D. Koenig. (mn)

W sali ośrodka świątecznie, choć trochę ciasno.

31 grudnia 2009 r.

Fot M. Niemiec
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Wigilijka klasowa

W dniu 22 grudnia 2009 roku odbyła się nasza pierwsza wigilijka klasowa. Na tą uroczystość 
wszyscy przyszli elegancko ubrani. Niektóre osoby przyniosły ciastka, napoje i owoce. Uzbierał się 
cały stół pyszności. Oczywiście, wszystko było wcześniej umówione. Wybrane osoby udekorowały 
naszą klasę świątecznie. Była choinka, lampki, ozdoby.
Cała uroczystość rozpoczęła się od wspólnej modlitwy, później podzieliliśmy się opłatkiem i 
zjedliśmy to, co zostało przygotowane. Niestety, nasze brzuchy nie zdołały pomieścić takiej ilości 
jedzenia, więc to co zostało schowaliśmy do naszej klasowej szafki z zamiarem zjedzenia po 
świętach. Wszyscy czekali na rozdanie prezentów, które sobie kupiliśmy. Z podarunków wszyscy byli 
zadowoleni. Nie było osoby która po wigilijce wyszła z klasy z pustymi rękami. Po naszym spotkaniu 
wypadało posprzątać, więc szybko się z tym uwinęliśmy i sala była czysta, a ławki ustawione jak 
należy.

Magdalena Ficek
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PODSUMOWANIE SEZONU 
LEKKOATLETYCZNEGO  

W MKS USTROŃ
Sezon 2009 r sekcja lekkiej atletyki 

zakończyła z bardzo dobrymi wynikami 
sportowymi. Lekką atletykę w klubie tre
nuje regularnie 35 osób, pod opieką trzech 
trenerów -  Marka Konowoła, Magdaleny 
Kubali oraz Rajmunda Raszyka. Konkuren
cje są różne: od skoku o tyczce, wzwyż oraz/ 
w dal po rzut dyskiem a także pchnięcie 
kulą. i Jest to doskonała oferta dla dzieci 
i młodzieży z różnymi predyspozycjami 
motory cznymi.

W trakcie całego roku sekcja zorgani
zow ała wyjazd na 4 obozy sportow e do 
najlepszego ośrodka w Polsce (Spała) 
-  gdzie przygotow ują się olimpijczycy 
oraz rep rezen tan c i kadry  narodow ej 
startujący w zawodach najwyższej rangi. 
W trakcie całego roku zaw odnicy star
tow ali w  ustrońskich  barw ach ponad 
170 razy  -  z tego k ilkadz iesią t razy 
poza granicam i kraju. I tak zawodnicy 
zdobyli:

5 medali Mistrzostw Polski (Patrycja 
M oskałaj- 3m, Martyna Cyganek -  3m, 
M agdalena M olek-3m , A neta M olek-
2m, Monika Cyganek -  3m); 12 medali 
Mistrzostw Międzywojewódzkich oraz 9 
medali Mistrzostw Śląska.

Na listach krajowych nasi zawodni
cy plasują się w czołówce najlepszych 
wyników. W kategorii dzieci starszych 
Michał Gomola ma -1 m. Paulina Lederet? 
-3 m, Magdalena Gonska - 5 m, Marta 
Moskała - 6 (wszyscy w skoku o tycz
ce). Justyna Kłoda/zajęła - lm  na listach 
w skoku wzwyż. W grupie Młodzików 
Aneta Molekf- 2 m ; Monika Cyganek - 3 m, 
Natalia Krysta f- 7m , Mateusz Nowak/- 5 m. 
W juniorach młodszych, Martyna Cyga
nek - 3 m, Michał Kłoda/- 6 m. Na listach 
Juniorskich Magdalena Molek/uzyskała 5 
wynik a Marta Andrzejak I- 7 m, Tomasz 
Klyta - 11 m . W grupie Młodzieżowców 
Patrycja Moskała uzyskałą dobre 4 m.

Ponadto zawodnicy uzyskali bardzo 
dobre klasy sportowe, które św iadczą 
o poziomie, który prezentują: I tak klasę 
mistrzowską zdobyła Martyna Cyganek; 
klasę pierwszą Patrycja Moskała, Magda
lena Molek oraz Aneta Molek (jako jedyna 
młodziczka na Śląsku), 2. klasę uzyskała 
Monika Cyganek, Magdalena Wojdyło, 
Tomasz Klyta oraz Michał Kłoda. Trzecią 
klasę uzyskała Natalia Krysta loraz Marta 
Andrzejak.

Na spotkaniu podsumowującym sezon, 
prezes Marek Konowoł podkreślił, iż te do
bre rezultaty zostały osiągnięte dzięki po
mocy ludzi dobrej woli, którzy wspomagali 
sekcję . Podziękowania złożył Władysła
wowi Łukoszowi, Adamowi Ledwoniowi, 
Henrykowi i Piotrowi Rakowskim, Tade
uszowi Macurze, Leszkowi Szturcowi, 
Tadeuszu Tadce, Janowi Moskale, Jackowi 
Górnemu. Serdeczne podziękowania zosta
ły złożone na ręce trenerów -  Magdaleny 
Kubali oraz Rajmunda Raszyka, którzy 
społecznie trenują swe grupy.

W imieniu zawodników oraz zarządu 
sekcja lekkiej atletyki chce serdecznie 
podziękow ać prezesowi M arkowi Ko- 
now ołow i za pracę, i przede w szyst
kim, serce włożone w pracę z młodzieżą 
w klubie. M agdalena K ubala

31 grudnia 2009 r. Gazeta Ustrońska 17



22 cjtudwia-
O S t a * t v \ i  < k i e v {  n a u k i

Z  W C t5

d n i a  o s i c ^ c  vvC|/L s a l e c e s -

U żdh  t a k  si£ stan ie  ,to z a  roV,

TioKsieot^iect





Nowy Rok nóm nastoł ludeczkowie mili, 
tóż trzeja powinszować w tej szczególnej chwili. 
Życzym Wóm moc radości na tyn roczek cały, 
coby w szczyńściu i zdrowiu dni Wóm upływały.

Frelkóm życzym fesznego galana i wiesieliska, 
a kawalerom u posażnych dziełuch porwiska. 
Wszyckim paniczkóm szczyńścio rodzinnego, 
posłósznych dziecek i chłopa szykownego. 
Szumnej chałupy z wszelijakimi wygodami, 
cobyście nie musiały nic robić rynkami.
Jyny knefel przicisnóć już sie piere łoblyczka, 
coby Wóm chybiało jyny ptasigo mlyczka.
W izbie wielucne kino domowe, 
szumne meble i tepich, a wszycko co rok nowe. 
W łaziynce aport co dycki wónio szumnie, 
a dali wanna z dżakuzi niech se stoji dumnie. 

Możesz łod rana siedzieć przi ciastku i kawie 
i tak przeżyć rok superwygodnie i ciekawie.

A panoczkom czego życzyć, coby sie ziściło?
Pełne kapsy piniyndzy -  toby było miło.
Nó i paniczek, co łobiod uwarzóm -  byle ni z paczka, 
bo po nim je  pewno zgaga, abo sraczka.
Wszyckim życzym na każdy dziyń moc radości, 

jak  nejwiyncyj miłości, a nejmiyni złości.
Coby my sie dycki dobrze mieli 

jako prominynci, abo w niebie anieli.
Ustróniok
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Grały dziewczęta, grali chłopcy. Fot. W. Suchta

NOWOROCZNY TENIS
W poprzednim numerze GU wspominaliśmy ubiegły rok na sportowo, 

podkreślając mnogość imprez, które odbyły się w naszym mieście. Ten rok 
zapowiada się równie bogato, skoro już mamy za sobą pierwsze zawody. 
7 stycznia odbył się XV Noworoczny Turniej Tenisa Stołowego, w którym 
wzięło udział 47 uczniów ustrońskich podstawówek i gimnazjów.

Rywalizowało 11 dziewcząt ze szkół 
podstawowych, a zwyciężyła uczennica 
SP 5 z Lipowca, pokonując dwie repre
zentantki SP 6 z Nierodzimia: Weronikę 
Pezdę -  2. m. i Karolinę Rymorz -  3. m. 
Na miejscach czwartym, piątym i szóstym 
uplasowały się zawodniczki z SP 2, a były 
to: 4. Aleksandra Szlejter, 5. Katarzyna 
Orawska, 6. Magdalena Śliwka. 3 tenh 
sistki z gimnazjów stanęły do turnieju, 
a miejsca na podium podzieliły między 
sobą następująco: 1. K atarzyna Glajc

- G 2. 2. Eunika Bednarczyk - G 1 ,3 . 
Klauc lia Brudny - G 1.

Przy sto łach ryw alizow ało  rów nież 
17 chłopców z podstawówek. 1. miejsce 
zajął Dawid Gorol z „dwójki” , 2. Łukasz 
M isiniec z „szóstki”, 3. A rkadiusz Ja
worski również z „szóstki”, 4. Jan Glajc 
z „piątki”, a 5. i 6. miejsce należało do 
Krzysztofa Bielesza i Bartłomieja Szczę
snego z .jedynki” . Sklasyfikowano też 16 
gimnazjalistów.

Najlepszy okazał się Szymon Brodacz

z G 1,2. miejsce zajął Filip Tomiczek z G
i&3. Roman Wantulok z G 1,4. Sylwester 
Glajc z G 2, 5. Marcin Nowak z G 2, 6.
Sebastian Warzecha G 1.

Turniej zorganizowała Sekcja Tenisa 
Stołowego Towarzystwa Rekreacyjno- 
Sportowego „Siła” Ustroń przy współ
udziale: K om isji d.s. R ozw iązyw ania 
Problemów Alkoholowych, Gimnazjum 
nr 1, U rzędu M iasta. Pom ogli spon
sorzy: G aleria „N a G ojach” i B eskid 
Frut-2 Ustroń. Były oczywiście nagrody. 
Zdobyw cy p ierw szych  trzech m iejsc 
w każdej grupie otrzymali puchary - statu
etki, pierwsze szóstki dyplomy i nagrody 
rzeczowe i każdy zawodnik czekoladę, 
lizaki i pomarańcze. M onika Niemiec

O
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Chórom i solistom podczas koncertów akompaniował J. Śliwka. Fot. W. Suchta

BYŚM Y STALI SIĘ LEPSI
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W tym roku pierwszy koncert odbył 
się w Trzech Króli w M iejskim Domu 
Kultury „Prażakówka”. Obecny był bur
mistrz Ireneusz Szarzeć, przewodniczący 
Rady Miasta Stanisław Malina, kapłani, 
radni, ustroniacy i wczasowicze. Wszyscy 
podziw iali Estradę L udow ą „C zanto
ria” pod dyrekcją Władysława Wilczaka 
i Izabeli Zwias z solistami: Beatą Biczak 
i Andrzejem Sikorą, również solistą chóru 
AVE; Ustroński Chór Ewangelicki pod 
dyrekcją Krystyny Gibiec z solistką Haliną 
Szarowską; Chór Katolicki „AVE” pod 
dyrekcją Alicji Adamczyk z solistami: 
Anną Puzoń, Adamem Szcześniewskim 
i Romanem Zabdyrem.

Śpiewającym akompaniowali muzycy 
EL „Czantoria” : Joanna Chraścina na in
strumentach klawiszowych, Ewa Zachar 
na skrzypcach, Piotr Śliwka na kontra
basie, Jerzy Cholewa na klarnecie oraz 
zespół instrumentalny przygotowany przez 
Janusza Śliwkę w składzie: Ola Malina na 
skrzypcach, Kinga Szarzeć na wiolonczeli, 
Gabriela Białek pa flecie, Jakub Gazda na 
trąbce. Janusz Śliwka spełnia wiele ról 
podczas koncertów kolęd. Oprócz tego, 
że przygotowuje muzyków, wokalistów 
w tym roku Klaudię Fober i Izabelę Kuś, 
które pokazały jaki potencjał w nich drze

mie, to jeszcze występuje jako śpiewający 
solista, akompaniator i aranżer. Wymienić 
trzeba jeszcze recytatorów: Annę Madurę 
i Natalię Zielińską.

Przed koncertem w „Prażakówce” na 
scenie anioły tańczyły, potem wniosły 
światło świec na scenę i w końcu dzieliły 
się opłatkiem z publicznością. W tej roli 
wystąpiły: Roma, Natalia, Julia i Gabrysia. 
Na instrumentach świąteczny nastrój two
rzyli: Ola Malina, Alicja i Szymon Staniek. 
Nagłośnieniem i światłem zajmował się 
Ryszard Szymkiewicz, Paweł Chwastek 
i Gabriel Grzesiak. Koncert przygotowano 
we współpracy z Barbarą Nawrotek-Żmi-.

jew ską i K atarzyną Rymanowską. Au
torką scenariusza i reżyserii była Danuta 
Koenig. Przy okazji koncertu odbyła się 
kwesta dla dzieci ustrońskich szkół, którą 
przeprowadzili członkowie Młodzieżowej 
Rady Ustronia.

Podobnie przebiegały kolejne dwa kon
certy w kościele rzymskokatolickim pw. 
św. Klemensa i w kościele ewangelicko- 
augsburskim Apostoła Jakuba. W świąty
niach głos zabrali gospodarze. W sobotę 9 
stycznia proboszcz, ks. kan. Antoni Sapota 
zainaugurował koncert mówiąc:
- Spotykamy się jako dobrzy znajomi na 
Ekumenicznym Koncercie Kolęd. Trady
cja wspólnego, ekumenicznego kolędowa
nia w naszym mieście jest długa. Historycy 
może kiedyś znajdą początki, ale będzie 
im bardzo trudno, dlatego że wspólne 
śpiewanie jest na naszym terenie czymś 
naturalnym. W naszym mieście tradycja 
wyrosła także ze wspólnego kolędowania 
przez zespoły śpiewacze, a mamy ich 
wiele. Tylko niektóre z nich będą dziś 
miały możliwość zaprezentowania swo
ich umiejętności. Życzę, aby te spotkania 
z kolędą pozwoliły nam na dobre przeży
cia, przede wszystkim religijne, by zwięk
szały naszą nadzieję, pogłębiały wiarę, by 
nasza miłość wzrosła, po prostu byśmy 
stali się lepsi. Niech ten koncert pozwoli 
nam na przybliżenie się do Pana.

W nastrój kolędow ania 10 stycznia 
wprowadzał proboszcz, ks. P. Wowry:
- Pasterze usłyszawszy anielskie zwiasto
wanie: „Dziś narodził się wam Zbawiciel, 
którym jest Chrystus Pan, w mieście da- 
w idowym ” powiedzieli: „Pójdźmy za
raz aż do Betlejemu”. Ponad przestrze
nią i czasem podejmujemy wysiłek, aby 
w myślach pochylić się nad Narodzonym 
i uwielbić BogaTrójjedynego. Niechaj ku 
temu przyczyni się dzisiejszy koncert, jako 
że najlepiej i najpełniej może to uczynić 
śpiew i muzyka, które łączą nas w jedną 
wielką bożą rodzinę. M onika Niemiec

Anioły tańczyły, niosły światło i dzieliły się opłatkiem. Fot. M. Niemiec

Gazeta Ustrońska 4 14 stycznia 2010 r.
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ZAGRALI ZA 24.698
W niedzielę pogoda dala się we znaki wszystkim. 

Kierowcom, pieszym, służbom drogowym, a nawet nar
ciarzom, którzy niewiele mieli frajdy z jazdy, bo wilgoć 
i zimno wciskało się niemal pod ubranie. Ale najbardziej 
aura dokuczyła wolontariuszom, którzy tego dnia wyszli 
na ulice z puszkami. Bo właśnie 10 stycznia odbył się 
XVIII Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
Także w Ustroniu zbierane były pieniądze na rzecz Fun
dacji Jurka Owsiaka, która po raz drugi przeznaczy je 
na diagnostykę onkologiczną małych dzieci.

Ale przygotowania do finału rozpoczęły się, gdy za oknami 
panowała jeszcze jesień. W listopadzie członkowie naszego miej
skiego sztabu wysłali do szkół plakaty i dzwonili do dyrektorów 
z prośbą o wyznaczenie nauczyciela, opiekuna uczniów chętnych 
do kwestowania. Jego zadaniem miało być koordynowanie przy
gotowań w szkole i zaproszenie do wzięcia udziału w zbiórce 
pieniędzy. W niektórych szkołach nie znaleziono osoby gotowej 
poprzeć działania Fundacji WOŚP. W każdym niemal oddziale 
dziecięcym w polskich szpitalach znajduje się sprzęt z charakte
rystycznym czerwonym serduszkiem, więc tłumaczenie, że dzieci 
podczas kwesty mogą się przeziębić, nie jest przekonujące.

Mimo że ustrońscy sztabowcy i z takim nastawieniem mieli do 
czynienia, chętnych do działania nie zabrakło. Zgłosiło się około 
200 osób, które tego dnia zbierały pieniądze na naszych ulicach. 
Pierwsi stali pod Miejskim Domem Kultury „Prażakówka”, gdzie 
znajdowało się centrum dowodzenia, już o godz. 7.30, mimo iż 
sztab oficjalnie zaczynał pracę o godz. 8.30. Jego szefowa, Anna 
Darmstaedter, na co dzień pracująca w domu kultury MDK, sta
wiła się na miejscu o godz. 8.
- Wydawaliśmy puszki, serduszka, legitymacje i wolontariusze 
szli kwestować -  mówi Barbara Nawrotek-Żmijewska, dyrektor 
MDK. -Namawialiśmy, żeby przychodzili się ogrzać. Była gorąca 
herbata, napoje od pana Bożka z Ustronianki, drożdżówki od pani 
Urszuli Skwary z „Delicji”, pizza od pana Szymona Latanika 
z pizzerii „Nappoli”. Cieple posiłki ufundowała pani Angelika 
Krajewska- Leda z pubu AngeFs. Wszyscy kwestujący otrzymali 
numery telefonów na policję i do straży miejskiej i mogli wezwać

Przed wyruszeniem na kwestę. Fot. W. Suchta

funkcjonariuszy, gdy chcieli wrócić do sztabu z pełną puszką.
Jeden z zespołów tak był przejęty akcją, że zostawił puszkę na 

ławce i pojechał ze strażnikami bez pieniędzy. Na szczęście inni 
wolontariusze dowieźli je  na miejsce. Jeden z chłopców zgubił 
komórkę, ale znalazły ją  dziewczyny z innej grupy kwestujących 
i odniosły do „Prażakówki”. Czeka tam na nie pudełko ptasiego 
mleczka, które przyniósł wdzięczny właściciel telefonu.
- Wolontariusze byli tak zaangażowani podczas zbiórki, że byłam 
naprawdę zdumiona, chociaż nie pierwszy raz pracuję w sztabie 
Orkiestry -  mówi B. Nawrotek-Żmijewska. - Mokre, zziębnięte 
dzieci wciąż nie miały dosyć pracy. Przychodziły z rozpadają
cymi się puszkami, więc mówię: „Dzieci, liczymy pieniądze, bo 
już jest godz. 14”, a one, że nie, że jeszcze chcą kwestować, bo 
przecież można do godz. 16. Z kurtek, kapturów im kapało, ale 
były nieugięte.

Można powiedzieć, że podczas tegorocznego finału nie było 
żadnych problemów. Dopisali wolontariusze, wszyscy okazali 
się godni zaufania. W sztabie zmodyfikowano sposób liczenia 
pieniędzy, poszło to bardzo dobrze i już w niedzielę wiadomo 
było ile w Ustroniu zebrano pieniędzy. Czuwali nad tym główna 
księgowa domu kultury Katarzyna Woźniak oraz Katarzyna 
Rymanowska, Marcela Fołtyn i Gabriel Grzesiak. Sponsorzy 
i służby porządkowe pomagały, ludzie byli hojni. Tylko nie wia
domo dlaczego nie bardzo udają się koncerty, organizowane po 
zbiórce pieniędzy. Mają one być nagrodą, podziękowaniem dla 
młodzieży, a frekwencja i tym razem była marna. Może wolon
tariusze tak się angażują w kwestowanie, że potem nie mają już 
siły na zabawę?

Mimo to koncert, należy uznać za udany, bo okazję do za
prezentowania swojej muzyki miały młode zespoły: „Mortal 
ADM” i „Pandemia”. Publiczność ożywiła się podczas występu 
gwiazdy wieczoru „Zabili mi żółwia”. Pokazali się też tancerze 
z grup „Absurd”, „Double”, prowadzonych przez A. Darmsta
edter oraz MDK-Bboys, prowadzony przez Wojtka Twardzika. 
Koncert oraz licytację prowadziła Magdalena Kołoczek z Urzędu 
Miasta. Podczas koncertu zebrano 782,56 zł, a na aukcji za 415 
zł sprzedano kubek, koszulkę oraz przekazany przez anoni
mowego ofiarodawcę aparat fotograficzny i lunetę. Z puszek 
uczniów Szkoły Podstawowej nr 2 wysypano 6.371, 24 zł, SP 
5: 1.207,34 zł, SP 6: 2.390,25 zł, Gimnazjum Nr 1: 3.829,87 zł, 
G2: 9.478,81 zł,(gimnazjum dla dorosłych: 223,38 zł. W sumie: 
24.698,45 zł. Zebrane w Cieszynie 36.701,38 zł na portalu OX 
uznano za duży sukces. Jak nazwać hojność mieszkańców dużo 
niniejszego Ustronia?

Podsumowując ustroński finał WOŚP, A. Darmstaedter mó
wiła:
- Pierwszy raz pełniłam funkcję szefowej sztabu i byłam zachwy
cona zaangażowaniem ludzi, którzy ze m ną pracowali. Jestem 
do tego stopnia zbudowana ich postawą, że chętnie podejmę się 
tego w następnym roku i myślę, że wszystko przeprowadzimy 
jeszcze sprawniej. Na koniec chciałam bardzo podziękować 
wszystkim wolontariuszom, pomocnym nauczycielom, poli
cji, straży miejskiej, sponsorom, pracownikom domu kultury 
i członkom Młodzieżowej Rady Ustronia, którzy nas wspomagali, 
pracowali ciężko podczas koncertu i nawet wycierali podłogę.

M onika Niemiec
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FRANCUSKA KOLĘDA
Po raz drugi w Ustroniu odbył się kon

cert kolęd w wykonaniu uczniów klas 
frankofońskich z województwa śląskiego. 
Wcześniej podobne koncerty miały miejsce 
w Jastrzębiu i Wodzisławiu. Koncert odbył 
się w MDK „Prażakówka” a na widowni 
zasiedl; m.in.: członek Zarządu Powiatu 
Stanisław Kubicjus, Michał Rajwa z Wy
działu Edukacji Starostwa Powiatowego, 
dyrektor LO im. Kopernika w Cieszynie 
Kazimierz Kabiesz, jego zastępca Grzegorz 
Ząbek, przewodniczący Rady Miasta Sta
nisław Malina, naczelnik Danuta Koenig, 
byli też przedstawiciele Towarzystwa Przy
jaźni Polsko-Francuskiej w Cieszynie.

Gimnazjum nr 2 w Ustroniu zgłosiło 
chęć organizowania tego koncertu razem 
z LO im. Kopernika i Gimnazjum nr 2 
w Skoczowie oraz Stowarzyszeniem Na
uczycieli Języka Francuskiego w Jastrzę
biu. Koncert otwierała dyrektorka Gimna
zjum nr 2 Iwona Werpachowska.
- Klas frankofońskich na Śląsku jest 50, 
a w Prażakówce swe kolędy zaprezen
towało dwanaście szkół. Kto chciał ten 
się zgłaszał, przy czym wcześniej był 
przygotowany repertuar i z niego należało 
wybrać jedną kolędę. Nasze gimnazjum 
reprezentował zespół Gama 2. W przygoto
wania zaangażowało się kilku nauczycieli 
z naszej szkoły i uczniowie klas frankofoń
skich. Atrakcjątegorocznego koncertu była 
odtworzona z DVD kolęda w wykonaniu

uczniów z Francji, z partnerskiej szkoły 
LO im. Kopernika. Mamy nadzieję, że 
w przyszłym roku taką kolęda przygotuje 
nasza szkoła partnerska mówi Joanna 
Iskrzycka-Marianek.

Koncert prowadzili: Anna Twardosz 
z LO im. K opernika i Axel Louvrier 
z Delegatury Rządów Wspólnoty Franko- 
fońskiej Belgii, Regionu Walonii i Komisji 
Wspólnotowej Francuskiej. Obok Gamy 2

wystąpili uczniowie z gimnazjów w My
słowicach, Bestwince, Kryrach, Świnnej, 
Skoczowie, Radlinie, Zebrzydowicach, 
Częstochowie, Jastrzębiu Zdroju oraz li
ceów w Bielsku-Białej i Cieszynie.

Wszyscy, a było to około 200 uczniów, 
otrzymali słodycze i na pamiątkę, ozdobio
ną świeczkę i płytę Gamy 2.

Koncert sponsorowali: Spar Hermanice, 
Ustronianka, piekarnie Bethlehem, Cen
trum Ubezpieczeniowe Ustroń, wydaw
nictwo Hachette z Warszawy oraz Rada 
Rodziców G-2. Wojsław Suchta

Gama 2 podczas koncertu. Fot. W. Suchta

Gazeta Ustrońska 12 21 stycznia 2010 r.
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TEATR LALEK BANIALUKA 
BIELSKO-BIAŁA
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Balladyna -  Juliusz Słowacki ■
Pomysłowe przeniesienie świata klasyki polskiej literatury do świata 
teatru plastycznego -  atrakcyjne, wysmakowane kostiumy, połączenie 
konwencji i stylów, oryginalne pomysły scenograficzne wprowadzają 
w świat teatralnego piękna, tajemnicy, magii i baśniowości. Opowieść 
o miłości, władzy, mrocznej naturze człowieka i sprawiedliwości. 
Nominacje do Nagrody ZŁOTA MASKA 2008.
Laur im. Dembowskiego dla Lucyny Sypniewskiej.
reż. Petr Nosalek, scen. Eva Farkaśova, muz. Marcin Mirowski
Spektakl dla młodzieży



M. Brachaczek na stoku Harendy. Fot. H. Cieślar

Po przejściu do kategorii juniorek B Katarzyna Wąsek z SRS „Czanto
ria” jest trzecia w Pucharze Polski w narciarstwie alpejskim i pojedzie 
na zawody o randze europejskiej do Czech. Rysują się perspektywy na 
przyszłość dla młodych polskich zawodników i zawodniczek startujących 
w cyklu zawodów Tauron Energy Ski Cup organizowanych przez najlep
szego polskiego alpejczyka Andrzeja Bachledę. Najlepsi z tego cyklu mają 
być objęci przygotowaniami do Olimpiady w Soczi. Pierwsze zawody cyklu 
wygrała Kasia Wąsek.

Poprzedni weekend nie był szczęśliwy 
dla Kasi Wąsek. Podczas zawodów Pu
charu Polski w Zakopanem na Harendzie 
nie ukończyła ani slalomu, ani slalomu 
giganta.
- W slalomie nie przygotowano trasy. Przy 
tyczkach kopy śniegu, chwyciło jej nartę, 
w ypięło i wypadła -  mówi trener SRS 
Czantoria Mieczysław Wójcik.

Znacznie lepiej było tydzień później 
w Limanowej.
- S tok uciekający. D uży spadek, wy- 
płaszczenie i lekko do mety. 36 bramek 
gigantowych i 49 slalomowych -  opisuje 
trasę trener M. Wójcik. - W slalomie Kasia 
wygrała jak  chciała. W gigancie traciła po 
pierwszym przejeździe 0,05 sekundy i w 
drugim miała zadanie dojechać. Nie mogła 
ryzykować. Teraz jako juniorka B zakwali
fikowała się na zawody w Czechach, a tam 
już gdzie będą zawodniczki ze Szwecji,

Finlandii, Słowacji, Czech. Dmga trójka 
jedzie na zawody do Vratnej koło Terhowej 
w Małej Fatrze.

Po trzech zaw odach Pucharu Polski
K. Wąsek jest trzecia z dęrobkiem 380 
pkt. Pierwsza jest Emilia Żołądź z Kry
nicy -  400 pkt, dmga Magdalena Kłusak 
z Zakopanego 385 pkt. Obie prowadzące 
zawodniczki to rocznik 1995.
- W swojej grupie rocznika 1996 Kasia 
odjechała daleko. N iektóre dziewczęta 
tracą do niej po 7 sekund i to w przejeździe. 
Ze starszymi rywalizuje i jak  nie wypada 
z trasy, to wygrywa -  mówi M. Wójcik.

Dobrze spisuje się w Pucharze Polski 
inny zaw odnik SRS C zantoria M ichał

Brachaczek startujący w kategorii junior 
C. Co prawda rozpoczął dość kiepsko od 
39 miejsca w slalomie gigancie na Ha
rendzie w Zakopanem, ale już w slalomie 
był na 6 miejscu. W Ustrzykach był 14 
w slalomie i 5 w slalomie gigancie, nato
miast w Limanowej nie ukończył slalomu, 
zaś w slalomie gigancie był 7. W sumie 
zajm uje 9 miejsce w Pucharze Polski. 
Prowadzi Szymon Bębenek z Krynicy.

* * *
Polscy alpejczycy są kompletnie niewi

doczni na trasach alpejskich. W Pucharze 
Świata zajmują końcowe pozycje. Zapaść 
w polskim narciarstwie alpejskim posta
nowił przełamać Andrzej Bachleda-Cu- 
ruś organizując cykl zawodów mających 
wyłonić najzdolniejsze zaw odniczki i 
zawodników. Sponsorem cyklu jest Tauron 
Energia Polska. Organizatorzy cyklu o 
swych celach piszą:

Celem projektu jest wyłonienie, dzięki 
mecenatowi koncernu energetycznego 
Tauron Polska Energia, grupy młodych 
zawodników, która będzie miała warunki, 
poprzez udział w zawodach i szkoleniach, 
doskonalić swoje umiejętności narciarskie 
i w przyszłości zdobywać laury na arenie 
krajowej i międzynarodowej. Jak twierdzi 
pomysłodawca projektu Andrzej Bachleda 
-Curuś konsekwentnie realizując założenia 
programu szkoleniowego do Olimpiady 
w Soczi, jesteśmy w stanie wyłonić grupę 
narciarzy, która liczyć się będzie na świa
towych arenach narciarskich.

Zawody rozgrywane będą w postaci 
super slalomu równoległego. Rozegrano 
już pierwszy slalom na Harendzie w Zako
panem. Najpierw odbyły się kwalifikacje, 
po których wyłoniono 16 najlepszych. 
K. W ąsek pokonując kolejne przeciw 
niczki dostała sie do finału, który pewnie 
wygrała.
- Po pierwszym przejeździe miała wyraźną 
przewagę i w drugim już tylko kontrolo
wała ryw alkę-m ów i M. Wójcik. -  Puchar 
organizowany przez Andrzeja Bachledę 
to cenna inicjatywa. Talenty mamy do 16 
roku życia, a potem wszystko się rozmy
wa. Andrzej Bachleda zamierza powołać 
nową kadrę trenerską i prowadzić cykl 
szkolenia taki jak  na Zachodzie.

W ojsław Suchta

Kasia
Trener M. Wójcik z Kasią Wąsek. Fot. H. Cieślar
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TURNIEJ BRD
27 stycznia 2010 r. w Szkole Podstawowej nr 2 w Ustroniu 

odbył się Regionalny Turniej Wiedzy o Bezpieczeństwie w Ruchu 
Drogowym. Drużyny oraz ich opiekunów przywitała Dyrektor 
szkoły Ewa Gruszczyk życząc sportowej rywalizacji i sukcesów. 
Turniej przeprowadzili policjanci z Wydziału Ruchu Drogowego

ZNOWU WYGRYWA
Pierwsze w tym roku sukcesy odnotowała Katarzyna Wąsek, juniorka B, nar

ciarka zjazdowa ze Stowarzyszenia Sportowo-Rekreacyjnego „Czantoria”. 
Po raz drugi ma szansę zakwalifikować się do Trofeo lupulino, które to zawo
dy są nieoficjalnymi mistrzostwami świata dzieci, odbywającymi się we wło
skiej miejscowości Levico Panarotta. W tym sezonie startuje w wyższej klasie 
i znowu wygrywa.

W ubiegłym roku, debiutując w tak 
poważnej imprezie Kasia zajęła miejsca 
w pierwszej dwudziestce, rywalizując 
w swojej grupie wiekowej ze 120 narciar
kami z ponad 50 krajów. Do dziesiątki 
brakło jej 0,6 sek. Na poprawienie wy
ników najprawdopodobniej będzie miała 
szansę w tym roku, bo po pierwszych 
eliminacjach prowadzi wśród polskich 
zawodniczek. Z naszego kraju na mistrzo
stwa pojadą trzy dziewczynki.

Trener Mieczysław Wójcik jest bardzo

zadowolony z postawy swojej podopiecz
nej. Przyszedł do naszej redakcji zaraz 
po powrocie z M istrzostw Podkarpac
kiego Okręgu Związku N arciarskiego 
w Konkurencjach Alpejskich w Ustrzy
kach Dolnych, które odbyły się 6 stycznia. 
Zarówno w slalomie, jak  i w slalomie 
gigancie ustronianka zajęła 1. miejsce, 
dwa razy inkasując 100 punktów. Za 
drugie miejsce przyznawanych jest 80 
punktów i taką sumę dwa razy zdobyła naj
groźniejsza rywalka Kasi, Emilia Żołądź

z klubu Gondola Krynica. Zajmująca trze
cie miejsce po slalomie Magdalena Kłusak 
z AZS Zakopane, gdy zobaczyła dynamikę 
naszej reprezentantki pojechała va banque i 
wypadła z trasy. Jako, że Kasia w ubiegłym 
sezonie startowała w niższej kategorii wie
kowej, nie miała zgromadzonych punktów 
na swoim koncie. Musiała więc w pierw
szych zjazdach obu konkurencji startować 
z trzeciej dziesiątki i walczyć jak lwica 
o kwalifikację do pierwszej piętnastki, 
a w drugim zjeździe ścigać się o jak naj
wyższą pozycję.

Na zawodach w Bieszczadach dobrze 
spisał się też Tomasz Brachaczek, rów
nież zawodnik SRS „Czantoria”, który 
zajął 5. miejsce w slalomie gigancie. Był 
to wyjątkowo trudny gigant dla juniorów 
C. Na trasie ustawiono 34 tyczki, a prze
jazd trwał ponad minutę. Niestety Tomek 
wypadł z trasy slalomu, ale nie zamierza 
rezygnować ze startów w eliminacjach.

M onika Niemiec
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Wspólne zdjęcie po turnieju.

Komendy Powiatowej Policji w Cieszynie : aspirant Mariusz 
Tomcia i aspirant Robert Wajda, którzy po Turnieju udzielali 
fachowych porad dotyczących bezpieczeństwa na drodze.

Uczniowie rozwiązywali test w którym zawarte były pytania 
dotyczące znajomości przepisów Kodeksu Drogowego oraz 
udzielania pierwszej pomocy. Musieli także wykazać się umie
jętnością sprawnego pokonywania przeszkód jeżdżąc na rowerze. 
Do rywalizacji przystąpiły szkoły podstawowe i gimnazja. Po 
zaciętej walce i dużych emocjach klasyfikacja przedstawiała się 
następująco:

Szkoły Podstawowe: I miejsce -  SP 2 w Ustroniu : Miłosz 
Adamiec Michał Kolonko, Mateusz Tarasz, rezewowy: Woj
ciech Krysta- opiekun Agnieszka Adamiec; II miejsce -  SP 4 
w Wiśle : Amadeusz Dzius, Witold Legierski, Paweł Maziec
-  opiekun Jerzy Wrzecionko; III miejsce -  SP 1 w Ustroniu : 
Miłosz Dyka, Jakub Królikowski, Krzysztof Bielesz -  opiekun 
Jerzy Wrzecionko. Drużyny SP 2 Ustroń i SP 4 Wisła przeszły 
do etapu powiatowego; IV miejsce SP Koniaków, V miejsce SP 
nr 1 w Istebnej

G im nazja: I miejsce -  G 2 w Ustroniu : Marek Jaworski, 
Daniel Długi, Filip Roblewski, rezerwowy : Sebastian Wisełka
- opiekun Dorota Werszner -  Krzywo, Sławomir Krakowczyk; 
II miejsce -  G 2 w Istebnej : Patryk Kawulok, Dawid Małyjurek,’ 
Tomasz Jegierski -  opiekun Bogdan Ligocki. Drużyny te przeszły 
do etapu powiatowego; II miejsce -  G 1 w Wiśle: Szymon Polo- 
czek, Krystian Gajdzica -  opiekun Bronisław Janota.

Etap powiatowy odbędzie się 20 marca 2010 r. w sali gimna
stycznej Szkoły Podstawowej nr 2 w Ustroniu.
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Fot. M. Niemiec

Bezkonkurencyjny teatrzyk Buratino.

Ogłaszając werdykt, przewodni
czący jury mówił, że chce rozzłościć 
aktorów, reżyserów i twórców te
atrów dziecięcych i młodzieżowych 
w Ustroniu. Mógł sobie pozwolić 
na szczerość, bo jest z Cieszyna. 
I podkreślił, że takie rozeźlenie ma 
służyć rozwojowi teatru w naszym 
mieście.

Teatr rozwija się całkiem dobrze, o czym 
świadczy zorganizowanie w „Prażakówce” 
VI już Miejskiego Przeglądu Amatorskich 
Zespołów Teatralnych. Ale nie ustawajmy 
w dążeniu do doskonałości. Szczęściem 
dzieci, tych starszych i tych młodszych, 
lubiących sztukę dramatyczną, są chętni 
nauczyciele, by ich uczyć i z nimi pra
cować. Profesjonalni aktorzy wysoko 
stawiają poprzeczkę. To komplement, nie 
robiliby tego, gdyby nie wierzyli w ich 
możliwości.

M) lutego na scenie domu kultury zapre
zentowało się 8 zespołów: grupa teatral
na „Dwójka” -  ze Szkoły Podstawowej

nr 2 ze spektaklem „Gdzie jesteś Mały 
Książe” - opiekun Grażyna Lewalska, gru
pa „Iskierki” z SP 6 ze spektaklem „Myszki 
przy kawce”- opiekun Mariola Szymań- 
ska-Kukuczka, zespół teatralny „Fantazi” 
z MDK „Prażakówka” z „Bajką o dwóch 
królestwach” -  opiekun Magdalena Koło- 
czek, teatrzyk szkolny „Buratino” z SP 2 
z „Królewną Śnieżką i krasnoludkami”
- opiekun Wiesława Herman, zespół te
atralny „Maski” z G-2 z „Zemstą współ
cześnie” - opiekun M onika Rzeszótko 
i Lidia Szkaradnik, łespół teatralny gim
nazjalistów „Entliczek Pentliczek” pracu
jący w SP-5 z „Urodzinami kłapouchego”- 
opiekun Agnieszka Szonowska, kabaret 
„Szczukersi” z G 2 z „Remontem”-  opie
kun Anna Szczuka-Pezda,Wespół teatral
ny „łCamakijo” z MDK „Prażakówka” 
z przedstawieniem „Człowiekiem jestem”
- opiekun Magdalena Kołoczek.

Jury obradowało w składzie: przewod
niczący - Bogusław Słupczyński, zawodo
wy aktor, reżyser, Szymon Pilch, student 
V roku kulturoznawstwa, aktor Cieszyń-Fot. M. Niemiec

Musicalowe przedstawienie teatru Dwójka.

OSIEM TEATRÓW

skiego Studia Teatralnego, Danuta Koenig, 
naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury Spor
tu i Turystyki Urzędu Miasta w Ustroniu.

Sędziowie wyrazili uznanie dla wszyst
kich występujących za zapał i dobry pomysł 
na spektakl. Jednak słabe dopracowanie 
przedstawień spowodowało, że przyznano 
tylko 2 wyróżnienia i nagrodę Grand Prix.

Grand Prix i wyróżnieniem I stopnia 
nagrodzony został teatrzyk szkolny „Bura
tino”, a dwie nagrody dla jednego zespołu 
teatralnego mają pokazywać dużą różnicę 
między tą  grupą, a pozostałymi. Wyróżnie
nie II stopnia w kategorii teatry młodzie
żowe otrzymał zespół teatralny „Entliczek 
Pentliczek” . Najlepszym aktorem został 
Bartosz Korcz za rolę narratora, a najlepszą 
aktorką Wiktoria Pokorny za rolę macochy. 
Oboje z „Buratino”

„Buratino” będzie reprezentowało Ustroń 
na przeglądzie rejonowym, wystąpi też 
obok „Entliczka Pentliczka” i „Szczu- 
kersów” w ramach XII Ustrońskich Spo
tkań Teatralnych 10 marca o godz. 10.00 
w MDK „Prażakówka”. Monika Niemiec
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G R A JĄ  SIOSTRY
Wyjątkowy, dwupłytowy, starannie opracowany mu

zycznie i edytorsko album wydano z okazji jubileuszu 
cieszyńskiej szkoły muzycznej. Dzięki niemu możemy 
posłuchać, jak grają ustroniacy w orkiestrze i solo.

Wydawnictwo powstało w ramach ubiegłorocznych obchodów 
75-lecia Państwowej Szkoły Muzycznej im. Ignacego Paderew
skiego w Cieszynie. Na pierwszym krążku znalazł się zapis kon
certu Orkiestry Jubileuszowej, złożonej z uczniów, pedagogów 
i absolwentów PSM, którą dyrygował obecny dyrektor PSM 
Krzysztof Durlow. W składzie orkiestry znalazły się przedsta
wicielki naszego miasta: Maja Oleksa, która zagrała na altówce 
i Justyna Gazda na skrzypcach.

Na drugim krążku znajdziemy nagrania najlepszych uczniów 
szkoły, laureatów konkursów muzycznych. Solowymi występa
mi nagrodzone zostały ustronianki: Paulina Kania -  fortepian, 
Agnieszka Białek -  flet i jej siostra Gabrysia Białek, która również 
gra na flecie.

O Agnieszce pisaliśmy w numerze 2/2010. Jest teraz studentką 
I roku Akademii Muzycznej w Krakowie, stypendystką Macierzy 
Ziemi Cieszyńskiej, a na płycie są wymienione jej wcześniejsze 
osiągnięcia: III miejsce w XXXI Okręgowej Olimpiadzie Ar
tystycznej w Katowicach (2007) oraz I miejsce w Olimpiadzie 
Słuchowej we Wrocławiu (2008). Młodsza z sióstr Białek Ga
briela, uczęszcza do I klasy średniej szkoły muzycznej. Zdobyła 
już III miejsce w XV Śląskim Konkursie Instrumentów Dętych 
w Dąbrowie Górniczej (2008) i III miejsce w Ogólnopolskim 
Konkursie Fletowym w Sochaczewie (2009). Paulina jest uczen- 

| nicąklasy piątej fortepianu. Do tej pory zajęła II miejsce w XXV 
} Konkursie Młodych Pianistów Nad Kamienną w Skarżysku Ka- 
, miennej (2007) i wyróżnienie II stopnia w III Międzynarodowym 

Konkursie im. Janiny Garści w Stalowej Woli (2008).
Płytę można jeszcze kupić w sekretariacie szkoły w Cieszynie, 

] kosztuje 20 zł. (mn)



JAistrcosW \JLtixm
SłUóT Gi«nnaxjaliruicłt
w Jl/artiarstait Zjaidowup

Wu.v\\Vd:
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Kasia i jej trofea. Fot. W. Suchta

NASZA ZŁOTA KASIA
Dwa złote medale na tegorocznej zimowej Olimpiadzie Młodzieży 

na Dolnym Śląsku wywalczyła reprezentantka klubu SRS Czantoria 
Katarzyna Wąsek. Zwyciężyła w supergigancie i superkombinacji. 
W Olimpiadzie Młodzieży startowała po raz pierwszy.

W tegorocznej XVI Ogólnopolskiej 
Olimpiadzie Młodzieży w Sportach Zimo
wych -  Dolny Śląsk 2010 w konkurencjach 
narciarstwa alpejskiego wystartowała 
w kategorii juniorek młodszych zawod
niczka SRS Czantoria Katarzyna Wąsek, 
obecnie uczennica pierwszej klasy Gim
nazjum nr 2 w Ustroniu.

Najpierw zawodnicy uczestniczyli 
w ceremonii otwarcia, bardzo skromnej 
ceremonii.
- Szczerze mówiąc, nic specjalnego - mówi 
Kasia. - Otwarcie skromne, zrobiliśmy mi- 
niparadę. Nagrody to medal i dyplom.

Konkurencje narciarstwa alpejskiego 
juniorek młodszych rozgrywano w Stro
niach Śląskich w ośrodku Czarna Góra 
od 15 do 17 lutego. Świetnie spisała się 
nasza reprezentantka zdobywając dwa 
złote medale.

Wszystko zaczęło się jednak nie najle
piej w pierwszej konkurencji -  slalomie 
gigancie Kasia zajmuje piąte miejsce, 
tracąc do najlepszej ponad trzy sekundy. 
Jest to wynik daleko gorszy od oczeki
wań. Zwyciężyła Karolina Zaręba z Za
kopanego. Jeszcze gorzej było w slalomie, 
z którego K. Wąsek wypadła w pierwszym 
przejeździe. Zwyciężyła Magdalena Kłu
sak z Zakopanego.
- Po piątym miejscu byłam zdziwiona, 
później w slalomie wypadłam i było jesz
cze gorzej, bo slalom lepiej jeżdżę -  mówi

Kasia. - Trener był trochę zdenerwowany, 
ale później starty się udały. Stok był płaski 
i tego się najbardziej obawiałam. Ale nie 
było jednak miękko, bez jakichś dziur 
i można było walczyć. Może było trochę 
zimno na górze. _ _ _ _ _ _  i

Kolejne dwie konkurencje to dwa zwy
cięstwa K. Wąsek. W superkombina
cji, czyli łącznie liczonym supergigancie 
i slalomie, Kasia wygrywa pokonując 
o 0,71 sekundy Emilię Zołądź z Kryni
cy, natomiast w supergigancie wygrywa 
o 0,36 sek. z Katarzyną Jankowską 
z Zakopanego.

Dwa złote medale sprawiają, że 
K. Wasek była najlepszą alpejką wśród 
juniorek młodszych podczas tegorocznej 
Olimpiady Młodzieży. K. Wąsek pierw
szy rok startuje w tej kategorii wiekowej 
wiec za rywalki miała głównie dziewczęta
0 rok starsze.

Teraz przed Kasią poważne starty za 
granicą. Zdaje sobie sprawę, że jeszcze 
sporo pracy przed nią.

Chciałabym poprawić gigant. Slalom mi 
dość dobrze idzie, ale bardziej lubię gigant. 
Trener mówi, że jeżdżę zbyt anemicznie, 
że czasami za wysoko biorę skręt.

Obecnie Kasia przebywa na treningu 
na lodowcu z trenerem M. Wójcikiem
1 przygotowuje się do startów na arenie 
międzynarodowej. Najbliszym są mistrzo
stwa świata dzieci. Wojsław Suchta |

25 lutego 2010 r.
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Grano na 8 stołach. Fot. W. Suchta

W ostatni weekend ferii zimowych 
w sali gimnastycznej SP-2 odbył się XVI 
Turniej Tenisa Stołowego o Puchar Miasta 
Ustronia. Pierwszego dnia grali uczniowie 
szkół podstawowych i gimnazjów. Niestety 
tego samego dnia zorganizowano podobny 
turniej w Haźlachu.
- Szkoda, że tak się stało, bo wystarczyło 
się porozumieć. My w ostatni weekend ferii 
organizujemy turniej od 16 lat i można było 
tego uniknąć -  mówi organizator Kazimierz 
Heczko.
- Jako sędzia muszę skrytykować kolegów 
z Hażlacha, że tego samego dnia zrobili 
turniej dla dzieci i młodzieży. Na tym te
renie są dwa turnieje w roku i to w jednym 
terminie. Ustroń powinien się z Haźlachem 
dogadać. Tak być nie powinno, bo na tym 
straciły tylko dzieci. Koledzy z Hażlacha 
dobrze wiedzieli, że jest turniej w Ustro
niu, zresztą w niedzielę startowali -  mówi 
sędzia główny turnieju Jerzy Hojnacki.

W pierwszym dniu Turnieju wzięło udział 
43 uczestników z tego 27 z Ustronia. 

Wyniki pierwszego dnia: 
dziewczynki: śźkoły podstawowe:

1. Kinga Tomzik -  SP-2 Skoczów, 2. Zu
zanna Lazar -  SP-4 Wisła, 3. Marta Mo
skała -  SP-5 Ustroń, 5. Marta Husarek
-  SP-2 Ustroń, 6. Dominika Krakowczyk 
SP-2 Ustroń, gimnazja: 1. Karolina Le
wandowska - Cieszyn, 2. Katarzyna Glajc
- G-2 Ustroń, 3. Agnieszka Benek- G-l 
Ustroń, 4. Dominika Bijok - G-2 Ustroń, 
juniorzy zrzeszeni: L Patryk Wawrzyczek
- Pierściec, 2. Jakub Pierwoła - Pierściec, 
3. Jakub Szop - Zebrzydowice, juniorzy 
niezrzeszeni: 1. Dawid Gorol - SP-2 Ustroń,
2. Bartłomiej Szczęsny -  SP-1 Ustroń,
3. Jan Glajc -  SP-5 Ustroń, 4. Dawid 
Bielecki - SP-1 Ustroń, 5. Konrad Płaza

- Ustroń, 6. Igor Puchała SP-2 Ustroń, 
gimnazjaliści niezrzeszeni: 1. Dawid 
Barański - Pierściec, 2. Filip Tomiczek
- G-2 Ustroń, 3. Andrzej Juraszek G-l 
Ustroń, 5. Roman Wantulok- G-l Ustroń, 
6. Sylwester Glajc - G-2 Ustroń.

Drugiego dnia grali dorośli. Po raz 
pierwszy wśród seniorów zagrali zawod
nicy IV ligi.
- Zastanawialiśmy się, czy nie zrobić 
w ogóle formuły open, tylko wtedy 
prawdopodobnie przyjechałoby sporo 
zawodników ze Śląska i byłoby trudno 
rozegrać turniej w jeden dzień na ośmiu 
stołach. Wszyscy byliby niezadowoleni. 
Chcielibyśmy gościć bardzo dobrych 
zawodników, ale organizacyjnie jest to 
niemożliwe. Byłoby świetne widowisko, 
ale nie ma warunków. A tak mogliśmy 
grać do dwóch przegranych.

W meczu finałowym wielokrotny zwy
cięzca turnieju Andrzej Buchta stoczył za
żarty pojedynek z Jarosławem Góralikiem 
z Bielska-Białej. Zwyciężył ten ostatni 
3:2. J. Góralik to zawodnik utytułowany. 
W 1977 r. został mistrzem Polski młodzi
ków, w 1979 mistrzem Polski juniorów, 
później grał w I lidze, grał w Niemczech, 
Czechach, po powrocie do kraju w II lidze 
i rok w I lidze w ROW Rybnik. W turnie
jach obecnie uczestniczy rzadko, ale nie 
żałuje, że przyjechał do Ustronia.
- Pierwszy raz biorę udział w tym tur
nieju. Kilka lat temu byłem tu, ale tylko 
popatrzeć. Wtedy grałem w drugiej lidze 
i nie mogłem startować. Dziś grałem 
po dziesięciu miesiącach przerwy i tyl
ko czterech treningach. Nie było łatwo 
i w finale męczyłem się z Andrzejem 
Buchtą. W początkowej fazie turnieju 
przegrałem z nim. Myślę, że w finale była

ładna gra, walka do końca i ostatniego seta 
wygrywam na przewagi. Bardzo dobra 
organizacja. Jedna rzecz, która się nikomu 
nie podobała, to świecące w oczy słońce. 
To trochę przeszkadza i można błędy po
pełnić. Dobrze, że popełniłem tych błędów 
mniej niż przeciwnicy.

Bardzo wyrównane pojedynki toczono t 
we wszystkich grupach.
- Licznie wystąpili zawodnicy powyżej 
60 lat, co bardzo cieszy. To oni pokazują 
młodym, jak należy zachować się przy 
stole -  mówi K. Heczko.

Po zawodach o opinię porosiłem J. Hoj- 
nackiego, który powiedział:
- Turniej udany. Wszystko się szczęśliwie 
ułożyło. Podczas turnieju nie miałem 
żadnych problemów, nie musiałem poka
zać kartki. Z gumami też bez problemów. 
Co pół roku podawana jest homologacja, 
mam wydrukowaną listę i jeżeli ktoś 
kwestionuje, to u mnie jest świeża lista 
około trzystu homologowanych gum. 
Chciałbym podkreślić, że organizatorzy 
turnieju spisali się na medal, a trzeba tu 
podkreślić rolę Kazimierza Heczki. Gdyby 
nie on, turniej prawdopodobnie by się nie 
odbywał. Trzeba mu oddać honor, bo jest 
bardzo skromnym człowiekiem. Niech 
więc zrobi to sędzia główny.

Wyniki drugiego dnia: 
seniorki: 1. Jolanta Szajter, 2. Krzok 

Jolanta, 3. Marzena Machej -  wszystkie 
LKTS „Victoria” Haźlach, 5. Karolina 
Glajc - Ustroń, seniorzy do 17-44 lat:
1. Robert Waluś - Bielsko-Biała, 2. Sylwe
ster Rucki - TRS „Siła” Ustroń, 3. Ireneusz 
Kopiec - Zebrzydowice, seniorzy od 45 do 
59 lat: 1. Jarosław Góralik - Bielsko-Biała,
2. Andrzej Buchta - TRS „Siła” Ustroń,
3. Jacek Fiedorek - Bielsko-Biała, 5. Ka
zimierz Heczko - TRS „Siła” Ustroń, we
terani od 60 lat i więcej: 1. Jerzy Hojnacki
- Bielsko-Biała, 2. Józef Michalik - LKTS 
„Victoria” Haźlach, 3. Józef Knapik - TRS 
„Siła” Ustroń.

W sumie w Turnieju uczestniczyło 101 
zawodniczek i zawodników w tym 47 
z Ustronia.

Turniej zorganizowało Towarzystwo Re
kreacyjno-Sportowe „Siła” Ustroń - Sekcja 
Tenisa Stołowego przy współudziale Urzę
du Miejskiego, Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, Szkoły Pod
stawowej nr 2.

Turniej sponsorowali: Zakłady Mięsne
-  Henryk Kania -  Pszczyna, Karczma 
„Rzym” Leszek Matuszek -  Ustroń, Firma 
„Galeria na Gojach” — A. B. K. Heczko, 
Firma „AVICOLD” Chłodnictwo, Kli
matyzacja -  Cieszyn, Firma „Heban”
-  Roman Podżorski, Firma „Zoner” Sp. 
z o.o. -  Cieszyn, Firma „Graf’ -  Janusz 
Groborz, Beskid Frut-2 -Hurtownia wa
rzyw i owoców — Ustroń.

Sędziowie: sędzia główny: Jerzy Hoj
nacki, sędziowie pomocniczy: Andrzej 
Buchta, Sylwester Rucki, Janusz Gro
borz. Wojsław Suchta
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Wyniki:
Szkoły podstawowe: dziewczęta:

1. Wiktoria Kukuczka SP-6 (30,55),
2. Magda Mikuła SP-1 (32,47), 3. Karolina 
Szlęk SP-1 (32,80), 4. Oliwia Kocyan SP-2 
(36,64), 5. Wiktoria Tajner SP-2 (37,09), 
6. Klaudia Szczecina SP-2 (40,17), chłop
cy: 1. Michał Brachaczek SP-1 (25,47), 
2. Miłosz Adamiec SP-2 (29,41), 3. Ni
kodem Adamiec SP-2 (29,88), 4. Kacper 
Kostka SP-6 (30,13), 5. Krzysztof Zielecki 
SP-1 (30,31), 6. Jan Wiecha SP-1 (32,19).

Gimnazja: dziewczęta: 1. Katarzyna 
Wąsek G-2 (24,44), 2. Edyta Kral G-2 
(28,02), 3. Agata Libera G-2 (28,03),
4. Dominika Pilch G-2 (28,61), 5. Dorota 
Kłósko G-2 (30,49), 6. Anna Stępowska 
G- l  (30,88), chłopcy: 1. Konrad Kania 
G-2 (25,04), 2. Amadeusz Tyszkowski 
G-2 (25,44), 3. Mateusz Matuszyński G-2 
(25,54,4. Mieszko Kuczyński G-2 (25,61),
5. Andrzej ProcnerG-2 (25,65); 6. Tomasz 
Maciejowski G-l (25,89).

W klasyfikacji drużynowej wśród szkół 
podstawowych zwyciężyła SP-1, druga była 
SP-2, trzecia SP-6 z Nierodzimia. Gimna
zjum nr 2 okazało się lepsze od Gimnazjum 
nr 1. Najlepsze szkoły otrzymały okazałe 
puchary, zwycięzców indywidualnych de
korował prezes Kolei Linowej „Czantoria” 
Czesław Matuszyński. Zawody zorgani
zował Urząd Miasta. Wojsław Suchta

Fot. W. Suchta

Wielu zawodników posiada niemałe umiejętności. Fot. W. Suchta

ZAWODY SZKÓŁ.
10 marca na dolnej polanie Solisko w Polsce. Najbardziej wyrównana była 

obok Wyciągu na Czantorię odbyły się iywalizacja gimnazjalistów. Sześciu zmie- 
Mistrzostwa Ustronia w narciarstwie al- ściło się w jednej sekundzie,
pejskim szkół podstawowych i gimnazjów 
o Puchar Burmistrz Miasta. Slalom gigant 
ustawił Antoni Stec, zaś pracownicy Kolei 
Linowej zajęli się obsługą techniczną.
Spośród wszystkich startujących najszyb
ciej trasę pokonała Katarzyna Wąsek, 
najlepsza w swej kategorii wiekowej

Gimnazjalistki dekoruje Cz. Matuszyński.
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Srawozdanie zarządu przedstawił prezes jednostki T. Krysta. Od lewej siedzą: S. Malina, 
I. Szarzeć, Cz. Gluza, O. Kisiała. Fot. W. Suchta

ZDOBYWCY PUCHARÓW
20 marca odbyło się zebranie spra

wozdawcze jednostki Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Lipowcu. Prezes Tadeusz 
Krysta witał gości: radną Olgę Kisiałę, 

i naczelniczkę Wydziału Spraw Obywatel- 
; skich i Zarządzania Kryzysowego Alicję 
| Żyłę, starostę i wiceprezesa Powiatowego 
, Zarządu OSP Czesława Gluzę, przewodni

czącego Rady Miasta Stanisława Malinę, 
burmistrza a zarazem prezesa Zarządu 
Miejskiego OSP Ireneusza Szarca, przed
stawiciela Państwowej Straży Pożarnej 
Grzegorza Sroczyka, komendanta miej
skiego OSP Mirosława Melcera.

Minutą ciszy uczczono pamięć Jana 
Bijoka i Bolesława Chrapka - zmarłych 

t w minionym roku druhów.
Zebranie prowadził Karol Małysz.
Sprawozdanie za miniony rok przed- 

! stawił prezes T. Krysta. W jednostce jest 
19 członków czynnych, 24 wspierających 

; i 1 honorowy. Prężnie działa Młodzieżowa 
Drużyna Pożarnicza prowadzona przez 
Leszka Siemienika. Strażacy z Lipow- 

■ ca uczestniczyli w świętach miejskich 
i kościelnych, zabezpieczali imprezy. 
Strażnica służy mieszkańcom Lipowca. 
Organizowane w niej są spotkania rodzin
ne, wesela, spotkania towarzyskie. Drzwi 

: strażnicy zawsze są otwarte dla Koła 
Gospodyń Wiejskich. Prezes dziękował 
druhom za utrzymanie sprzętu i wzorowe 
reprezentowanie jednostki.

Naczelnik Jerzy Gómiok w swym spra
wozdaniu poinformował, że w sumie 
wyjeżdżano na akcję 36 razy w tym jeden 
raz do pożaru. Strażacy przepracowali 653 
godziny. Zwyciężyli w zawodach pożar
niczych. Po raz trzeci w tych zawodach 
najlepsi byli w ćwiczeniu bojowym, za co 
otrzymali na własność puchar ufundowany 
przez byłego prezesa OSP w Nierodzimiu 
Juliusza Pindora. W związku z tym apel 
do prezesa T. Krysty, by ufundował nowy 
puchar.

Skarbnik Józef Bijok w swym spra
wozdaniu poinformował, że dochody 
w minionym roku wyniosły 19.243 zł, wy
datki 11.495 zł. Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej Antoni Kędzior wnioskował 
o udzielenie zarządowi absolutorium. 
Wniosek poparto jednogłośnie.

Prezes przedstawił plan działania na 
przyszły rok. Planuje się ocieplenie stropu, 
wymianę stolarki okiennej, zakup drzwi 
garażowych, remont kuchni. J. Bijok 
przedstawił plan finansowy, w którym 
zakłada się takie same dochody i wydatki 
w wysokości 14.000 zł.
- Znając ten zarząd wiem, że plany zre
alizujecie - mówił starosta Cz. Gluza, 
podkreślając równocześnie, że cieszy się 
ze spotkania także ze starszymi druhami, , 
jak np. z Józefem Balcarem.
- W Lipowcu ceni się pracę społeczną, 
w której nie może zabraknąć KGW i OSP - 
mówił burmistrz 1. Szarzeć. Burmistrz wy
raził zadowolenie z tak licznej obecności 
młodzieży. S. Malina mówił, że działalność 
OSP jest widoczna w mieście. Podkreślić 
należy aktywną postawę jednostek OSP.
A co do młodzieży, to strażacy z Lipowca 
powinni podzielić się doświadczeniami 
z innymi jednostkami; Na profesjonalizm 
ochotników zwracał uwagę G. Sroczyk.

Podczas zebrania wręczono odznaki 
Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej. Srebr
ne odznaki otrzymali: Artur Ryś, Jacek 
Pieknik, Sylwester Kluż, Michał Gómiok, 
Sławomir Pieknik, Marcin Dybczyński, 
Rafał Siemienik, Piotr Górecki, Mateusz 
Nowak, Sebastian Płonka, zaś brązowe: 
Mateusz Łabudek, Damian Jarco, Marcin 
Nowak, Sylwester Glajc, Dariusz Płonka, 
Daniel Siemienik, Szymon Legierski, Jan 
Glajc, Filip Tomiczek, Dominik Dadej.

Na zakończenie, prezes T. Krysta pa
trząc wymownie na zdobyte w 2009 r. 
puchary, życzył druhom, by rok 2010 był 
równie owocny. Wojsław Suchta

»

25 marca 2010 r.
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Coraz lepsze technicznie. Fot. W. Suchta

ZAWAŻYŁ PIERWSZY ETAP
Zakończyły rozgrywki siatkarki 

Międzyszkolnego Klubu Sportowego 
w Ustroniu. Nasze dziewczęta startowały 
w kategorii kadetek w mistrzostwach wo
jewództwa śląskiego. Ostatni mecz grały 
w Ustroniu z GTSiK SiKReT Gliwice. Nie 
było najmniejszych problemów z wygraną. 
Nasze dziewczęta wygrywały kolejne sety 
do 14, 22 i 22. Jedynie w drugim secie, 
po dość wyraźnej wygranej w pierw
szym, nasza drużyna nieco się rozprężyła 
i w środkowej partii seta przegrywała 
kilkoma punktami. Szybka reakcja trenera 
Zbigniewa Gruszczyka, drobne korekty 
w składzie i wzięty czas zapobiegły prze
granej. Trzeci set bez historii. Niestety

nasze siatkarki grały w drugiej grupie wal
czącej o miejsca od 25 do 49. Zdecydował 
o tym jeden przegrany mecz jesienią.
- Trochę brakuje doświadczenia, ale my
ślę, że za rok dziewczyny dostaną się do 
silniejszej grupy -  mówi kapitan drużyny 
Żaneta Hulbój. - W tym roku zabrakło 
jednego wygranego seta, więc byłyśmy 
bardzo blisko. Szkoda, że w pierwszej czę
ści sezonu nie grałyśmy tak jak w drugiej. 
Niestety, raz się wygrywa, raz przegrywa. 
A trener jest bardzo cierpliwy. My gramy 
dla zabawy, ale to nie wpływa na jakość 
gry. W drużynie nie ma spięć, gra tylko 
sześć dziewczyn, ale na każdą przychodzi 
pora. Niektóre dziewczyny muszą jeszcze 
popracować, są młodsze, więc jeszcze 
pograją. Niestety tylko ja nie mogę już 
grać w kadetkach, ale gram w trzeciej lidze 
w Dębowcu.

O podsumowanie sezonu rozgrywek 
poprosiłem trenera Z. Gruszczyka, który 
powiedział:
- Pierwszy rok dziewczyny grały w ka
detkach i od razu w czterech etapach. 
Troszkę niefortunnie wystartowaliśmy 
w pierwszym etapie. W grupie należało 
zająć pierwsze lub drugie miejsce, aby 
grać o miejsca od 1 -25. Niestety nie udało 
się i po wyrównanych meczach zajęliśmy 
trzecie miejsce i pozostał niedosyt. Mimo, 
że rocznikowo dziewczyny są prawie 
wszystkie o rok młodsze, to na boisku nie 
było tego widać. Natomiast drugi, trzeci 
i czwarty etap dziewczyny przeszły jak 
burza. Na kilkanaście spotkań przegrały 
tylko jedno w Sosnowcu. Zajęliśmy dru
gie miejsce w grupie zespołów od miejsca 
26 do 49. Absolutnie nie mogę narzekać 
na frekwencje na treningach. Dziewczy
ny są ambitne i to pokazały na boisku. 
Widoczny jest postęp w grze zespołowej 
i wyszkoleniu indywidualnym. Najlepiej 
grała kapitan zespołu Żaneta Hulbój, 
a także rozgrywająca Agnieszka Kossa
kowska, Marta Błahut i libero Marynia 
Ryrych. W przyszłym sezonie startować 
będźiemy również w kategorii kadetek. 
Odchodzi tylko Żaneta kończąca wiek 
kadetki. W tym roku planujemy zorgani
zowanie w sierpniu obozu i wszystko jest 
na dobrej drodze. Chcemy pojechać, tak 
jak w latach ubiegłych, do Ustki, gdzie 
są bardzo dobre warunki do treningu. 
Dziewczyny chcą tam ponownie jechać. 
W nowym sezonie będziemy chcieli 
wystartować tak, by zagrać w grupie 
walczącej o najlepsze miejsca. Teraz 
następuje okres roztrenowania, mniejsze 
obciążenia, bawimy się w małe gry, da
lej poprawiamy technikę indywidualną, 
poruszanie się po boisku, gibkość. Na 
to teraz mamy czas. Bezpośrednio przed 
obozem zwiększymy dawkę treningową. 
Z minionych rozgrywek jestem zadowo
lony, a na wyróżnienie zasługuje cała dru
żyna. Wojsław Suchta

Stoją od lewej: II trener Edyta Gaszek, Żaneta Hulbój, Dominika Pilch, Agnieszka Kossa
kowska, Jolanta Czyż, Agata Tesarczyk, Karolina Gąsior, Jolanta Strach, trener Zbigniew 
Gruszczyk, klęczą od lewej: Dżesika Hojdysz, Marta Błahut, Klaudia Ficek, Maria Ryrych, 
Kinga Wawrzyczek. Fot. W. Suchta

Gazeta Ustrońska 17



5 Dzień Frankofonii.

19 marca Gimnazjum nr 2 na trzy godziny zamieniło się w Wersal- zamek królewski w 
Paryżu. Od godziny 16 pojawili się goście- przyszli uczniowie , ich rodzice, władze Ustronia 
oraz zaproszeni goście- przyjaciele szkoły. Gości wprowadzili muszkieterowie- starsi koledzy 
ubrani w kostiumy z Teatru w Czeskim Cieszynie. Wszyscy zobaczyć mogli odnowione sale, 
wziąć udział w eksperymentach z fizyki lub obejrzeć prezentację z pobytu naszych uczniów 
we Francji. 0  17 rozpoczęto przedstawienie- uczniowie we wspaniałych kostiumach w 
scenografii XVII wiecznego Paryża wcielili się w role bohaterów powieści Aleksandra Dumas 
„ Trzej Muszkieterowie”. Gromkie brawa zabrzmiały po odtańczeniu finalnego menueta, a 
okrzyk: „ tous pour un, un pour tous” długo brzmiał w korytarzach gimnazjum. Uczniowie 
klas frankofońskich otrzymali nagrody z rąk Axela Louvrier oraz Gerarda Greene’a, którzy są 
lektorami języka francuskiego i angielskiego w gimnazjum, nagrody ufundowało 
wydawnictwo Hachette oraz Longman. Oto osiągnięcia uczniów:

•  Samuel Wałach z kl. 2b - zakwalifikował się do rejonu konkursie 
przedmiotowym oraz zajął III miejsce w szkolnym konkursie wiedzy o krajach 
frankofońskich, 1 z 6 finalistów konkursu przedmiotowego z języka angielskiego- etap 
wojewódzki, delegatura Bielsko- Biała, 2 miejsce w konkursie dla tłumaczy województwa 
Śląskiego z języka angielskiego „ Gimnazjalista tłumaczy”

• Klaudia Kisiała z kl. 2b - zakwalifikowała się do rejonu w konkursie 
przedmiotowym oraz otrzymała wyróżnienie w Konkursie „Gimnazjalista tłumaczy”, który 
odbył się w Mysłowicach

• Ewelina Rymorz z kl. 1d - zajęła I miejsce w szkolnym konkursie wiedzy o 
krajach francuskojęzycznych

• Monika Martynek z kl. 2b -  zajęła II miejsce w szkolnym konkursie wiedzy o 
krajach francuskojęzycznych

Uczniowie klasy I otrzymali bransoletki ufundowane przez Ambasadę Francji w Polsce z 
napisem „Je parle franęais”.

Zaproszeni goście mieli okazję zobaczyć Gimnazjum nr 2 i podyskutować o rekrutacji dla 
szóstoklasistów. W szkole oprócz projektu „ Klasy frankofońskie na Śląsku” realizowana jest 
innowacja pedagogiczna, której celem jest poszerzenie wiedzy o kulturze, ze szczególnym 
uwzględnieniem teatru, sztuk plastycznych oraz muzyki krajów Europy Zachodniej 
posługujących się językiem angielskim i francuskim. Poprzez pobudzanie wrażliwości na 
sztukę i zachęcanie do poszukiwań artystycznych nauczyciele motywują uczniów do nauki 
języka angielskiego i francuskiego, popartej możliwością uzyskania międzynarodowych 
certyfikatów FCE i DELF. Po każdym roku nauki uczniowie sprawdzą swoje umiejętności 
językowe, przystępują do wewnątrzszkolnych testów językowych, uczestniczą w plenerach 
malarsko-wokalnych, 3 dniowych warsztatach językowych, przedstawiają scenki kabaretowe 
( kabaret „ Szczukersi”) oraz sztuki teatralne w językach obcych ( szkolny konkurs 
recytatorski „ Poezja w obcych językach”, „English Culture Contesf). Po trzech latach nauki 

mogą również zdać egzaminy FCE i DELF.
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20 marca w Szkole Podstawowej nr 2 
w Ustroniu odbył się XXXIII Turniej 

iedzy o Bezpieczeństwie w Ruchu Dro
gowym na szczeblu powiatowym. Z okazji 
Turnieju odbył się konkurs plastyczny dla 
szkół podstawowych i gimnazjów. Wyło
niono najlepsze prace: szkoły podstawowe: 
klasy I-III, temat: „Bezpiecznie w domu
1 twoim środowisku”: 1. Alan Cieślar -  SP-
2 Ustroń, ponadto z SP-2 w Ustroniu: 4. 
Hanna Steciuk, 5. Joanna Grzesiok, klasy 
IV-VI, temat: „Bezpiecznie rowerem do 
celu”: 1. Katarzyna Kocurek -  Zabłocie, 
z SP-2 w Ustroniu: 4. Wiktoria Tajner, gim
nazja, temat: „Kierowco użyj wyobraźni”:
1. Magdalena Mały -  Ochaby.

W dalszej części imprezy przystąpili do 
rywalizacji uczniowie drużyn zgłoszonych 
do Turnieju. Po zaciętej walce klasyfikacja 
przedstawiała się następująco:

Szkoły podstawowe: 1. SP-4 Kiczyce,
2. SP-2 Ustroń (M. Adamiec, M. Kolonko, 
M. Tarasz, opiekun A. Adamiec), 3. SP-4 
Wisła Głębce. Indywidualnie: 1. M. Ada
miec (SP-2 Ustroń), 2. D. Domażalski,
3. Sz. Borek (obaj SP-4 Kiczyce). 

Gimnazja: 1. G-2 Ustroń (M. Jawor-
F. Robleski, D. Długi, opiekunowie 

Werszner-Krzywoń, S. Krakowczyk);
2. Drogomyśl, 3. Dębowiec. Indywi
dualnie^: 1. M. Jaworski, 2. D. Długi,
3. F. Robleski -  wszyscy G-2 Ustroń.
- Co turniej to wyższy poziom. Braku
je już koncepcji, by wymyślać pyta
nia na testy. Są tak trudne, że niewielu 
kierowców potrafiłoby odpowiedzieć, 
a podejrzewam, że także policjanci mieliby 
problemy. Testy są bardzo specyficzne 
gdyż dotyczą ruchu rowerów i pieszych. 
Dwóch uczniów ze szkół podstawowych

Tor przeszkód pokonuje Dawid Długi z G-2 w Ustroniu. Fot. W. Suchta

ZDECYDOWAŁ TEST

£  D. V 1,

napisało test bezbłędnie. Po raz pierwszy 
wystartowała drużyna szkoły podstawowej 
z Kiczyc i wygrała ze starymi wyjadacza
mi z Ustronia. Co prawda obie drużyny

miały tyle samo punktów, a w takim 
przypadku liczy się wynik testu -  mówi 
rzecznik prasowy Komendy Powiatowej 
Policji Ireneusz Korzonek. (ws)
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ORTOGRAFIA I CZYTANIE
Końcem marca w Miejskim Domu Kultury „Prażakówka” 

zorganizowano Miejski Konkurs Ortograficzny. Był to III etap V 
konkursu, który poprzedziły eliminacje klasowe a następnie f 
szkolne, z których wyłoniono najlepszych uczniów do konkursu 

| miejskiego. Rywalizowano w III kategoriach: klas III-IY szkół j 
i podstawowych, klas V-VI szkół podstawowych, klas I-III szkół I 
| gimnazjalnych. Aż 54 osoby ze wszystkich szkół Ustronia zde- 
|  cydowały się sprawdzić umiejętność pisania w języku polskim, j

i Jednoosobowym jury została Grażyna Kośmider, polonistka 
z długoletnim stażem, która przygotowała teksty dyktand, oceniła 
wszystkie prace i wytypowała w każdej grupie Mistrza Ortografii, j 
Zostali nimi: w grupie pierwszej - Dawid Najda z kl. IV Szkoły 1 

; Podstawowej nr 6, w grupie drugiej - Julia Kral z kl. VI SP-5, j 
w grupie trzeciej - Elżbieta Grzesiak z kl. III d i Agnieszka Małysz 
kl. III c, obie z Gimnazjum nr 2.

Grupa I: 2. Anna Dorosz, kl. IV, SP-5; 3. Szymon Kajstura, kl. |  
III, SP-5. Grupa II: 2. Magdalena Kłoda, kl. VIc, SP-2; 2. Michał ;| 
Dudys, kl. VI. SP-2; 3. Martyna Szafranek, kl. Va, SP-2. Grupa j 
III: 2. Agata Libera, kl. Ilia, G-2( 2 . Dawid Kupka, kl. Ile, G-l; 3 .1 

SKomelia Kokolus, kl. Ilia, G-l; 3. Michał Gęsiarz, kl. Ia, Gl.
Wyniki uroczyście ogłoszono 13 kwietnia w sali widowiskowej 

MDK „Prażakówka”. Zwycięzcy otrzymali dyplomy, nagrody 
książkowe i gadżety MDK oraz wysłuchali koncertu pt. „Anielski
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Burmistrza Miasta Ustroń zebrano środki 
finansowe w kwocie 715,19 zł.

Dochód w całości przeznaczony zosta
nie na dofinansowanie kolonii letniej w 
czerwcu 2010 roku dla dzieci z Ośrodka 
Pracy z Dziećmi i Młodzieżą „Można 
inaczej” w Ustroniu. Zebrano również 
dary żywnościowe: cukier -19 kg, mąka 
-11 kg, ryż - 21 kg, makaron - 35 kg, 
soki - 20 1, olej - 5,5 1, płatki śniadanio
we - 2 kg. płatki owsiane - 2 kg, owoce 
w puszce -13 szt., herbata - 6 opakowań, ka
sza gryczana - 4 kg, kasza jęczmienna -7 kg, 
kasza manna - 4 kg, nutella - 3 sło
iki, warzywa w puszce - 9 szt., mle
ko - 2 1, napoje gazowane - 12 1, 
masło - 4 kostki, margaryna - 2 po
jemniki, konserwy mięsne \ rybne: 
6 szt., kakao - 6 paczek, obiadki Gerber
- 12 słoiczków, słodycze: ciastka - 42 
opakowania batony - 29 szt., czekolady
- 28 tabliczek.

Dary żyw nościow e zebrane pod
czas zbiórki zostaną wykorzystane do 
przygotowania posiłków dla 40 dzieci 
uczęszczających codziennie do Ośrod
ka. Serdecznie dziękujemy wszystkim 
darczyńcom oraz kierownictwu i pra
cownikom marketu „Carrefour”, „Tesco” 
w Ustroniu. Podziękowania składamy 
również cukierni „Bajka”, „Bethlehem” 
oraz za przekazanie swoich wyrobów na 
coroczne Śniadanie Wielkanocne.

Dzieci i pracownicy Ośrodka 
Stowarzyszenia "Można Inaczej"

Dary żywnościowe zostaną wykorzystane do przygotowania posiłków. Fot. W. Suchta

ZBIÓRKA NA KOLONIĘ
Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom ca do 1 kwietnia w supermarkecie 

i Rodzinie „Można inaczej” w Ustro- „Carrefour”, „Tesco” w Ustroniu na 
niu informuje, że podczas zbiórki pu- podstawie decyzji SOiZK.5022/2/10 
blicznej przeprowadzonej od 26 mar- z dnia 24 kwietnia 2010r„ wydanej przez
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Kasia Wąsek podczas zawodów szkolnych na Czantorii. Fot. W. Suchta

ŻYCIE W  ROZJAZDACH
Bardzo dobrze spisała się zawodniczka

SRS „Czantoria” Katarzyna Wąsek na 
prestiżowych zawodach FIS w narciar
stwie alpejskim w Abetone w Apeninach.
Startowała w kategorii juniorek B, czyli 
roczników 1996-95. Kasia zajęła w sla
lomie 14 miejsce, w slalomie gigancie
27. Gdyby jednak brać pod uwagę wy
niki zawodniczek wyłącznie z rocznika 
Kasi, to w slalomie byłaby 3, a w gigancie 
7. Można więc powiedzieć, że wśród dziew
cząt swego rocznika plasuje się w pierwszej 
dziesiątce na świecie, bo w Abetone startują 
najlepsze. Czy tak jest faktycznie okaże 
się za rok podczas prestiżowych startów.
0  konkurentkach i przyszłości trener Mie
czysław Wójcik mówi:
- Amerykanka odjechała wszystkim dale
ko i wygrywa z najlepszą Europejką o 3 
sekundy. Pochodzi z olimpijskiego Lakę 
Placid. Nieźle jeżdżą Czeszka, Bułgarka, 
pokazały się Holenderki siedzące non stop 
na lodowcach. Austriaczki i Szwajcarki 
na naszym poziomie. Zawsze tak jest, że 
w młodszych grupach wiekowych jesteśmy 
na ich poziomie, ale powyżej szesnastego 
roku życia gdzieś to ginie. Dlatego powsta
je grupa Tauron Ski, by opieką otoczyć 
dzieci i w starszych grupach wiekowych 
zapewnić im warunki do treningu. Są to 
dzieci roczników 1995-98. W sumie ma 
ich być dwanaście. Na razie jest sześcioro
- pięciu chłopaków i Kasia. Oczywiście 
wszystko jest płynne i nikt nie ma drogi 
zamkniętej. Cały program wygląda tak, 
że podstawowa praca prowadzona będzie 
w klubach, ale na obozach, czy to w Polsce 
czy za granicą, obowiązkowo muszą być 
wszyscy obecni. Dotychczas praktycznie 
Kasię sponsoruje Roman Król. Tylko 
dzięki niemu możemy normalnie startować
1 trenować.

Kasia startowała pierwszy rok jako 
juniorka B, później będzie jeździć przez 
cztery lata w kategorii juniorek. Obecnie 
już w maju wyjeżdża na trening na lo
dowcu z grupą Tauron Ski. Na ten wyjazd 
szukają takiego terminu, by jak najmniej 
opuścić w szkole. Późniejsze obozy na ||

lodowcu pod koniec czerwca, w lipcu, 
na początku sierpnia, następnie końcem 
września lub na początku października.

M. Wójcik: - Ciężka harówa, ale teraz do 
lipca najlepsze warunki na lodowcach.

K. Wąsek: - Wolę startować w zawo
dach. Przygotowania są monotonne. Nie 
lubię jeździć na rolkach gdy jest gorąco.

M. Wójcik: - Rolki to ten sam ruch co 
na nartach i trzeba wykonać dwa tysiące 
skrętów dziennie, żeby go zachować na 
zimę. Latem na lodowcach też nie jest 
lekko. Pocimy się, a tu naraz zimno. Ale 
Kasia widzi jak trenują Włosi, Francuzi, 
Słowacy. Trener na początku obozu mówi 
im co mają robić. Rano już o godzinie 
6 wszyscy biegają. Po obiedzie i wie
czorem biegają i robią to sami. Kasia też 
jest zdyscyplinowana. A naszych chłop
ców trudno zmusić do biegania tak rano. 
Chcąc mieć wyniki w zimie, trzeba solid
nie przepracować lato.

Kasia ma 14 lat, więc podczas Olim
piady w Soczi będzie miała lat 18. Czy 
pojedzie na Olimpiadę? Może, ale musi 
być wtedy numerem jeden w Polsce wśród 
seniorek i pokazać się z dobrej strony 
w zawodach z czołówką na świecie. Sama 
Kasia twierdzi, że jako numer jeden czuje 
się bardzo dobrze. No. może koleżanki 
w szkole są trochę złośliwe.
- Kasia też potrafi odpowiedzieć, więc tu 
bym się nie martwił. Widzę jak na obozach 
boją się jej chłopcy. Czują respekt-wyja
śnia M. Wójcik.

W tym roku sukcesy to oczywiści dwa 
złote medale i zdobycie Pucharu Polski, ale 
najlepszy start zdaniem trenera i zawod
niczki był na Harendzie w Zakopanem.
- Stromy stok i cięższe dziewczynki robią 
błędy, a ona jest sprytna i albo wygra albo 
wypadnie. Odpowiadają jej strome stoki 
i szybkość. Z ochotą trenuje zjazd i super
gigant -  twierdzi M. Wójcik.

Kasia lubi grać w piłkę nożną, w siat
kówkę, jak może chodzi na zajęcia SKS.
- Traktuję to jako trening, bo tam też dosta
ją niezły wycisk -  mówi M. Wójcik. - Poza 
tym inna koordynacja wzrokowo-ruchowa,
a hLbftrikO. ważgg^ ■ a -

Kasia jest uczennicą pierwszej klasy 
Gimnazjum nr 2 w Ustroniu. Cała zima 
to praktycznie wyjazdy i starty. Powstają 
zaległości w nauce.
- Teraz będę miała dużo sprawdzianów, 
w tym z niemieckiego -  mówi z obawą 
K. Wasek. - Jest też sporo do zrobienia 
z biologii, geografii. Miałam na wyjazdach 
podręczniki i ćwiczenia. Nauczyciele 
dają mi czas na przygotowanie się i do 
czerwca zdążę, ale chyba świadectwa 
z czerwonym paskiem nie będzie. Najbar
dziej brak mi wolnego czasu. Jak jestem 
na miejscu to muszę się uczyć, potem 
w domu trzeba posiedzieć, a i tak znowu 
gdzieś trzeba jechać.

Na sugestie, że sama sobie wybrała takie 
życie w rozjazdach, Kasia zdecydowanie 
odpowiada, że to nie ona wybierała.
- Wybrali rodzice, ale to reguła w każ
dym kraju -  mówi M. Wójcik. - Dopiero 
około 18 roku życia rozumie się już, czy 
można z tego żyć, czy lepiej iść na studia. 
Chciałbym by była w przyszłości pierwszą 
trenerką w Ustroniu.
- Raczej mnie to nie interesuje - twierdzi 
Kasia, dla której wymarzonym zawodem 
jest architekt.
- To niech rzuci narty i idzie do budowlan
ki. Przecież lepiej pójść na AWF. Ciągle 
byłaby na wyjazdach z AZS, a studia się 
same robią -  roztacza wizje przyszłości 
M. Wójcik.

Tej zimy Kasia startowała w Ustroniu, 
w tym na zawodach szkolnych na Czan
torii. Okazuje się, że zawody szkolne 
to nie taka prosta sprawa. Kasia tak to 
wyjaśnia:
- Ze szkoły na te zawody pojechało tylko 
około dziesięciu osób. Nie wiem czy pozo
stali nie umiejąjeździć na nartach, czy się 
wstydzą. Ja też wolę startować w Pucharze 
Polski, bo jak tam zajmę dalsze miejsce, to 
nie ma sprawy, a przegrana w zawodach 
szkolnych, tu byłby wielki wstyd.

Wojsław Suchta
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ŻA ŁO BA  NARODOW A
10 kwietnia w katastrofie zginął prezydent Lech Kaczyński, jego żona Maria i dziewięćdziesiąt cztery osoby znaj

dujące się na pokładzie samolotu lecącego na uroczystość do Katynia. Marszałek sejmu Bronisław Komorowski 
ogłosił tygodniową żałobę narodową. Odwołano imprezy rozrywkowe i sportowe. Na znak żałoby flagi narodowe 
z żałobnym kirem wywiesili mieszkańcy Ustronia, znalazły się na budynkach miejskich, szkołach, remizach stra
żackich, przedsiębiorstwach. Premier Donald Tusk poprosił o dwie minuty ciszy w niedzielne południe 11 kwietnia. 
W Ustroniu grupa osób zgromadziła się w tym czasie pod Pomnikiem Pamięci Narodowej. O godzinie 12 zawyły syreny, 
klaksony, alarmy samochodowe. W skupieniu oddano hołd ofiarom katastrofy. Wśród obecnych pod pomnikiem byli 
przedstawiciele samorządu miejskiego i powiatowego, nauczyciele, mieszkańcy Ustronia. W niedzielę za parę prezy
dencką i wszystkie ofiary smoleńskiej tragedii modlono się w kościołach. W poniedziałek w szkołach również czczono 
ofiary tragedii. Pod Smoleńskiem zginęli ludzie związani z naszym regionem: pochodzący z Wisły ks. płk Adam Pilch 
- zastępca ewangelickiego biskupa wojskowego i pochodzący z Bielska-Białej Mariusz Handzlik - podsekretarz stanu 
w Kancelarii Prezydenta RP.



HOŁD 
MŁODYCH

W żałobie narodowej uczestniczy mło
dzież. Widzimy rzesze młodych ludzi pod 
Pałacem Prezydenckim. Harcerze poma
gają układać wiązanki kwiatów i znicze. 
Studenci zorganizowali swój marsz.

W naszym mieście podczas apeli 
w szkołach młodzież zachowywała się 
z godnością. Nawet ci najmłodsi w sku
pieniu słuchali przemówień na apelach 
i stali na baczność podczas minuty ciszy. 
W szkołach ponadto organizuje się specjal
ne lekcje, w Gimnazjum nr 1 na lekcjachT 
wychowawczych oglądany jest film do-l 
kumentalny o mordzie w katyńskim lesiej 
W Gimnazjum nr2młodzież może wpisywać 
się do specjalnej księgi. Młodzież uczest-J 
niczy w mszach i nabożeństwach, (wsiFot. W. SuchtaMłodzież zatrzymuje się pod tablicą żałobną w Gimnazjum nr 2.

■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■



TRAGICZNY LOT NAD SMOLEŃSKIEM

Nie zbadane są wyroki Boskie 
Losy ludzkie -  przyszłości nieznane 
Dziś żałoba ogarnęła Polskę
- Daj Im Boże wieczne spoczywanie

Do Katynia wiodła wspólna droga 
By w zadumie wznieść cichą modlitwę 
Anioł śmierci we mgle na Nich czyhał 
Aby wszystko w sekundzie przekreślić

Straszne fatum zawisło nad krajem
- Czy ukarać nas chcesz dobry Boże?
Spójrz, jacy jesteśmy załamani
Ty nas pocieszyć tylko możesz

Użycz nam Panie sił do przetrwania 
Gdy się modlimy nad wspólnym grobem 
Daj, by nie brakło nam pojednania 
A zgoda w kraju nie była lodem

Honda Mider
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MARSZ
ŻYWYCH

Około 80 uczniów z Liceum Ogól
nokształcącego im. P. Stalmacha 
w Wiśle i Gimnazjum nr 2 w Ustro
niu wzięło udział w Marszu Żywych 
w Oświęcimiu.

12 kwietnia dźwięk szofaru, baraniego 
rogu, był sygnałem do wymarszu spod 
bramy obozowej z napisem „Arbeit Macht 
Frei” w byłym niemieckim obozie KL 
Auschwitz do Auchwitz II Birkenau. 10 
tysięcy młodych ludzi z całego świata, 
kilkudziesięciu byłych więźniów - świad
ków zagłady narodu żydowskiego oraz 
około 1.500 młodych uczniów i studentów 
z Polski było uczestnikami XXII już Mar
szu Żywych. Przed wyjściem w trzyki
lometrową trasę oddano hołd tragicznie 
zmarłemu prezydentowi Lechowi Kaczyń

skiemu i jego małżonce Marii Kaczyńskiej 
oraz wszystkim pozostałym ofiarom kata
strofy w Smoleńsku. Flagi polskie i izrael
skie oznaczono czarnymi wstęgami.

Marsz Żywych organizowany jest od 
1988 roku przez Ministerstwo Edukacji 
w Izraelu i organizację „March of the Li- 
ving”. Dzień ten jest dniem pamięci ofiar 
Holocaustu (Yom Hashoah). W Marszu 
Żywych w ciszy upamiętniamy tysiące 
Żydów, zmuszonych przez nazistów do 
przebycia całej Europy w przerażającym 
Marszu Śmierci. Długie kolumny więź
niów, dziesiątki strażników, długie dy
stanse i nieludzkie warunki -  tak wyglądał 
Marsz Śmierci, który miał miejsce podczas 
Holocaustu. Marsze Śmierci zaczęły się 
w lecie 1944 roku i trwały do ostatnich 
dni III Rzeszy. W tym roku w programie 
znalazło się m.in.: odczytanie nazwisk nie
których spośród 1,5 miliona dzieci, które 
w zginęły w Szoah, pieśni: „Es Brent”, 
„Eli, Eli”, autorów zamordowanych 
w czasie II wojny światowej, pieśń ludo
wa „Oifen Pricpachek”, piosenka „Co się 
stanie z pamięcią”, napisana przez dziecko
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ocalonych z zagłady, przemówienie Ana
tola Szczarańskiego, przewodniczącego 
Agencji Żydowskiej na rzecz Izraela oraz 
naczelnego rabina Tel-Awiwu-Jafy, byłego 
naczelnego rabina Izraela Meir Lau, zapa
lenie pochodni dla uczczenia pamięci ofiar 
Holocaustu i aby uhonorować tych, któ
rzy przeciwstawili się nazizmowi. Marsz 
kończą: tradycyjna modlitwa żydowska 
dla przodków, którzy odeszli, kadysz dla 
umarłych, prowadzony przez sześciu oca
lonych z Holocaustu oraz pieśń „Hatikwa”, 
hymn narodowy Izraela.

W tym roku 22. Marsz Żywych od
był się w 65 rocznicę zakończenia II 
wojny światowej. Od czasu pierwsze
go marszu Żywych w roku 1988 około 
150.000 młodych ludzi z całego świata 
przemaszerowało tę samą trasą. Od kil
ku lat kroczą w nich również uczniowie 
z Ustronia. (mn)

Fotografie: Ewa Bolesta

22 kwietnia 2010 r.
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Laureatom konkursów gratulował burmistrz. Fot. W. Suchta

STRAŻAK ZAWSZE RĘKĘ PODA
Trudne zadanie mieli jurorzy, oceniający 

prace biorące udział w Ogólnopolskim 
Konkursie Plastycznym dzieci i młodzie
ży pod hasłem „Wiatr, wypadek, ogień, 
woda -  strażak zawsze rękę poda”. Byli 
to: Zbigniew Niemiec -  przewodniczący, 
Mirosław Melcer — sekretarz, członkowie: 
Andrzej Piechocki, Magdalena Piecho
wiak, Zdzisław Brachaczek, Józef Gajdzi- 
ca, Michał Budnik. Na konkurs nadesłano 
126 prac. Najlepsi autorzy w grupie I (6-8 
lat -  przedszkola, szkoła podstawowa -  51 
prac): 1. Bartosz Troszok, lat 7, SP 2; 2. 
Karolina Gomora, lat 7, Przedszkole nr 1; 
3. Martyna Sztwiertnia, lat 8, SP 3; 4. Zofia 
Korcz, lat 8, SP 1; 5. Kacper Robaczyński,

§ lat 7, SP 2; wyróżnienie: Joanna Grzesiok, 
lat 8, SP 2. Grupa II (9-12 lat -  szkoła 
podstawowa -  49 prac): 1. Miłosz Dyka, 
lat 11, SP 1; 2. Sandra Kędzior, lat 11, SP 
1; 3. Julia Kral, lat 12, SP5; 4. Bernadeta 
Dziendziel, lat 10, SP 2; 5. Marzena Czyż, 
lat 12, SP 3; wyróżnienie: Anna Pinkas, lat 
12, SP3. Grupa III (13-16 lat-gimnazjum 
-  5 prac): 1. Mateusz Majewski, lat 13, SP 
1; 2. Kinga Stasiuk, lat 16, G 1; 3. Monika 
Piechowiak, lat 16, G1; 4. Agata Urzędni- 
czok, lat 15, Gl; 5. Aleksandra Stojek, lat 
14, G2; Grupa IV (dzieci z Ośrodka Edu- 
kacyjno-Rehabilitacyjno-Wychowawczego 
wNierodzimiu): 1. Jolanta Gluza, lat 12; 2. 
Bogusława Ryrych, lat 13; 3. Magdalena 
Staniek, lat 8; 4. Jacek Hanzel, lat 9.

O wypowiedź na temat nadesłanych 
prac poprosiliśmy przewodniczącego jury. 
Z. Niemiec powiedział:
- Książki dla dzieci należy pisać tak, jak 
dla dorosłych, ale lepiej. Również oceny 
twórczości plastycznej małolatów trzeba 
dokonywać z wyjątkową starannością.

Spojrzenie dziecka nie jest skażone aka
demicką poprawnością. Dziecko odbiera 
rzeczywistość własnym, nie wyuczonym 
spojrzeniem. Później dopiero dowiaduje

się, że linie proste powinny być proste, że 
woda nie płynie w górę, że kolor niebieski 
nie pasuje do drzewa. Początkowo twór
czość jest spontaniczna, mocno emocjo
nalna, co znakomicie widać na twarzach 
rysujących dzieciaków. Wśród nadesła
nych nie było prac nieudanych, każda na 
swój sposób była interesująca i tematycznie 
związana z hasłem konkursu. W jednym 
przypadku jury, wysoko oceniając wartości 
merytoryczne i plastyczne rysunku, miało 
wątpliwości dotyczące samodzielności pra
cy. Duże wrażenie robiły dwie prace wy
chowanków Ośrodka w Nierodzimiu. Ku
piłbym sobie i powiesił na ścianie. A ocenę 
konkursów plastycznych dla dzieci winne 
dokonywać dzieci. Mają podobne, świe
że, niekonwencjonalne widzenie świata,
0 czym dorośli już zapomnieli.

Dużym zainteresowaniem cieszyła się
kolejna edycja Ogólnopolskiego Turnieju 
Wiedzy Pożarniczej dzieci i młodzieży pod 
hasłem „Młodzież zapobiega pożarom”] 
Uczestników oceniało jury złożone z do
świadczonych strażaków. Sędziowali: Mi
rosław Melcer - przewodniczący, Tadeusz 
Krysta - sekretarz oraz członkowie: Józef 
Gajdzica, Karol Ciemała, Michał Budnik.
W I grupie wiekowej (10-13 lat - szkoła 
podstawowa) wystartowało 9 uczniów, 
w II (14-16 lat - gimnazja) - 7 uczniów. 
Grapie III (17-19 lat) rywalizowało dwóch 1 
uczniów Zespołu Szkół Ponadgimnazjal- 
nych w Ustroniu. W sumie w Turnie
ju udział wzięło 18 uczniów. W grupie
1 zwyciężył Dariusz Płonka, a drugie miej-
sce zajął Daniel Siemienik, obaj ze Szkoły 
Podstawowej nr 5-Trzeci był Konrad No
wak z SP 6. W grupie II pierwsze miejsce 
przypadło Rafałowi Siemienikowi, drugie 
Natalii Glajc, trzecie Sebastianowi Płonce. 
Wszyscy z Gimnazjum nr 2.i W grapie III 
wygrał Sławomir Konecki przed Bogusła
wem Górniakiem. (mn)
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Kasia na stoku Fot. W. Suchta

W GRUPIE
Katarzyna Wąsek wygrała wszystkie 

eliminacje Energia Tauron Cup, zawodów 
w narciarstwie alpejskim dla młodych 
talcntów.jOstatnic w Zakopanem 24 kwiet
nia. W tych samych zawodach w kategorii 
junior C zwyciężył Michał Brachaczek 
zajmując w całym cyklu 4 miejsce.

Cykl zawodów zorganizował ener
getyczny koncern Tauron wspólnie ze 
znakomitym alpejczykiem Andrzejem 
Bachledą, by wyłonić najzdolniej
szych i rodzących nadzieje na sukcesy 
w przyszłości młodych narciarzy. Chodzi 
o prawidłowe prowadzenie, by wyniki 
mogli osiągać jako seniorzy, gdyż obecnie 
nasze sukcesy kończą się na nastolatkach. 
Potem talenty znikają. Ma to być grupa 
przygotowywana do odnoszenia sukcesów

V
/C uc^oim
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Polacy ze swoimi francuskimi znajomymi przed szkołą Saint Luc w Cambrai.

WIOSENNA FRANCJA
Od 22 do 29 kwietnia byłyśmy wraz Lemaire przedstawicielowi strony fran- 

z dziesięcioosobową grupą oraz dwiema cuskiej.
nauczycielkami z Gimnazjum nr 2 na Po długiej podróży autokarami i samo-
wymianie polsko-francuskiej. Wyjazd lotem dotarliśmy przed szkołę Ensemble 
był możliwy dzięki pani Joannie Iskrzyć- Saint Luc — College Jeanne d’Arc w Cam- 
kiej -  Marianek oraz panu Patrickowi brai. Tam po zapoznaniu się z francuską

młodzieżą oraz nowymi rodzinami uda
liśmy się do ich domów, w których mie
liśmy mieszkać przez najbliższe dni.

Podczas całego tygodnia Francuzi 
organizowali nam różne atrakcyjne wy
cieczki i zajęcia sportowe, takie jak np.: 
wspólna gra w Kinball, lodowisko czy 
basen. We Francji zwiedziliśmy również 
wojskową bazę lotniczą w Cambrai 
i muzeum Matissa. Główną atrakcją było 
oceanarium nad morzem i popołudnie 
na plaży. Gościliśmy też na lekcjach we 
francuskiej szkole. Weekend we Francji 
organizowały każdemu z osobna fran
cuskie rodziny. Niektórzy wyjechali nad 
morze, inni uczestniczyli w uroczysto
ściach rodzinnych (komunia, urodziny) 
lub zwiedzali stolicę kraju- Paryż.

Niestety, pogoda nie za bardzo dopisa
ła. Świeciło słońce, ale temperatury były 
niskie, dopiero w ostatni dzień zrobiło się 
ciepło. Aż żal było wyjeżdżać. I to nie 
tylko z powodu poprawy pogody.

Wyjazd wszystkim się podobał. Francu
skie rodziny przyjęły nas bardzo serdecz
nie. Nawiązałyśmy przyjaźnie i nie tylko. 
Teraz czekamy na przyjazd Francuzów 
do Ustronia. Uczniowie, nasi rodzice 
i opiekunowie będą starali się, aby prze
żyli oni tutaj niezapomniane chwile.

Magdalena Ficek 
Adrianna Hojdysz 

Aleksandra Malina z klasy ID



EGZAMIN
GIMNA11ALWY

m U | i  3 la t  cljo  Lnte^usuumej,

r i o a c e , KcuLsxedC cxo/a a  w xu>isavu.e

testu. kxnvccwecp i ADrnwo^enie Ĥ adomęócu
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BEZKONKURENCYJNY TOMAS
2 maja rano organizatorzy XXIV Mi

strzostw Ustronia w skoku o tyczce z nie
pokojem patrzyli w niebo. Padał deszcz. 
Jednak tuż po rozpoczęciu zaczęło się 
przejaśniać i pogoda szczęśliwie do końca 
zawodów dopisywała. Licznie zgromadziła 
się publiczność, a na widowni można było 
dostrzec starostę cieszyńskiego Czesława 
Gluzę, przewodniczącego Rady Miasta 
Stanisława Malinę, wiceprzewodnicząca 
Marzenę Szczotkę, radnych z Lipowca: 
Olgę Kisiatę i Tadeusza Krystę. Dopisali 
też uczestnicy,jbo tylu jeszcze nie star
towało w majowych zawodach w skoku 
o tyczce w Ustroniu. Na starcie stanęło 50 
zawodników i zawodniczek. Już wcześniej 
zdecydowano, ze najmłodsi będą rywali
zować w sali gimnastycznej Szkoły Pod
stawowej w Lipowcu, natomiast pozostali 
na skoczni na szkolnym boisku.
- To nieprawdopodobna liczba startu
jących, jeśli chodzi o konkurs skoku 
o tyczce - mówi organizator a zarazem 
trener tyczki w MKS Ustroń Marek Kono- 
woł. - Poziom dziewcząt ogólnie wyższy 
niż wśród chłopców. Dobre wyniki jak na 
pierwsze zawody pod gołym niebem. Po
goda dopisała i jestem bardzo zadowolony. 
Sponsorzy też dopisali, pomógł Urząd 
Miasta, Starostwo Powiatowe. Moim 
zdaniem udane zawody.

Najwięcej emocji dostarczył konkurs 
open kobiet. Zwyciężyła Natalia Krupiń
ska z Mazańcowic, pokonując Martynę 
Cyganek mniejszą liczbą strąceń. Wśród 
mężczyzn bezkonkurencyjny z rekordem 
życiowym 515 cm był Tomas Krajniak ze 
Słowacji. Nieco poniżej możliwości skakał 
Michał Kłoda z MKS Ustroń, choć podium 
stracił ilością strąceń.

- Tomek bardzo chciał, wziął twardą tycz
kę i nie wszystko udało mu się poskładać
- mówi M. Konowoł.
Wyniki: Kobiety: 1. Natalia Krupińska
-  Olimp Mazańcowice (370), 2. Martyna 
Cyganek -  MKS Ustroń (370), 3. Patrycja 
Moskała -  MKS Ustroń (360), mężczyźni: 
1. Tomas Krajniak -  Słowacja (480), 2. 
Tomas Veverka (420), 3. Martin Kuca
-  (420), obaj Sokol Opawa.

W grupach wiekowych: 
dziewczynki: 1. Monika Kozieł -  200

cm, 2. Magdalena Gonska -  200 cm,
3. Dominika Szlek -  150 cm (wszystkie 
MKS Ustroń); chłopcy: 1. Jakub Gawłow

ski -  190 cm, 2. Konrad Nycz -  100 cm 
(obaj Olimp Mazańcowice).

Dzieci i młodzicy: dziewczęta:d. Pau
lina Lederer -  290 cm, 2. Natalia Krysta 
-280  cm, 3. Sonia Krajniakova (Słowacja) 
-  280 cm; chłopcy: 1. Jiri Grygiera (Sło
wacja) 290 cm, 2. Michał Stronk -  260 
cm, 3. Kamil Kupka -  240 cm (obaj Olimp 
Mazańcowice).

Juniorki młodsze: 1. Patrycja Nycz 
(Olimp Mazańcowice) -  340 cm, 2. Ane
ta Molek -  (MKS Ustroń) -  300 cm, 
3. Klaudia Stankova (Słowacja) -  300 cm, 
juniorzy młodsi: 1. Ondrej Honka (Sokol 
Opawa) -  420 cm, 2. Michał Kłoda (MKS 
Ustroń) -  420 cm, 3. Arkadiusz Świerkot 
(Olimp Mazańcowice) -  380 cm.

Wojsław Suchta

Najwyżej skakał T. Krajniak. Fot. W. Suchta
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Dla mamy.

Ona mi pierwsza pokazała księżyc 

I pierwszy śnieg na świerkach,

I pierwszy deszcz.

Byłem wtedy mały jak muszelka, 

A czarna suknia mojej matki 

Szumiała jak Morze Czarne...

Konstanty Ildefons Gałczyński

KONCERT DLA MAMY I TATY
W piątkowe popołudnie, 28 maja ro

dzice dzieci uczęszczających na zajęcia 
w „Prażakówce” przeżywali chwile ra
dości i dumy. Zostali bowiem zaproszeni 
na „Koncert dla Mamy i Taty”, zasiedli 
na widowni i podziwiali swoje pociechy, 
które prezentowały to, czego nauczyły 
się przez ostatni rok pod okiem instruk
torów z Miejskiego Domu Kultury. Sala 
w ypełniona była niemal do ostatniego 
miejsca również z tego powodu, że młodzi 
artyści, którzy skończyli występ, albo ci 
dopiero czekający na wyjście na scenę, 
nie mogli korzystać z garderoby i również 
tworzyli publiczność. Najniżej położone 
pomieszczenia „Prażakówki” zostały zala
ne podczas ostatniej powodzi. Meble i inne

sprzęty suszyły się w sali widowiskowej, 
schowane za kotarami.

Podczas koncertu wystąpiły akroba- 
tyczki Wandy Węglorz i Czesławy Chle
bek; recytatorki: Natalia Biernat, Ania 
Kowala, Karolina Grabowska, Karolina 
Pytel oraz Teatrzyk pt. „Kociasty”, któ
rych przygotowuje Magdalena Kołoczek; 
zespoły taneczne, pracujące pod okiem 
Anny Darmstaedter: „Kolor”, „Impuls”, 
„Absurd” oraz solistki; grupa młodsza i 
starsza chłopców tańczących break dance, 
których uczy Wojciecha Twardzika; pod
opieczne Katarzyny Rymanowskiej -  ze
spół taneczny „Fantazja”, młodsza i starsza 
grupa mażoretek oraz solistki; wokalistki, 
szkolące głos u Izabeli Zwias: Justyna

Występ mażoretek. Fot. M. Niemiec

Młody bi-boy. Fot. M. Niemiec

Urbanek. Karolina Gryciuk. Natalia Bu- 
jok, Marta Szarzeć, Karolina Cieślar.

Na finał zabrzmiała piosenka „Fanta
zja”. I opiekunowie, i dzieci muszą mieć 
u łańską wręcz- fantazję, żeby tworzyć 
tak dynamiczne, kolorowe, dopracowane 
technicznie i trudne pokazy.

Szkoda, że częściej nie można oglądać 
występów ustrońskich, utalentowanych 
dzieci. Warto by je  prezentować podczas 
takich imprez jak Ustrońska Majówka, czy 
Ustroniaczek. M onika Niemiec

Gazeta Ustrońska 8 3 czerwca 2010 r.
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SUKCESY Z TYCZKĄ
5 czerwca tyczkarze Miejskiego Klubu Sportowego Ustroń 

wzięli udział w pierwszoligowym turnieju lekkoatletycznym 
kobiet i mężczyzn w Ołomuńcu. Martyna Cyganek skacząc 391 
cm zajęła 1 miejsce. Aneta Molek z wynikiem 331 cm uplasowała 
się na 5. miejscu, a Paulina Lederer skoczyła 261 cm. Wysokie, 
5. miejsce zajął też Michał Kłoda dzięki temu, że pokonał po
przeczkę ustawioną na wysokości 435 cm. Już na drugi dzień 
reprezentanci Ustronia odnieśli kolejne sukcesy, tym razem na Mi
strzostwach Makroregionu w Częstochowie. Ustrońskie tyczkarki 
dwa razy stawały na najwyższym stopniu podium. Wśród seniorek 
najlepsza była Patrycja Moskała (360 cm), a wśród juniorek 
młodszych Monika Cyganek (300 cm). W tej ostatniej kategorii 4. 
miejsce zajęła Karolina Gómiok (220 cm). W klasyfikacji juniorek 
2. miejsce przypadło Martynie Cyganek (380 cm). Znakomicie 
spisali się również chłopcy zajmując dwa pierwsze miejsca. Naj
lepszym juniorem młodszym okazał się Michał Kłoda (440 cm), 
o 10 centymetrów mniej skoczył Mateusz Nowak, zajmując 2. 
miejsce. W zawodach brała udział ograniczona liczba zawodni
ków. Kluby okroiły składy reprezentacji ze względu na wysokie

program TVP „Kawa czy herbata” zago
ści w Ustroniu. Od godz. 6 do 8 ze studia 
na rynku prowadzić go będą Paulina Chy
lewska i Radek Brzózka. Będzie sporo 
o atrakcjach naszego miasta, które przy
bliży rajdow y m istrz K ajetan K ajeta- 
nowicz. Telewidzowie odziedzą Leśny 
Park Niespodzianek, Równicę, Czantorię, 
plenery będą podziwiać z łąki u Jonka 
na K ępie.Co praw da atrakcje są  nam 
wszystkim znane, ale ciekawie będzie 
zobaczyć je  okiem telewizyjnej kamery.

koszty transportu. (MK)

-

KAWA
HERBATA W o u u u o U - O .  I f C u S i c u l c t

W poniedziałek 7 czerwca popularny M a  ń o J a j u o k e k

Zaprezentuje się też kilku znamienitych
ustroniaków. (ws)

Panie z Lipowca w „Kawie czy herbacie”. Fot. G. Winiarska
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UAKZMIO!
Harmonogram wycieczki uczniów klas drugich do Warszawy

w dniach 08-11.06.2010r.

Program wycieczki

I dzień (08.06)- wyjazd o godz. 500 sprzed budynku Gimnazjum, przejazd do 
Warszawy- taras widokowy na Okęciu, zwiedzanie Sejmu, zwiedzanie Muzeum 
Powstania Warszawskiego, przejazd na miejsce noclegu-zakwaterowanie, spacer po 
centrum Warszawy z opiekunami grup, dla uczniów zainteresowanych panorama 
Warszawy z Pałacu Kultury i Nauki, Muzeum Techniki, Muzeum Narodowe, Muzeum 
Wojska Polskiego(bilety wstępu opłacane we własnym zakresie), powrót na miejsce 
noclegu, samodzielne przygotowywanie kolacji.
II dzień (09.06.)- przygotowanie śniadania, spotkanie z przewodnikiem, zwiedzanie 
parku i pałacu Łazienkowskiego, przejazd „Aleją Ambasad", Grób Nieznanego 
Żołnierza, spacer po Starym Mieście, Zamek Królewski, przejazd Traktem Królewskim, 
obiadokolacja, dla uczniów zainteresowanych wyjście do kina (opłacane dodatkowo 
poza kosztami wycieczki) z opiekunami grup, pobyt w centrum handlowym „Złote 
Tarasy" również pod opieką wychowawców, przejazd metrem, powrót na nocleg.
III dzień (10.06.)- przygotowanie śniadania, spotkanie z przewodnikiem, 
zwiedzanie muzeum na Pawiaku, cmentarza powązkowskiego, grobu ks. Popiełuszki, 
parku i pałacu w Wilanowie, obiadokolacja, wyjście do Teatru Ateneum , powrót na 
nocleg.
IV dzień (11.06.)-przygotowanie śniadania i prowiantu na podróż, opuszczenie 
miejsca noclegu, zwiedzanie Telewizji S.A, powrót do domu, na trasie przerwa na 
posiłek opłacany indywidualnie przez uczestników wycieczki, planowany powrót do 
Ustronia godz. 20°°-2100.

GODZINA POMSTY W YBIJA,
ZA ZBRODNIE, MĘKĘ I KREW. 
DO BRONI! JEZUS, MARYJA! 
ŻOŁNIERSKI WOŁA MAS Z E W
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zwanego „M arsem sarm ackim ” . Portret powstał niedługo po 
świetnym zwycięstwie pod W iedniem . Król jako pogromca 
arm ii tureck iej został nazwany „obrońcą chrześcijaństw a” , 
a papież Innocenty XI chcia ł nawet wystawić jego pomnik 
w przedsionku bazyliki w atykańskiej.

K aro l S ch w e ik a rt
P ortret T a d e u f \a  K o łc iu f  \ k i ,  po 1802 
Muzeum Narodowe w W arszawie
Tadeusz K ościuszko był n ie  tylko w ybitnym  żołn ierzem , 
o czym przypom inają  m undur i szabla. Trzymany w lewej 
dłoni zwój wskazuje na jego zasługi jako inżyniera, widocz
ny zaś m edal je s t  odznaką am erykańsk iego  Towarzystwa 
Cyncynatów. Tadeusz Kościuszko za walkę o niepodległość 
Stanów Zjednoczonych oprócz odznaki otrzymał także awans 
na stopień generała. Również w późniejszych latach postę
pował zgodnie z dewizą stowarzyszenia: „W szystko zostawił 
d la  służby ojczyźnie” . W sławił się szczególnie jako dowód
ca powstania w 1794 roku, ostatniego zrywu mającego zapo
biec utracie niepodległości przez Polskę. Ciężko ranny w b i
twie pod. M aciejow icam i dostał się na dwa la ta  do niewoli 
rosyjskiej. Uwolniony przez cara  Pawła I nigdy nie powró
cił do ojczyzny, resztę życia spędził na em igracji w A nglii,

Am eryce i Szwajcarii. Odmówił w spółpracy najpierw  z Na
poleonem , potem  z carem  A leksandrem  I, którzy ch c ie li 
wciągnąć go do prowadzonej przez sieb ie  polityki.

GłffWd N iobe, kopia rzymska oryginału rzeźby greckiej 
z przełom u III i IV w. p .n .e ., popiersie z XVIII w.
Muzeum w Nieborowie i Arkadii
Z całej rzeźby oryginałem antycznym jest jedynie głowa, po
p iersie  zostało „doklejone” do niej w XVIII wieku. Trudno 
dziś prześledzić granicę między obiem a częściami. Z przodu 
przebiega ona pod szyją i wzdłuż brzegu szaty, z tyłu wyżej -  
na wysokości uszu, przy czym prawe ucho je s t zrekonstru

owane. Rzeźba została podarowana H elen ie  Radziwiłłowej 
przez carycę Katarzynę II i znalazła miejsce w pałacu w Nie
borowie. Pełna dram atycznej ekspresji głowa kobiety o roz
chylonych ustach stała się symbolem bólu matki po stracie 
dzieci. Sam a Radziwiłłowa w m łodym wieku s trac iła  dwie 
córki — Różę i Amelię. Do historii nieborowskiej Głowy Nio
be nowy rozdział został dopisany w 2005 roku, kiedy w Wil
li Kwintyliuszy na Via Appia Antica odnaleziono prawie dwu
metrową statuę Niobe, bez głowy i ramion. W 2007 roku po 
porównaniu owej statui z nieborowską głową okazało się, że 
obie części idealnie pasują do siebie.

&



r

NAJLEPSI
Marek Jaworski, Filip Robleski i Da

niel Długi reprezentowali Gimnazjum nr 
2 z Ustronia na turnieju wojewódzkim 
B ezpieczeństw a w Ruchu Drogowym. 
R eprezentow ali bardzo dobrze, gdyż 
turniej w ygrali i teraz będą startować 
w turnieju ogólnopolskim. Drużynę BRD 
w G-2 prowadzą Dorota Werszner-Krzywoń 
i Sławomir Krakowczyk, który po woje
wódzkim sukcesie powiedział:
- Trzy pierwsze zespoły w ubiegłym roku 
zajęły w tym roku trzy pierwsze miejsca. 
Tym razem jednak udało się nam pokonać 
faworyzowane Kroczyce i Kuźnię Ra
ciborską. Zdecydowanie wygraliśmy na 
torze przeszkód i to zdecydowało. Pierw
sze miejsce w województwie śląskim jest 
sukcesem, a zdobywamy ten tytuł po raz 
trzeci w historii gimnazjum.

Przed drużyna BRD z G-2 finał ogólno
polski w Poznaniu 10-12 czerwca, (ws) Na trasie toru przeszkód.
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WOLONTARIAT
Praca wolontariuszy w roku szkolnym 2009/2010 -podsumowanie.

Wolontariusze Gimnazjum nr2 w  Ustroniu pracowali przez cały rok szkolny w  Ośrodku Edukacyjno- 
Rehabilitacyjno-Wychowawczym w Ustroniu -Nierodzimiu. 24 uczniów pracowało w  dwóch grupach. Jedna 
grupka miała zajęcia z maluchami, a druga z dorosłą młodzieżą Ośrodka. Gimnazjaliści wnieśli do Ośrodka sporą 
dawkę humoru, dobrej zabawy i radości. Wychowacy z Nierodzimia zapewniają, że wspólnie spędzone chwile 
pozostają na długo w  sercach podopiecznych. Wspólne zajęcia dają wiele satysfakęj, zadowolenia i radości 
zarówno wychowankom Ośrodka, jak  i wolontariuszom.

Uczniowie zaprosili grupkę z Nierodzimia na wspólną dyskotekę walentynkową, która odbyła się w lutym w 
szkole. Natomiast grupa z Nierodzimia zaprosiła gimnazjalistów na wspólny kulig.

Wolontariusze mieli szansę na zmierzenie się z problemem niepełnosprawności psychicznej i fizycznej, a także 
naukę pokory wobec życia. Gimnazjaliści mieli również szansę na poznanie pracy osób zatrudnionych w Ośrodku 
(np. rehabilitanta, psychologa, logopedy).

Grupka wolontariuszy odwiedziła także Zakład Opiekuńczo-Leczniczy Sióstr Boromeuszek, gdzie 
przedstaiona została specyfika pracy w zakładzie oraz terapia zajęciowa z osobami starszymi i 
niepełnosprawnymi. _________

Z N & M U N T  Z . 0 T E R -

NAS1 STWENbTCM
Stypendyści G im naz jum  n r 2.

Gimnazjum nr2 umożliwia nie ty lko  zdobywanie wiedzy, ale zachęca uczniów do brania udziału w 

różnych konkursach, olimpiadach, zdawaniu certyfikatów  międzynarodowych DELF i FCE. Te 

dodatkowe osiągnięcia oraz wysoka średnia ocen umożliwiają zdobywanie różnego rodzaju 

stypendiów- najczęściej finansowych lub wyjazdowych.

Do te j pory pięciu uczniów otrzym ało stypendia różnych instytucji. Maria Marcol była 

gimnazjalistką, która wyjechała na 2 miesiące do Stanów Zjednoczonych w klasie II, by szkolić język 

oraz zapoznać się z kulturą USA. Również je j koleżanka- Karolina Jaworska otrzymała .stypendium 

HMC wydawane w  Polsce przez Krajowe Forum Oświaty Niepublicznej, które umożliw iło roczną 

edukację w Wielkiej Brytanii. Finansowe stypendium otrzymała Daria Jaworska ufundowane przez 

Dzieło Nowego Tysiąclecia oraz Żaneta Hulbój w  ramach organizacji „Światło Nadziei". Kolejnym 

uczniem korzystającym ze wsparcia finansowego przyznawanego przez Starostę Cieszyńskiego w 

ramach programu Kapitał Ludzki był Przemek P yte l. Uczeń obecnej klasy I -  Zygmunt Loter 
również otrzymał to stypendium, wykazał się nie tylko bardzo dobrymi wynikami w nauce, ale 

również uzyskał wysoki wynik w  matematycznym konkursie „ Kangur",, konkursie religijnym 

„Pingwin", jest laureatem „ Jana" oraz „Jonasza".
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Absolwenci 2010

Klasa 3 A

1. Banasiak Mateusz
2. Chwastek Kamil
3. Cielepak Patryk
4. Długi Daniel
5. Gluza Artur
6. Hławiczka Jakub
7. Jaworski Marek
8. Kołodziejczyk Bartosz
9. Kopyciok Julia
10. Kosińska Marta
11. Kossakowska Agnieszka
12. Kostka Jakub
13. Kurpios Magdalena
14. Lederer Patryk
15. Libera Agata
16. Luber Bartłomiej
17. Michalik Tomasz
18. Pacuła Krzysztof
19. Robleski Jakub
20. Sabela Katarzyna
21. Tulec Karolina
22. Wisełka Sebastian
23. Żdan Mateusz
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Klasa 3 B

1.
2.
3.
4.
5.
6 .
7.
8.
9.
10. 
11. 
12.

13.
14.
15.
16. 
17.
18.
19.
20. 
21. 

22.
23.
24.
25.
26.

Banaś Klaudia 
Błahut Justyna 
Błahut Marta 
Bolesta Piotr 
Cieńciała Małgorzata 
Cieślar Joanna 
Gruszczyk Bartosz 
Haratyk Ireneu 
Hojdysz Dżesika 
Hołowko Jagoda 
Jędrzejczyk Filip 
Kania Konrad 
Kawulok Anna 
Łabudek Mateusz 
Nowak Mateusz 
Pieknik Sławomir 
Pilch Dominika 
Pindor Klaudia 
Pyra Jacek 
Skrzypczak Dominika 
Słowik Grzegorz 
Stec Paweł 
Szafarz Kamil 
Szarzeć Kinga 
Tesarczyk Agata 
Wojtacha Daria



Klasa 3 C

1. Cieślar Magdalena
2. Gajdacz Rafał
3. Glajc Natalia
4. Goryczka Sebastian
5. Górecki Piotr
6. Górniok Michał
7. Janik Leokadia
8. Krzok Elwira
9. Kugiejko Michał
10. Kukla Monika
11. Małysz Agnieszka
12. Miech Dorota
13. Molek Aneta
14. Pagieła Anna
15. Partyka Agata
16. Pilch Łukasz
17. Pilch Mateusz
18. Płonka Sebastian
19. Procner Józef
20. Siemienik Dawid
21. Siemienik Rafał
22. Surowiec Mateusz
23. Szalbot Kacper
24. Szostak Agnieszka
25. Tomiczek Anna
26. Wisełka Anna

Z l ot a  A hsolNket



Klasa 3 D

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8 .

9.
10. 
11. 
12.
13.
14.
15.
16.
17.
18.
19.
20.
21.
22.

Blaut Nina 
Bojar
Chrapek Jerzy 
Gumy Justyna 
Grzesiak Elrzbieta 
Hync Paweł 
Herman Kataźyna 
Jankowska Natalia 
Jaworska Natalia 
Jaworski Alo 
Kaszmarczyk Lucyna 
Kamienioź Mateusz 
Karch Agnieszka 
Kłusko Dorota 
Marszałek Mateórz 
Mojeścik Kamij 
niemiec patryk 
Plinta Barbara 
Flaszka Grzegorz 
Rozmós Anna 
Sikorka Artur 
Stożek Justyna
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Klasa 1 A
Wychowawca -  Aleksandra Glajcar

Grupa frankofońska

1. Cholewa Patryk

2. Dudys Michał

3. Gala Marcin

4. Górka Jakub

5. Karchut Wojciech

6. Kłoda Magdalena

7. Krysta Mateusz

8. Maciejczek Dżesika

9. Orawska Katarzyna

10. Palutkiewicz Wiktoria

11. Puchała Dagmara

12. Rymaszewska Agata

13. Szurman Marcelina

Grupa z rozszerzonym językiem niemieckim

14. Kolarczyk Kamil

15. Kupis Artur

16. Kurpios Konrad

17. Kuśnierz Patrycja

18. Labzik Dominik

19. Machaj Natalia

20. Pindor Szymon

21. Rutowicz Piotr 

22.Szulik Yictoria 

23.Żlik Dagmara



Klasa IB
Wychowawca -  Barbara Gómiok

1. Adamek Ewelina

2. Cielewicz Konrad

3. Cienciała Kesja

4. Cieślar Adam

5. Dybczyński Piotr

6. Janoszek Piotr

7. Kluż Regina

8. Legierski Szymon

9. Matuszek Mateusz

10. Popek Cezary

11. Puchała Igor

12. Puczek Adam

13. Roman Jakub

14. Skark Grzegorz

15. Słowik Patryk

16. Śliwka Magdalena

17. Szlejter Aleksandra

18. Sztwiertnia Daria

19. Wądolny Filip

20. Żyła Martyna

21. Moździara Monika

Klasa 1 C
Wychowawca -  Helena Cebo

1. Chwastek Witold

2. Fuchs Monika

3. Henc Marlena

4. Holeksa Miriam

5. Hombek Magdalena

6. Johna Bartosz

7. Johna Kamil

8. Jończyk Sara

9. Kamieniorz Jakub

10. Knoppek Agata

11. Lederer Paulina

12. Malina Justyna

13. Małysz Krzysztof

14. Płonka Dariusz

15. Siemienik Daniel

16. Skrzyński Grzegorz

17. Szarzeć Marta

18. Szczotko Krzysztof

19. Wojtyła Dawid

20. Wróbel Piotr

Klasa 1 D
Wychowawca -  Monika Rzeszótko

1. Galanty Dominika

2. Grzechacz Dominik

3. Henc Marlena

4. Janik Edyta

5. Kłapsia Grzegorz

6. Kral Julia

7. Lipowczan Klaudia

8. Uczeń

9. Niemczyk Łukasz

10. Olszowy Wojciech

11. Uczeń

12. Polok Patrycja

13. Uczeń

14. Rucka Monika

15. Uczeń

16. Tyrna Adrian

17. Wrześniewski Artur

18. Żwak Martyna
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• ROZPOCZĘCIE ROKU SZKOLNEGO -  IMPERIUM KONTRATAKUJE

• KLASÓWKA -  MROCZNE WIDMO

• WAGARY -  UCIECZKA Z ALCATRAZ

• ZEBRANIE RODZICÓW -  TRZĘSIENIE ZIEMI

• ŚCIĄGA -  SZANSA NA SUKCES

• BIBLIOTEKA -  TYLKO DLA ORŁÓW

• GRONO PEDAGOGICZNE -  W TAJNEJ SŁUŻBIE JEJ KRÓLEWSKIEJ 
MOŚCI

• LEKCJE MUZYKI -  ŚPIEWAĆ KAŻDY MOŻE, ALE NIE KAŻDY MUSI 
TEGO SŁUCHAĆ

• EGZAMIN GIMNAZJALNY -  SĄD OSTATECZNY
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Na pierwszym planie tytułowa Julia, czyli Anna Maria Moś. Fot. M. Niemiec

MYŚLĄ 0  ZAWODOSTWIE
W piątek uczniowie gimnazjów i Ze

społu Szkół Ponadgimnazjalnych zamiast 
na lekcjach siedzieli w sali widowiskowej 
M iejskiego Domu Kultury „Prażaków- 
ka”. Już samo wyjście ze szkoły było dla 
niektórych miłą odmianą, ale taką okazał 
się też spektakl pt.: „Chciałam być Julią”, 
inspirowany Shakespeare'm. Można się 
pokusić o stwierdzenie, że młodzież po 
raz pierwszy obejrzała sztukę, pokazaną 
im nie w celach edukacyjnych czy wycho
wawczych, a jedynie dla rozrywki. Musical 
stworzyli i wystawili uczniowie szkół 
średnich, uczęszczający na zajęcia Teatru 
Muzycznego „Protalent” w Bielsku-Białej. 
Opowiedzieli oni o życiu współczesnego 
gimnazjalisty, licealisty. Jego problemach 
rodzinnych i szkolnych, poszukiwaniu dro
gi, ambicjach, pasjach, relacjach z rówie
śnikami. Opowiedzieli tańcząc i śpiewając 
w różnych konwencjach muzycznych,

odzwierciedlających gusta młodzieży. To 
było nowoczesne, dynamiczne, ciekawe 
i profesjonalnie przygotowane.

Nic dziwnego, skoro młodzi artyści 
traktują aktorstwo na poważnie. M ają 
na swoim koncie duże spektakle, m.in.: 
„Królową śniegu”, „Calineczkę”, „Małą 
księżniczkę”.
- Jesteśmy amatorami, ale przygotowują 
nas profesjonaliści -  mówi Anna Maria 
Moś, grająca Julię. -  Dużo pracujemy, więc 
poziom jest coraz wyższy.

Grająca jedną z głównych ról Karolina 
Gacek powiedziała, że próby odbywają 
się trzy razy w tygodniu i trwają około 
czterech godzin.
- Szkolimy głos i technikę. Niektórzy przy
gotowują się do konkursów recytatorskich 
albo egzaminów do szkół teatralnych -  tłu
maczy K. Gacek. - Na co dzień uczymy się 
w bielskich szkołach średnich.

- Atmosfera w zespole je st wspaniała, 
tworzymy zgraną grupę i jesteśmy przyja
ciółmi nie tylko na zajęciach, ale też poza 
teatrem. Rozpoczęliśmy już piąty sezon, 
a liczba kandydatów na castingach świad
czy o jego rosnącej popularności -  mówi 
Joanna Bojczuk.
- Na castingi we wrześniu przychodzi 
około dwustu osób. Na początku jest duża 
selekcjach, a kolejna po pierwszych zaję
ciach. Zostajątylko najlepsi, około dziesięć 
osób -  dodaje Flip Chabowski.

Teatr ma drugi zespół w Katowicach, 
w sumie liczy 70 osób. Wśród członków 
jest też Paweł Pobożny, który powiedział:
- Jesteśmy uczniami, a mimo iż jest zwykły 
dzień szkoły, jesteśmy w Ustroniu. Udaje 
nam się godzić szkołę z teatrem dzięki 
dobrej organizacji i trochę wyrozumiałości 
nauczycieli. Nie trzeba się wykazywać 
dobrymi stopniami, żeby grać, ale więk
szość z nas to ludzie ambitni, więc zależy 
im na nauce.

Na pytanie, czy też tak „gwiazdorzą” 
w szkołach jak pokazali w spektaklu, mło
dzi aktorzy chórem odpowiedzieli: „Nie”. 
Tu jednak wtrąciła się twórczyni i prezes 
Stowarzyszenia na Rzecz Wspierania Ta
lentu Dzieci i Młodzieży „Protalent”, pro
wadzącego Teatr Muzyczny, Aleksandra 
Mrzyk-Sylwestrzak, autorka scenariusza, 
tekstów piosenek, reżyserka, aktorka:
- G w iazdorzą, gw iazdorzą, to elita 
w szkołach. Na pewno są rozpoznawalni 
i częściej znani z imienia ze spektaklu niż 
z własnego. Ale ciężko zapracowali sobie 
na to. Kiedy przychodzili mieli tylko po
czucie rytmu, zdolności wokalne, taneczne, 
a teraz czują się na scenie jak u siebie. Oso
by grające główne role, poważnie myślą 
o zawodowstwie. Być może usłyszymy 
o nich za kilka lat.

Gdyby ktoś z publiczności planował 
karierę aktorską, to A. Mrzyk-Sylwestrzak 
radzi znaleźć kogoś, kto poprowadzi i in
tensywnie pracować. Do szkoły teatralnej 
trzeba przygotować 20 tekstów. W jej te
atrze przyszli aktorzy ćwiczą na zajęciach, 
a dodatkowo wykupują lekcje prywatne. Za 
naukę śpiewu płacą 50 złotych, a aktorstwa 
40 zł. M onika Niemiec

Rodzimy Camp Rock młodzież oglądała z zainteresowaniem.
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USTRONIANKI W FINALE
Disney Channel ogłosiło listę ośmiu wykonawców, którzy przeszli do 

finału w telewizyjnym konkursie talentów „My Camp Rock”. Te obiecują
ce młode gwiazdy w wieku 12-16 lat pokonały ponad setkę innych dzieci 
z całego kraju, aby znaleźć się w finale i wyjechać na tygodniowy obóz mu
zyczny. Teraz muszą dać z siebie wszystko, by zapewnić sobie uczestnictwo 
w Wielkim Finale i w ten sposób zyskać szansę na zwycięstwo w „My Camp 
Rock”. Zwycięzca konkursu otrzyma wspaniałą nagrodę -  możliwość na
grania własnego coveru piosenki z filmu „Camp Rock2: Wielki Finał” oraz 
wystąpienia w teledysku, który zostanie wyemitowany na Disney Channel 
przy okazji premiery filmu.

Wśród ośmiu finalistów znalazły się trzy 
dziewczęta z Ustronia. Oliwia Kocyan, 13 
lat, Katarzyna Pilch, 13 lat i Marta Sza
rzeć, 13 lat, wszystkie należą do zespołu 
„Mamela Band”.
Dziewczyny, znalazłyście się w finale 
telewizyjnego konkursu talentów „My 
C am p R ock” , m ogliśm y podziw iać 
wasze przygody na Disney Channel po
wiedzcie, ja k  to się wszystko zaczęło? 
M arta: Od dawna jesteśmy najlepszymi 
przyjaciółkami. Uwielbiamy śpiewać, 
tańczyć i właśnie dlatego postanowiłyśmy 
założyć zespół „Mamela band”
Oliwia: No tak, Marta ma rację, ale trzeba 
dodać, że uwielbiamy też występować na 
scenie przed publicznością.
Takie castingi to pewnie duże emocje 
i trochę stresu, jak  sobie z tym radzi
łyście?
Kasia: Na początku podchodziłyśmy do 
tego na luzie ale każdy następny casting 
wywoływał coraz większe emocje. Gdy 
przechodziłyśmy do następnych etapów 
płakałyśmy ze szczęścia.
Oliwia: To że byłyśmy razem bardzo nam 
pomagało na scenie.
Od kiedy istnieje wasz zespół?
M arta: Nasz zespół powstał około rok 
temu. Gdy go zakładałyśmy nie myślały
śmy o tak poważnych planach.

A jak  na wasze sukcesy reagowali przy
jaciele i znajomi ze szkoły?
Kasia: To wszystko działo się w wakacje 
więc nie miałyśmy zbyt dużo czasu aby 
opowiadać o wszystkim znajomym. 
Oliwia: Na szczęście byłyśmy razem i mia
łyśmy z kim dzielić się naszym sukcesem. 
J a k  dow iedziałyście się o konkursie  
talentów Disney Channel „M y Cam p 
Rock” ? Gdzie miałyści swoje pierwsze 
przesłuchanie?
M arta: O castingu dowiedziałyśmy się 
od Kasi która znalazła informacje w In
ternecie .
K asia: Na pierwsze przesłuchanie po
jechałyśmy do Krakowa razem z naszą 
nauczycielką śpiewu A leksandrą Pru- 
szydło.
Co zainspirowało was do wzięcia udzia
łu w telewizyjnym konkursie talentów 
„M y Cam p Rock”?
Oliwia: Naszą inspiracją był film „Camp 
Rock” . Zawsze gdy go oglądałyśmy ma
rzyłyśmy o tym by znaleźć się na takim 
obozie. W te wakacje spełniły się nasze 
marzenia.
Czy cieszyłyście się, że znalazłaś się 
w finale konkursu „M y C am p Rock” ? 
M arta: Gdy Adam Sztaba wyczytał na
zwę naszego zespołu nie mogłyśmy uwie
rzyć. Skakałyśmy z radości zastanawiając

się co wydarzy się dalej w naszym życiu. 
Jacy byli jurorzy, czy byli wymagają
cy?
K asia: Na pewno byli wymagający są 
przecież profesjonalistami. Ale byli też 
bardzo sympatyczni i wspierali każdego 
z nas.
Jak  wspominacie tygodniowy obóz „My 
Cam p Rock”?
O liw ia: To była największa przygoda 
naszego życia. Fajny sposób połączenia 
zabawy i nauki aktorstwa, choreografii 
i śpiewu.
M arta: Czułyśmy się jak bohaterki filmu 
„Camp Rock”.
Czy to prawda, że udało wam się poznać 
wiele znanych osób?
Kasia: Tak. Wszystkie te spotkania były 
niespodziankami. Od gwiazd które po
znałyśmy mogłyśmy się wiele nauczyć 
np. Piotr Kupicha powiedział nam, że 
w zespole są  potrzebne dobre kłótnie, 
Ania Wyszkoni zdradziła nam tajemni
ce co zrobić gdy zapomnimy tekstu, a 
Łukasz Zagrobelny uczył nas spokoju 
na scenie.
Dotarłyście bardzo wysoko, czy pora
dziłybyście dzieciakom, które kochają 
śpiew udział w takich konkursach?
Dzieciaki bierzcie się do roboty, bo trzeba 
spełniać swoje marzenia.
Czego nauczyłyście  się dzięk i „M y 
C am p Rock” , co zyskałyście ?
Oliwia: Dostałyśmy wiele cennych rad od 
naszych nauczycieli
Kasia: Przykładowo Mateusz Damięcki 
był najbardziej szalonym nauczycielem 
na całej ziemi i uczył nas aktorstwa, pani 
Agnieszka Hekierd pomagała nam roz
wiązać wszystkie problemy związane ze 
śpiewem, a pani Marzena Worotnik zawsze 
tryskała dobrym humorem.
M arta: Dzięki „My Camp Rock” mamy 
więcej pewności siebie, obyłyśmy się ze 
sceną i poznałyśmy wspaniałych ludzi. 
Jakie są wasze plany na przyszłość? Czy 
chciałybyście zawodowo zajmować się 
śpiewem?
Oliwia: Ja chciałabym zostać tancerką 
i podróżować po całym świecie.
M arta: Ja za to chciałabym zostać profe
sjonalną piosenkarką i śpiewać dla tysięcy 
fanów.
Kasia: A moim marzeniem jest zostać 
Garfieldem, kotem z tupetem... A tak na
prawdę to myślę o zostaniu aktorką. 
Razem: Ale oczywiście myślimy o na
szym zespole i wspólnej pracy.

Ola B iardzka
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'lanetarium dysponuje ekranem sferycznym o średnicy 9 metrów, trzydziestoma dwoma 
uchomymi fotelami oraz urządzeniami imitującymi wiatr. Projekcje wyświetlane na sferycznym 
kranie zachęcają do poznania astronomicznych ciekawostek. Widzowie, podczas seansu, mają 
aożliwość przeniesienia się w czasie, obejrzenia Ziemi sprzed 65 tysięcy lat, mogą poznać 
rzyczyny wyginięcia dinozaurów, roślin, erupcji wulkanów, zobaczyć Układ Słoneczny w 
rzestrzeni kosmicznej. Odchylane we wszystkich kierunkach fotele i efekt uczucia wiatru, 
otęgują doznania widza, który czuje się świadkiem przedstawianych zjawisk i wydarzeń.

W RLOEE „Leśnik” znajduje się w sumie pięć sal ze stałymi ekspozycjami.
Po salach tych oprowadzają leśnicy, którzy zostali przygotowani do pracy z każdą grupą wiekową - 
od przedszkola po uniwersytet trzeciego wieku. Od naszych leśników dowiecie się Państwo wielu 
ciekawych informacji o regionie, o lesie i pracy w lesie, o leśnych zwierzętach i roślinach.

<Ku
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Z okazji obchodów związanych z  (Dniem Niepodległości uczniowie klasy 3 0 przygotowali projekt 
społeczno - obywatelski oraz badawczy. Jego celem było zwrócenie uwagi uczniów urodzonych i 
wychowanych ju ż  w  -wolnym kraju na zagadnienie niepodległości (Polski w  pierwszej dekadzie XXI wiekp. 
WybraCi go sami uczniowie, którzy po dokładnym przestudiowaniu podstawy programowej z  języka 
polskiego oraz historii uznali, że ten zakres wiedzy chcieliby bardziej usystematyzować pod kątem 
historycznym oraz wzbogacić o teksty kabury i literatury polskiej spoza programu.

j t

Projekt p o d  opieką nauczycielki język a  polskiego S ylw ii K o zie łp rzyg o to w a li: Adrianna Jfojdysz, Karolina 
Stojda, M ałgorzata goryczką, Sabina W ojtas, Aleksandra M alina, (Dominiką Kjikuczka, (Rpbert Troszok, 
Zygm unt L oteroraz K jaudia (FicekjAnna M adura z  k f  H I®
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1_3 stycznia 2 0 11 r. w MDK „Prażaków- 
ka” odbyłśłęjużpo raz trzeci Koncert Ko
lęd w Języku Francuskim organizowany 
przez Gimnazjum nr 2 w Ustroniu, Gim
nazjum nr 2 w Skoczowie oraz II LO im. 
M. Kopernika w Cieszynie. Koncert pro
wadził podobnie jak w latach poprzednich 
Axel Louvrier - lektor klas frankofońskich 
z Delegatury Rządów Wspólnoty Fran
cuskiej Belgii, Regionu Walonii i Komisji 
Wspólnotowej Francuskiej, a towarzyszyła 
mu uczennica LO im. M. K opernika 
w Cieszynie - Ewelina Przybyło. Na scenie 
wystąpiło 200 uczniów klas frankofońskich 
z 12 szkół województwa śląskiego. Byli to 
uczniowie szkół podstawowych, gimna
zjów oraz liceów. Reprezentowali szkoły 
z B ielska-B iałej, Bestwinki, Świnnej, 
Skoczowa, Cieszyna, Zebrzydowic, Ra
dlina, Mysłowic, a nawet z Częstochowy. 
Na widowni zasiedli przedstawiciele lo
kalnych władz, dyrektorzy szkół, nau
czyciele, uczniowie, rodzice, dziadkowie 
oraz sympatycy kultury i języka francus

kiego. Atrakcją tegorocznego koncertu 
był występ wspaniałej sopranistki 01ivii 
Ohl-Szulik -  mieszkanki naszego regionu. 
Zaśpiewała dwie kolędy: „Cicha noc” oraz 
„Miasteczko małe Betlejem”.

Koncertjest inicjatywą wpisaną w dzia
łania nauczycieli języka francuskiego 
realizujących program „Klasy Frankofoń- 
skie na S ląsku”. Ma na celu popularyzację 
nauki języka francuskiego w szkołach 
województwa śląskiego, stwarza ponadto 
okazję do wzmocnienia współpracy mię
dzy nauczycielami języka francuskiego 
w regionie oraz do nawiązania kontaktów 
uczniów z różnych typów szkół. Pozwala 
on także zwiększyć motywację uczniów do 
nauki języka francuskiego i zdobywania 
wiedzy o kulturze krajów francuskojęzycz
nych w niekonwencjonalny sposób.

Koncert mógł odbyć się dzięki wsparciu 
Rady Rodziców przy Gim nazjum  nr 2 
w Ustroniu, Piekarni Bethlehem oraz Szko
le Języków Obcych „Get Better” w Ustro
niu. Joanna Iskrzycka-Marianek

CONCERT DE 
CHANTS DE NOEL



15 stycznia w Domu Kultury „Praża- 
kówka” odbył się coroczny „bal dwó
je k ” .W śród zaproszonych gości byli: 
-  burmistrz Ireneusz Szarzeć z małżonką, 
wiceprzewodnicząca Rady M iasta M a
rzanna Szczotka z małżonkiem. Oprawę 
muzyczną balu zapewnił zespół Janusza 
Śliwki. Na stołach królowały wykwint
ne dania przygotowane przez rodziców 
i pracowników stołówki pod kierunkiem 
szefa kuchni SP2 Krystiana Bukowczana 
i Renaty Lubińskiej. Daniem głównym 
był schab nadziew any po królew sku. 
Był też „szwedzki stół” pełen różnego 
rodzaju sałatek, wytrawnych mięs pie
czonych i smażonych, różnego rodzaju 
zimnych zakąsek i innych smakowitości. 
Ok. godz. 24.00 można było zjeść wspa

niałe golonko i inne dania regionalne. 
Wszystkie dotychczasowe bale cieszyły 
się dużym zainteresowaniem. Również 
w tym roku brali w nim udział ludzie
0 wielkich sercach, czego dowodem była 
licytacja, na której „pod młotek” poszły 
m .in. obraz Bogusława Heczki, torty, 
niespodzianki do SPA, marmurowe deski, 
wycieczki do Wiednia i Pragi.

Dyrekcja SP2 i G2 składają serdeczne 
podziękow ania Radzie Rodziców SP2
1 G2 a w szczególności Beacie Kubali 
i Marcinowi Janikowi, rodzicom pracują
cym przy organizacji balu oraz sponsorom: 
Państwu: Kaniom,Hojdyszom, Langha- 
merom,Waliczkom, Kieconiom, Szelom, 
Kabulom,Waszkom, Ledom, Pilchom, Li- 
browskim, Czudkom, A. Król, R. Heczko,

M. Ś liw ce,oraz firm om : U stronianka, 
Mokate, FU „Dajuka”, „Beskid-Frut2”, 
G aleria na Gojach, K w iaciarnia „Sto
krotka”, Artchem, MIR-MAX, Smakosz, 
Nadleśnictwo, KL Czantoria, ZPUH „Młyn 
na sypaniu”, Pracownia KAMENA, Księ
garnia Jack, Pralnia PRALUX, Husar, 
Mea Travel, PZU, Inter Risk, Mleczdar 
Skoczów, Kowala, N artow isko, INŻ.- 
BUD, Leśny Park Niespodzianek, Pie
karnia „Betlejem” , PSS Społem, Śtacja 
Paliw Kowalczyk-Petrol, Figle Migle, 
Elem els Planet, skład budow alny GS 
„SCh”, Wodociągi Ziemi Cieszyńskiej, 
Kosta, PPHU K.Chwastek, PW. ATEX, 
DOMINO, VIKA s.c., PH „POL-DOM”, 
AUTO-GUM, Elektronika pojazdowa^S. 
Macura, Hurtowniom: Błażej, Macura, 
Kamieniorz, Hotelom: Poniwiec, Diament, 
Wilga, Gołębiewski. Salonom fryzjer
skim: Helena, MIX STYL, K-Asia, Ta
mara, AS, IZABELA, EVOLUTION.Sa- 
lonom Kosmetycznym: INFINIUM, Kati, 
M. Szuba, B. Molek, Gabinet masażu: MO- 
NISS. Restauracjom i cukierniom: Wrzos, 
Miki, Delicje, Na Blejchu, Janeczka, pie- 
rogamia „U Aniołow”, Pizzeria „Capri”, 
Aptece „Pod N ajadą” , Drogerii Alicja, 
Meble „U M ichała” , Studio fotografii: 
FOTOLAND, Warsztaty szkolne ZSP.

Tegoroczny bal trwał prawie do 4 rano. 
Jak zwykle była świetna atmosfera, wspa
niała muzyka i wyśmienita kuchnia. Całko
wity dochód z balu zostanie przeznaczony 
na potrzeby uczniów.

D yrekcje SP2 i G2

BAL DW ÓJEK
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Dawno koncert w Miejskim Domu Kultury „Prażakówka 
nie zebrał tylu pochlebnych, a czasem wręcz entuzjastycznych 
ocen. Wydawać by się mogło, że będą to wspominki członków 
szkolnego zespołu, tymczasem mogliśmy podziwiać młodych

wykonawców, którzy podobny program 
mogliby zaprezentować nie tylko na lo
kalnej scenie.

Koncert rozpoczęła Gama 2 w obecnym składzie.

- Potraktowaliśmy ten koncert jako spotkanie - mówi Janusz 
Śliwka prowadzący zespół Gama 2. - Zaśpiewało kilkunastu 
gamowiczów wraz z sekcją akompaniującą składającą się, poza 
jednym wyjątkiem, również z samych gamowiczów.

18 lutego odbył się jubileuszowy koncert 
zespołu Gama 2 z Gimnazjum nr 2 z okazji 
dziesięciolecia istnienia. Rozpoczął zespół 
w obecnym składzie, a następnie dyrektor
ka G-2 Iwona Werpachowska witała gości, 
a wśród nich: starostę Czesława Gluzę, 
burmistrza Ireneusza Śzarca, przewodni
czącego Rady Miasta Stanisława Malinę, 
wiceprzewodnicząca RM Marzenę Szczot
kę, proboszcza parafii rzymskokatolickiej 
pw. św. Klemensa ks. Antoniego Sapotę, 
proboszcza parafii ew angelicko-augs
burskiej ap. Jakuba Starszego ks. Piotra 
Wowrego, radnych, naczelnik Wydziału 
Kultury UM Danutę Koenig, prezes ZNP 
Ewę Lankocz, kierowniczkę JOPO Bożenę 
Dziendziel, dyrektorów i grono pedago
giczne placówek oświatowych.

Następnie scenę opanowali byli człon
kowie zespołu Gama 2. Przede wszystkim 
w ystępowano solowo, a prezentowano 
całą paletę utworów, od rocka po Grannde 
Valse Brillante. Koncert prowadzili zza 
lady zaimprowizowanego baru Barbara 
K ossakow ska i Adam Naw rocki, a na 
scenie-kaw iarni siedzieli wykonawcy. 
Prowadzący rów nież śpiewali solowo, 
a poza nimi: M aria G órniok, Patrycja 
i Karolina Francuz, Justyna Gazda grająca 
także na skrzypcach, Katarzyna Kosturek, 
Sylwia Cieślar, Aleksandra Stefka, Maria 
Kiecoń, Katarzyna Siwiec, Jadwiga Kłapa 
akompaniując sobie na fortepianie i grając 
na saksofonie, Mirosława Smrek, Wojciech 
Misiuga grający także na gitarze basowej. 
Poza już wymienionymi zespół muzyczny 
tworzyli: Patryk Sobek -  gitara basowa, 
kontrabas, Mateusz Greń -  perkusja, Adam 
Donczew - gitara, Piotr Ferfecki — syn
tezator, pianino, Kuba Gazda -  trąbka, 
Gabriela Białek -  flet, Magdalena Kuźnik 
-  dajambe, perkusja, Kinga Szarzeć -  wio
lonczela, Aleksandra Tulec -  wiolonczela, 
Aleksandra Malina -  skrzypce, Dariusz 
Kamiński -  perkusja.



Szczególnie serdecznie I. Werpachow- 
ska witała M arię Kaczmarzyk, a to ze 
względu na jej udział w powstaniu zespołu 
witała też wszystkich dotychczasowych 
członków zespołu i ich rodziny.

s ' ’ w\
- Pamiętam dokładnie jak powstał zespół 
Gama 2 -  mówiła I. Werpachowska. -  Ów
czesna dyrektor Gimnazjum nr 2 Marysia 
Kaczmarzyk pewnego dnia stwierdziła, że 
jej się marzy zespół szkolny i marzy, by po
prowadził go Janusz Śliwka. Okazałam się 
człowiekiem małej wiary i powiedziałam 
dyrektorce, że to jest niewykonalne. U ży -r 
łam różnych argumentów, a przede wszyst
kim tego, że nie jesteśmy w stanie ściągnąć 
pana Janusza do szkoły, która ma zaledwie 
rok i rozstrojone pianino. Mówiłam, że się '' 
ośmieszymy. Nie minęły trzy tygodnie, 
a przychodzi dyrektor Kaczmarzyk i mówi: 
„Ajednak się zgodził!” Faktycznie wtedy 
powstał zespół, a był to rok 2000. Próby 
rozpoczęto w 2001 r. Zastanawiałam się, 
na czym polega fenomen zespołu? Co roku ■ 
zmienia się skład, a poziom jest coraz wyż
szy. Fenomen polega na tym, że pan Janusz 
traktuje ten zespół bardzo poważnie. Nig
dy nie zgodzi się na to, by potraktować 
ich lekceważąco, prezentować utwór na 
scenie, gdy jest niedopracowany. Ucznio
wie zaczęli to doceniać. Pan Janusz poza 
tym z niezw ykłą życzliw ością traktuje

członków zespołu. Dziewczyny czasem 
nawet mówią, że jest jak drugi tata.
I Werpachowska mówiła też o dokona
niach i sukcesach zespołu, a jest ich niema
ło. Najważniejszy to seryjne zajmowanie 
pierw szego m iejsca w W ojewódzkim  
Konkursie Artystycznym Zespołów Szkol
nych. Zespół nagrał płytę z kolędami i p a - 
storałkami, uczestniczy w wielu przeglą-. 
dach i koncertach, reprezentował Ustroń 
w m iastach partnerskich, koncertow ał 
na rynku, śpiewa dla stowarzyszeń oraz 
w szkole na prawie wszystkich imprezach, 
obowiązkowo na zakończeniu roku.

Jak już wspomniałem koncert został 
bardzo dobrze przyjęty przez publiczność. 
Swego zachwytu nie krył starosta Czesław 
Gluza, który składając gratulacje powie
dział m.in.:
- To był wspaniały wieczór. Jeżeli tak 
obchodzicie swoje dziesięciolecie, to co 
będzie na dwudziestolecie? Chyba jeszcze 
wspanialszy koncert, o ile to możliwe. 
Młodym wykonawcom, pięknym i uta
lentowanym , chciałbym  pogratulować 
czegoś, co dziś tak rzadko się spotyka
- ogromnej wrażliwości i wielkiej kultury 
słowa. Wykonywaliście utwory z najwyż
szej półki pod w zględem  muzycznym 
i literackim. Zrobiliście to przepięknie.

Burm istrz I. Szarzeć ufundow ał dla 
gamowiczów wspaniały tort.
- Gdy pani dyrektor mówiła, że na począł™,, 
ku było tylko rozstrojone pianino nasunęła 
mi się analogia. W Ameryce na początku' 
też były same rozstrojone pianina, a jaka 
potęga powstała -  mówił I. Szarzeć.

S. Malina wspominał, a raczej przypo
minał, że grał w szkole w jednym  zespole 

j  z J. Śliwką, przy czym z niejaką zazdrością 
| zauważył, że to przy Januszu zawsze był 

krąg dziewczyn śpiewających w różnych 
zespołach. Tak jest do dziś.
- Wszyscy członkowie Gamy 2 i my wszy
scy? jesteśmy Januszu bardzo szczęśliwi, 
że jesteś z nami, uczniowie, że spotkali na 
swojej drodze takiego pana od śpiewu, ta
kiego nauczyciela przez wielkie N. Czapki

z głów '1- mówiła ;DF Ko ^.atulacje 
złożyła też dyrektorktuPrażakówki Bar
bara Nawrotek-Żmijewskaoraz delegacja 
Estrady. Ludowej „CzUfftoria” .

Poza wspaniałym tortem, były kwiat” , 
specjalne statuetki dla prowadzący ; 
i członków zespołu.Wszyscy podkreślali'* 
wysoki poziom koncertu i zasługi J. Śliw
ki, który o pracy z Gamą 2 mówi:
- Proponuję gim nazjalistom  repertuar 
w 90% im obcy. O dziwo szybko łapią, 
a co jeszcze dziwniejsze, im się to podoba. 
To nie są powielane aranżacje z lat 60. czy 
70. Aranżuję dla naszych potrzeb, na nasz 
skład zespołu akompaniującego. Dość 
sporo czasu zajmuje mi wyszukiwanie 
utworów, by nie były bardzo popularne, 
,£>o często m ają małą wartość artystyczną. 
"Ważne jest kształcenie, ale utwory oiuszę 
wybierać również tak, by zespół mógł się 
pokazać, zaśpiewać na głosy.

Ot, recepta na sukces. Wojsław Stichta
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Na torze przeszkód. Fot. W. Suchta

G-2 WALCZY DALEJ
2 kwietnia w hali przy Szkole Podstawo

wej nr "1 odbyły się eliminacje powiatowe 
XXXIV edycji Ogólnopolskiego Turnieju 
Wiedzy o Bezpieczeństwie w Ruchu Dro
gowym. Ten turniej powiatowy był o tyle 
ciekawy, że po raz pierwszy Ustroń repre-

Gogółka. W klasyfikacji indywidualnej 
zwyciężył Robert Maziec z Głębiec, trzeci 
był K. Bielesz z Ustronia.
- Pracuję w dwóch szkołach, uczę tech
niki i zajmuję się drużynami BRD. Był 
taki czas, że robiłem to w trzech szkołach
-  mówi J. Wrzecionko. - Udało się po wie
lu latach pokonać drużynę SP-2. Zajmuję 
się tym już dziesięć lat i szczególną uwagę 
zwracam na testy. Co dojazdy na rowerze 
to trzeba się z tym urodzić.

Wśród gimnazjów zgodnie z oczekiwa
niami zwyciężyła7Tru/yna~G-2 z Ustronia 

, 'w składzie: Radosław Wojdyła. Łukasz 
Stoszek. Robert Troszok. Koleinę

zentowała drużyna Szkoły Podstawowej 
nr 1. Dotychczas w BRD niepodzielnie 
panowała „dwójka” docierając nawet do 
finału ogólnopolskiego.

Turniej tak jak  w latach ubiegłych skła
dał się z testu wiedzy o przepisach ruchu 
drogowego oraz zjazdy na rowerze w mia
steczku drogowym i na torze przeszkód. 
Startowały najlepsze w powiecie szkoły 
podstawowe i gimnazja. Po teście wśród 
gimnazjów prowadziło G-2 z Ustronia, 
natom iast wśród szkół podstawowych 
tyle samo punktów miały drużyny z Wisły 
Głębiec i SP-1 z Ustronia. O wszystkim 
rozstrzygnąć miał tor przeszkód i m ia
steczko drogowe, ale i po tych konkuren
cjach obie szkoły miały tyle samo punktów 
i zwyciężyła ta, której trzeci zawodnik miał 
więcej punktów. Głębce wyprzedziły SP-1 
z Ustronia i to one będą reprezentować 
nasz powiat w dalszych etapach turnieju. 
Co ciekawe i Głębce, i Ustroń prowadzi 
ten sam nauczyciel Jerzy Wrzecionko. Ko
lejne miejsca zajęły: 3. Kończyce Wielkie,
4. Dębowiec, 5. Brenna Leśnica, 6. SP-3 
Skoczów. Zespół SP-1 wystąpił w składzie: 
Miłosz Dyka, Krzysztof Bielesz, Szymon

sca zajęły: 2. Dębówiec73. Drogomyśl,1 
4. Zebrzydowice, 5. Brenna, 6. Istebna. 
W klasyfikacji indywidualnej zwyciężył 
R. Wojdyła przed R. Troszokiem.
- W poprzednich latach pomagałam pro
wadzić drużynę BRD i odpowiadałam za 
teorię -  mówi opiekunka drużyny G-2 
Dorota Werszner-Krzywoń. - Mam nadzie
ję, że w tym roku, tak jak w poprzednim 
dojdziemy do szczebla ogólnopolskiego. 
Teraz możemy się obawiać bardzo silnej 
drużyny z M azańcowic. Obecny skład 
startuje w gimnazjum po raz pierwszy. 
Mamy jednak dopływ przeszkolonych 
w tej dziedzinie w szkole podstawowej. 
W dwójce BRD to już tradycja.

Ogłoszono wyniki konkursu plastycz
nego BRD. „Bezpieczna droga do szkoły” 
to tem at dla szkół podstawowych klas 
I-III: pierwsza nagroda przypadła Agacie 
Karolonek z SP-1 w Ustroniu. Kolejne 
miejsca: 2. Emilia Szczotka (SP-3 Cie
szyn). 3. Róża Warzecha (SP-1 Ustroń), 
4. Anna Łakomska (SP-3 Ustroń), 5. Zu
zanna Kostka (SP-1 Ustroń).

Klasy IV-VI miały temat „Widoczny 
na drodze -  widocznie lepszy”. Pierwszą 
nagrodę zdobyła Patrycja Czemiewska 
z Kończyc W ielkich. Kolejne miejsca: 
2. Wiktoria Kostka (Zamarski), 3. D o
minika Kuchejda (Kończyce Wielkie), 
4. Klaudia Tyszka (SP-1 Ustroń), 5. Filip 
Leński (SP-1 Ustroń).

W kategorii gimnazjów wyróżnienie 
otrzym ała Klaudia Nowak z Cieszyna, 
a malowała na temat: „Rowerem, motoro
werem bezpiecznie do celu” .

Prace plastyczne oceniali: Dariusz Gier- 
dal, Magdalena Piechowiak i Katarzyna 
Raczyńska-Targowska z naszej redakcji.

Wojsław Suchta
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JĘZYK0W4 SZKOŁA
Tell me and Iforget, teach me and 1 remember, involve me and 

I  leam ./ Tu me dis, j  'oublie. Tu m ’enseignes, je  me souviens. Tu 
m ’impliąues, j  'apprends./ Powiedz mi, a zapomną. Naucz mnie, 
a zapamiętam. Zaangażuj mnie, a nauczę się.

Benjamin Franklin

Już od pięciu lat nauczyciele języka angielskiego i francuskiego 
w Gimnazjum nr 2 w Ustroniu współpracują ze sobą, stosując 
w praktyce zacytowane słowa Benjamina Franklina.

Pierwszym bodźcem do intensywnej nauki języka angielskiego 
i francuskiego było otwarcie w roku szkolnym 2006/2007 klasy 
frankofońskiej, gdzie obok języka angielskiego (3 godziny tygo
dniowo) realizowany jest rozszerzony program nauczania języka 
francuskiego (4 godziny tygodniowo). W pozostałych klasach 
lekcje języka angielskiego realizowane są  w grupach według 
poziomu zaawansowania. Wszystkie zajęcia prowadzone są przez 
doświadczonych nauczycieli oraz native speakerów: Geralda Gre-

ene’a z USA oraz Axela Louvrier z Delegatury Rządów Wspólno
ty Francuskiej Belgii, Regionu Walonii i Komisji Wspólnotowej 
Francuskiej. Oprócz standardowych metod nauczaniajęzyków ob
cych, nauczyciele, wykorzystując na lekcjach tablicę interaktywną 
eBeam, potrafią odnaleźć się w multimedialnej rzeczywistości, 
która stała się już naturalnym środowiskiem funkcjonowania 
młodzieży. W celu poszerzenia znajomości języka angielskiego 
i francuskiego zaproponowano uczniom nieodpłatne zajęcia 
przygotowujące do zdobycia międzynarodowych certyfikatów 
FCE (First Certificate in English) i DELF (Diplóme d'Etudes en 
Langue Franęaise). Lekcje te oprócz przygotowań do egzaminów 
wzbogacają wiedzę na temat języków, a także rozwijają zainte
resowania kulturoznawcze dotyczące krajów anglojęzycznych 
i frankofońskich. Zajęcia są prowadzone w ramach innowacji 
pedagogicznej. Do tej pory cztemaścioro uczniów uzyskało cer
tyfikat DELF A l, troje - certyfikat DELF A2 i troje - certyfikat 
FCE. Natomiast do czerwcowej sesji zakwalifikowano ośmioro 
uczniów do FCE (B2), jednego - do CAE (C l), sześcioro - do 
DELF (A2) oraz dziesięcioro - do DELF (A 1).

W naszej szkole nauka języków obcych to nie tylko inten
sywna praca uczniów i nauczycieli, ale także zabawa i podróże. 
Organizowane są różne imprezy językowe, m.in. Koncert Kolęd 
w Języku Francuskim , Dzień Frankofonii, English Culture 
Contest, Konkurs Wiedzy o Kulturze Krajów Anglojęzycznych, 
Francuskojęzycznych i Niemieckojęzycznych. Uczniowie biorą 
również udział w konkursach organizowanych przez inne pla
cówki. W szkole działa kabaret „Szczukersi”, który w swoim 
repertuarze ma skecze nie tylko w języku polskim. Nasza pla
cówka współpracuje z gimnazjum Ensemble Saint-Luc College 
Jeanne d’Arc w Cambrai we Francji. Oprócz corocznych wymian 
młodzieżowych z tą  szkołą uczniowie mająmożliwość wyjazdów 
na wycieczki do Paryża i Londynu. Najbliższy wyjazd do stolicy 
Francji już za miesiąc.

Ukoronowaniem wspólnej pracy nauczycieli, a przede wszyst
kim wysiłku uczniów jest zdobycie tytułu tegorocznych laure
atów Wojewódzkich Konkursów Przedmiotowych. W gronie 
zwycięzców znaleźli się: Samuel Wałach -  laureat konkursu 
z języka angielskiego, a zarazem finalista z języka francuskiego 
oraz Klaudia Kisiała -  laureatka z języka francuskiego.

Wszelkie wydarzenia, zdjęcia, informacje, osiągnięcia uczniów 
związane z językiem  angielskim i francuskim można znaleźć na 
stronie internetowej gimnazjum: www.gim2.ustron.pl

Joanna Iskrzycka-Marianek, Anna Szczuka-Pezda

http://www.gim2.ustron.pl


Maski w przedstawieniu o królewnie i elfach. Fot. M. Niemiec

ZAMASKOWANE WYCHOWANIE
Tegoroczne Ustrońskie Spotkania Te

atralne otwierały szkolne teatry amator
skie. Jako pierw szy w ystąpił teatrzyk 
dziecięcy „Iskierka” ze Szkoły Podsta
wowej nr 6, pracujący pod okiem Marioli 
Szym ańskiej-K ukuczki ze spektaklem  
„Wolne chwile naszego taty” . Później 
zaprezentowały się dwie trupy z Gim
nazjum Nr 2: zespół teatralny „Maski”, 
który pokazał sztukę „O księżniczce, złej 
macosze i księciu”, przygotowaną pod 
opiekąLidii Szkaradnik i Moniki Rzeszót- 
ko oraz kabaret „Szczukersi” ze skeczem 
„Król i wieśniacy”, przygotowanym pod 
kierunkiem Anny Szczuki-Pezdy. O swojej 
pracy z młodzieżą m ów ią nauczycielki 
z Gimnazjum nr 2.
- M łodzież je s t  bardzo  w ym agająca 
i trzeba im zająć czas w sposób twórczy, 
żeby nie było z nią problemów wycho
w aw czych -  w yjaśnia M. Rzeszótko.
- Między innymi dlatego założyliśmy teatr, 
ale nie byłoby go, gdyby nie zaintereso
wania uczniów. W szkole jest wiele kółek 
zainteresowań a ci którzy chcą się bawić 
w teatr, trafiają do mnie.

Wydawać by się mogło, że akurat ta 
dziedzina sztuki jest poza kręgiem zain
teresowań gimnazjalistów.
- 1 tu się pani myli -  stwierdza Anna Szczu
ka-Pezda, opiekun kabaretu „Szczukersi”.
-  K iedy we wrześniu ogłosiłam nabór do 
kabaretu, musiałam zorganizować casting, 
bo tylu było chętnych.

Kabaret zdominowany jest przez męż
czyzn również w Gimnazjum nr 2. Dziew
czyny też by chciały, ale musiały odejść 
z kwitkiem. Wystąpią, gdy będzie tego 
wymagał scenariusz. Podobnie jak  inni 
chłopcy, którzy nie zostali zaangażowani 
do pierwszego składu „Szczukersów”. Do 
ścisłej trójki zakwalifikowali się: Michał 
Skórczewski, Bartek Cichowski i Alex 
Porębski i to oni rozśmieszali publiczność 
podczas tegorocznych UST.

W „Maskach” panuje większe równo
uprawnienie.
- Trudno jest zrobić spektakl z samymi 
chłopcami, czy z samymi dziewczynami.

U nas rozkłada się to mniej więcej po rów
no -  mówi M. Rzeszótko. -  W poszczegól
nych latach od 10 do 18 uczniów działało 
w kółku i to nie tylko aktorzy, ale też osoby 
odpowiedzialne za sprawy techniczne. Nie 
jest aż tylu chętnych, żeby organizować 
castingi. Pracuję z tymi ludźmi, którzy 
są chętni. Nikomu nie odmawiam, dzielę 
tylko role pierwszo- i drugoplanowe we
dług umiejętności. Trochę się to odbija 
na wynikach konkursów, ale wychodzę 
z założenia, że ważniejszy jest udział niż 
zwycięstwo.

W kółku teatralnym „M aski” w tym 
roku szkolnym pracują: Anna Płaczkie- 
wicz, Anna M adura, W iktoria Krysta, 
Klaudia Ficek, Andrzej Procner, Grzegorz 
Skrzyński, Mateusz Chmiel, Jakub Kamie- 
niorz, Piotr Bolesta, Konrad Mojeścik. Do 
stycznia młodymi aktorami opiekowała się
L. Szkaradnik, później, po rocznej prze
rwie, wróciła M. Brzózka.

Opiekun kółka zdaje sobie sprawę, że 
większość uczniów traktuje swoją pracę 
w kółku dramatycznym jako zabawę i nie 
wybiera się na studia aktorskie. Zależy

jej, żeby młodzież nabyła pewnej kul
tury języka, przeświadczenia, że trzeba 
mówić ładnie i dokładnie. Bylejakość 
w mowie jest zmorą, która dotyka już  
nie tylko polityków, ale też ludzi kultury, 
dziennikarzy.
- Obycie sceniczne na pewno pomoże im 
w życiu -  twierdzi opiekunka „Masek”.
-  Jako dowód podaję swój przykład. Na
uczyciel też jest aktorem, kiedy staje przed 
publicznością w klasie. Pewnie niejeden z 
członków teatru wybierze zawód nauczy
ciela. Jeśli chodzi o repertuar, to „Maski” 
szukają sztuk w intemecie, na portalach 
nauczycielskich. W tekstach muszą być 
poruszane tematy dotyczące bezpośred
nio młodych, bo „Ham leta” to oni nie 
zagrają. Aspekt wychowawczy powinien 
być dobrze zamaskowany, żeby nie ra
ził nastoletnich wykonawców i widzów. 
Często członkowie kółka sami pracują 
nad tekstami.

Wątków pedagogicznych trudno spo
dziewać się w tekstach kabaretowych 
„Szczukersów ” . Podczas Ustrońskich 
Spotkań Teatralnych przedstawili odważ
ny skecz. W niemal co drugim zdaniu 
znajdowały się niecenzuralne słowa, oczy
wiście nie wypowiadane do końca przez 
młodych aktorów. A. Pezda-Szczuka tak 
to komentuje:
- Nigdy nie wzięłabym na warsztat tekstu 
nieodpowiedniego dla nich. Młodzież pro
ponuje wystawianie takich skeczy, że włos 
się na głowie jeży. Większość odrzucam, 
te które się nadają też zostają złagodzone. 
Wiadomo, że w kabarecie więcej nam wol
no, choć nie możemy przesadzić. Wybór 
tekstów to walka. Czasem młodzi się bun
tują, ale tłumaczę im, że jeśli przesadzą, 
to nie będą mogli tego wystawiać. Zresztą 
sami czasem widząpo reakcji publiczności 
i jurorów, że treści brzmiącfe humorystycz
nie w ustach dorosłych aktorów, nie są  tak 
samo przyjmowane, gdy wypowiadają je  
młodzi chłopcy.

G dy p y tam  o etym olog ię  nazw y, 
A. Szczuka-Pezda od razu tłumaczy, że nie 
miała nic wspólnego z jej wymyśleniem. 
To sprawka członków kabaretu. Nie jest 
nią zachwycona, ale nie podważa ich de
cyzji. Monika Niemiec

Rozśmiesza kabaret „Szczukersi" Fot. M. Niemiec



Fot. A. MalinaNa stadionie.

martre zachwyciło nas swoimi uroczymi, 
wąskimi uliczkami, nad którymi wznosi 
się biała kopuła bazyliki Sacre Coeur. 
Przechodziliśmy również obok charakte
rystycznego czerwonego wiatraka Moulin 
Rouge. Katedra Notre-Dame uznawana 
za najw spanialszą budowlę gotycką na 
świecie, zachw yciła nas swoimi XIII- 
w iecznym i witrażam i. W ieczorna w y
prawa statkiem po Sekwanie była okazją, 
aby z b liska przyjrzeć się zdobionym  
m ostom , a w szczególności m ostow i 
zakochanych, na którym zawieszone są 
kłódki... Każdy Polak będący w Paryżu 
powinien odwiedzić grób Fryderyka Cho
pina znajdujący się na cmentarzu Pere- 
Lachaise, na którym my obowiązkowo 
byliśmy. Zwiedziliśmy również Muzeum 
Luwru, w którym znajduje się najokazal
sza światowa kolekcja dzieł sztuki m.in.: 
słynna M ona Lisa czy Wenus z Milo. 
Wielkość tej dawnej rezydencji władców 
Francji naprawdę robi wrażenie. Nie mo
gliśmy ominąć nowoczesnej, biznesowej 
dzielnicy Paryża La Defense, w której 
współczesna architektura przemówiła do 
nas wszystkich.

N iestety  2 m aja w ieczorem  oficjal
nie musieliśmy pożegnać się ze stolicą 
Francji z uczuciem pewności, że Paryż 
jest tajemnicą i zagadką i że Paryż kocha 
się od pierwszego wejrzenia. Następnie 
skierowaliśmy się na północ Francji, do 
Cambrai, aby odwiedzić naszych kolegów 
ze szkoły partnerskiej College Jeanne 
d ’Arc. Po wizycie w szkole Saint Luc 
udaliśmy się do Ratusza, gdzie zostaliśmy 
ciepło przywitani przez gospodarzy mia
sta. Wypiliśmy po szklance soku poma
rańczowego na znak przyjaźni, jaka łączy 
szkołę w Cambrai oraz nasze Gimnazjum. 
Po spotkaniu w merostwie nadszedł czas 
na zakupy, a potem obładowani zakupami, 
zadowoleni, ale trochę stęsknieni za Ustro
niem, wsiedliśmy do autokaru i na tym 
skończyła się nasza przygoda z Francją... 
przynajmniej w tym roku szkolnym.

A nna H aratyk  i Alicja K ubok

Przed Parlamentem Europejskim. Fot. A. Malina

NIE SPOSOB OPISAĆ 
TO MIASTO

Końcem kwietnia 43 uczniów z klas 
frankofońskich Gimnazjum nr 2, miało 
okazję spraw dzić sw oje um iejętności 
językow e podczas wycieczki do Pary
ża, zorganizow anej przez nauczyciel
kę języka francuskiego Joannę Iskrzyc- 
ką-M arianek. D okładnie 28 kw ietn ia
0 godzinie 15.30 wszyscy uczniowie wraz 
ze swoimi opiekunami: dyrektor Iwoną 
W erpachowską oraz wychowawczynia
mi klas frankofońskich Joanną Iskrzyc- 
ką  -M arianek, A nną Hanzlik, Katarzy
ną Szewieczek - zebrali się w miejscu 
zbiórki. Podenerwowani i niepewni tego, 
co nas czeka wsiedliśm y do autokaru. 
Z niecierpliwością odliczaliśmy dni do 
wyjazdu, więc, kiedy pan pilotujący naszą 
wycieczkę dał sygnał do odjazdu wszyscy 
odetchnęliśmy z ulgą.

Po 16-godzinnej podróży dotarliśmy 
do pierwszego punktu naszej wycieczki 
- do Strasburga. Tam mogliśmy rozpro
stować nogi i rozpoczęliśmy zwiedzanie 
tego pięknego m iasta. Około godziny 
dziesiątej weszliśmy do budynku Rady 
Głównej Departamentu Dolnego Renu. 
Tutaj mieliśmy okazję wysłuchać wykładu 
na temat współpracy regionu Alzacji i wo
jewództwa śląskiego. Pan Pierre Bertrand, 
Przewodniczący Rady Departamentu, był 
ciekaw naszych młodzieńczych pomysłów 
dotyczących współpracy regionów. Po 
podaniu kilku propozycji, które zostały 
ciepło przyjęte zostaliśmy zaproszeni na 
poczęstunek na tarasie widokowym bu
dynku Rady Departamentu.

Następnie pojechaliśmy obejrzeć budy
nek Parlamentu Europejskiego, ale tylko 
z zewnątrz. Tam zrobiliśmy kilka zdjęć
1 ruszyliśmy w dalszą podróż. Kolejnym 
celem podróży było Epernay - stolica 
szampana. Po zwiedzeniu szampaniami 
Mercier dotarliśmy do głównego punktu 
naszej wycieczki - magicznego Paryża.

Nie sposób opisać to miasto, w którym 
spędziliśmy 3 cudowne dni. Francuzi za
dbali, aby zabytki i miejsca dobrze znane 
z obrazów, literatury i filmów robiły wra
żenie nawet na najbardziej wytrawnych 
turystach. A oto skondensowana dawka 
tego, co zobaczyliśmy.

Odwiedziliśmy muzeum perfum Frago- 
nard i poznaliśmy tajniki sztuki perfume
ryjnej. Wjechaliśmy na sam szczyt Wieży 
Eiffla, będącej symbolem Paryża. Stojąc 
na Łuku Triumfalnym oglądaliśmy rozle
głe Pola Elizejskie. Na stadionie Stade de 
France mogliśmy się poczuć jak prawdziwi 
piłkarscy kibice. Z szacunkiem wszyscy 
delikatnie dotykali równo przystrzyżonej 
trawy na płycie boiska. Wzgórze Mont-
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Nasi LAUREACI konkursów 
przedmiotowych 2010/2011:

Język angielski - Samuel Wałach kl. 3b 
Biologia - Magdalena Kłoda kl. la  
Fizyka - Karol Pikul kl. 3b 
Język francuski - Klaudia Kisiała kl. 3b
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FOXY, KANGURY 
I LWIĄTKO Z G2

Czy lubicie się uczyć? To pytanie zadałam naszym tegorocznym 
laureatom konkursów FOX, KANGUR i LWIĄTKO. Odpowiedź 
nieco mnie zaskoczyła, ale i sprawiła niemałą satysfakcję. Wszy
scy uczniowie wyróżnieni w konkursie matematycznym „Kangur 
zgodnie stwierdzili, że większość wiadomości zapamiętują z lek
cji, a w domu tylko powtarzają i uczą się tego, co ich interesuje. 
Zygmunt Loter, który uzyskał trzecią lokatę w kraju w konkursie 
Kangur i tytuł „Taona” w fizycznym Lwiątku, to pasjonat mate
matyki i fizyki - rozwiązywanie zadań sprawia mu satysfakcję! 
W gronie wyróżnionych znalazł się również kolega Zygmunta
-  Alex Porębski. Z kolei dla wyróżnionego w Kangurze Patryka 
Cholewy matematyka to wyzwanie i zagadki, które trzeba rozwi
kłać. Zgadza się z nim -  również wyróżniony - Grzegorz Skrzyń
ski, który dodaje, że matematyka wcale nie jest łatwa i trzeba ją  
rozumieć. Natomiast Magda Kłoda, która najbardziej lubi uczyć 
się biologii, również ma receptę na sukces -  trzeba umieć myśleć! 
Ta umiejętność zapewniła jej ósmą lokatę w kraju w Kangurze 
oraz bardzo dobry wynik w konkursie z języka angielskiego
-  FOX. W gronie laureatów konkursu FOX znalazł się również 
Samuel Wałach z bardzo dobrą 7 lokatą w kraju. Jego talent 
i wiedzę doceniło ponadtojury konkursu „Lingwista”. Nagrodą za 
zwycięstwo jest trzyletnie stypendium pozwalające Samuelowi na 
kontynuację nauki w Dwujęzycznym Liceum Ogólnokształcącym 
im. W. Kopalińskiego w Bielsku-Białej.

Kończąc rozm owę zapytałam  w jaki sposób nasza szkoła 
przyczyniła się do ich sukcesów? W odpowiedzi usłyszałam, że 
nauczyciele poświęcają swój czas pomagając w przygotowaniach, 
organizują dodatkowe zajęcia, a na naukę języków obcych prze
znaczone jest dużo godzin. Samuel Wałach podkreślił istotną rolę 
native speakera, który prowadzi zajęcia z języka angielskiego. 
Z kolei Grzegorz Skrzyński wyraził zadowolenie z tego, że 
szkoła umożliwia uczestnictwo w konkursach i daje szansę na 
sprawdzenie się.

Całość podsumował Patryk Cholewa, mówiąc: „Uważam, że 
do szkoły chodzi się po to, żeby się uczyć!”

Grażyna Tekielak

n i e  s p o s ó b

w spiąć się
*  S k a n i i

w  kieszeniach
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y fy lie



OCZYWIŚCIE CZESŁAW MIŁOSZ
26 m aja w  II LO im . M ikołaja Ko- 
e rn ik a  w  C ie szy n ie  o d b y ł się  VII 
o w ia to w y  K o n k u rs  P o lo n is ty czn y  

„G ry z językiem  polskim ". Tegoroczny 
konk u rs  pośw ięcony  by ł w y b itn em u  
p o ls k ie m u  p o e c ie  XX w. n a s z e m u  
n o b liśc ie  - C ze s ła w o w i M iło szo w i. 
M u sie liśm y  w y k azać  się w ie d z ą  na  
tem at życia au to ra  „D oliny Issy", z n a 
jo m ośc ią  teg o  tru d n e g o  d z ie ła  o raz  
u m ie ję tnośc ią  an a lizy  i in te rp re tac ji 
w y b ran y ch  w ierszy  M iłosza. Z ad an ie  
było  niełatw e, ale podjęli się go uczn io 
w ie z k ilk u n astu  g im nazjów  p o w ia tu  
cieszyńskiego.

K onkurs składał się z dw óch etapów : 
I - p raca  in d y w id u a ln a , II - p raca g ru 
pow a. N a p oczą tku  pierw szej części 
k o n k u rsu  w szyscy  byliśm y trochę ze
stresow ani, ale gdy  zaczęliśm y rozw ią
zyw ać test szybko p rzen ieśliśm y się 
w  m alow niczą  do linę rzeki Issy - k ra 
inę w sp o m n ień  z dziec iństw a C zesła
w a M iłosza. O czom  naszej w yobraźn i 
ukazyw ała  się spokojna litew ska wieś, 
nieokiełznana, lecz przyjazna p rzyroda 
i p rastare  w ierzenia m ieszkańców  K ra
ju Jezior. N aw et n ie  zo rien tow aliśm y 
się, k iedy  u p ły n ą ł czas na  n ap isan ie  
prac. Po krótkiej p rze rw ie  rozpoczął

się II e tap  k o n k u rsu . P raco w aliśm y  
w  3 -o so b o w y c h  g ru p a c h . Ta część  
tes tu  dotyczyła  b iografii i w y branych  
w ierszy  Cz. M iłosza. W  zależności od  
s to p n ia  tru d n o śc i z a d a n ia  m ieliśm y 
w y zn aczo n y  czas na  u d z ie len ie  o d 
pow iedzi.

C ze s ła w  M iło sz  w ie le  ra z y  p o d 
kreślał, że tw orzy  d la  w ym agających  
i dociekliw ych czy teln ików  i w łaśn ie  
tak ich  zn a laz łb y  n a  ty m  k o n k u rs ie . 
W szyscy uczn iow ie  starali się o d p o 
w ied z ieć  na  o d w ieczn e  py tan ie , n a 
suw ające się p rzy  in terpretacji poezji: 
„C o a u to r  m ia ł n a  m y śli?" . Jak  się  
później okazało, na  to n iełatw e p y tan ie  
u d a ło  n am  się znaleźć o d pow iedź .

Kolejnym punktem  naszego spotka
nia z M iłoszem  był in teresujący w y
kład pani dr Doroty Siwor z Kolegium 
N auczycielskiego w Bielsku-Białej pt. 
„Tam, gdzie zielona ściele się dolina", 
o „Dolinie Issy" Miłosza, w pływ ie ży
cia poety na powstanie tego dzieła oraz
0 metaforycznym znaczeniu tej powieści.

Po w y k ła d z ie  z n ie c ie rp liw o ś c ią
czek a liśm y  n a  o g ło szen ie  w y n ik ó w  
k o n k u rs u . Jeg o  w y n ik  b y ł  d la  n a s  
p o zy ty w n y m  zaskoczeniem : d ru ży n a  
z G im nazjum  n r  2 w  U stro n iu  w  sk ła
dzie: A nna H ara tyk , D om in ika Lasz- 
czyk-H ołyńska, M aria Ryrych, zajęła
1 miejsce. N aszą  d ru ży n ę  p rzy g o to w a
ły  p an ie  polonistk i: M arzena M alina  
i M onika Rzeszótko. A nna H ara tyk

Dominika Laszczyk-Hołyńska 
M aria  Ryrych

BIEGI SKOKI RZUTY
5 maja drużyny dziewcząt i chłopców 

z Gim nazjum  nr 2 w U stroniu starto
wały w wieloboju lekkoatletycznym. W 
powiecie nasze dziewczęta zwyciężyły, 
chłopcy zajęli drugie miejsca, a obie dru
żyny zakwalifikowały się do zawodów 
szczebla rejonowego. Drużyna dziewcząt 
to Klaudia Ficek, Kinga W awrzyczek, 
Jolanta Czyż, Edyta Kral, Kamila Koro
na, Magda Ficek, Małgorzata Goryczka, 
Justyna Kłoda, Karolina Trybalska, Mo
nika Krysta, Adrianna Hojdysz, Adriana 
Adamczyk, Zofia Kołodziejczyk, Sabina 
Wojtas, chłopcy: Marcin Nowak, Mateusz 
Tomaszko, Mateusz Matuszyński, Konrad 
Mojeścik, Dominik Osowski, Sylwester 
Glajc, Patryk Bujok, Karol Pikul, Mieszko 
Kuczański, Damian Majtczak, Łukasz Sto- 
szek, Bartek Cichowski, Grzegorz Roman, 
Piotr Zawada, Dawid Heller. Drużyny 
prowadzą: Edyta Gaszek i Artur Kluż.

Do wieloboju lekkoatletycznego zalicza 
się biegi na 100,300,600 m (chłopcy 1000 
m), skok w dal, skok wzwyż, pchnięcie 
kulą, rzut oszczepem, dodatkowo chłopcy 
rzut dyskiem.

Zawody rejęnowe rozegrano 30 maja 
w Pszczynie. Świetnie spisały się lekko- 
atletki z G-2 zdobywając pierwsze miejsce 
i awansując do finału wojewódzkiego. 
Chłopcy zajęli czwarte miejsce.

26 i 27 maja na boisku Szkoły Podsta
wowej nr 2 rozegrano finały powiatowe 
w siatkówce plażowej chłopców i dziew
cząt gimnazjów. 26 maja grali chłopcy 
i zwyciężyła drużyna z G-l w Skoczowie. 
Kolejne miejsca: 2. G -l Cieszyn, 3. G-l 
Goleszów, 4. G -l Kończyce Wielkie, 5. 
G-2 Ustroń, 6. G -l Dębowiec, 7. G -l Dro

gomyśl, 8. G-l Wisła. Chłopcami z G-2 
w Ustroniu opiekuje się A. Kluż.

N astępnego dnia grały dziew częta. 
G-2 z U stronia reprezentow ały K inga 
Wawrzyczek i Joanna Strach pod opieką 
E. Gaszek. Nasze dziewczęta dotarły do pół
finału i pokonały G-l z Cieszyna, niestety 
w finale nie sprostały G-4 ze Skoczowa. 
W meczu o trzecie miejsce Cieszyn poko
nał Kończyce Wielkie. Kolejne miejsca:
5. G -l Dębowiec, 6. G -l Pruchna, 7. G -l 
Zebrzydowice, 8. G-l Goleszów.

Awansowały zwycięskie drużyny, (ws)

------------- —----------* ------------ -------------- *------------- ------------------------ -— —  ■ ■ *}• ' -  -V - - - ' . V

Na boisku K. Wawrzyczek i J. Strach. fot. W. Suchta
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Sukcesem zakończył się start Katarzyny 
W ąsek w O gólnopolskiej O lim piadzie 
Młodzieży w Sportach Zimowych w nar
ciarstwie alpejskim juniorów młodszych, 
która odbyła się w Zakopanem od 15 do 
17 lutego. Reprezentantka Stowarzyszenia 
R ekreacyjno-Sportow ego „C zantoria” 
zdobyła dwa złote i jeden srebrny medal. 
Poza Kasiąz SRS „Czantoria” w Olimpia
dzie startowali jeszcze Mieszko Kuczański 
i Tomasz Maciejowski.
- W yjechaliśm y dzień wcześniej żeby 
potrenować supergigant na Kasprowym
-  mówi trener SRS Mieczysław Wójcik. 
- N a  Kasprowym okazało się, że jesteśmy 
tylko my. Tymczasem wszyscy pojechali 
na Harendę wiedząc, że zamiast supergi
ganta będzie tam gigant, do tego dołożą 
jeden przejazd slalomu i będzie jeszcze 
kombinacja. Ale dobrze, że pojechaliśmy 
na trening na Kasprowy, bo tam sobie 
trochę popędzili. Potem poszedłem na od
prawę i dowiedziałem się, że pierwszego 
dnia będzie gigant.

W slalomie gigancie Kasia w tym sezo
nie jeszcze nie wygrała, a na Harendzie 
podczas O lim piady już  po pierwszym  
przejeździe miała ponad dwie sekundy 
przewagi nad następną zawodniczką. Po 
drugim przejeździe przewagę powiększyła 
do 2,43 sekundy i zdobyła złoty medal.

- N astępnego dnia pokazała się nowa 
zawodniczka Dorota Wysowska z KSE 
Narciarni i to ona wygrała gigant, a Kasia

była druga zdobywając srebrny medal
-  mówi M. Wójcik. -  Po południu odbył 
się slalom do kombinacji. Stok w górnej 
części nagrzało słońce, zrobiło się miękko 
i Kasi odbiło nartę od bandy, minęła tyczkę 
i dyskwalifikacja. Normalnie stok to był 
beton, ale tu słońce operowało. Było twar
do, potem rozmiękło i po trzech skrętach 
Kasia wypadła.
- Nie zwróciłam uwagi na koleżanki jadące 
przede mną -  mówi K. Wąsek. -  Postano
wiłam rzucić się do przodu, bo myślałam 
tylko o wygranej. Może był to też brak 
koncentracji.

T rzeciego dnia rozgryw ano slalom , 
konkurencję w której w tym sezonie nasza 
reprezentantka zdecydowanie dominuje 
i udowodniła to na stoku. Po pierwszym 
przejeździe prowadzi 1,8 sekundy nad swą 
najgroźniejszą ryw alką Katarzyną Jan
kowską z KS AZS Zakopane. W drugim 
jeszcze tą  różnicę powiększa i wygrywa 
zdecydowanie z przewagą 2,62 sekundy.
- Po pierwszym przejeździe mówię do 
Kasi, że w drugim musi jechać z głową 
i było widać, że jedzie wolniej i dokładnie, 
ale i tak uzyskała najlepszy czas -  mówi
M. W ójcik. -  Dobrze jeszcze pojechał 
chłopak z Gliwic i łącznie w dwie osoby 
z województwa śląskiego zdobyli pięć 
złotych medali i dwa srebrne.
- W tamtym roku zdobyć dwa złote me
dale było trochę łatwiej -  mówi Kasia.
-  Może konkurentki więcej potrenowały. 
Olimpiada Młodzieży to najważniejszy 
start w sezonie.

Do sukcesów Kasi cztery punkty do
łożyli M. Kuczański i T. M aciejowski 
i SRS „Czantoria” na sklasyfikowane 24 
kluby zajęła w narciarstwie alpejskim 5 
miejsce. W ojsław Suchta

Z trenerem na najwyższym stopniu podium. Fot. M. Kuczański

I



KOLEJNE SUKCESY G-2
Już od 4 lat nauczyciele Gimnazjum nr

2 w Ustroniu przygotowują uczniów do 
honorowanych na całym świecie egza
minów z języka angielskiego, organizo
wanych przez University o f  Cambridge 
w Wielkiej Brytanii. Zajęcia, których ce
lem jest przygotowanie do FCE (First Cer- 
tificate in English) oraz CAE (Certificate 
in Advanced English) obejmują zagadnie
nia gramatyczne i słownictwo, a ponad 
to system atycznie rozw ijają wszystkie 
sprawności językowe (słuchanie i czytanie 
ze zrozumieniem, mówienie oraz pisanie) 
potrzebne do swobodnego komunikowania 
się na danym poziomie egzaminu. Są to 
zajęcia bezpłatne, obejmujące nadobo
wiązkowe 4 godziny lekcyjne tygodniowo:
3 godziny z doświadczonymi lektorami 
i 1 godzinę z native speaker’em. W czerw
cu zeszłego roku szkolnego grupa ambitnej 
młodzieży, pragnąca rozwijać swoje zdol
ności językowe z myślą o lepszych per
spektywach na przyszłość, po trwających 
trzy lata przygotowaniach, wzięła udział 
w tych prestiżowych egzaminach. 13 lipca 
szkoła otrzymała wiadomość, że siedmioro 
uczniów zdobyło certyfikaty na poziomie 
FCE (poziom B2 według Europejskiej 
Skali Umiejętności językowych-CEFR,

czwarty z sześciostopniowej skali). Owy
mi szczęśliwcami są: Katarzyna Burcek, 
Barbara Marcinowska, Karolina Kołder, 
K laudia K isiała, D om inika Laszczyk- 
Hołyńska oraz Filip Węgrzyn-Welc. Rok 
wcześniej egzamin FCE zdały 3 osoby: 
M agdalena Kurpios, Mateusz Banasiak 
i Samuel Wałach. Samuel, po zeszłorocz
nym sukcesie w FCE, zdobył kolejny 
„stopień wtajem niczenia językow ego” 
i zdał następny, wymagający wielu żmud
nych przygotowań egzamin CAE (poziom 
C 1 wg CEFR - piąty z sześciostopniowej 
skali). Zarówno nauczyciele przygotowu
jący do egzaminów (B. Luber, A. Szczu- 
ka-Pezda, A. Hanzlik, M. Raszka, Gerald 
Greene) jak  i młodzież włożyli mnóstwo 
pracy, aby osiągnąć tak wspaniałe wy
niki.

Jesteśmy przekonani, że kolejne roczniki 
młodzieży naszej szkoły, chętnej do pracy 
nad rozwijaniem swoich zdolności, będą 
także chciały zdobywać językowe certyfi
katy, otwierając sobie w ten sposób furtki 
na lepszą przyszłość. A nauczyciele G-2 
chętnie im w tym pomogą.

Szkolny koordynator egzaminów 
FCE & CAE 
Beata Luber

DELF W GIMNAZJUM NR 2
Od września 2006 roku w Gimnazjum nr 

2 w Ustroniu prowadzone są zajęcia z języ
ka francuskiego przygotowujące uczniów 
do międzynarodowego egzaminu DELF 
- Diplóme d’Etudes en Langue Franęaise. 
Jest to dyplom wydawany przez francu
skie Ministerstwo Edukacji Narodowej. 
Egzamin ten sprawdza umiejętności poro
zumiewania się we wszystkich sytuacjach 
życia. Składa się z czterech niezależnych 
egzaminów - DELF A l, DELF A2, DELF 
B I, DELF B2. Poziom poszczególnych eg
zaminów ustala się zgodnie z Europejskim 
Systemem Opisu Kształcenia Językowego 
(ESOKJ).

Uczniowie naszego gimnazjum podcho
dzą do egzaminu DELF na poziomach Al 
i A2. Każdy egzamin składa się z czterech 
części: rozumienie ze słuchu, rozumie
nie tekstu pisanego, wypowiedź pisemna 
i wypowiedź ustna. Według ESOKJ uczeń 
posługujący się językiem na poziomie A l 
rozumie i potrafi stosować potoczne wyra
żenia i bardzo proste wypowiedzi dotyczące 
konkretnych potrzeb życia codziennego. 
Potrafi formułować pytania z zakresu ży
cia prywatnego, dotyczące np.: miejsca, 
w którym mieszka, ludzi których zna i rze
czy, które posiada oraz odpowiadać na tego 
typu pytania. Potrafi przedstawiać siebie 
i innych. Potrafi prowadzić prostą rozmowę 
pod warunkiem, że rozmówca mówi wolno, 
zrozumiale i jest gotowy do pomocy.

Natomiast uczeń posługująca się języ
kiem na poziomie A2 rozumie wypowiedzi 
i często używane wyrażenia w zakresie

tematów związanych z życiem codziennym. 
Są to np.: bardzo podstawowe informacje 
dotyczące rozmówcy, jego rodziny, zaku
pów, otoczenia, pracy. Potrafi porozumie
wać się w rutynowych, prostych sytuacjach 
komunikacyjnych, wymagających jedynie 
bezpośredniej wymiany zdań na tematy 
znane i typowe. Potrafi w prosty sposób 
opisywać swoje pochodzenie i otoczenie, 
w którym żyje, a także poruszać sprawy 
związane z najważniejszymi potrzebami 
życia codziennego.

W styczniu 2009 r. pierwsi uczniowie 
naszej szkoły podeszli do egzaminu DELF 
A l , a w czerwcu 2009 r. do egzaminu A2. 
Do dnia dzisiejszego egzamin na poziomie 
A l zdało 18 uczniów, a na poziomie A2 
9 uczniów. Zdawalność naszych uczniów 
wynosi 100%.

W tym roku pogratulować możemy, aż 14 
uczniom, a są to: Katarzyna Burcek, Anna 
Haratyk, Adrianna Łabudek, Aleksandra 
Malina, Alex Porębski, Ewelina Rymorz, 
Karolina Stojda, Robert Troszok -  DELF 
A l ; Klaudia Kisiała, Dominika Laszczyk- 
Hołyńska, Artur Lebiedzik, Barbara Mar
cinkowska, Konrad Musiał, Samuel Wałach 
-  DELF A2.

Zajęcia przygotowujące do egzaminów 
DELF A l i A2 prowadzone są w Gimna
zjum nr 2 w ramach innowacji pedagogicz
nej . Natomiast sam egzamin przeprowadza
ny jest przez ośrodek Alliance Franęaise 
w Rybniku.

Joanna Iskrzycka-Marianek
nauczyciel języka francuskiego
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Burmistrz nagradza olimpijczyków. Fot. M. Niemiec

WYNIKI EGZAMINÓW 
I SPRAWDZIANÓW

Od dyrektora Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Jaworzu, 
Romana Dziedzica otrzymaliśmy wyniki sprawdzianu ustrońskich 
szóstoklasistów oraz wyniki egzaminów uczniów dwóch naszych 
gimnazjów.

Sprawdzian po szkole podstawowej je s t obowiązkowy dla 
wszystkich dzieci. Wynik nie ma znaczenia dla ich dalszej edu
kacji, bo i tak wszystkie muszą zostać uczniami gimnazjów. Duże 
znaczenie mają wyniki egzaminu gimnazjalnego, bo od nich i od 
ocen na świadectwie zależy, do jakiej szkoły ponadgimnazjalnej 
zostaną przyjęci młodzi ludzie.

Jak podkreśla R. Dziedzic, przytaczane wyniki nie powinny być 
kojarzone z jakością pracy szkoły i nie mogą być podstawą do 
sporządzania rankingów. Wyniki zewnętrznego badania powinny 
być zestawione z wynikami oceniania wewnątrzszkolnego oraz 
z warunkami funkcjonowania danej szkoły i dopiero tak pogłębio
na analiza może prowadzić do ewentualnych uogólnień.

Poniżej podajemy liczbę uczniów, którzy przystąpili do spraw
dzianu i egzaminu oraz średnią liczbę otrzymanych punktów. 
W ostatniej kolumnie podaliśmy rozstęp wyników, czyli mini
m alną i maksymalną liczbę punktów, jaką  osiągnięto w danej 
placów ce czy na danym terenie. N ajpierw  podajem y dane 
z województwa śląskiego i powiatu cieszyńskiego, a następnie 
z ustrońskich szkół.

Sprawdzian 2011
Nazwa Liczba

zdających
Średni
wynik

Rozstęp ■ 
wyników

województwo 40967 24,90 1 - 4 0
powiat 1733 25,39 1 - 4 0
SP-1 38 28,39

O•1-vO

SP-2 74 23,74 9 - 3 5
SP-3 11 27,82 1 6 - 3 7
SP-5 20 23,30 1 1 - 3 6
SP-6 29 22,17

VOm•1-oo

Najwyższą średnią w „podstawówkach” województwa śląskiego 
osiągnęli uczniowie z powiatu bielskiego (26,34), tyskiego (26,17), 
kłobuckiego (25,90). Najniższą z powiatu świętochłowickiego. 
Średnia dla województwa wynosi 24,90, dla powiatu cieszyń
skiego 25,39.

Jeśli chodzi o gimnazjalistów, najwyższą średnią w części 
hum anistycznej odnotow ano w pow iatach (od pierw szego 
miejsca): mikołowskim (27,45), bielskim (27,36), chorzowskim 
(27,02); najniższą w powiatach: świętochłowickim (22,47), sie
mianowickim (22,58), zabrzańskim (23,22). W części matema
tyczno-przyrodniczej, najwyższa średnia w powiatach: bielskim 
(26,14), częstochowskim (25,53), mikołowskim (24,59), najniższa

Egzamin gimnazjalny 2011
Część

humanistyczna
Część

matematyczno-przyrodnicza
Nazwa Liczba Średni Rozstęp Liczba Średni Rozstęp

zdających wynik wyników zdających wynik wyników

woj. 44803 25,41 2 - 5 0 44805 23,44

O'T
)

•1*O

powiat 1965 25,97 1965 24,42
G-l 90 27,03 6 - 4 8 90 23,97 6 - 4 0
G-2 90 27,33 5 - 4 6 90 24,98 5 - 5 0
Gimnazjum 39 
dla Dorosłych

11,64 4 - 2 3 39 12,36 4 - 2 0

Egzamin gimnazjalny 2011 Język angielski

Nazwa Liczba
zdających

Średni
wynik

Rozstęp
wyników

województwo 39530 28,68

O
 

ir)+O

powiat 1957 29,47
G-l 90 29,53 1 0 - 5 0
G-2 83 31,98 1 1 - 5 0
Gimnazjum 
dla Dorosłych

38 17,05 5 — 31

Egzamin gimnazjalny 2011 Język francuski
Nazwa Liczba Średni Rozstęp

zdających wynik wyników

województwo 315 31,59

O£

G-2 7 36,86 2 0 - 5 0

w powiatach: świętochłowickim (20,34), siemianowickim (21,03), 
bytomskim (21,40). Średnia w województwie śląskim wynosi -  
w części humanistycznej: 25,41, w części matematyczno-przyrod
niczej: 23,44. Średnia w powiecie cieszyńskim z części humani
stycznej wynosi 25,77, a w części matematyczno-przyrodniczej: 
24,42.

W naszym powiecie najwyższą średnią osiągnęli uczniowie: 
Alternatywnej SP w Cieszynie (32,68), Katolickiej SP w Cieszynie 
(32,27), SP w Iskrzyczynie (32,00), SP w Puńcowie (29,88). Wśród 
gimnazjów w części humanistycznej najwyższe średnie osiągnęli 
uczniowie: Gimnazjum Towarzystwa Ewangelickiego (34,02), 
Gimnazjum w Ochabach (28,95), Gimnazjum w Górkach Wielkich 
(28,69), Gimnazjum w Dębowcu (28,65). W części matematyczno- 
przyrodniczej: GTE (35,36), Katolickie Gimnazjum w Cieszynie 
(33,52), G -l w Cieszynie (29,07). Monika Niemiec
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PROBLEMY ZE 
STATYSTYKĄ
Statystyka dostarcza nam na ogół cennych 

informacji, ale czasami obraz kreowany przez 
dane statystyczne nie odzwierciedla rzeczy
wistości mimo prawdziwych danych.

fak się stało w stosunku do gimnazjów' 
ustrońskieh w artykule „Szkoły prał tablicą” 
opublikowanym w Głosie Ziemi Cieszyń
skiej nr 38 z dnia 23 września 2011 r. Z treści 
artykułu wynika, że gimnazja z Ustronia 
osiągnęły dramatycznie niski wynik na 
egzaminie gimnazjalnym w kwietniu 2011 
roku. Autorka artykułu umieściła gimnazja 
ustrońskie na 10. pozycji w powiecie.

Statystycznie wszystko się zgadza. Zatem 
w czym jest problem? Otóż, jak zwykle, 
diabeł tkwi w szczegółach. Na terenie 
Ustronia są 3 gimnazja. Do gimnazjów' nr 
l i 2 uczęszcza młodzież z naszego miasta 
-  około 600 uczniów. Te dwie szkoły osią
gnęły dobre wyniki egzaminów.

Nie wszyscy jednak wiedzą, że w Ustro
niu od kilku lat funkcjonuje gimnazjum dla 
dorosłych, do którego uczęszczają ucznio
wie z całego powiatu cieszyńskiego i okolic. 
Szkoła ta silą rzeczy za sukces uważa ukoń
czenie przez uczniów gimnazjum, osiągając 
zdecydowanie niższe wyniki niż uczniowie 
G1 i G2 (szczegółowezestawienie wyników 
zostało zamieszczone w Gazecie Ustroń- 
skiej z 4 sierpnia 2011 r.).

Zaniepokojonych rodziców uspokajamy, 
że wyniki egzaminów G1 i G2 są od lat na 
ogól wyższe niż średnie krajowe, woje
wódzkie i powiatowe.

Gdyby w zestawieniu zostały ujęte tylko 
szkoły dla młodzieży (tak jak w innych 
gminach) Ustroń zająłby 6. miejsce z nastę
pującą średnią wyników egzaminów: 

część humanistyczna: 27,18, część ma
tematyczno -  przyrodnicza: 24,48, część 
językowa: 30,94, natomiast średnia liczba 
punktów, będąca podstawą rankingu Głosu 
Ziemi Cieszyńskiej: 27,53.

Osiągnięty przez nas dobo/ wynik egza
minu nie znaczy, że nie może być lepiej. 
Dołożymy wszelkich starań, żeby znaleźć 
się w pierwszej trójce gmin powiatu cie
szyńskiego. Iwona W erpachowska 

G rażyna Tekielak
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GIM N A ZJA
W Ogólnopolskim Konkursie Poznaje

my Parki Krajobrazowe Polski 2. miejsce 
w kraju zdobył zespół z G -1: Piotr Kamiń
ski, Eunika Bednarczyk, Sebastian Polok, 
Dawid Kupka (Jolanta Kamińska).

W Wojewódzkich Zawodach Bezpie
czeństwa Ruchu Drogowego 2. miejsce 
zajęła drużyna z G-2: Radosław Wojdyła, 
Robert Troszok, Łukasz Stoszek (Dorota 
Werszner-Krzywoń).

W wojewódzkim finale konkursu dla 
młodych racjonalizatorów i twórczo my
ślącej młodzieży „Od Einsteina do .. tytuł 
finalisty zdobył zespół z G-2: Zygmunt 
Loter, Alex Porębski, Maciej Skórczewski 
(Katarzyna Szewieczek).

W powiatowym konkursie „English is 
cool” 1. miejsce zdobyła Melania Magdicz 
zG -1 (Agnieszka Kozik).

W Wojewódzkim Konkursie Ekologicz
nym 1. miejsce zajął Piotr Kamiński z G -1 
(Jolanta Kamińska).

W powiatowym konkursie „Gry z ję 
zykiem polskim” 1. miejsce przypadło 
zespołowi z G-2: Annie Haratyk, Marii 
Ryrych, Dominice Laszczyk-Hołyńskiej 
(Monika Rzeszótko, Marzena Malina).

W konkursie matematycznym Kangur

wśród uczniów kl. I zwyciężyła Magda
lena Kłoda z G-2 (Marek Gluza), kl. II: 
Zygmunt Loter z G-2 (Iw ona Brudna- 
W archał), kl. III: Eunika Bednarczyk 
zG-1 (Dorota Gluza).

W konkursie j. angielskiego „Fox” zwy
cięzcy -  z kl. I: Magdalena Kłoda z G-2 
(Anna Sztuka-Pezda), z kl. II Magdalena 
Ficek z G-2, z kl. III: Samuel Wałach 
z G-2 (oboje przygotowani przez Annę 
Hanzlik).

W konkursie z fizyki „Lwiątko” najlep
szy w Ustroniu był Zygmunt Loter z G-2 
(Katarzyna Szewieczek).

Konkursy przedmiotowe
Jonasz Konkurs Wiedzy Biblijnej laure

aci: Anna Haratyk, Zygmunt Loter z G-2 
(Krzysztof Ruszel). Matematyka: najlepszy 
wynik w mieście i kwalifikacja do rejonu: 
Zygmunt Loter (Iwona Brudna-Warchał). 
Finaliści: j. polski - M elania M agdicz 
z G-l (Małgorzata Wraga-Żdan),j. angiel
ski -  Melania Magdicz z G -l (Agnieszka 
Kozik), historia -  W ojciech Jegierski 
z G -l (Olga Buczak), Fizyka -  Dawid 
Hellen z G-2 (Katarzyna Szewieczek), j. 
francuski — Samuel Wałach z G-2 (Joanna 
Iskrzycka-M arianek), historia -  Kinga 
Wawrzyczek z G-2 (Helena Cebo), Dawid 
Ochodek z G-2 (Katarzyna Wojtyła), bio
lo g ia -  Piotr Kamiński z G -l (Jolanta Ka
mińska), geografia -  Sebastian Polok z G -1 
(Maria Derewniuk). Laureaci konkursów 
przedmiotowych: historia - Michał Gęsiarz 
z G-l (Olga Buczak), Magdalena Kłoda 
z G-2 (Edyta Knopek), fizyka -  Karol 
Pikul z G-2 (Katarzyna Szewieczek), j. 
angielski -  Samuel Wałach z G-2 (Anna 
Sztuka-Pezda), j. francuski - Klaudia Ki- 
siała (Joanna Iskrzycka-Marianek)

Sportowcami roku zostali: z SP-1: Ka
rolina Szlęk i Dawid Jenkner, z SP-2: 
Marcela Starzyk i Dawid Goryl, z SP-3: 
Agnieszka Hymik i Jakub Majętny, z SP-5: 
Marta Moskała i Robert Milewski, z SP- 
6: Patrycja Bańka i Arkadiusz Jaworski, 
z G -1: Sylwia Polok i Remigiusz Bil, z G- 
2: Klaudia Ficek i Marcin Nowak.

Absolwentami roku zostali z SP-1: M i
łosz Dyka, z SP-2: Filip Wałach, z SP-3: 
Ewa Kocyan, z SP-5: Marcin Kornacki, 
z SP-6: Karolina Rymorz, z G - l : Melania 
Magdicz, z G-2: Samuel Wałach, (mn)

ŻEGNAJ
SZKOŁO

Najlepsi absolwenci szkół podstawowych i gimnazjów. Fot. M. Niemiec


